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Αθήνα, σήµερα στις 25 Ιανουαρίου 2023, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 18.15’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΤΑΣΟΥΛΑ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση επί της προτάσεως δυσπιστίας
που υπεβλήθη πριν από ένα δίωρο.

Εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση επί της προτάσεως δυσπιστίας κατά της Κυβερνή-
σεως που υπέβαλαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύ-
σεως και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας και
ογδόντα επτά Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας,
σύµφωνα µε τα άρθρα 84 του Συντάγµατος και 142 του Κανονι-
σµού της Βουλής.

Η συζήτηση θα διεξαχθεί σύµφωνα µε τα προαναφερόµενα
άρθρα, το 84 του Συντάγµατος και το 142 του Κανονισµού, σε
συνδυασµό µε ανάλογη εφαρµογή των άρθρων 91 παράγραφος
5, 96 και 97 του Κανονισµού της Βουλής.

Ειδικότερα, ως προς την οργάνωση της συζήτησης θα πρό-
τεινα η ακολουθούµενη διαδικασία -η οποία, φυσικά ακολουθεί
το µοτίβο άλλων παρόµοιων συζητήσεων- να είναι η εξής: Η συ-
ζήτηση θα αρχίσει µε την οµιλία των δύο συναδέλφων της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κυρίων Δηµητρίου Τζανακόπουλου και Νικολάου Φίλη, που έχουν
ήδη οριστεί από την Κοινοβουλευτική τους Οµάδα και υπογρά-
φουν την πρόταση δυσπιστίας. Ο χρόνος οµιλίας των δύο πρώ-
των οµιλητών είναι δεκαπέντε λεπτά για τον καθένα.

Κατά τη διάρκεια αυτών των δύο οµιλιών –κατά τη διάρκεια,
δηλαδή, αυτού του ηµίωρου- θα δύνανται να εγγραφούν οι συ-
νάδελφοι Βουλευτές µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, όπως κάνουµε
σε αντίστοιχες περιπτώσεις. 

Προτείνω οι αγορεύσεις των συναδέλφων Βουλευτών να ορ-
γανωθούν σε κύκλους οµιλητών. Ο κάθε κύκλος θα απαρτίζεται
από δώδεκα Βουλευτές και ο χρόνος οµιλίας θα είναι επτά λεπτά
χωρίς δευτερολογία. Όταν κλείσει το σύστηµα ηλεκτρονικής εγ-
γραφής η αρµόδια υπηρεσία θα καταρτίσει έναν ενιαίο κατάλογο
στον οποίο θα εναλλάσσονται οι Βουλευτές της Συµπολίτευσης
µε εκείνους της Αντιπολίτευσης, για να διατηρηθεί η κατ’ αναλο-
γία της κοινοβουλευτικής δύναµης των κοµµάτων εκπροσώπηση
–η εκπροσώπηση µέσα στη δωδεκάδα, δηλαδή- ως εξής: Πέντε
Βουλευτές από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρα-
τίας, τρεις από τον ΣΥΡΙΖΑ και ένας Βουλευτής από κάθε µία από

τις υπόλοιπες τέσσερις Κοινοβουλευτικές Οµάδες. Αν επιθυµεί
κάποιος από τους Ανεξάρτητους Βουλευτές να λάβει τον λόγο,
θα ενταχθεί σε αυτούς τους κύκλους ως δέκατος τρίτος οµιλη-
τής. Φυσικά, όταν λέµε πέντε από τη Νέα Δηµοκρατία και τρεις
από τον ΣΥΡΙΖΑ δεν σηµαίνει ότι θα µιλάνε οι πέντε του ιδίου κόµ-
µατος ή τρεις του ιδίου διαδοχικά. Θα υπάρχει εναλλαγή. 

Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν, εφ’ όσον το επιθυµούν,
οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, όπως ορίζεται από
το άρθρο 97 του Κανονισµού της Βουλής. Οι αγορεύσεις του
Πρωθυπουργού και Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκου Μητσοτάκη και του Αρχηγού
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Προέδρου της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Τσί-
πρα δύναται να διαρκέσουν µέχρι είκοσι λεπτά και µέχρι δεκα-
πέντε λεπτά για τους Προέδρους των υπολοίπων τεσσάρων Κοι-
νοβουλευτικών Οµάδων. Προφανώς θα υπάρξει, ειδικά στους Αρ-
χηγούς, που είναι και την τελευταία ηµέρα, µία εύλογη ανοχή.

Οι Υπουργοί, οι Αναπληρωτές Υπουργοί και Υφυπουργοί θα λά-
βουν τον λόγο για δέκα λεπτά, οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι
δικαιούνται να πρωτολογήσουν για δώδεκα λεπτά, να δευτερο-
λογήσουν για έξι λεπτά και να τριτολογήσουν για τρία λεπτά. Εάν
προηγηθεί οµιλία Προέδρου Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος θα περιοριστεί στον χρόνο της δευ-
τερολογίας και της τριτολογίας µόνο, δηλαδή στα έξι και τρία
λεπτά αντιστοίχως, σύµφωνα µε το άρθρο 167 παράγραφος 2
του Κανονισµού. 

Προσέξτε! Ο αριθµός των παρεµβάσεων των Κοινοβουλευτι-
κών Εκπροσώπων δεν είναι απεριόριστος. Είναι τρεις ανά ηµέρα
-δηλαδή πρωτολογία, δευτερολογία, τριτολογία- και φυσικά δεν
ανανεώνεται σε περίπτωση αλλαγής των Κοινοβουλευτικών Εκ-
προσώπων, σύµφωνα µε το άρθρο 167 παράγραφος 2 του Κανο-
νισµού.

Η τήρηση του χρόνου οµιλίας από όλους, Βουλευτές, Υπουρ-
γούς, Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους µε εξαίρεση, όπως αντι-
λαµβανόµαστε –και το προείπα- τη σχετική ανοχή στις οµιλίες
των Αρχηγών των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, αποτελεί απαραί-
τητη προϋπόθεση για να µιλήσουν όσο το δυνατόν περισσότεροι
από τους εγγεγραµµένους Βουλευτές.

Παράλληλα, για να το επιτύχουµε, οι συνεδριάσεις και των
τριών ηµερών θα διαρκέσουν όσο γίνεται περισσότερο, όπως θα
σας περιγράψω στη συνέχεια. Υπολογίζουµε, µε βάση παρόµοια
τριήµερα συζητήσεων επί τέτοιων προτάσεων, να διαρκούν γύρω
στις τριάντα τέσσερις ώρες ως άθροισµα. Το ίδιο θα γίνει και σε
αυτή την περίπτωση. 

Σήµερα η συζήτηση θα ολοκληρωθεί όσο το δυνατόν πιο αργά,
προφανώς αρκετή ώρα µετά από τα µεσάνυχτα, γύρω στις 3.00’,
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για να µιλήσει ο µεγαλύτερος δυνατός αριθµός συναδέλφων.
Αύριο η συζήτηση θα ξεκινήσει στις 9,00’ και επίσης θα είναι πο-
λύωρη µέχρι τις πρωινές ώρες. Την Παρασκευή -τελευταία ηµέρα
συζήτησης της πρότασης δυσπιστίας- θα ξεκινήσουµε στις 9.00’
µε τις κυρίως οµιλίες των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων σε
έναν κύκλο και θα ακολουθήσουν οι οµιλίες των Αρχηγών των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων µε αντίστροφη σειρά. Στόχος είναι
την Παρασκευή να ολοκληρωθεί η συζήτηση όχι αργότερα από
την τετάρτη απογευµατινή, δηλαδή να έχουµε τελειώσει στις
4.00’ η ώρα, νωρίς το απόγευµα. Εξηγήθηκε αυτό προηγουµένως
µε ακρίβεια. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Δεν είναι έτσι. Δεν χρειάζονται διακοπές. 
Θα ακολουθήσει λήψη απόφασης µε ονοµαστική ψηφοφορία

που θα διεξαχθεί µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, σύµφωνα µε τις
διατάξεις του άρθρου 142, παράγραφοι 4 και 5 του Κανονισµού,
σε συνδυασµό µε τις διατάξεις των άρθρων 141 παράγραφος 3,
72 και 72Α του Κανονισµού της Βουλής. Αυτό θα γίνει µετά από
τη λήξη της τριήµερης συζήτησης.

Επίσης, οι Βουλευτές δύνανται να ψηφίσουν µε επιστολές που
θα αποσταλούν στο Προεδρείο, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του
Κανονισµού, όπως ισχύει, οι οποίες και θα συνυπολογιστούν στην
καταµέτρηση. Η σχετική τελική απόφαση επί της προτάσεως δυ-
σπιστίας λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου αριθ-
µού των Βουλευτών, δηλαδή µε εκατόν πενήντα συν µία ψήφους,
όπως ορίζει το Σύνταγµα και ο Κανονισµός.

Αύριο, επαναλαµβάνω, θα ξεκινήσουµε 9.00’ το πρωί και θα πά-
µε µέχρι αργά το βράδυ. Η τρίτη συνεδρίαση, της Παρασκευής,
θα αρχίσει, επίσης, στις 9.00’ το πρωί µέχρι νωρίς το απόγευµα,
οπότε και θα αρχίσει η ονοµαστική ψηφοφορία. 

Προσέξτε το τελευταίο, κυρίως οι γραµµατείς των Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων. Τυχόν αλλαγές στη σειρά των εγγεγραµµένων
οµιλητών θα πρέπει να γίνονται σε εξαιρετικές περιπτώσεις, µόνο
µε έγγραφο του γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας στην
οποία ανήκει ο Βουλευτής, το οποίο θα απευθύνεται στο Προ-
εδρείο και µε την απαραίτητη προϋπόθεση της αµοιβαίας αλλα-
γής. 

Πληροφοριακά σας λέω ότι το νοµοσχέδιο της υγείας το οποίο
σήµερα έµεινε ανολοκλήρωτο, θα ολοκληρωθεί -δεν έµεινε πολλή
συζήτηση- την Τρίτη το πρωί. Αυτά, όµως, θα τα πούµε αύριο το
µεσηµέρι και στη Διάσκεψη των Προέδρων που έχει προγραµµα-
τιστεί.

Αυτή είναι η περιγραφή του τρόπου διεξαγωγής της συζήτη-
σης επί της πρότασης δυσπιστίας. Είµαστε εντάξει µε αυτή την
πρόταση;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Όχι, όχι.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ωραία, να σας ακού-

σω.
Ορίστε, κύριε Τσακαλώτο, έχετε τον λόγο.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν λέµε τριή-

µερη συζήτηση δεν µπορεί να αρχίζει την πρώτη µέρα στις
18:30’-19:00’ και την τρίτη ηµέρα να τελειώνει στις 16:00’. Νοµίζω
ότι και η πάγια πρακτική είναι ότι η µοµφή, η πρόταση δυσπιστίας
τελειώνει τη δωδεκάτη νυχτερινή της τρίτης ηµέρας. Έχετε κάνει
πάρα πολλά πράγµατα ως Βουλή για να µην υπάρχει φως σε
αυτό το θέµα. Δεν θέλω να καταγραφείτε ότι και σε αυτό το ση-
µείο θέλετε να τελειώσουµε 16.00’ η ώρα, δηλαδή η συζήτηση
να είναι δύο ηµερών. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ) 
Νοµίζω ότι πραγµατικά δεν το αξίζετε ως Πρόεδρος αυτής της

Βουλής να καταγραφεί ότι δεν θέλετε να µπορούν οι Βουλευτές
που θέλουν να µιλήσουν γι’ αυτό το σοβαρό ζήτηµα. Σας παρα-
καλώ να το ξανασκεφτείτε, να αναλογιστείτε τις ευθύνες σας και
να µπορέσετε να επιβεβαιώσετε στον κόσµο ότι θα µπορούν να
µιλήσουν όσοι Βουλευτές και Βουλεύτριες θέλουν.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Θέλει να µιλήσει κά-
ποιος άλλος για το ίδιο θέµα; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Να µιλήσει ο κ. Πα-

φίλης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας και µετά ο κ. Βού-
τσης. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συνήθως -έτσι γινό-
ταν και παλιά- υπάρχει ένας κατάλογος µε οµιλητές κατά προτε-
ραιότητα. Οι πρώτοι έξι, δηλαδή. Πριν από έναν χρόνο έγινε
ακριβώς το ίδιο µε δέκα λεπτά. Τι άλλαξε, δηλαδή και λέτε ότι
θα πάει δωδεκάδα; Σαν εισηγητές ας το πούµε. Γιατί σ’ αυτό συµ-
φωνούσαµε όλοι. Δεν είχε κάποιος αντίρρηση. Κι εσείς το προ-
τείνατε. Το εφαρµόσατε και πέρυσι. Τώρα γιατί; Θέλουµε αυτό
το πράγµα, τουλάχιστον, να εξασφαλιστεί. Οι «εισηγητές» δη-
λαδή -εντός εισαγωγικών διότι τυπικά µπορεί να µην είναι- να
έχουν δέκα λεπτά και να µιλήσουν κατά προτεραιότητα. Οι έξι
πρώτοι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ο κ. Βούτσης, ο
κύριος Πρόεδρος έχει τον λόγο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζετε, προφανώς,
ότι δεν µιλάω για τα θέµατα της διαδικασίας. Αλίµονο. Επειδή,
όµως, δεν έχει γίνει Διάσκεψη Προέδρων, λόγω της εκτάκτου κα-
ταστάσεως µε την οποία ξεκινά η διαδικασία, θέλω να πω επικου-
ρώντας και την άποψη του κ. Τσακαλώτου τα εξής. 

Δεν είναι µόνο πόσοι Βουλευτές και Βουλεύτριες θα µιλήσουν.
Είναι το πότε θα µιλήσουν. Αυτή η συζήτηση γίνεται, όπως και
όλες οι συζητήσεις, για να υπάρχει µία δηµοσιότητα, δηλαδή για
να έρχεται η κοινή γνώµη σε επαφή µε τα επιχειρήµατα των κοµ-
µάτων και µάλιστα σε ένα µείζον θέµα για το οποίο έχει µπει ζή-
τηµα δυσπιστίας για την Κυβέρνηση. Το 2.00’ και 3.00’ η ώρα το
πρωί απλά δεν υπάρχει. Αν είναι να τα λέµε µεταξύ µας, ας γίνει
µέχρι την άλλη µέρα το πρωί συνεχώς και µε βάρδιες Βουλευτών
κ.λπ.. Δεν είναι µία συζήτηση η οποία θα εξελιχθεί εδώ µέσα. Θα
εξελιχθεί δηµοσίως. Το να είναι µέχρι τις 12.00’ το βράδυ και µε-
ρικές φορές µέχρι τις 00:30’ είναι στα όρια µίας ανοχής για να
το παρακολουθεί ο λαός, η κοινή γνώµη. Δεν υπάρχει το 3.00’ η
ώρα το πρωί. Θα πρέπει να βρείτε λύση η οποία, προφανώς, δεν
θα σέβεται το 4.00’ η ώρα του προγράµµατος του δικού µου. Δεν
λέω, να το κάνετε για τον Πρωθυπουργό. Εγώ µπορεί να σας είχα
παρακαλέσει έξω ότι έχω κάτι πάρα πολύ σοβαρό. Κάποιος προ-
φανώς σας έχει πει να τελειώσει µέχρι τις 16:00. Δεν υπάρχει
αυτό. Θα πρέπει κάθε βράδυ να είναι µέχρι τη 01:00’, µέχρι τις
00:30’ και την Παρασκευή να εξελιχθεί µέχρι 23:00’-24:00’. Δεν
είναι Προϋπολογισµός εδώ που θα µιλήσουν όλοι. Ενδεχοµένως
και από τον αριθµό των Βουλευτών αυτό να είναι και εύκολο να
γίνει. 

Για τις υπηρεσίες δεν µιλάω καθόλου. Τι ώρα θα φεύγουν οι
συνεργάτες µας από δω, µε ποιο τρόπο θα έρχονται από τις 9.00’
το πρωί; Είναι απάνθρωπο χωρίς λόγο, στο όνοµα ενός «4.00’ το
απόγευµα» το οποίο είναι εντελώς αυθαίρετο. Αν λείπει ο κ. Τσί-
πρας εκείνη την ώρα να του πούµε να κάνει την τοποθέτηση του
πιο νωρίς και να αφήσει την ψήφο του. Δεν αναφέροµαι επίτηδες
στον Πρωθυπουργό γιατί δεν θέλω να θεωρηθεί πως είναι κάτι
που στήθηκε λόγω ανειληµµένης, προφανώς, υποχρέωσης του
Πρωθυπουργού. Γι’ αυτό σας λέω ότι, κυρίως, για τη δηµοσιό-
τητα της συζήτησης δεν υπάρχει το 3.00’ η ώρα και το 2.00’ η
ώρα. Δεν αφορά κανέναν. Μεταξύ µας τα είπαµε. Ψηφίστηκαν
πορίσµατα κ.λπ.. 

Ευχαριστώ και µε συγχωρείτε για την παρέµβαση. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ) 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Αλίµονο. 
Η κ. Γιαννακοπούλου έχει τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Η πρόταση

δυσπιστίας είναι µια κορυφαία διαδικασία. Θεωρούµε ότι πρέπει
όλοι, αν είναι δυνατόν, οι συνάδελφοι, που θέλουν να µιλήσουν
να έχουν αυτή τη δυνατότητα. Άρα, λοιπόν, τα χρονικά περιθώρια
τα οποία θέσατε κι όπως τα θέσατε είναι ασφυκτικά. Ειλικρινά
δεν µπορούµε, εµείς τουλάχιστον, να καταλάβουµε για ποιον
λόγο πρέπει να κλείσει η διαδικασία τέσσερις η ώρα το απόγευµα
της Παρασκευής. Υπάρχει κάποιος λόγος; Εξηγήστε µας αν είναι.
Για ποιον λόγο, λοιπόν, δεν µπορεί να παραταθεί, όπως είθισται
να γίνεται µέχρι το βράδυ, µέχρι τις δώδεκα η ώρα -έτσι δεν είναι
το ειωθός;- προκειµένου και περισσότεροι να µιλήσουν και να µην
έχουµε αυτό το πραγµατικά πρωτοφανές. 

Στις τρεις η ώρα τα ξηµερώµατα σήµερα τι ακριβώς κουβέντα
θα γίνει, κύριε Πρόεδρε; Ποιος ακριβώς θα µπορεί να παρακο-
λουθήσει από τους Έλληνες πολίτες στις τρεις η ώρα το βράδυ;
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Πώς ακριβώς να γίνει αυτή η διαδικασία; Άρα, παρακαλούµε ξα-
νασκεφτείτε προκειµένου να εξαντληθεί το περιθώριο της Παρα-
σκευής µέχρι τις δώδεκα η ώρα τη νύχτα ή τέλος πάντων µέχρι
να µπορέσουν να τοποθετηθούν όλοι οι συνάδελφοι.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Η πρόταση είναι κου-

ραστική, όχι απάνθρωπη. Το καταλαβαίνω. Έπρεπε, όµως, να
λυθεί η εξής εξίσωση. Αυτή η εξίσωση έχει να κάνει µε το ότι η
συζήτηση είναι τριήµερη. Η ιδέα αρχικά ήταν να ξεκινήσουµε
αµέσως µετά από την υποβολή της πρότασης δυσπιστίας η οποία
έγινε σχετικά αργά σήµερα. Παρά το ότι θα ήθελα να σας προ-
τείνω να ξεκινήσουµε αµέσως σεβάστηκα συναδέλφους οι οποίοι
ταξίδευαν από τις επαρχίες προς την Αθήνα και το ξεκινήσαµε
στις 18:00’ για να είστε εδώ και όχι αµέσως, οπότε θα εξοικονο-
µούσαµε ένα δίωρο ή ένα τρίωρο. Η εξίσωση, όµως, δυσκολεύει
συνεχώς γιατί ο Πρωθυπουργός, όπως είπε η Κυβέρνηση µε τον
παριστάµενο στην υποβολή της προτάσεως, κ. Γεραπετρίτη, έχει
το ζήτηµα ότι έχει κανονίσει σοβαρή διεθνή υποχρέωση. Αναχω-
ρεί το απόγευµα της Παρασκευής για την Ιαπωνία. Δεν κανόνισε
την Ιαπωνία για να στριµώξει τους Βουλευτές επειδή θα κάνανε
πρόταση δυσπιστίας. Ήταν κάτι προγραµµατισµένο από καιρό
και είναι µία πολύ σοβαρή διεθνής υποχρέωση της χώρας πρω-
τίστως και όχι του Πρωθυπουργού προσωπικά. Συνεπώς, η εξί-
σωση πρέπει να λυθεί. 

Κατέφυγα στο τι κάναµε στο παρελθόν. Οι τριάντα τέσσερις
ώρες είναι το ανώτατο που θα συζητηθεί και θα το τηρήσουµε.
Στην πρόταση δυσπιστίας που συζητήθηκε το 2018, που είχε υπο-
βάλει η αξιωµατική αντιπολίτευση τότε, φτάσαµε επίσης σε κου-
ραστικές ώρες δύο και τρεις το βράδυ. Δεν µπορώ να λύσω
διαφορετικά την εξίσωση παρά µόνο µε αυτή την πρόταση που
σας έκανα. Φοβάµαι πως όσο συνεχίζουµε τη συζήτηση επί του
διαδικαστικού τόσο δυσκολεύουµε την εξοικονόµηση χρόνου.

Ως προς το νοµικό σκέλος, αν και δεν έχει σηµασία, δεν είναι
η δωδεκάτη βραδινή η ώρα της λήξης των συζητήσεων. Είναι το
απώτερο σηµείο. Το απώτερο σηµείο δεν σηµαίνει ότι το πλησιά-
ζεις. Συνεπώς, φοβούµαι ότι πρέπει να µείνουµε σε αυτή την πρό-
ταση. 

Να ζητήσω την έγκριση του Σώµατος και να ξεκινήσουµε όσο
το δυνατόν γρηγορότερα την έναρξη της συζήτησης. 

Το Σώµα δέχεται την πρόταση µου;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Τη δέχεται κατά πλει-

οψηφία, οπότε προχωρούµε στην έναρξη της συζήτησης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, για την πρότασή µας

για τους εισηγητές; 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Αυτό δεν µπορεί να

γίνει γιατί έχουµε δύο οµιλητές, κύριε Παφίλη, από το κόµµα που
υπέβαλε…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μα, το ίδιο έγινε και πέρυσι. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Όχι, όχι. Θα έχουµε

δύο οµιλητές από τον ΣΥΡΙΖΑ. Δεν είναι προνοµιακό αυτό. Είναι
το εύλογο δικαίωµα που έχει αυτός που καταθέτει την πρόταση
δυσπιστίας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Και πέρυσι υπήρχε κι έγινε ακριβώς
αυτό που σας λέω. Δηλαδή, τώρα τι είναι αυτό; Γιατί δεν το δέ-
χεστε; Τι πρόβληµα υπάρχει;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Προχωράµε έτσι ό-
πως το πρότεινα.

Ο κ. Τζανακόπουλος έχει τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά ως
πρώτος οµιλητής από την Κοινοβουλευτική Οµάδα που υπέβαλε
την πρόταση δυσπιστίας. 

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα ηλεκτρονικής εγγραφής.
Ευχαριστώ. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν αρχίσαµε καλά, κύριε

Πρόεδρε. Φαίνεται ότι…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Με εσάς αρχίζουµε.

Τι εννοείτε;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Με εσάς αρχίσαµε, µε εσάς

αρχίσαµε και µε το γεγονός ότι προσπαθείτε πάλι να αποφύγετε
τη συνθήκη δηµοσιότητας που απαιτεί αυτή η κορυφαία κοινο-
βουλευτική διαδικασία της πρότασης δυσπιστίας και της συζή-

τησης επί της πρότασης δυσπιστίας. 
Αν δεν ακούσουν οι Έλληνες πολίτες περί τίνος πρόκειται, αν

συζητάµε εδώ στις 03.00’ το βράδυ δεν νοµίζω ότι έχει κανένα
ιδιαίτερο νόηµα, αλλά εν πάση περιπτώσει, πλειοψηφία είστε, ό,τι
θέλετε κάνετε. Το έχουµε συνηθίσει αυτό τους τελευταίους
µήνες ούτως ή άλλως µε µια σειρά από µικρά αλλεπάλληλα κοι-
νοβουλευτικά πραξικοπήµατα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)

Λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα την τοποθέτηση
- απάντηση του κ. Γεραπετρίτη στην οµιλία του Προέδρου του
ΣΥΡΙΖΑ, κ. Αλέξη Τσίπρα και στην κατάθεση της πρότασης δυ-
σπιστίας από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ. Αφού ο κ.
Γεραπετρίτης απήγγειλε Λυσία και µας είπε πόσο µας ευγνωµο-
νεί για την πρόταση δυσπιστίας, προσπάθησε στη συνέχεια να
πετάξει την µπάλα στην εξέδρα. Άνοιξε τον ανεµιστήρα και έβαλε
µπροστά τη λάσπη…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρακαλώ, ησυχία. 
Όποιος δεν θέλει να ακούει τον κ. Τζανακόπουλο, παρακαλώ

να εξέλθει της Αιθούσης. Όχι µέσα στην Αίθουσα πηγαδάκια.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Επικαλέστηκε, λοιπόν, τα

δύο στηµένα ειδικά δικαστήρια ο κ. Γεραπετρίτης που ξεκίνησαν
µε διάφορες αδιανόητες κακουργηµατικές κατηγορίες και κατέ-
ληξαν σε πληµµελήµατα για παράβαση καθήκοντος –θυµίζω- και
θα δούµε και την κατάληξη των στηµένων αυτών δικαστηρίων.
Μας είπε για τη «NOVARTIS», µας είπε για τον Καλογρίτσα, προ-
σπάθησε δηλαδή, να παίξει το παιχνίδι του συµψηφισµού, το παι-
χνίδι του αντιπερισπασµού µε τα διάφορα κατασκευασµένα
µυθεύµατα των δηµοσιογράφων και παραδηµοσιογράφων που
παροικούν στο Μέγαρο Μαξίµου.

Λοιπόν, αφού ο κ. Γεραπετρίτης αξιοποίησε τον Λυσία, επι-
τρέψτε µου κι εµένα να αξιοποιήσω τον Χέγκελ. Ο Χέγκελ, λοιπόν,
έλεγε απαντώντας στον Σέλινγκ, στην εισαγωγή της «Φαινοµενο-
λογίας του Νου» -ακούστε το αυτό, έχει πλάκα- ότι «στο σκοτάδι
όλες οι αγελάδες φαίνονται µαύρες». Δεν µπορείς να τις ξεχωρί-
σεις, είναι ίδιες. Αυτό προσπάθησε ο κ. Γεραπετρίτης να κάνει,
να συσκοτίσει για να φανούµε όλοι ίδιοι, όπως οι αγελάδες του
Χέγκελ, όπως οι αγελάδες τη νύχτα. 

Γιατί αυτό το παιχνίδι, το παιχνίδι της νύχτας και του σκοτα-
διού, το ξέρει πολύ καλά αυτή η Κυβέρνηση, ο κ. Μητσοτάκης
και ο κ. Γεραπετρίτης. Διότι ένα σκοτεινό δίκτυο οικοδόµησαν,
ένα σκοτεινό δίκτυο εκβιασµών και ραδιουργίας τούς κρατά στην
εξουσία. Αυτό έχει καταλήξει η σηµερινή Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας µε Πρωθυπουργό τον κ. Μητσοτάκη, ένα σκοτεινό
δίκτυο ραδιουργίας και εκβιασµών.

Τι, όµως, δεν τόλµησε να µας πει ο κ. Γεραπετρίτης; Ποιο θέµα
δεν τόλµησε να αγγίξει, γνωρίζοντας, βεβαίως, ότι αν το άγγιζε
θα τσουρουφλιζόταν, γιατί το θέµα αυτό καίει και καίει πολύ; Το
θέµα για το οποίο κατατέθηκε η πρόταση δυσπιστίας. Δηλαδή,
το σκάνδαλο των υποκλοπών. Σε όλη του την τοποθέτηση - απά-
ντηση στον κ. Τσίπρα δεν αναφέρθηκε ούτε µία στιγµή στο ζή-
τηµα των υποκλοπών, των παρακολουθήσεων και αυτής της
εγκληµατικής δραστηριότητας της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφο-
ριών. Κουβέντα! Σιωπή. 

Μην νοµίζετε ότι δεν έχουµε καταλάβει τι θα κάνετε. Σε όλη τη
διαδικασία της συζήτησης για την ψήφο δυσπιστίας, δεν πρόκει-
ται να πείτε κουβέντα για τις υποκλοπές. Γιατί ξέρετε, ήδη, ότι
είστε ένοχοι. Διότι έχει αποδειχτεί, πλέον, πέραν πάσης αµφιβο-
λίας, ότι η ΕΥΠ, η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, εκτός από τον
κ. Κουκάκη, εκτός από τον κ. Ανδρουλάκη, παρακολουθούσε και
τον τότε Υπουργό Ενέργειας κ. Χατζηδάκη επί έναν ολόκληρο
χρόνο. Ξέρετε ότι για να υπογράψει µία εισαγγελέας µία διάταξη
που παρατείνει την παρακολούθηση υπάρχει µία προϋπόθεση,
να έχουν προκύψει στοιχεία από την αρχική παρακολούθηση. 

Ερωτώ, λοιπόν, εφόσον η παρακολούθηση του κ. Χατζηδάκη
παρατάθηκε τέσσερις φορές και κράτησε για έναν χρόνο, τι στοι-
χεία προέκυψαν για τον Υπουργό; Και αν τα στοιχεία που προ-
έκυψαν για τον Υπουργό είναι υπαρκτά, γιατί ο Υπουργός είναι
ακόµη στη θέση του; Εδώ τα ερωτήµατα είναι πάρα πολύ σαφή.
Είναι ερωτήµατα λογικής. 
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Τι άλλο αποδείχθηκε; Ότι παρακολουθούσατε τον Αρχηγό του
Γενικού Επιτελείου της Εθνικής Άµυνας, τον κ. Φλώρο, αλλά όχι
µόνον αυτόν, αλλά και τον Αρχηγό του Γενικού Επιτελείου Στρα-
τού, αλλά και τον Σύµβουλο Εθνικής Ασφαλείας και τους πρώην
Γενικούς Γραµµατείς Εξοπλισµών. Πέντε στελέχη ανώτατα των
Ενόπλων Δυνάµεων. Για πόσο καιρό τους παρακολουθούσατε
αυτούς; Για πόσο καιρό τους παρακολουθούσε η Εθνική Υπηρε-
σία Πληροφοριών; Όχι για δύο µήνες, όχι για τέσσερις, όχι για
έξι, όχι για οκτώ. Τους παρακολουθούσατε για δύο χρόνια, δύο
ολόκληρα χρόνια. Τούτο σηµαίνει ότι για τον κάθε έναν από αυ-
τούς έχουν υπογραφεί από την κ. Βλάχου, τουλάχιστον, δέκα δια-
τάξεις παράτασης. Ποια είναι τα στοιχεία, λοιπόν, που προέκυ-
ψαν και δικαιολογούσαν αυτές τις διατάξεις παράτασης, τις
οποίες υπέγραψε η κ. Βλάχου; Που είναι αυτά τα στοιχεία; Και
εφόσον έχουν προκύψει αυτά τα στοιχεία και εφόσον αυτοί οι άν-
θρωποι θεωρούνται ύποπτοι για την εθνική ασφάλεια, για ποιο
λόγο παραµένουν ακόµη στη θέση τους, όσοι από αυτούς παρα-
µένουν ακόµη στη θέση τους; Ενώ την ίδια στιγµή είναι επιβεβαι-
ωµένες και οι παρακολουθήσεις του κ. Κύρτσου και του κ.
Τέλλογλου.

Κάθε ηµέρα που περνάει όσα ο κ. Οικονόµου αλαζονικά χαρα-
κτήριζε µύθους του Αισώπου, επιβεβαιώνονται ένα προς ένα! Ό,τι
έχει γραφτεί µέχρι στιγµής, οποτεδήποτε έχει γίνει σοβαρή
έρευνα στη βάση των επιταγών του κράτους δικαίου και του ελ-
ληνικού Συντάγµατος, έχουν αποδειχθεί όλα. Δεν υπάρχει ένα
δηµοσίευµα που να έχει διαψευστεί. 

Κι αναρωτιέµαι, αναρωτιούνται όλοι, αναρωτιούνται οι Έλλη-
νες πολίτες για τις αντιφάσεις σας: Το καλοκαίρι µας λέγατε για
τις επισυνδέσεις του κ. Κουκάκη και του κ. Ανδρουλάκη «είναι νό-
µιµες από µόνο τον λόγο της υπογραφής της κ. Βλάχου» Τελεί-
ωσε. Είναι νόµιµες οι παρακολουθήσεις. Σήµερα, δεν τολµάτε
ούτε να ψελλίσετε ότι οι παρακολουθήσεις του κ. Χατζηδάκη και
των ανώτατων στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων είναι νόµιµες
από µόνη την υπογραφή της κ. Βλάχου, της ανέλεγκτης κατά την
κρίση της κ. Βλάχου. 

Και ερωτώ: Αυτές οι παρακολουθήσεις των Αρχηγών των Ενό-
πλων Δυνάµεων, των ανώτατων στελεχών του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας, είναι νόµιµες ή παράνοµες; Είναι νόµιµες ή
παράνοµες; Ερωτώ: Η παρακολούθηση του κ. Χατζηδάκη, είναι
νόµιµη ή παράνοµη. 

Και τώρα έρχεται η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, έρχεται
ο κ. Μητσοτάκης, έρχεται ο κ. Οικονόµου και αρχίζουν και που-
λάνε τρέλα. Λένε ότι λειτουργούν κάποια ρυπαρά δίκτυα στην
ΕΥΠ που κάνουν αυτά τα πράγµατα. Άρα, τελικά αυτά τα πρά-
γµατα είναι παράνοµα. Διότι δεν γίνεται τα ρυπαρά δίκτυα να κά-
νουν νόµιµες παρακολουθήσεις, γιατί τότε δεν θα ήταν ρυπαρά
δίκτυα. Καταλαβαίνετε τον παραλογισµό στον οποίο µας έχετε
µπλέξει, έχετε µπλέξει την πολιτική ζωή της χώρας, έχετε εµπλέ-
ξει τον κοινοβουλευτικό βίο; Και λέµε τώρα: Αν ισχύει αυτό περί
των ρυπαρών δικτύων, που κάνουν όλες αυτές τις παράνοµες πια
παρακολουθήσεις, σε αυτό δεν µπορεί παρά να συµµετέχει και
η κ. Βλάχου, η οποία υπογράφει τις διατάξεις για να γίνουν αυτές
οι παρακολουθήσεις. Και αναρωτιέται κάποιος, πάλι, γιατί είναι
ακόµη στη θέση της; 

Πώς υπογράφονται οι διατάξεις παρακολούθησης, τις οποίες
προωθούν τα ρυπαρά δίκτυα από την κ. Βλάχου, η οποία κατά τη
δική σας ερµηνεία καθιστά τις παρακολουθήσεις νόµιµες, αλλά
τελικά είναι παράνοµες; Καταλαβαίνετε, µιλάµε για τον απόλυτο
παραλογισµό. 

Πώς λύνεται αυτή η αντίφαση; Θα σας πω πως λύνεται αυτή η
αντίφαση. Υπάρχει πράγµατι ένα ρυπαρό δίκτυο, το οποίο πρά-
γµατι κάνει παράνοµες παρακολουθήσεις και αυτό το ρυπαρό δί-
κτυο έχει και αρχηγό τον κ. Κυριάκο Μητσοτάκη, ο οποίος ενορ-
χηστρώνει και καθοδηγεί τη λειτουργία των ρυπαρών αυτών δι-
κτύων, καταρρακώνοντας το κράτος δικαίου και εξευτελίζοντας
και εργαλειοποιώντας τους θεσµούς. 

Ρώτησε κάτι ο κ. Μηταράκης. Προσέξτε τώρα, γιατί δυσκο-
λεύουν τα πράγµατα ακόµα περισσότερο. Αυτό δεν είχα σκοπό
να το πω, αλλά αφού µπαίνουµε σε αυτού του τύπου την διαλο-
γική συζήτηση θα σας το πω. Ο κ. Μητσοτάκης έχει δύο επιλογές,
κύριε Μηταράκη. Και οι δύο επιλογές πολιτικής υπεράσπισής του

οδηγούν στην παραίτηση. Η πρώτη επιλογή είναι να παραδεχτεί
ότι στην ΕΥΠ, την οποία έχει πάρει υπό την εποπτεία του, λει-
τουργούν κάποια ρυπαρά δίκτυα, τα οποία κάνουν παρακολου-
θήσεις και έχουν µετατρέψει το ελληνικό στράτευµα σε σου-
ρωτήρι, παρακολουθούν τον Αρχηγό των Ενόπλων Δυνάµεων,
παρακολουθούν τον Αρχηγό του Γενικού Επιτελείου Στρατού,
τους γενικούς γραµµατείς του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, πα-
ρακολουθούν τον Υπουργό κ. Κωστή Χατζηδάκη και όλα αυτά
κάτω από τη µύτη του κ. Μητσοτάκη, ο οποίος έχει την εποπτεία
της ΕΥΠ. 

Άρα, αν δεν το γνωρίζει αυτό ο κ. Μητσοτάκης είναι ανίκανος,
δεν κάνει για Πρωθυπουργός, πρέπει να παραιτηθεί. Δεν γίνεται
να έχει µετατραπεί η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών σε σουρω-
τήρι και ο κ. Μητσοτάκης να θεωρεί ότι δεν τρέχει τίποτα και να
λέει, δεν γνώριζα, τι καλά, πάµε παρακάτω, συνεχίζουµε. Είναι
επικίνδυνος για την εθνική ασφάλεια. 

Αν ισχύει το δεύτερο είναι, επίσης, επικίνδυνος για την εθνική
ασφάλεια, διότι είναι ο ίδιος που καθοδηγεί και ενορχηστρώνει. 

Εποµένως, κύριε Μηταράκη, το ερώτηµα που θέσατε σας γυρί-
ζει µπούµερανγκ, τελικά. Λοιπόν, ακούστε για να τελειώνει αυτή η
πλάκα. Δεν υπήρχε κανένας λόγος εθνικής ασφάλειας. Το µόνο
που υπήρχε ήταν το ιδιοτελές συµφέρον του κ. Μητσοτάκη να
ελέγξει ασφυκτικά την πολιτική και κοινωνική ζωή του τόπου. Το
αν το κίνητρό του ήταν και οικονοµικό- διότι σας θυµίζω ότι όλο
αυτό το διάστηµα έχουν υπογραφεί συµβάσεις για εξοπλιστικά
προγράµµατα ύψους 15 δισεκατοµµυρίων ευρώ, το υψηλότερο
κόστος που έχει πληρώσει ποτέ η χώρα στην ιστορία της Μεταπο-
λίτευσης από µία κυβερνητική θητεία- και σχετίζεται µε τα εξοπλι-
στικά προγράµµατα αυτό θα φανεί στην πορεία. Θα τα δούµε όλα
αυτά, έχουµε χρόνο, η ζωή συνεχίζεται, το µέλλον διαρκεί πολύ.

Ακούστε, όµως. Προσπαθήσατε, λοιπόν, ακριβώς, επειδή υ-
πάρχει το ιδιοτελές συµφέρον και ο αρχηγός εγκληµατικής ορ-
γάνωσης, που είναι ο κ. Μητσοτάκης, να συγκαλύψετε το σκάν-
δαλο. Και µόνο η επιχείρηση συγκάλυψης είναι  απόδειξη της
ενοχής του. Η επιχείρηση συγκάλυψης, όµως, απέτυχε και απέ-
τυχε επειδή λειτούργησε η αρχή που είναι αρµόδια για τη δια-
σφάλιση του απορρήτου των επικοινωνιών. 

Οπότε τι κάνατε τότε; Τα βάλατε -µε µια κατάπτυστη ανακοί-
νωση του κ. Οικονόµου- µε έναν δηµόσιο λειτουργό, έναν πρώην
αντιπρόεδρο του Συµβουλίου της Επικρατείας που είχε υπηρε-
τήσει τη χώρα και το Σύνταγµα επί σαράντα χρόνια, µε έναν δη-
µόσιο λειτουργό που είχε το σθένος και την αξιοπρέπεια να κάνει
το καθήκον του. Διότι το µόνο που έκανε ο κ. Ράµµος ήταν να τη-
ρήσει τον νόµο που παραβιάζατε εσείς, ήταν να τηρήσει τις συ-
νταγµατικές του υποχρεώσεις και να τηρήσει το καθήκον του
απέναντι στην κοινοβουλευτική δηµοκρατία και στο Σύνταγµα της
χώρας. Αυτό, δηλαδή, που δεν έκανε ο κ. Μητσοτάκης.

Και σε αυτή την επίθεση, µάλιστα, είχατε το θράσος να βάλετε
µπροστά τον αναρµόδιο κ. Ντογιάκο να απειλεί έναν πρώην αντι-
πρόεδρο του Συµβουλίου της Επικρατείας µε ποινές κάθειρξης
για υποτιθέµενη τέλεση κακουργηµάτων. Μετατρέψατε, δηλαδή
και τον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου σε εκτελεστικό βραχίονα
του εγκληµατικού σχεδίου του κ. Μητσοτάκη. Αυτά έχετε κάνει.

Με µία λέξη, όπως είπε ο κ. Τσίπρας στην τοποθέτησή του,
ζόφος, ζόφος. Το σκάνδαλο, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
δεν σταµατά εκεί. Μακάρι να σταµατούσε εκεί. Το σκάνδαλο πε-
ριλαµβάνει και το «Predator» και εκεί πια λαµβάνει διεθνείς δια-
στάσεις, όχι απλώς µε την έννοια ότι διασύρεται η χώρα στο
εξωτερικό για τις παραβιάσεις του διεθνούς δικαίου, είναι πολύ
χειρότερα τα πράγµατα. 

Το πρόβληµα µε το «Predator» δεν είναι απλώς ότι παρακολου-
θούνταν, τουλάχιστον, διακόσια άτοµα αποδεδειγµένα από στε-
λέχη της Ελληνικής Αστυνοµίας µέσω της Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών. Το πρόβληµα είναι -και αυτό το καθιστά και διε-
θνές και θα το βρείτε µπροστά σας, αλλά, δυστυχώς, ενδεχοµέ-
νως να το βρει µπροστά της και η χώρα- ότι έχετε µετατρέψει την
Ελλάδα σε κέντρο εµπορίας του «Predator», δίνοντας άδειες από
το Υπουργείο Εξωτερικών για να φύγει το «Predator» και να που-
ληθεί στη Μαδαγασκάρη και από εκεί ποιος ξέρει πού µπορεί να
έχει φτάσει. Στο Παρίσι, στο Λονδίνο, στο Βερολίνο; Κανείς δεν
µπορεί να ξέρει.
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Έχετε µετατρέψει, λοιπόν, τη χώρα σε κέντρο τέλεσης τέτοιου
τύπου εγκληµατικών ενεργειών, ενώ την ίδια στιγµή τι άλλο κά-
νετε; Την έχετε µετατρέψει και σε κατασκοπευτικό κέντρο. Φέρ-
νετε και πράκτορες µε τις ευλογίες των ελληνικών αρχών, τους
οποίους εκπαιδεύετε σε κέντρα της Εθνικής Υπηρεσίας Πληρο-
φοριών. Καταλαβαίνετε το µέγεθος του σκανδάλου; Καταλαβαί-
νετε τι έχετε κάνει;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχετε συγκροτήσει εγκληµατική οργάνωση διεθνούς εµβέ-
λειας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Τζανακόπουλε,
κοιτάξτε το ρολόι απέναντι. Ότι ισχύει για τους Βουλευτές ισχύει
και για εσάς και για τους Υπουργούς. Ολοκληρώστε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρό-
εδρε, µε το εξής. Ήθελα να αναφερθώ και σε µία άλλη πτυχή του
σκανδάλου, η οποία αγγίζει πια όχι απλώς τους διακοσίους, δια-
κοσίους πενήντα που παρακολουθείτε µέσω των επίσηµων επι-
συνδέσεων της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών και του «Pre-
dator», αλλά αγγίζει πλέον κάθε Έλληνα πολίτη, που είναι το
σκάνδαλο «MAJORITAS», διότι φαίνεται ότι έχει αξιοποιήσει την
τεχνογνωσία σας στην επεξεργασία προσωπικών δεδοµένων για
να χειραγωγείτε τους Έλληνες πολίτες ακόµα και στην εκλογική
τους συµπεριφορά. Έχετε φέρει τον Μπάνον στην Ελλάδα, αυτό
έχετε κάνει. Έχετε φέρει τις πρακτικές Μπάνον στην Ελλάδα,
αλλά αυτά θα έχουµε χρόνο να τα συζητήσουµε κατά τη διάρκεια
της διαδικασίας. 

Θα σας πω ένα τελευταίο. Η ζηµιά που έχετε κάνει στην ελλη-
νική δηµοκρατία είναι τεράστια, διότι δεν έχουµε εδώ να κάνουµε
µόνο µε την παραβίαση του Συντάγµατος, µε την κατάλυση του
κράτους δικαίου, µε την εκτροπή, έχουµε να κάνουµε µε µία υπό-
θεση η οποία έχει µακροπρόθεσµες συνέπειες, διότι διαρρηγνύει
τον ίδιο τον κοινωνικό ιστό. Για ποιον λόγο; Διαρρηγνύει τις ίδιες
τις προϋποθέσεις του ζην εν κοινωνία. Σκεφτείτε. Στο εξής τα κί-
νητρα καθενός -και ειδικά ηµών από τη Νέα Δηµοκρατία- είναι
υπό αµφισβήτηση. Γιατί κάνεις αυτό που κάνεις; Το πιστεύεις ή
εκβιαζόµενος; Αυτό είναι το ερώτηµα που θα κυριαρχεί σε οποι-
αδήποτε πολιτική συζήτηση κάνουµε, µία πολιτική συνεργασία,
µία ψήφος, µία τροπολογία, ακόµα και δικαστικές αποφάσεις.
Γιατί κάνουν αυτό που κάνουν όσοι το κάνουν; Το κάνουν επειδή
το πιστεύουν ή το κάνουν επειδή εκβιάζονται από την εγκληµα-
τική οργάνωση που έχετε φτιάξει;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Τζανακόπουλε,
ολοκληρώστε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πρέπει, λοιπόν, να υπερα-
σπιστούµε το Σύνταγµα. Πρέπει να υπερασπιστούµε τη δηµοκρα-
τία για να υπερασπιστούµε το στοιχειώδες, τη δυνατότητα να
ζούµε σε κοινωνία δηµοκρατική και όχι σε αυτό το δυστοπικό
ολοκληρωτικό καθεστώς που έχει δηµιουργήσει ο κ. Μητσοτά-
κης. 

Και εδώ θα δοκιµάσουµε όλοι και οι Βουλευτές της Συµπολί-
τευσης και οι Βουλευτές της Αντιπολίτευσης…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σας παρακαλώ πολύ
να ολοκληρώσετε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Επιτρέψτε µου, κύριε Κα-
κλαµάνη.

Θα είχα ολοκληρώσει εάν δεν µε είχατε διακόψει τόσες φορές.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης):  Δεν γίνεται αλλιώς.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εδώ θα δοκιµαστούµε όλοι

και οι Βουλευτές της Αντιπολίτευσης, αλλά κυρίως εσείς. Θα κλη-
θείτε να αποφασίσετε αν θα υπερασπιστείτε το Σύνταγµα και τη
δική σας πολιτική αξιοπρέπεια ή αν θα διασύρετε εαυτούς θυσιά-
ζοντας την πολιτική σας αξιοπρέπεια για χάρη του αρχηγού της
εγκληµατικής οργάνωσης, του κ. Μητσοτάκη

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Επειδή ο ιστορικός

του µέλλοντος θα διαβάσει τα Πρακτικά του Κοινοβουλίου, θέλω
να πω ότι οι Έλληνες Βουλευτές ψηφίζουν σύµφωνα µε τις απο-
φάσεις των κοµµάτων που ανήκουν και σύµφωνα µε τη συνείδησή
τους και ουδείς Έλληνας Βουλευτής ψηφίζει, εκβιαζόµενος.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Αυτό δεν το ξέρουµε ακόµη!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ουδείς Έλληνας Βου-

λευτής! Είναι ντροπή να λέγονται αυτά µέσα στη Βουλή!
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Ντροπή είναι αυτοί που µας έφτα-

σαν εκεί!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Είναι ντροπή!
Ο κ. Νίκος Φίλης έχει τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σαν σήµερα, 25 Ιανουαρίου του

2015, πριν οκτώ χρόνια, υπήρξε µία µεγάλη εκλογική νίκη του
λαού και του ΣΥΡΙΖΑ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Σε µία τόσο σηµαδιακή ηµεροµηνία σήµερα, ο ΣΥΡΙΖΑ - Προ-

οδευτική Συµµαχία αναλαµβάνει µία νέα ιστορική πρωτοβουλία.
Αναλαµβάνει την ευθύνη µε τη σηµερινή πρόταση µοµφής απέ-
ναντι στη χειρότερη και πιο επικίνδυνη Κυβέρνηση που γνώρισε
ο τόπος, να απαλλάξει τη χώρα από το όνειδος, την ντροπή που
συνιστά η παραµονή αυτής της Κυβέρνησης στην εξουσία. Σή-
µερα σπάµε τον πάγο της εκτροπής, της συγκάλυψης, αλλά και
της αδιαφορίας και της απάθειας απέναντι στο δηµόσιο συµφέ-
ρον και τη δηµοκρατία. Ανοίγουµε τον δρόµο.

Σε λίγους µήνες, σε µία άλλη «ανοιξιάτικη - καλοκαιρινή 25η Ια-
νουαρίου», ο λαός θα κάνει την τελική εκκαθάριση του καθεστώ-
τος Μητσοτάκη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θα φέρει στην εξουσία µία νέα προοδευτική δηµοκρατική κυ-

βέρνηση, µε κορµό τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και πρω-
θυπουργό τον Αλέξη Τσίπρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η πιο µεγάλη ώρα για τη µεγάλη ανατροπή, για τη µεγάλη νίκη

της δηµοκρατίας και του λαού αρχίζει τώρα.
Εδώ και µερικούς µήνες η πολιτική ζωή της χώρας έχει εισέλ-

θει στο ολισθηρό µονοπάτι µίας τεράστιας θεσµικής εκτροπής,
σε αυτό που σε µία προκλητική αντιστροφή των ευθυνών, έχει
τολµήσει να αποκαλέσει «βούρκο» ο κ. Μητσοτάκης.

Όχι, κύριε Μητσοτάκη. Βούρκος είναι οι υποκλοπές που δια-
πράξατε και η συγκάλυψη. Βούρκος είναι οι πολλαπλές εκτρο-
πές, βούρκος είναι οι κατά παραγγελία εισαγγελικές γνωµοδο-
τήσεις τύπου Ντογιάκου. Βούρκος είναι ο πόλεµος και οι ύβρεις
απέναντι στην ΑΔΑΕ και τον άξιο δηµόσιο λειτουργό και δικαστή
κ. -µε κεφαλαίο «Κ»- Χρήστο Ράµµο από τον Κυβερνητικό Εκπρό-
σωπο. Βούρκος είναι να µιλάει πριν λίγο από εδώ ο Κυβερνητικός
Εκπρόσωπος, ο κ. Θεοχάρης, για επισύνδεση Ράµµου - ΣΥΡΙΖΑ.
Βούρκος είναι οι ύβρεις απέναντι στους συνταγµατολόγους, που
τις τελευταίες ηµέρες, µε πρωταγωνιστές παράγοντες του λεγό-
µενου «ακραίου κέντρου», έχει οδηγήσει σε µπούλινγκ, ακόµα και
απέναντι σε πρόσωπα, όπως είναι ο κ. Βενιζέλος και ο κ. Αλιβιζά-
τος, που για τους δικούς τους λόγους, πολιτικούς και επιστηµο-
νικούς, αποφάσισαν αυτή τη φορά να µη σταθούν στο πλευρό
αυτών που εξευτελίζουν και διασύρουν τους δηµοκρατικούς θε-
σµούς και να τολµήσουν ότι το «µένουµε Ευρώπη» σηµαίνει
πρώτα και κύρια την υπεράσπιση της δηµοκρατίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Οι υποκλοπές µε ευθύνη του παρακράτους Μητσοτάκη και οι

διαστάσεις που έχουν λάβει αποτελούν πλέον ένα καρκίνωµα,
που εξαπλώνεται και κατατρώει το σώµα της δηµοκρατίας, υπο-
βαθµίζει τη διεθνή θέση της χώρας, που έχει γίνει περίγελος στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, στο Ευρωκοινοβούλιο και ειδικά στην Επι-
τροπή PEGA, που απηύθυνε, παρά τις αθλιότητες µιας Ευρωβου-
λευτού σας, όχι µία, αλλά δέκα συστάσεις-κόλαφο στην Κυβέρ-
νηση, ενώ εχθές µάθαµε ότι επιλαµβάνεται της υπόθεσης το Ευ-
ρωπαϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο, που βάζει στο στόχαστρο τα κον-
δύλια που δίνονται στην Ελλάδα, σε συνάρτηση µε την κατά-
σταση του κράτους δικαίου, όπως ήδη κάνει µε την Ουγγαρία του
Όρµπαν, την Πολωνία και την Ιταλία της ακροδεξιάς Μελόνι.

Μας αφορά όλους το θέµα των υποκλοπών, γιατί πλήττει τη
δηµοκρατία και την οικονοµία στη χώρα µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ένας δυστοπικός τραµπισµός made in Greece έχει πιάσει στη

µέγγενή του τη δηµοκρατία και τον κοινοβουλευτισµό, ένας τρα-
µπισµός ελληνικής κοπής, που, όπως στις ΗΠΑ, βασίζεται στην
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άλωση ενός ιστορικού κόµµατος, όπως η Νέα Δηµοκρατία, από
εξτρεµιστές. Εκεί από την οµάδα Τραµπ στους ρεπουµπλικάνους,
εδώ από την οµάδα Μητσοτάκη στη Νέα Δηµοκρατία.

Ο κ. Μητσοτάκης ηγείται µίας σέχτας ακραιφνώς νεοφιλελεύ-
θερων, ακροδεξιών ρεβανσιστών και φανατικών κοινωνιοπαθών,
του λεγόµενου «ακραίου κέντρου», που ήρθαν στην εξουσία για
να βάλουν ταφόπετρα στη Μεταπολίτευση, εκεί όπου εντοπίζουν
την αφετηρία µίας, όπως λένε, ιδεολογικής ηγεµονίας της Αρι-
στεράς, µία οµάδα ακραίων ιδεοληπτικών, δήθεν αρίστων, που
εµπνέονται ιδεολογικά από τις πιο σκοτεινές στιγµές της σύγχρο-
νης ελληνικής ιστορίας και επιζητούν µία ιστορική ρεβάνς σε
βάρος της Αριστεράς και των προοδευτικών δυνάµεων.

Επιδιώκουν µια ιδεολογική επαναθεµελίωση της κυριαρχίας
του αστικού πολιτικού συστήµατος, που η ρίζα των επιλογών
τους ανιχνεύεται στον εµφυλιοπολεµικό διχασµό και στις διαιρε-
τικές τοµές εκείνης της περιόδου. Έχουν ως καταστατικό τους
στόχο -και το διακηρύσσουν σε κάθε περίπτωση- τον -πάση θυ-
σία- αποκλεισµό της Αριστεράς από τη διακυβέρνηση της χώρας.
Και αυτή η κατεύθυνση έγινε φανερή στην κηδεία του τέως, όπου
η Κυβέρνηση, προκειµένου να συγκολλήσει όλες οι τάσεις και τις
φατρίες της Δεξιάς, µετέτρεψε µία ιδιωτική, υποτίθεται, κηδεία
σε de facto δηµόσια φαντασµαγορική εκδήλωση, µε την εκπρο-
σώπησή της σε ανώτερο επίπεδο.

Αυτά ζούµε. Αυτό προσπαθούν µε κάθε τρόπο και µέσο να κά-
νουν πράξη: Σκότος, κατασυκοφάντηση και νόθευση του πολιτι-
κού ανταγωνισµού, ακόµα και µεθοδεύσεις χειραγώγησης τύπου
Τραµπ και Μπολσονάρο. Διαβάσαµε ότι επιστρατεύει ο Πρωθυ-
πουργός, όπως αποκαλύπτεται, µία ρουµανική εταιρεία η οποία
συλλέγει ευαίσθητα προσωπικά δεδοµένα των πολιτών για λογα-
ριασµό της Νέας Δηµοκρατίας, για να κάνει το αντίστοιχο εκλο-
γικό προσωπικό προφίλ.

Γκρέµισµα κάθε δηµοκρατικής κατάκτησης, αντιλαϊκές πολιτι-
κές και λεηλασία του κράτους, υποταγή του κράτους και του δη-
µόσιου τοµέα στην αγορά και σε κάθε είδους συµφέροντα,
συνεχείς αναβολές στην είσπραξη των υπερκερδών από διυλι-
στήρια και παρόχους ενέργειας, τσουνάµι απευθείας αναθέσεων
9 δισεκατοµµυρίων ευρώ, καταιγισµός πλειστηριασµών πρώτης
κατοικίας προς θεσµικούς «Πάτσηδες». Σας τιµά η λέξη «Πά-
τσης»;

Υπερφορολόγηση µέσω γιγάντωσης στην είσπραξη έµµεσων
φόρων. Επιπλέον 6 δισεκατοµµύρια ευρώ έµµεσοι φόροι κατα-
βλήθηκαν φέτος, που καταληστεύουν τους πιο ευάλωτους συ-
µπολίτες µας. Λεηλασία των εισοδηµάτων από τον καλπάζοντα
πληθωρισµό, την αισχροκέρδεια στην ενέργεια, στα καύσιµα, στα
τρόφιµα, στα είδη πρώτης ανάγκης, θανατοπολιτική στην πανδη-
µία, που οδήγησε την Ελλάδα στην κορυφή σχεδόν των θανάτων
παγκοσµίως αναλογικά µε τον πληθυσµό της. Πατριδοκαπηλία,
εθνοδουλεία και υποταγή στα αµερικανονατοϊκά κελεύσµατα αντί
της πολυδιάστατης εξωτερικής πολιτικής.

Αντιµεταρρύθµιση στην υγεία και την παιδεία, µε παιδιά που
χάνουν τη ζωή τους, γιατί δεν υπάρχει ΜΕΘ σε όλη τη βόρεια Ελ-
λάδα και ξεψυχούν κατά τη µεταφορά τους στη νότια, µε σχολεία
που καταρρέουν, αλλά µε τα Ραφάλ και τα F-35 να εκτοξεύουν
σε πρωτοφανή ύψη τις δαπάνες για υπερεξοπλισµούς και τα πα-
ράλληλα ωφελήµατα για όσους εµπλέκονται στο εµπόριο όπλων.

Στήσιµο παρακράτους στην καρδιά του επιτελικού κράτους,
εγκληµατικές δράσεις στο όνοµα της ασφάλειας, αυταρχισµός
και εγκλήµατα απέναντι στη νεολαία, στους διαφορετικούς,
στους µετανάστες και στους πρόσφυγες. Σύµφωνα µε τη «Μαύ-
ρη Βίβλο» των επαναπροωθήσεων, που συνέταξαν δεκαπέντε ορ-
γανώσεις που µετέχουν στο δίκτυο επιτήρησης της συνοριακής
βίας, καταγράφονται εικοσιπέντε χιλιάδες θύµατα επαναπροωθή-
σεων σε δεκαπέντε ευρωπαϊκές χώρες.

Ειδικά στην Ελλάδα, διατυπώνονται ανατριχιαστικές καταγγε-
λίες για βασανιστήρια, βία, κλοπή αντικειµένων και χρηµάτων και
ωµής παραβίασης δικαιωµάτων. Τα άκουσε αυτά ο ελληνικός
λαός; Όχι, τα σβήνουν τα «πετσωµένα» µέσα ενηµέρωσης.

Πρόσφατα, η Ελλάδα καταδικάστηκε στο Ευρωπαϊκό Δικαστή-
ριο Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων να καταβάλει 330.000 ευρώ ως
αποζηµίωση για τα θύµατα στο Φαρµακονήσι επί κυβερνήσεως
Σαµαρά, όταν το Λιµενικό, µε κυβερνητική εντολή, ενήργησε µε

τρόπο που οδήγησε σε πνιγµό προσφύγων και συµπεριφέρθηκε
µε τρόπο βασανιστικό σε όσους τελικά συνέλαβε, ενώ ο κ. Μη-
τσοτάκης και άλλοι τότε Υπουργοί, που τυχαίνει να είναι Υπουρ-
γοί και σήµερα, αρνούνταν ότι συνέβη κάτι τέτοιο, όπως κάνουν
και τώρα.

Σε αυτό το πλαίσιο εντάσσεται η βαρβαρότητα µε τους τριάντα
οκτώ πρόσφυγες στον Έβρο που, κατά τη δήλωση του κ. Μητα-
ράκη στις 16 Αυγούστου, είχε ως αποτέλεσµα τον θάνατο ενός
µικρού παιδιού. Ναι, ήταν του κ. Μηταράκη, που την αναίρεσε
στη συνέχεια και σήµερα έχετε την απαίτηση να ζητήσουµε εµείς
συγγνώµη, γιατί χωρίς τελική δικαστική κρίση δεν εννοούµε να
παρακολουθήσουµε τις διαψεύσεις των ίδιων σας των Υπουργών
προς τους εαυτούς τους.

Πίσω από την υπόθεση του µικρού κοριτσιού υπάρχει η κυβερ-
νητική επιχείρηση συγκάλυψης των επαναπροωθήσεων, που γί-
νονται από το παρακράτος µαυροντυµένων άγνωστων στον
Έβρο. Αυτό το έγραψε η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» την Κυριακή, µε όλο
το στόρι για το µικρό παιδί. Μαυροντυµένοι παρακρατικοί στον
Έβρο διώχνουν τους ανθρώπους αυτούς, τους κυνηγάνε.

Και από την άλλη οι Τούρκοι µε τους δικούς τους παρακρατι-
κούς τους στέλνουν από εδώ. Γίνονται «µπαλάκι» δυστυχείς άν-
θρωποι ανάµεσα σε δύο ανάλγητες εξουσίες. 

Αρνείστε να επιδιώξετε ένα σύµφωνο µετανάστευσης στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση που να κατανέµει τα βάρη. Αρνείστε µια νέα
συµφωνία της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε την Τουρκία. Κάνετε τη
βρώµικη δουλειά στον Έβρο. Αυτή που δεν µπορεί να κάνει µόνη
της το κυρίαρχο µπλοκ στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Καθαίρεσε η Κο-
µισιόν τον αρχηγό της FRONTEX για τα εγκλήµατα που έκανε
εναντίον των προσφύγων στο Αιγαίο, αυτόν που ο Μητσοτάκης
παρασηµοφόρησε στην Ελλάδα. Εκεί έχετε καταντήσει. Είναι λυ-
πηρό αυτό που συµβαίνει. Αλλά δεν είναι δυνατόν να δεχτούµε
αυτή την απάνθρωπη και έξω από την ελληνική αντίληψη για τη
δηµοκρατία και το Διεθνές Δίκαιο συµπεριφορά. 

Την Κυβέρνηση χαρακτηρίζουν επίσης αυταρχισµός και ρατσι-
στική συµπεριφορά απέναντι σε κοινωνικές οµάδες όπως οι Ροµά
που µετά τους τελευταίους µήνες έχουν δύο νεκρούς, τον Σα-
µπάνη και τον Κώστα Φραγκούλη από βάρβαρα αστυνοµικά
πυρά. Αυτό ζει ο κόσµος τα τελευταία τριάµισι χρόνια. 

Κυρίες και κύριοι, όλη αυτή η δυστοπία στήθηκε πάνω στη διά-
λυση και στη µετάλλαξη της Νέας Δηµοκρατίας, πάνω στην αι-
χµαλωσία της συντηρητικής παράταξης από τον πιο έξαλλο και
αγοραίο φιλελευθερισµό και από την ακροδεξιά της πτέρυγα. Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης παίρνοντας τη σκυτάλη από την περίοδο
Σαµαρά που νοµιµοποίησε µαζί µε τον κ. Βενιζέλο την ακροδεξιά
ως εµπροσθοφυλακή στην υλοποίηση των βάρβαρων µνηµονια-
κών πολιτικών, έφτασε τον εναγκαλισµό του µε την ακροδεξιά και
τις πρακτικές της στις ακραίες του συνέπειες. Το τερµάτισε. 

Το καθεστώς Μητσοτάκη µε όλα αυτά που διέπραξε µε τις υπο-
κλοπές και την αντιδηµοκρατική εκτροπή του, αποτελεί πλέον µια
ύβρη για τη δηµοκρατία, έναν λεκέ στο Σώµα της. Αν δεν αντι-
σταθούµε, θα διολισθήσουµε βήµα-βήµα µέχρι την ουσιαστική
κατάλυση της Τρίτης Ελληνικής Δηµοκρατίας και των εγγυήσεων
του κράτους δικαίου. Και αυτή είναι η ιστορική ευθύνη των Βου-
λευτών της Νέας Δηµοκρατίας, των πρώην πρωθυπουργών και
των στελεχών της. Όσο δεν αντιδρούν, όσο ανέχονται το καθε-
στώς Μητσοτάκη, όσο αρκούνται σε προειδοποιητικές βολές και
σε σχοινοτενείς χρησµούς, θα είναι συνυπεύθυνοι ή χρήσιµοι ηλί-
θιοι. 

Η χώρα όσο αργεί η νέµεσις και η κάθαρση γι’ αυτή την τρα-
γωδία που βιώνει, θα είναι παγιδευµένη σε αυτή την ευτέλεια και
σε µια υποβάθµιση της δηµοκρατικής λειτουργίας, που ήδη
απλώνεται και επηρεάζει όλες τις πτυχές του δηµόσιου βίου. Μια
τεράστια αράχνη, ένα παρακράτος που καθηλώνει τη χώρα,
απλώνεται πάνω από τη χώρα, πάνω από το πολίτευµά µας. Σε
οποιαδήποτε άλλη χώρα η παραίτηση του Πρωθυπουργού για
λόγους αξιοπρέπειας και αξιοπιστίας του πολιτικού του χώρου
φαίνεται επιβεβληµένη, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Δείτε τον
Τζόνσον στη Μεγάλη Βρετανία που για πολύ µικρότερο, ελαφρό-
τερο παράπτωµα παραιτήθηκε. Εδώ δεν υπάρχει καµµία πολιτική
ευθύνη. 

Η δηµοκρατία δεν έχει ανάγκη όλα όσα αποκαλύπτονται από
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τον Ιούλιο και µετά για να δράσει. Δεν έχει ανάγκη ούτε καν τις
σηµερινές καταλυτικές εξελίξεις που αποκάλυψε παρά τις απει-
λές και τα εµπόδια η ΑΔΑΕ και ο κ. Ράµµος. Δεν έχει ανάγκη από
όλα όσα αποκαλύπτονται καθηµερινά για την έκταση της ύβρεως
σε βάρος της. Αυτά που αποκαλύπτονται είναι κάτω από την κο-
ρυφή του παγόβουνου ή µάλλον στο εσωτερικό του, γιατί η κο-
ρυφή είναι δεδοµένη. Είναι ο Μητσοτάκης! 

Μπράβο στην ερευνητική δηµοσιογραφία, στο «Inside Story»,
στους «Reporter United», στον κ. Βαξεβάνη και στο «DOCUME-
NTO», στον Σουλιώτη της «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗΣ», στον κ. Τερζή της
«Εφηµερίδας των Συντακτών» και σε άλλους. Μπράβο τους, γιατί
χάρη στη δράση τους έχουµε πλέον όλα τα στοιχεία που θεµε-
λιώνουν το πρωθυπουργικό έγκληµα, τα οποία θα στοιχειοθετή-
σει ακόµη πληρέστερα η δικαιοσύνη, αν βεβαίως αφεθεί, χωρίς
παρεµβάσεις τύπου Ντογιάκου, να προχωρήσει το έργο της.

Γιατί µπροστά στη δικαιοσύνη θα πάνε περίπατο τα περί απορ-
ρήτου. Γιατί µπροστά της θα εµφανιστούν οι κ.κ. Μπίτζιος, Λα-
βράνος, Ντίλιαν που τους κρύψατε από τη διαδικασία της
Βουλής. Όπως φαίνεται θα εξαφανιστούν χωρίς την ασπίδα του
απορρήτου οι κ.κ. Δηµητριάδης και Κοντολέων. Εκεί θα ερευνη-
θούν τα τιµολόγια αγοράς του «Predator» και οι άδειες εξαγωγής
του από το Υπουργείο Εξωτερικών, οι αστυνοµικοί και οι υπάλ-
ληλοι χειριστές του, ο χώρος µέσα στο οποίο λειτούργησε στις
εγκαταστάσεις της ΕΥΠ στην Αγία Παρασκευή. Εκτός και αν
βρείτε τον τρόπο να οδηγήσετε και τη δικαιοσύνη στον αυτοχει-
ριασµό. 

Μπράβο και στους διεθνείς «συκοφάντες» σε εισαγωγικά συ-
κοφάντες των «New York Times» που ακόµη και σήµερα απέδει-
ξαν ότι η «INTELLEXA» εµπορευόταν το «Predator» από την
Ελλάδα προς την Μαδαγασκάρη και λάµβανε σχετική άδεια από
το Υπουργείο Εξωτερικών. Τόσο άγνωστο σας ήταν που όχι µόνο
το χρησιµοποιήσατε αλλά βοηθούσατε και στην εξαγωγή του.
Μπράβο!

Μπράβο στην «WASHINGTON POST», στον «GUARDIAN», το
«POLITICO», την «GOOGLE», το Facebook, που ανίχνευσαν το
«Predator» και το συνέδεσαν µε τη δράση κυβερνητικών παραγό-
ντων στην Ελλάδα. Μπράβο στους ευρωπαίους «συκοφάντες»
και, κυρίως, στην επιτροπή PEGA του Ευρωκοινοβουλίου που κα-
τέστησε την Κυβέρνηση Μητσοτάκη υπόλογη και στους Ευρω-
παίους πολίτες. 

Κύριοι συνάδελφοι, ο Πρωθυπουργός πιάστηκε µε τον κοριό
στο αυτί. Η ΑΔΑΕ επιβεβαιώνει ότι έγιναν παρακολουθήσεις από
την ΕΥΠ σε βάρος Υπουργών, πολιτικών αντιπάλων, δηµοσιογρά-
φων. Επιβεβαιώνονται συνοµιλίες όπως η συνοµιλία του Αρχηγού
ΓΕΕΘΑ, όπου η ΕΥΠ κατέγραψε θέµατα παράνοµου πλουτισµού
και εκατοντάδων χιλιάδων ευρώ σε µια περίοδο που είχε αρχίσει
το πάρτι των υπερεξοπλισµών. Όσοι µιλάνε για όπλα είναι οι
έµποροι της πατρίδας, πατριδοκάπηλοι. Για άλλη µια φορά επι-
βεβαιώνεται. Και δεν υπήρξε καµµία επίσηµη απάντηση και διά-
ψευση. Αντιθέτως ο Στρατηγός Φλώρος κρίθηκε ότι είναι ανα-
γκαίο να παραµείνει άλλο ένα χρόνο στην ηγεσία του στρατού
και αυτό δείχνει ότι υπάρχουν σχέσεις µεταξύ Πρωθυπουργού
και του Αρχηγού ΓΕΕΘΑ. Είναι άραγε οι µόνες θεσµικές σχέσεις
ή υπάρχουν και άλλα κάτω από το τραπέζι όπως λέγεται; 

Αλλά και οι διάλογοι του τότε Υπουργού Ενέργειας Κωστή Χα-
τζηδάκη γράφεται ότι αφορούν επιχειρηµατικά συµφέροντα. Τι
παρακολουθούσε η ΕΥΠ µε εντολή του Πρωθυπουργού. Όταν
παρακολουθούνται ξένοι επιχειρηµατίες, ποιος θα επενδύσει σε
µια χώρα; Οι υποκλοπές, λοιπόν, προσβάλλουν τη δηµοκρατία
αλλά υπονοµεύουν και την οικονοµία. Μας αφορούν όλους. Γιατί
όλοι µας γινόµαστε εν δυνάµει παρακολουθούµενοι από ένα πα-
ρακράτος. 

Κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, η κλεψύδρα σας τε-
λειώνει. Φύγετε προτού η πολιτική σας προκαλέσει ανήκεστη
βλάβη στους δηµοκρατικούς θεσµούς, και στη ζωή των πολιτών
αλλά και στη διεθνή εικόνα της χώρας. Να γίνουν εκλογές τώρα
για να δώσει ο ελληνικός λαός δηµοκρατική διέξοδο. Δεν θα σω-
θείτε µετερχόµενοι θλιβερά κόλπα αντιπερισπασµού και παρα-
πλάνησης των πολιτών. Η επιχείρηση πλαστού συµψηφισµού
συνιστά µια οµολογία ενοχής. Το ακούσαµε από τον κ. Γεραπε-
τρίτη. Δεν θα σωθείτε µε τα τεχνάσµατα να µην απολογείστε για

την αντιλαϊκή και αντικοινωνική σας πολιτική, αλλά να το παίζετε
αντιπολίτευση λες και ο ΣΥΡΙΖΑ κυβερνάει ακόµα. Τόση εµπιστο-
σύνη έχετε στο έργο σας;

Είµαστε υπερήφανοι, γιατί ως κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ βγάλαµε τη
χώρα από τα µνηµόνια στην οποία εσείς την είχατε κατακρηµνί-
σει,  ότι ρυθµίσαµε το χρέος το οποίο εσείς είχατε διογκώσει, ότι
αφήσαµε 39 δισεκατοµµύρια στα δηµόσια ταµεία όταν εσείς αφή-
σατε άδεια και λεηλατηµένα δηµόσια ταµεία. Είµαστε υπερήφα-
νοι, γιατί αποκαταστήσαµε και διευρύναµε τη δηµοκρατία στη
χώρα µας. Είµαστε υπερήφανοι, γιατί παρά τους µνηµονιακούς
καταναγκασµούς που ορισµένες φορές µας οδήγησαν σε επώ-
δυνες αποφάσεις ή και λάθη, κατορθώσαµε να ανορθώσουµε την
κοινωνία και µάλιστα τους πλέον αδικηµένους και καταφρονηµέ-
νους, αυτούς που τώρα ξαναγκρεµίζετε στην ανασφάλεια, στην
ιδιωτικοποίηση της δηµόσιας ασφάλειας, στη διάλυση των νοσο-
κοµείων, στη διάλυση των επικουρικών ταµείων, αυτών που µε
την ακρίβεια να κατατρώει το εισόδηµά τους, τους εµπαίζετε
προεκλογικά µε κουπόνια.

Όµως είναι αναγκαία µια ρύθµιση µόνιµη, µια ρύθµιση που να
αναπληρώνει το εισόδηµα µε την καθιέρωση της µαζικής αναπρο-
σαρµογής, µία ρύθµιση που να ανταποκρίνεται στην αξιοπιστία
του πολίτη και όχι προεκλογικά παιχνίδια µε κουπόνια. Κύριοι συ-
νάδελφοι, µέσα στην τριετία σας παρά τη δηµοσιονοµική χαλά-
ρωση αυξήθηκε ο κίνδυνος της φτώχειας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Φίλη, δεν µπο-
ρώ να σας αφήσω άλλο. Παρακαλώ κλείστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Κλείνω.
Η EUROSTAT λέει ότι το 21% των πολιτών κινδυνεύει από την

φτώχεια. Η UNICEF λέει ότι ανέβηκε η παιδική φτώχεια. Σας κα-
ταψηφίζουµε εν ονόµατι της κοινωνίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καθαρίστε το Βήµα. 
Και µέχρι να φτιαχτεί ο κατάλογος ξεκινάµε µε τις αγορεύσεις

των Υπουργών µε τον κ. Γεωργιάδη. Κάθε µία ώρα θα µιλάει ένας
Υπουργός. Μόλις κατέβει ο κ. Γεωργιάδης θα αναγνώσω -υποθέ-
τω θα το έχει έτοιµο η υπηρεσία- την πρώτη δεκατετράδα των
συναδέλφων για να ξέρουν πάνω-κάτω την ώρα που θα µιλήσουν.
Αυτονόητο είναι ότι θα έχει την δίλεπτη, τρίλεπτη ανοχή και ο κ.
Γεωργιάδης που έδωσα στους δύο εισηγητές. 

Παρακαλώ να κλείσει το σύστηµα ηλεκτρονικής εγγραφής.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Οµολογώ ότι εντυπωσιάζοµαι κάθε φορά που ακούω έναν οµι-

λητή του ΣΥΡΙΖΑ. Ο κ. Τζανακόπουλος µάς µίλησε για την προ-
σβολή κατά των συνταγµατολόγων µεταξύ αυτών και του εγκ-
ρίτου κ. Βενιζέλου. Ο κ. Φίλης προ ολίγου µας είπε ότι το 2015
αποκαταστήσανε και διεύρυναν τη δηµοκρατία. Όµως ο προ-
ηγούµενος, του 2015, κυβερνήτης ήταν ο κ. Βενιζέλος. Άρα τι
έγινε; Ο έγκριτος συνταγµατολόγος Βενιζέλος έπληττε τη δηµο-
κρατία την οποία αποκαταστήσατε εσείς, κύριε Φίλη; Δηλαδή
συµβουλεύεστε ανθρώπους οι οποίοι έπληξαν τη δηµοκρατία την
οποία αποκαταστήσατε; 

Είπατε δε και το αµίµητο, ότι ο κ. Τσίπρας θα είναι ο επόµενος
Πρωθυπουργός της Ελλάδος. Κύριε Φίλη, θα σας πω κάτι, αλλά
µην εκπλαγείτε. Όσο πιθανό είναι να βρείτε τον τάφο της µικρής
Μαρίας στον Έβρο τόσο πιθανό είναι να γίνει Πρωθυπουργός ο
Αλέξης Τσίπρας ξανά στην Ελλάδα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο σκοπός της σηµερινής µου

οµιλίας είναι να εξηγήσω όσο µπορώ πιο απλά στον ελληνικό λαό
ότι όλη η στάση του κ. Τσίπρα το τελευταίο εξάµηνο και η οµιλία
του, που παρακολουθήσαµε το µεσηµέρι εδώ, δεν είναι παρά
άλλο ένα θέατρο ενός εκ των µεγαλύτερων υποκριτών της ελλη-
νικής πολιτικής σκηνής καθόσον τίποτα απ’ όσα λέει δεν πιστεύει,
ούτε προφανώς τον ενοχλούν οι υποκλοπές ούτε τις θεωρεί κίν-
δυνο δηµοκρατίας ούτε οτιδήποτε άλλο. Και έχει σηµασία ο ελ-
ληνικός λαός να καταλάβει τι συµβαίνει, ώστε στις κάλπες που
δεν αργούν πια να έρθουν να πάει µε καθαρή κρίση.

Εντυπωσιάζοµαι γιατί ο κ. Φίλης έκανε εκ νέου επίθεση στον κ.
Φλώρο µε ψέµατα, τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ, το οποίον όλοι τιµούµε
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και όλοι οι Έλληνες υπερασπιζόµαστε. Διότι, κύριε Φίλη, αναφέ-
ρατε ότι ο κ. Φλώρος ερευνάτο για οικονοµικά ζητήµατα όταν ξε-
κίναγε, είπατε, η υπόθεση των εξοπλισµών. Όµως ακόµα και η
αγαπηµένη σας εφηµερίδα «DOCUMENTO», εάν τη διαβάζατε,
στο εξώφυλλο έγραφε «Φλώρος για οικονοµικά εγκλήµατα»,
αλλά στο άρθρο µέσα τα γύρναγε και έλεγε ότι αυτό δεν αφο-
ρούσε στον Φλώρο. Φυσικά ο πολύς κόσµος είδε το πρωτοσέλιδο
του κ. Βαξεβάνη και δεν διάβασε το άρθρο µέσα στο οποίο τα
γύρναγε ο ίδιος ο κ. Βαξεβάνης. 

Το να έρχεστε, λοιπόν, εσείς εδώ και να υιοθετείτε από το ιερό
βήµα της Βουλής αυτή τη λάσπη κατά του Αρχηγού ΓΕΕΘΑ, που
τιµά τις Ένοπλες Δυνάµεις της χώρας, είναι πραγµατική ντροπή
σας, κύριε Φίλη. Θα έπρεπε να ντρέπεστε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αλλά έχετε βρει στον ΣΥΡΙΖΑ και ένα ωραίο σύνθηµα «δικαιο-

σύνη παντού». Αυτό είναι το σύνθηµα σας, λέει, για τις εκλογές.
«Δικαιοσύνη παντού» ποιος; Ο ΣΥΡΙΖΑ! Αν είναι ποτέ δυνατόν!

Κύριε Φίλη και κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν κάποιος,
πράγµατι, ενδιαφέρεται για τη δικαιοσύνη ενδιαφέρεται για τη δι-
καιοσύνη µόνο όταν τον συµφέρει, µόνο έναντι των πολιτικών του
φίλων και συνοδοιπόρων ή ενδιαφέρεται για τη δικαιοσύνη καθ’
ολοκληρίαν, ακόµα και εκεί που δεν τον συµφέρει, ακόµα και
στους αντιπάλους του; 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Ο Χατζηδάκης είναι αντίπαλος και
ανησυχούµε. Τον παρακολουθείτε ή όχι;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Πολύ ωραία. Χθες, κύριε Τσακαλώτε, η Ελλη-
νική Αστυνοµία συνέλαβε έναν από τους προστατευόµενους µάρ-
τυρες της υπερσκευωρίας Novartis, τον κ. Φιλίστορα Δεστεµπα-
σίδη.

Ξέρετε, κύριε Φίλη, που κόπτεστε και εσείς εσχάτως για τον κ.
Βενιζέλο, ότι χάρη στις καταθέσεις του κ. Φιλίστορα Δεστεµπα-
σίδη, που του παρείχατε προστασία µε την κ. Τουλουπάκη, ο κ.
Βενιζέλος και άλλοι εννέα µεταξύ των οποίων και εγώ βρέθηκαν
στα µανταλάκια;

Σώπα λέει η κ. Φωτίου. Τόσο δεν τους ενδιαφέρει η δικαιοσύνη.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Είπα και άλλα που δεν ακούσατε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Μας στήσατε στα µανταλάκια µε τρεις µάρ-
τυρες. Ο ένας, ο κ. Μανιαδάκης, του κάνατε δίωξη για κακούρ-
γηµα επί θητείας σας. Ο δεύτερος, ο κ. Δεστεµπασίδης, συνε-
λήφθη χθες έχοντας φάει τα λεφτά των ανθρώπων. Και οι δέκα
αθωωθήκαµε, αλλά µία συγγνώµη ακούσαµε από έναν από εσάς;

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν αθωωθήκατε, τέθηκε στο
αρχείο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μην κάνετε διάλογο.
Δεν γράφεται τίποτα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Κοιτάξτε πόσο τους αρέσει η δικαιοσύνη και
πόσο τους πονάει.

Ο κ. Λοβέρδος αθωώθηκε µε βούλευµα δέκα-µηδέν. Οι υπό-
λοιποι εννέα δεν πήγαµε καν στο δικαστήριο, γιατί οι εισαγγελι-
κές αρχές δε βρήκαν ούτε αποχρώσες ενδείξεις για να µας πάνε
να µας ελέγξουν. Άρα και οι δέκα αθωωθήκαµε. 

Το ότι δεν ζητάτε ακόµα συγγνώµη δείχνει ότι όχι µόνο δεν πι-
στεύετε στη δικαιοσύνη αλλά παραµένετε το ίδια άθλια υποκεί-
µενα, οι σκευωροί που πλήξατε τη δηµοκρατία και έχετε τα
µούτρα και µιλάτε στην Αίθουσα αυτή εσείς για δηµοκρατία, οι
ψεύτες, οι συκοφάντες, οι λασπολόγοι! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό το κόµµα των λασπολό-
γων, που ούτε τώρα, που συνέλαβαν τον Δεστεµπασίδη, δεν έρ-
χεται να ζητήσει συγγνώµη έχει τα µούτρα να µιλάει σε µας για
τη δηµοκρατία! 

Πάµε, λοιπόν, να δούµε. Ας υποθέσουµε, κύριε Πρόεδρε, ότι,
πράγµατι, ο κ. Τσίπρας και ο ΣΥΡΙΖΑ θεωρούν, όπως διαρκώς
λένε, τεράστιο ζήτηµα δηµοκρατίας το θέµα των υποκλοπών. Ας
υποθέσουµε ότι είναι αλήθεια, ότι το πιστεύουν στα αλήθεια. Πώς
εξηγείται όµως ότι όταν κυβέρνησαν συνέβησαν τα εξής γεγο-
νότα; Γεγονός πρώτο: Άλλαξαν το νόµο για τις παρακολουθήσεις

της ΕΥΠ και από εκεί που χρειάζονταν δύο υπογραφές εισαγγε-
λέων για να γίνει νόµιµη επισύνδεση, ο ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Τσίπρας, το
έκανε µε µία υπογραφή. 

Ερώτηση: Όταν κάποιος θεωρεί ότι αυτό είναι τεράστιο ζήτηµα
δηµοκρατίας κάνει την παρακολούθηση του τηλεφώνου ευκολό-
τερη ή δυσκολότερη; Προφανώς δυσκολότερη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ακούστε όµως το ακόµα καλύτερο. Ήρθε η ώρα του Ποινικού

Κώδικα και µιλάω για αυτή την αλλαγή του Ποινικού Κώδικα που
ο πρώην Υπουργός Δικαιοσύνης του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Κοντονής, τα
είχε πει πριν από τις υποκλοπές. Προσέξτε, κύριοι συνάδελφοι,
το λέω για τους νεότερους συναδέλφους. Πότε έγινε αυτή η αλ-
λαγή του Ποινικού Κώδικα; Χάνουν τις ευρωεκλογές µε δέκα µο-
νάδες και πριν τις εθνικές εκλογές έναν νόµο πρόλαβαν να ψη-
φίσουν άρον-άρον, την αλλαγή του Ποινικού Κώδικα. Προσέξτε
όµως µια λεπτοµέρεια -θα έρθω και σε αυτό που σας ενδιαφέρει
για τις σακούλες µε τα µετρητά, γιατί άλλαξαν και αυτό το άρθρο
οι ευαίσθητοι συριζαίοι. Τι άλλη αλλαγή είχε αυτός ο Ποινικός
Κώδικας, ξέρετε; Είχε την αλλαγή του αδικήµατος της υποκλο-
πής του τηλεφώνου από κακούργηµα σε πληµµέληµα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν µου λέτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι δυνατόν κά-

ποιος να πιστεύει ταυτόχρονα, όπως ωρυόσασταν πριν, ότι το ζή-
τηµα των υποκλοπών είναι κορυφαίο ζήτηµα δηµοκρατίας και όλα
τα άλλα που έλεγε ο Τσίπρας, και την ίδια στιγµή να µετατρέπει
το κακούργηµα σε πληµµέληµα; 

Καταθέτω από την efsyn.gr, για να µην πείτε ότι το λέω δικό
µου, τι κατέθεσε στην επιτροπή πριν από λίγες µέρες για την
έρευνα για τις παρακολουθήσεις των τηλεφώνων του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος επί ΣΥΡΙΖΑ ο αρµόδιος εισαγγελέας,
ο κ. Χαράλαµπος Μαστραντωνάκης. Ανέφερε: «Όσον αφορά την
εξέλιξη της δικογραφίας µεσολάβησε η από 1-7-2019» -κυβέρ-
νηση Τσίπρα- «γενναία τροποποίηση του Ποινικού Κώδικα και για
όσους γνωρίζουν τι είπε ο εισαγγελέας νοµικά η πορεία της δι-
κογραφίας έχει πλέον λάβει ένα διαφορετικό αποτέλεσµα. Λόγω
της τροποποίησης του Ποινικού Κώδικα το αδίκηµα πλέον έχει
καταστεί πληµµέληµα και ως εκ τούτου έχει παραγραφεί». Πάρτε
το από την efsyn,gr τι λέει ο εισαγγελέας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ.
Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)

Τόσο σας ένοιαζε και τον Τσίπρα η παρακολούθηση τηλεφώ-
νου από τη ΕΥΠ ή η γενικότερη παρακολούθηση τηλεφώνων ως
ζήτηµα δηµοκρατίας, που φροντίσατε να παραγραφούν όλες οι
παρακολουθήσεις τηλεφώνων που έγιναν επί θητείας σας. 

Ξέρετε γιατί; Επειδή άκουσα τον κ. Φίλη µε διαπρύσια τη φωνή
να λέει για τον Λαβράνο, τον Μπίτζιο, τον Φέλιξ, ξέρετε ότι αυτή
η εταιρεία, η «INTELLEXA», πήρε την πρώτη άδεια λειτουργίας
της επί ΣΥΡΙΖΑ; Ξέρετε ποιος Υπουργός έδωσε το πρώτο µεγάλο
έργο; Ο κ. Τόσκας.

Ξέρετε ποιανού Υπουργού σας ο γιος δούλευε στην εταιρεία
του κ. Τόσκα και δεν ντρέπεστε κιόλας να κουνάτε το δάχτυλο
στη Νέα Δηµοκρατία;

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: … (Δεν ακούστηκε)
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Ξανθόπουλε…
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Άρα, λοιπόν, είναι αδύνατο να πείσει ο κ. Τσί-
πρας τον οποιονδήποτε Έλληνα, πρώτον, ότι τον ενδιαφέρει η
δικαιοσύνη και ο Βενιζέλος µάλιστα, καθόσον ακόµα και σήµερα
µια συγγνώµη για τη σκευωρία «NOVARTIS» δεν µπορούν να
πουν και δεύτερον, ότι δήθεν τον ενοχλούσαν οι υποκλοπές, τις
οποίες επί θητείας τους τις κάνανε πολύ ευκολότερες και όχι δυ-
σκολότερες. 

Και, βεβαίως, θυµίζω την απάντηση του κ. Τσίπρα, επειδή ο κ.
Φίλης είπε ότι για να παρακολουθείται ένας Υπουργός, πάει  να
πει ότι είχαν στοιχεία εναντίον του. Γιατί έµεινε στη θέση του;
Μπα; Κύριε Φίλη, έτσι είναι; Τσίπρας στη Διεθνή Έκθεση Θεσσα-
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λονίκης για την ερώτηση για την παρακολούθηση του τηλεφώνου
του κ. Στέργιου Πιτσιόρλα επί ΣΥΡΙΖΑ. Τον θυµάστε τον κ. Στέρ-
γιο Πιτσιόρλα ή και αυτόν τον έχετε ξεχάσει, κύριε Φίλη; 

Ακούστε, λοιπόν, τι είπε ο κ. Τσίπρας. «Η ΕΥΠ, λοιπόν, τότε
αποφάσισε για λόγους που είχαν να κάνουν µε οικονοµικό έγκ-
ληµα να διευρύνει την έρευνα, περιλαµβάνοντας και στελέχη του
ΣΥΡΙΖΑ. Εγώ δεν έδωσα καµµία εντολή. Ενηµερώθηκα και πι-
στεύω πως έπραξα όπως θα έπρεπε να πράξει κάθε Πρωθυπουρ-
γός που σέβεται τους νόµους. Ζήτησα ένα πράγµα από τον
διοικητή της ΕΥΠ, αν υπάρξει οποιοδήποτε επιβαρυντικό στοι-
χείο, να µε ενηµερώσει. Ουδέποτε έλαβα οποιαδήποτε ενηµέ-
ρωση. Χθες ενηµερώθηκα ότι υπήρξε ποινική δίωξη για εκείνη
την υπόθεση σε επτά πρόσωπα. Μεταξύ αυτών δεν ήταν ο κ. Πι-
τσιόρλας, άρα ορθώς δεν ενηµερώθηκα».

Δεν µου λέτε, κύριε Φίλη: Αν και µόνο η απόφαση της υπηρε-
σίας να παρακολουθήσει κάποιον τον καθιστά όχι ικανό για να
είναι Υπουργός, ο κ. Πιτσιόρλας πώς έγινε Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Ανάπτυξης από τον κ. Τσίπρα, την ώρα που τον παρακολου-
θούσε η ΕΥΠ, κατά δήλωση του κ. Τσίπρα; Αυτό το λέω για να
καταλάβετε πόσο ψεύτες και υποκριτές είστε. 

Έρχοµαι τώρα στο τελευταίο, στο µείζον και κλείνω, κύριε
Πρόεδρε, στην αλλαγή του Ποινικού Κώδικα που έλεγα προηγου-
µένως και που κατήγγειλε ο κ. Κοντονής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, υπάρχει ένα πολύ
ενδιαφέρον άρθρο. Είναι η αλλαγή –προσέξτε, κύριε Φίλη, που
είστε ηθικότατο στοιχείο και δεν το λέω ειρωνικά- του αδικήµατος
της δωροδοκίας από κακούργηµα σε πληµµέληµα σε ανύποπτο
πολιτικό χρόνο. Πάρτε και τη δήλωση Κοντονή.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ.
Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)

Τι κάνετε λίγο πριν φύγετε; Εσείς µας κυνηγάγατε για τη «NO-
VARTIS», που µιλάγατε για το «µαύρο» χρήµα, για τις µίζες, για τις
τροχήλατες βαλίτσες κ.λπ.. Τι κάνατε; Μια εβδοµάδα πριν φύγετε
κάνατε το αδίκηµα της δωροδοκίας από κακούργηµα πληµµέληµα.
Γιατί; Σε όλους έκανε εντύπωση πώς ταυτόχρονα ο κ. Πολάκης
ήθελε να βάλει τους πάντες φυλακή και ταυτόχρονα αλλάξατε τον
Ποινικό Κώδικα. Νοµίζω πια ότι όλοι έχουµε καταλάβει γιατί. 

Στο Ειδικό Δικαστήριο, εκεί που δικάζεται ο κ. Παππάς, η γραµ-
µατέας του κ. Καλογρίτσα –και µην κάνετε ορισµένοι ότι δεν ξέ-
ρετε τον κ. Καλογρίτσα, ο κ. Καλογρίτσας ήταν κουµπάρος του
κ. Σπίρτζη, ο κ. Σπίρτζης ήταν Υπουργός Υποδοµών επί ΣΥΡΙΖΑ
και του δώσατε το έργο Πάτρα - Πύργος σπασµένο σε επτά κοµ-
µάτια για να βγάλει λεφτά και να σας φτιάξει κανάλι. Η γραµµα-
τέας του κ. Καλογρίτσα κατέθεσε ότι οι άνθρωποι από το κόµµα
σας πήγαιναν συχνά και έπαιρναν φακέλους και σακούλες µε
«µαύρο» χρήµα και σήµερα το Ειδικό Δικαστήριο αποφάσισε
αυτή η κατάθεση της κυρίας γραµµατέως του Καλογρίτσα, να
πάει στον αρµόδιο οικονοµικό εισαγγελέα για να ξεκινήσει
έρευνα για το αν, πράγµατι, ο ΣΥΡΙΖΑ πήρε «µαύρα» λεφτά από
τον κ. Καλογρίτσα, σακούλες δηλαδή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γεωργιάδη,
κλείστε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.

Με τη διαφορά ότι όπως ο εισαγγελέας για τις παρακολουθή-
σεις των τηλεφώνων του ΚΚΕ είπε: «δεν µπορώ να ψάξω περαι-
τέρω, γιατί η αλλαγή του Ποινικού Κώδικα το έκανε να έχει
παραγραφεί, καθώς από κακούργηµα έγινε πληµµέληµα», το ίδιο
θα αναγκαστεί να πει για τα λεφτά Καλογρίτσα στον ΣΥΡΙΖΑ, γιατί
πριν φύγετε εσείς οι ηθικοί, εσείς οι τίµιοι …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γεωργιάδη,
κλείστε τώρα!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): … εσείς οι άνθρωποι κατά της διαφθοράς κά-
νατε και αυτή την ατιµία. Για ποιον λόγο; Για να καλύψετε τα
«µαύρα» λεφτά που παίρνατε στον ΣΥΡΙΖΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γεωργιάδη,
κλείστε αµέσως!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Κλείνω.

Και ήλθε ο κ. Πολάκης µια φορά να µιλήσει στον Καλογρίτσα
και του είπε ο Καλογρίτσας: «Βούλωσ’ το, Πολάκη. Εσύ είσαι
Βουλευτής µε τα λεφτά µου». Ξέρετε τι έκανε αυτός ο ψηλός,
αυτός ο λεβέντης που κατηγορεί τους πάντες; Έβγαλε τον σκα-
σµό και το βούλωσε στα «µαύρα» λεφτά του Καλογρίτσα!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γεωργιάδη …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Αυτοί είστε, λοιπόν, και µην τολµάτε ποτέ
εσείς, άθλιοι συκοφάντες, λασπολόγοι, να κουνάτε το δάχτυλο
στη Νέα Δηµοκρατία του Κυριάκου Μητσοτάκη! Τα υπόλοιπα θα
τα πούµε στην κάλπη µε τον ελληνικό λαό. 

Να είστε καλά.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μη σηκώνετε χέρια.

Δεν πρόκειται να σας δώσω τον λόγο. Ο µόνος που θα πάρει τον
λόγο για την πρώτη του παρέµβαση σήµερα για τρία λεπτά, όπως
είπε ο Πρόεδρος της Βουλής, είναι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος κ. Ευκλείδης Τσακαλώτος. Δεν θα πάµε έτσι. Δεν πρόκει-
ται να γίνει αυτό. Υπάρχουν οι Βουλευτές τώρα. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Για τη διαδικασία θέλω κι εγώ τον
λόγο, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος, κύριε Παφίλη, θα λάβετε τον λόγο.

Κύριε Τσακαλώτε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, καταλάβαµε όλοι

και όλες πώς θα το πάει η Κυβέρνηση. Το είπε στην αρχή και ο κ.
Τζανακόπουλος. Εδώ υπάρχει µια πρόταση δυσπιστίας για συ-
γκεκριµένα πράγµατα, και ο κ. Γεωργιάδης ο πρώτος της Νέας
Δηµοκρατίας που απαντάει, ο πρώτος Υπουργός, δεν είπε ούτε
µία λέξη για οτιδήποτε ούτε µία λέξη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είπε για τον Παππά, είτε για τον Κοντονή, είπε για τον Σαράφη,

είπε για ό,τι θέλεις αλλά δεν είπε κουβέντα. Υπήρχε παρακολού-
θηση του κ. Χατζηδάκη ή δεν υπήρχε; Έλεγε ψέµατα ο κύριος
Πρωθυπουργός όταν έλεγε «µα είναι δυνατόν να παρακολουθεί-
ται ο κ. Χατζηδάκης;».

Μας κάνατε επίθεση για τον κ. Φλώρο όταν προσπαθούσαµε
να καταλάβουµε από τον κύριο Πρωθυπουργό αν παρακολου-
θούνταν ο κ. Φλώρος και δεν έλεγε τίποτα; Ντροπή σας να έρχε-
στε εδώ ως αντιπρόσωπος µιας Κυβέρνησης και ως αντιπρό-
σωπος του αστικού κόσµου που υποτίθεται ότι σέβεστε τη δηµο-
κρατία, σέβεστε τον φιλελευθερισµό, σέβεστε τους θεσµούς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Υπάρχουν όλες αυτές οι κατηγορίες ότι παρακολουθούνται οι

πάντες, ότι ο κ. Μητσοτάκης έλεγε ψέµατα, ότι τώρα λέτε ότι
είναι δίκτυα, ρυπαρά δίκτυα, ενώ πριν λέγατε ότι ήταν νόµιµα
αλλά πολιτικά λάθος; Και ο πρώτος νεοδηµοκράτης δεν έχει να
πει ούτε µια κουβέντα; Απλώς τη λάσπη της λίστας Πέτσα που
τα λέτε και τα ξαναλέτε;

Αλλά τώρα εδώ είσαστε απολογούµενοι. Τώρα θέλει να ξέρει
ο ελληνικός λαός αν όντως υπάρχουν παρακολουθήσεις, αν
όντως υπάρχει παρακράτος, αν όντως η κ. Βλάχου υπέγραφε
χωρίς να ξέρει τι υπογράφει ή αν ήταν µέλος του παρακράτους.
Αυτά θέλει ο ελληνικός λαός και όταν εσείς κατηγορείτε τον κ.
Τσίπρα για θέατρο, να κοιτάξετε τον καθρέφτη και να απολογη-
θείτε εσείς που δέχεστε, αντί για επιχειρήµατα, αυτούς τους θε-
ατρινισµούς. Αυτό να κάνετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία. Ήσασταν και

µέσα στον χρόνο, όπως πάντα, κύριε Τσακαλώτε.
Έχει ζητήσει τον λόγο ο κ. Παφίλης για να κάνει τη δική του

τρίλεπτη παρέµβαση.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν θα κάνω τρίλεπτη παρέµβαση. Για

τη διαδικασία θέλω να µιλήσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τι θέλετε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πρώτον, απορρίψατε –όχι εσείς, ο κύ-

ριος Πρόεδρος…
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν έχει σηµασία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: … την πρόταση που κάναµε να µιλή-

σουν οι εισηγητές …
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Να φωνάζω κι εγώ; Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Με συγχωρείτε. Είναι

εικόνα Βουλής αυτή; Ηρεµήστε οι υπόλοιποι όταν µιλάει ένας συ-
νάδελφος. Όποιος δεν θέλει να ακούει τον συνάδελφο στο Βήµα,
να βγει έξω.

Ορίστε, κύριε Παφίλη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Λέω, λοιπόν, ότι απορρίφθηκε η πρό-

ταση η οποία έλεγε να µιλήσουν πρώτα οι έξι, που έχει γίνει σε
όλες τις παρόµοιες συζητήσεις και κακώς δεν γίνεται. Εντάξει.
Δεν µπορούµε να κάνουµε τίποτα άλλο. Όµως το πινγκ-πονγκ,
επειδή το ξέρω κιόλας, είναι ωραίο παιχνίδι αλλά να παίζεται στο
τραπέζι, όχι µέσα στη Βουλή που παίζεται συχνά. 

Γι’ αυτό λέµε το εξής: Δεν µπορεί να γίνεται αυτό το πράγµα
συνέχεια. Δηλαδή τι προτείνουµε; Να µιλήσουν οι πρώτοι και
µετά να δώσετε τον λόγο στους Υπουργούς. Δεν είναι δυνατόν,
δηλαδή, κάθε ώρα να βγαίνει ένας Υπουργός, να απαντάει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος κ.λπ.. Το λέµε επειδή ξέρουµε ότι
έχετε λογική και µάλιστα πολύ καλή πάντα. Να τελειώσουν οι ει-
σηγητές και µετά να δίνετε τον λόγο και στους Υπουργούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Τσακαλώτο,
µόνο σε ένα σηµείο ως Προεδρεύων θα σας απαντήσω. Στα άλλα
δεν έχω δικαίωµα. Ο κάθε Υπουργός που µιλάει, όταν γίνεται µια
πρόταση µοµφής, επιλέγει για όποιο θέµα µπορεί να µιλήσει. Η
πρόταση που καταθέσατε δεν λέει µόνο για υποκλοπές, λέει και
για άλλα πράγµατα. Άρα, το ότι δεν µίλησε κατά τη γνώµη σας
για τις υποκλοπές και µίλησε για άλλα πράγµατα, έχει δικαίωµα
να το κάνει ως Υπουργός, γιατί είναι συνολικά για την πολιτική
της Κυβέρνησης. Θέλω να είµαι ξεκάθαρος.

Κύριε Παφίλη, δεν υπάρχουν εισηγητές. Σας διαβάζω παρα-
δείγµατος χάριν, όπως το είχα πει πριν, τη δωδεκάδα. Δηµήτρης
Μαρκόπουλος, Θεόφιλος Ξανθόπουλος, Χατζηβασιλείου, µε την
αναλογία που είπε ο Πρόεδρος, κ. Λιακούλη, κ. Καιρίδης, κ. Σπίρ-
τζης, κ. Βλάχος, κ. Καραθανασόπουλος, κ. Μπουκώρος, κ. Αυ-
γέρη, κ. Μυλωνάκης, κ. Αµπατζίδη. Αυτοί είναι οι πρώτοι δεκατέσ-
σερις συνάδελφοι. Δεν υπάρχουν εισηγητές. Οι δε Υπουργοί της
Κυβέρνησης πρέπει να µιλήσουν όλοι. Δεν γίνεται, λοιπόν, να
τους λέµε στο τέλος. Ποιο τέλος; Ανά µία ώρα έτσι γίνεται πάντα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Στον προϋπολογισµό µί-
λησαν όλοι οι εισηγητές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εκεί είναι άλλη διαδι-
κασία. Παρά ταύτα, οι Υπουργοί ανά ώρα µίλαγαν.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ακούστε, εδώ µέσα δεν είναι µόνο η
Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ε και λοιπόν;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είµαστε και οι υπόλοιποι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κατ’ αρχάς, κύριε Πα-

φίλη, σε εσάς απήντησα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, περιµένετε, µη βιάζε-

στε. Μπορούµε να συνεννοηθούµε, αν θέλετε. Λέω, λοιπόν, ότι
αν πάει έτσι, θα µιλήσει στις 12 το βράδυ ο δικός µας ο οµιλητής
και των άλλων µικρότερων κοµµάτων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν νοµίζω στις 12 το
βράδυ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πάντως έτσι πάει.
Σας έκανα ένα αίτηµα, ήρεµα και λογικό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Παφίλη, είστε

παλιός Κοινοβουλευτικός.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ναι, επειδή είµαι παλιός, γι’ αυτό σας

τα λέω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Το αίτηµά σας…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μπορείτε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όχι, εγώ δεν µπορώ.

Ψήφισε η Βουλή για τη συγκεκριµένη διαδικασία. Από τη στιγµή
που υπάρχει απόφαση της Ολοµέλειας της Βουλής, ο Προ-
εδρεύων µετά εκτελεί την απόφαση της Ολοµέλειας. Δεν αλλάζει
η απόφαση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εντάξει. Σας λέω, λοιπόν, ότι σε κάθε

Υπουργό θα παίρνουµε κι εµείς τον λόγο για τρία λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Για να γίνει ό,τι είναι να γίνει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σας το απαγόρευσε

κανείς;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όχι. Εµείς σεβόµαστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ε, τρεις παρεµβάσεις

έχετε. Έχετε το δικαίωµα να το κάνετε. Χάσαµε πέντε λεπτά για
κάτι, κύριε Παφίλη, που ξέρετε ότι δεν µπορεί ο Προεδρεύων να
το αλλάξει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Σας λέω, λοιπόν, ότι είναι πολύ λογικό
και απευθύνοµαι και προς τους Υπουργούς, όχι µόνο σε εσάς,
γιατί εσείς…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εγώ δεν καθορίζω -
το Προεδρείο- τη σειρά των Υπουργών.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Λέω, λοιπόν, είναι πολύ λογικό να ζη-
τάµε να µιλήσουν οι πρώτοι οµιλητές όλων των κοµµάτων και
µετά να πάει όλη η διαδικασία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Το αίτηµά σας ακού-
στηκε. Γνωρίζετε και από τον κ. Λαµπρούλη που κάθεται πίσω
σας, ότι όταν ζητήσει ένας Υπουργός τον λόγο, τον παίρνει. Το
ότι βάλαµε ανά ώρα, ήταν ακριβώς για να µη συµβεί αυτό. Υπάρ-
χει Υπουργός παραδείγµατος χάριν που απόψε θα µιλήσει στη
1.30’.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Και οι Κοινοβουλευτικοί έχουν το ίδιο
δικαίωµα, οπότε θα τα δούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σας είπα ότι έχετε δι-
καίωµα τριών τρίλεπτων παρεµβάσεων.

Ήδη έκανε χρήση ο κ. Τσακαλώτος, θα κάνει χρήση ο κ. Μπου-
κώρος και όποιος άλλος Κοινοβουλευτικός θέλει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ωραία, σύµφωνοι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία. Ε, άρα τι χά-

σαµε πέντε λεπτά;
Κύριε Μπουκώρο, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά και µετά ο κ.

Σπίρτζης, γιατί ήταν πολύ συγκεκριµένη η αναφορά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, συναισθάνοµαι πλή-

ρως την αγωνία των συναδέλφων στα Έδρανα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. Οι δύο πρώτοι οµιλητές - εισηγητές, δεν κατόρ-
θωσαν να παρακινήσουν ούτε καν το ενδιαφέρον των Βουλευτών
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Αρχικά και επί της διαδικασίας µας κατηγόρησαν για την ώρα
µετάδοσης της συζήτησης για λόγους δηµοσιότητας, λες και
αυτό που καθορίζει την ευρεία δηµοσιότητα είναι µόνο η ώρα δη-
µοσιότητας και µετάδοσης και όχι η ποιότητα του πολιτικού
λόγου, τα επιχειρήµατα και το επίπεδο της δηµόσιας αντιπαρά-
θεσης. Θα ήµουν πολύ χαρούµενος αν µας έβλεπαν έστω µέχρι
τις 11’, 12’, η ώρα οι πολίτες, αλλά δυστυχώς µας βλέπουν ελά-
χιστα όποια ώρα κι αν µεταδίδονται οι συνεδριάσεις και γι’ αυτό
υπάρχουν ευθύνες.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης µάς κατηγόρησε ότι δεν µιλάµε για τις υποκλοπές, όταν
προηγουµένως από τους δύο πρώτους οµιλητές τι είχαµε ακού-
σει; Όµως, πριν ακούσουµε για τις ΜΚΟ -χωρίς όµως να ακούµε
για τη µικρή Μαρία και όλη αυτή την επιχείρηση κατασυκοφάντη-
σης που στήθηκε εναντίον της χώρας-, είχαµε ακούσει για την
ανάγκη της χώρας για λόγους οικονοµικούς να πάψουν οι εξο-
πλισµοί. Και είναι ο πυρήνας της ιδεολογίας του ΣΥΡΙΖΑ αυτός
ακριβώς, ανοιχτά σύνορα, ξέφραγο αµπέλι, αδυναµία αποτρεπτι-
κής ισχύος για να είµαστε χειραγωγήσιµοι από τους γείτονες.

Αλλά και στην εσωτερική πολιτική σκηνή, τι ακούσαµε από
τους αρχικούς εισηγητές; Κάθε άλλο παρά για υποκλοπές. Τι
ακριβώς ακούσαµε; Εύσηµα προς τον κ. Ευάγγελο Βενιζέλο, εύ-
σηµα και κάποια δειλά µπορώ να τα χαρακτηρίσω, ντροπαλά –θα
τα έλεγα- χειροκροτήµατα για τον Ευάγγελο Βενιζέλο από τους
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. Θα έλεγα την κλασική κοινοβουλευτική
έκφραση «σας παραπέµπω στα Πρακτικά», όχι τα σηµερινά, όχι
τα χθεσινά, αλλά από το 2012 για να δείτε τι λέγανε οι ίδιοι άν-
θρωποι για τον Ευάγγελο Βενιζέλο. Όµως, µόλις νωρίτερα προ-
ηγουµένως είχα ακούσει και για την ανάγκη προοδευτικής
διακυβέρνησης, απευθυνόµενοι προφανώς στον χώρο του
ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής οι βασικοί εισηγητές του ΣΥΡΙΖΑ.
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Ποιοι; Αυτοί που επί χρόνια ολόκληρα λεηλατούσαν έναν πολιτικό
χώρο, βαφτίζοντας τον «πολιτικό χώρο απατεώνων», «πολιτικό
χώρο κλεπτοκρατίας», «πολιτικό χώρο που κατέστρεψε τη χώρα».
Τώρα ζητούν προοδευτική διακυβέρνηση.

Δεν πρόκειται για θεατρική παράσταση, κύριε Πρόεδρε. Πρό-
κειται για µια κακοπαιγµένη παράσταση από έναν θίασο ατάλα-
ντων ηθοποιών.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Σπίρτζη, έχετε
τον λόγο για ένα λεπτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μετά τη γλυκύτητα, την αλήθεια και το ευρωπαϊκό προφίλ του

Υπουργού Ανάπτυξης ενάντια στη δική µας τοξικότητα, ήθελα να
διευκρινίσω µερικά πράγµατα που µε έθιξαν προσωπικά για το
διάστηµα που ήµουν Υπουργός Υποδοµών και Μεταφορών.

Πρώτον, το Πατρών - Πύργου έγιναν οκτώ διεθνείς, δηµόσιοι,
ανοιχτοί, διαγωνισµοί. Κανέναν από αυτούς δεν ανέλαβε ο κ. Κα-
λογρίτσας. Κανέναν. 

Δεύτερον, µετά τη λάσπη και τη συκοφαντία πριν τις εκλογές
και καθ’ όλο το διάστηµα που ήµασταν κυβέρνηση έστειλα όλη
τη λάσπη, τις καταγγελίες οποιουδήποτε στον εισαγγελέα δύο
φορές για να ελεγχθούν -εκτός από τις αρµόδιες υπηρεσίες και
της Ευρώπης και της χώρας µας- οι οκτώ διαγωνισµοί και αρχει-
οθετήθηκαν.

Τρίτον -που είναι πολύ σηµαντικό-, προκαλώ την Κυβέρνηση
Μητσοτάκη να στείλει στον εισαγγελέα την απευθείας ανάθεση
που έκανε στο Πατρών - Πύργου µε 500 εκατοµµύρια παραπάνω
από τα αποτελέσµατα των οκτώ δηµόσιων ανοικτών διαγωνισµών
που έχουν ελεγχθεί από παντού.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, δεν συνηθίζω να απευθύνοµαι ούτε για
τους φίλους ούτε για τους συγγενείς κανενός, αλλά εµένα κου-
µπάρος µου είναι ο γιος του κ. Καλογρίτσα. Τους κουµπάρους
του κ. Καλογρίτσα και µε πολλαπλές κουµπαριές και πρώην συ-
νεταίρους του θα τους βρει ο Υπουργός Αναπτύξεως στα Έδ-
ρανα της Κυβέρνησης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Φίλη,

έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κ. Γεωργιάδης νοµίζω πως δεν κατάλαβε την οµιλία µου, µου

απέδωσε ότι εγώ είµαι σε αυτό το διαβιβαστικό της ΕΥΠ που µι-
λάει για την ιστορία των χρηµάτων και τον κ. Φλώρο, τον Αρχηγό
ΓΕΕΘΑ. Εγώ τονίζω τι λέει η ΕΥΠ. Δεν λέω ότι το υιοθετώ. Και
ζητώ µία επίσηµη διάψευση και από την Κυβέρνηση και από τον
Αρχηγό ΓΕΕΘΑ.

Δεύτερον. Ανέφερα τον κ. Χατζηδάκη. Είπα ότι ο κ. Χατζηδάκης
συνοµιλούσε µε ξένους επιχειρηµατίες και ο Πρωθυπουργός πα-
ρακολουθούσε. Τι παρακολουθούσε; Πώς είναι δυνατόν ένας
ξένος επιχειρηµατίας να επενδύσει στην Ελλάδα, όταν ξέρει ότι
είναι αντικείµενο παρακολούθησης από τη µυστική υπηρεσία;
Αυτό είπα και τίποτε άλλο.

Ευχαριστώ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Για δύο λεπτά να απα-

ντήσει ο κ. Γεωργιάδης στους δύο συναδέλφους και κλείνουµε
µε τα προσωπικά. Χάσαµε µισή ώρα, άρα χάσαµε τέσσερις συ-
ναδέλφους.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Κύριε Σπίρτζη, δεν άφησα καµµία αιχµή ενα-
ντίον σας. Η κουµπαριά σας µε τον κ. Καλογρίτσα –γιος, πατέ-
ρας, δεν έχει σηµασία, δεν τα ξέρω εγώ τα οικογενειακά σας–
είναι παγκοίνως γνωστή, δεν είναι κάτι που βρήκα εγώ. 

Όσον αφορά το γεγονός ότι η κατάτµηση αυτού του δρόµου
έκανε δυνατή το να πάρει το έργο αυτού του δρόµου η εταιρεία
«ΤΟΞΟΤΗΣ» ή έγινε επί των ηµερών σας και το αν καταφέρατε
να πετύχετε µικρότερο τίµηµα απ’ ό,τι λέτε τώρα είναι αδιάφορο
για τον εξής λόγο: Διότι το δώσατε σε µία εταιρεία που τελικά
δεν έκανε το έργο. Άρα, δώσατε κάποιον διαγωνισµό και το έργο

δεν έγινε. Άρα για ποια ωφέλεια του δηµοσίου µιλάτε;
Ο κ. Καλογρίτσας όµως και η γραµµατέας του δεν κατέθεσαν

στο δικαστήριο ότι πήγαιναν λεφτά σε κάποιον συνεργάτη του
Μητσοτάκη. Ότι πήγαιναν λεφτά µε σακούλες, µε µαύρα λεφτά
στον Τσίπρα κατέθεσε στο ειδικό δικαστήριο και αυτό ερευνά
από σήµερα η Οικονοµική Εισαγγελία, µε όσα είπα προηγουµέ-
νως, να µην επαναλάβω.

Αναφέροµαι τώρα στον κ. Φίλη. 
Κύριε Φίλη, µε συγχωρείτε, αλλά µάλλον δεν καταλάβατε τί-

ποτα. Αν διαβάσετε το δηµοσίευµα του «DOCUMENTO» άλλο
γράφει στο εξώφυλλο άλλο γράφει στο άρθρο. Στο άρθρο λέει
ότι δεν αφορά σε καµµία ύποπτη οικονοµική συναλλαγή του
Στρατηγού Φλώρου αυτό που, δήθεν, αποκάλυψε το «DOCUME-
NTO». Το τι πραγµατικά έχει γίνει ή δεν έχει γίνει, εγώ δεν το
ξέρω. 

Έχω πει από την αρχή ότι οι µυστικές υπηρεσίες πρέπει να πα-
ραµένουν µυστικές. Για εµένα το µεγάλο θέµα µε ό,τι ζούµε είναι
πώς διαρρέουν από τις µυστικές υπηρεσίες οι δουλειές τους.
Αυτό είναι µεγάλο θεσµικό ζήτηµα που πρέπει να µας απασχολή-
σει. 

Αλλά, σας είπα και κάτι άλλο. Ξαναείπατε, πώς θα επενδύσει
κάποιος επιχειρηµατίας εάν ξέρει ότι παρακολουθείται; Μα σας
είπα, ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης του κ. Τσίπρα κ.
Στέργιος Πιτσιόρλας παρακολουθείτο από την ΕΥΠ του κ. Τσί-
πρα. Αυτό εµπόδισε κάποιον να επενδύσει στην Ελλάδα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μην τα επαναλαµβά-
νετε κύριε Υπουργέ. Τα είπατε και στην πρωτολογία σας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Η αλήθεια είναι πως είχατε µηδέν επενδύσεις
αλλά δεν ήταν αυτός ο λόγος. Είναι γιατί ήσασταν άχρηστοι. Άρα,
λοιπόν, και στο ένα και στο άλλο λάθος τα καταλάβατε. 

Ως προς το ζήτηµα των υποκλοπών, που διαρκώς ρωτάτε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όχι, δεν θα κάνετε

αγόρευση για τις υποκλοπές. Τελειώσατε!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων):.. και κλείνω µε αυτό, οι µυστικές υπηρεσίες
πρέπει να είναι µυστικές. Τελεία. Αν τηρείται ο νόµος, τελεία. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παίρνω την πρωτο-

βουλία και παρ’ ότι ήταν, σύµφωνα µε το πρόγραµµα, να µιλήσει
ο κ. Γεραπετρίτης τον παρακαλώ να µιλήσουν τέσσερις συνάδελ-
φοι, διότι ξέρω τον καηµό του απλού Βουλευτού -έχω κάνει αρ-
κετά χρόνια- και µετά θα µιλήσει ο κ. Γεραπετρίτης και τον ευχα-
ριστώ. 

Οι τέσσερις πρώτοι είναι ο κ. Μαρκόπουλος, ο κ. Ξανθόπου-
λος, ο κ. Χατζηβασιλείου και η κ. Λιακούλη.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αν νοµίζετε ότι µας φοβίζετε µε τη σηµερινή πρόταση µοµφής,

ένα θα σας πω. Θα σας χορέψουµε στο ταψί και να το ξέρετε!
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Ο κ. Τσίπρας ανεβάζει το ίδιο κακό έργο και αυτοσυστήνεται
ως ο άφθαρτος και ο «ιππότης της Αποκάλυψης». Ποιος; Ο ου-
σιαστικός ενορχηστρωτής της «NOVARTIS».

Ο κ. Τσίπρας αράδιασε κάποια πρόσωπα εδώ. Άρχισε να λέει
τον έναν, τον άλλον, κλπ.. Θα µας πει ποτέ τίποτα για τις παρα-
κολουθήσεις του κ. Σαγιά, του κ. Πιτσιόρλα, του κ. Κοτζιά, του κ.
Καµµένου; Γι’ αυτά τα ονόµατα ο κ. Τσίπρας έχει να πει κάτι; Και
αν αποκαλεί τον Έλληνα Πρωθυπουργό εγκέφαλο εγκληµατικού
δικτύου, εµείς έχουµε το δικαίωµα να τον αποκαλέσουµε πολιτικό
απατεώνα; Γιατί οι πολιτικοί απατεώνες µόνο λένε ότι «επί των
ηµερών µας δεν παρακολουθούνταν πολιτικά πρόσωπα» και απο-
καλύπτονται από εφηµερίδες ότι τέσσερις πρώην Υπουργοί του
παρακολουθούνταν. Γι’ αυτά έχει να πει τίποτα ο κ. Τσίπρας; Απά-
ντηση δεν έχει δώσει. 

Θα ανατρέξω στα «άπαντα Τσίπρα». Σήµερα θα διαβάσω
«Αλέξη Τσίπρα». Τι έλεγε, λοιπόν, από το Βήµα της Βουλής στις
22 Φεβρουαρίου 2018; Τι έλεγε για τον Δεσταµπασίδη, για τους
απατεώνες κουκουλοφόρους; Έλεγε: «Σε όλη την Ευρώπη θεω-
ρούν τους προστατευόµενους µάρτυρες ήρωες, που παίρνουν
θάρρος να µιλήσουν απέναντι σε ισχυρά συστήµατα». Ήρωας ο
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Δεσταµπασίδης, ο ήρωας του κ. Τσίπρα! Ποιος; Αυτός που συ-
νελήφθη για απάτη, αυτός που έκλεβε το υστέρηµα µικρών αν-
θρώπων και οικονοµούσε. Να τους έχετε, να τους χαίρεστε.
Ντροπή σας να συνοµιλείτε µε τον βούρκο. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αποκάλεσε ο κ. Τσίπρας τον Πρωθυπουργό εγκέφαλο εγκλη-

µατικού δικτύου; Με την αγιοποίηση και εργαλειοποίηση του Δε-
σταµπασίδη ο κ. Τσίπρας τι ήταν; Συνεργός; Ήταν συνεργός
απατεώνα; Ηθικός αυτουργός απατεώνα; Με απατεώνες ποινικο-
ποιήσατε την πολιτική ζωή της χώρας, µε κουκουλοφόρους κα-
τηγορήσατε δέκα πολιτικά πρόσωπα. 

Ο Αλέξης Τσίπρας από χθες είναι απολογούµενος για τον Δε-
σταµπασίδη, όπως είναι απολογούµενος εδώ και καιρό για µία
σειρά άλλων προσώπων που κατηγορούνται ως απατεώνες. Είναι
για τον κ. Πετσίτη κατηγορούµενος. Είναι για τον κ. Αρτεµίου κα-
τηγορούµενος. Είναι κατηγορούµενος για τον Δεσταµπασίδη και
τον Καλογρίτσα. Είστε χωµένοι µέσα στη λάσπη. Εκεί µέσα είστε.
Είστε οργανωµένος βούρκος. 

Λέτε πως υπάρχουν δικαστές στην Αθήνα. Βεβαίως, υπάρχουν
δικαστές στην Αθήνα. Και ξέρετε ποιους δικάζουν οι δικαστές
στην Αθήνα; Τον Παπαγγελόπουλο και τον Παππά δικάζουν οι δι-
καστές στην Αθήνα. Αυτούς δικάζουν!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τους δικάζουν για κατάχρηση εξουσίας, για το «Καλογρίτσα

channel», γιατί θέλατε να ποδηγετήσετε το µιντιακό σκηνικό. Δι-
κάζουν για τις σακούλες που πήγαν στο κόµµα σας. Show me the
money. Πού είναι τα λεφτά; Να απολογηθείτε. Να έρθει ο κ. Τσί-
πρας να µας πει πού είναι τα λεφτά. Ποιοι τα πήραν; Η Κουµουν-
δούρου; Να απολογηθεί ο κ. Τσίπρας για τις σακούλες. Είχαµε
τα «pampers» παλιά, τώρα έχουµε και σακούλες. 

Για να δούµε, όµως, και τον κ. Ράµµο, τον άνθρωπο για όλες
τις δουλειές. Είπε ο κ. Τσίπρας πως πήρε έναν φάκελο από την
ΑΔΑΕ. Όχι. Δεν πήρε φάκελο. Σκονάκι του έδωσε ο κ. Ράµµος.
Του έδωσε σκονάκι στο  οποίο του έγραψε, µάλιστα, και τι να πει.
Ντροπή του κ. Ράµµου. Ντροπή του. Μήπως ο κ. Ράµµος ξεπλη-
ρώνει τα γραµµάτια διορισµού του στην ΑΔΑΕ;

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θα τα ακούσετε, θέλετε δεν θέλετε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μην τα επαναλαµβά-

νετε. Μη φωνάζετε. Όταν ανέβει το κ. Ξανθόπουλος, θα απαντή-
σει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Επίσης για να µας πει ο κ.
Ράµµος αν ταυτίζεται µε το στέλεχος, την κ. Κατερίνα Παπανικο-
λάου, η οποία ήταν στο γραφείο του κ. Μπαλτά; «ΣΥΡΙΖΑ - µάρ-
κετ» το έχετε κάνει εκεί πέρα. Γιατί, κατά παράβαση νόµου,
προσέφυγε στους παρόχους κινητής τηλεφωνίας για να ελέγξει
τυχόν άρσεις απορρήτου, ενώ είχε η ΑΔΑΕ τα στοιχεία αυτά; 

Ο κ. Ράµµος λειτούργησε ως campaing µάνατζερ του ΣΥΡΙΖΑ,
όχι ως επικεφαλής ανεξάρτητης αρχής. Είναι υπεράνω νόµου ο
κ. Ράµµος, όταν αγνοείται η γνώµη του εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου; Τι είναι αυτά τα πίτσι-πίτσι; Πόσες συναντήσεις έχει κάνει
και τηλεφωνικές επικοινωνίες ο κ. Ράµµος µε δικά σας στελέχη
το τελευταίο διάστηµα; Να ξεκαθαρίσει ο κ. Ράµµος και τον προ-
καλώ από το Βήµα, αυτό εδώ. Περιµένουµε την απάντησή του
αυτές τις µέρες.

Επιδιώκει ναι ή όχι µελλοντικό πολιτικό ρόλο; Ναι ή όχι; Τον
προκαλούµε. Μέσα στις επόµενες ηµέρες να πάρει θέση. Όχι µι-
σόλογα. 

ΜΕΡΟΠΗ ΤΖΟΥΦΗ: Απάντησε. Υπάρχει επιστολή. Ντροπή
σου. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν µπορεί ο κ. Ράµµος να
εξελίσσεται στο «delivery boy» του ΣΥΡΙΖΑ. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ) 
Θα τα πω, θέλετε δεν θέλετε. 
Η ανεξαρτησία των αρχών όπως ορίζει το Σύνταγµα είναι ανε-

ξαρτησία τόσο ως προς την εκάστοτε κυβερνητική εξουσία, όσο,
όµως, και ως προς το υπόλοιπο πολιτικό και κοµµατικό σύστηµα.
Ο κ. Ράµµος είναι ανεξάρτητος απέναντι στον ΣΥΡΙΖΑ; Κρατάει
τις αποστάσεις; Γιατί δεν έχει ρωτήσει τα υπόλοιπα µέλη του δι-
οικητικού συµβουλίου της ΑΔΑΕ για τις ενέργειές του; Τι είναι η
ΑΔΑΕ; Τσιφλίκι του πατέρα του; Τι νοµίζει ότι είναι ο κ. Ράµµος;

Πολιτειακός, πολιτικός παράγοντας;
(Θόρυβος απ’ την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Κατηγορώ τον κ. Ράµµο για αγνόηση της ολοµέλειας της
ΑΔΑΕ. Δεν είναι ενός ανδρός ανεξάρτητη αρχή. Υπάρχει συλλο-
γικότητα. Κατηγορώ τον κ. Ράµµο για πολιτικοποίηση µιας ανε-
ξάρτητης αρχής. Κατηγορώ τον κ. Ράµµο για µονοµέρεια. Τον
κατηγορώ για προσπάθεια εµπλοκής του στις επερχόµενες εκλο-
γές γιατί την είδε πολιτειακός παράγων. Ο κ. Ράµµος είναι η πέ-
µπτη φάλαγγα του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι ο συριζαϊκός κρυφός άσσος.
Δεν είναι αµερόληπτος ο κ. Ράµµος. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είναι µειωµένης αξιοπιστίας. Αφήστε τις γελοιότητες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κλείστε, κύριε Μαρ-

κόπουλε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι µειωµένης αξιοπιστίας

επικεφαλής ανεξάρτητης αρχής και δίνει την αίσθηση είτε καθο-
δηγούµενου είτε καθοδηγητή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Μαρκόπουλε,
ολοκληρώστε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, µ’
έχουν διακόψει. 

(Θόρυβος απ’ την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν έχετε καµµία

ανοχή. Κανείς οµιλητής δεν έχει ανοχή. Δεν σας διέκοψε κανείς.
Και µη παρακαλείτε. Σε µισό λεπτό κλείνετε. Όπως θα είναι και
για τους άλλους. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς την έχει δει ο κ. Ράµµος;
Εκτός Συντάγµατος; 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ολοκληρώνω. 
Σήµερα ο κ. Τσίπρας υπερέβη τα εσκαµµένα. Ο κ. Τσίπρας πάλι

δίχασε. Την Παρασκευή, όµως, θα πάρει την απάντηση που του
αξίζει. Και την τελική απάντηση θα την πάρει στις επερχόµενες
εκλογές οι οποίες θα τον πάνε εκεί που πρέπει να πάει. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Αυτό λέµε κι εµείς. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα γίνει ένας πρόωρα συντα-

ξιοδοτηµένος, στα σαράντα οκτώ του, πρώην Αρχηγός κόµµα-
τος. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καθαρίστε το Βήµα
στο οποίο καλείται ο κ. Θεόφιλος Ξανθόπουλος. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κλάψτε, κλάψτε. Θα τ’ ακού-

σετε. Θα σας χορέψουµε στο ταψί. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Μαρκόπουλε,

είστε Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας. Καταλαβαίνετε τι
εννοώ; 

ΜΕΡΟΠΗ ΤΖΟΥΦΗ: Είστε Βουλευτής.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσύ δεν είσαι; Άντε πρόσεξε

εσύ που φώναζες. Είσαι Βουλευτής και δεν ξέρεις τη διαδικασία; 
ΜΕΡΟΠΗ ΤΖΟΥΦΗ: Δεν έχετε τέτοιο δικαίωµα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σας ανακαλώ και τους

δυο στην τάξη. Σας ανακαλώ και τους δύο στην τάξη. Καθίστε
κάτω κι εσείς, κυρία συνάδελφε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Απαράδεκτοι, κύριε Πρόεδρε. 
Άντε όχλε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν ντρεπόµαστε;

Βουλή είναι αυτή; 
ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Όχλε; Μας λέει όχλο

ο κ. Μαρκόπουλος; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Αναγνωστο-

πούλου, σας παρακαλώ καθίστε κάτω. Ανέβηκε ο συνάδελφός
σας στο Βήµα. Σεβαστείτε τουλάχιστον αυτόν. 

Έχετε τον λόγο, κύριε Ξανθόπουλε. 
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας επιχειρήσουµε να κάνουµε

µια πολύ σοβαρή συζήτηση για ένα πολύ σοβαρό θέµα για το
οποίο δυστυχώς έχουµε πάρει άλλη κατεύθυνση. Ειλικρινά δεν
αντιλαµβάνοµαι ούτε τον κύριο Υπουργό, ούτε τον προηγούµενο
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οµιλητή, όταν κάνουν ρητές αναφορές σε δυο κατηγορούµενους
από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ οι οποίοι έχουν το τεκµήριο της
αθωότητας. Το γεγονός ότι δικάζονται από το Ειδικό Δικαστήριο
δεν σηµατοδοτεί εξ ορισµού την ενοχή τους. Μου κάνει εντύ-
πωση που Βουλευτής του ελληνικού Κοινοβουλίου ταυτίζει τον
κ. Δεστεµπασίδη µε τον κ. Μάξιµο Σαράφη, ο οποίος είναι προ-
στατευόµενος µάρτυρας, και υιοθετεί αβασάνιστα τα δηµοσιεύ-
µατα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είναι ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα πως προέκυψε η ταυτότητα του

προστατευόµενου µάρτυρα. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Στο πόρισµά µας

το λέµε. Στο πόρισµά µας τον έχουµε κατονοµάσει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Πλεύρη, σας

ρώτησε κανείς;
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε συνάδελφε, υπάρχει τε-

κµήριο αθωότητας;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Για µένα είπατε όχι πριν. Εσείς δεν είπατε σε
µένα «δεν είσαι αθώος»; Εσύ δεν το είπες, ρε; Εσύ δεν το είπες.
Έχει ο Δεσταµπασίδης και δεν έχω εγώ ρε; Δεν ντρέπεσαι; Δεν
ντρέπεσαι καθόλου;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γεωργιάδη, σας

έδωσε κανείς τον λόγο; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Τι λέτε, κύριε Πρόεδρε. Δεν ντρέπεται; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σας έδωσε κανείς τον

λόγο; Σιωπή. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Απατεώνες. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γεωργιάδη! 
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Γεωργιάδη, δεν ντρέπο-

µαι…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Ξανθόπουλε,

µην απευθύνεστε…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Τι να ντρέπεσαι, ΣΥΡΙΖΑ είσαι. Πού να ντρέ-
πεσαι; Θα ήσουν ΣΥΡΙΖΑ αν ντρεπόσουν; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γεωργιάδη, αν
ξαναπάρετε τον λόγο χωρίς να τον ζητήσετε θα σας βγάλω έξω. 

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Μην τον βγάζετε. Αφήστε τον
να ταπεινώνεται στην Ολοµέλεια. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μην απαντάτε εσείς.

Απευθύνεστε στο Σώµα. Γιατί όταν τον προκαλείτε, θα σας απα-
ντάει. 

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Αν δεν έχετε επίγνωση αυτού
που λέτε ρωτήστε τον εκ δεξιών σας και τον παρακείµενο, κ. Γε-
ραπετρίτη. Δεν έχετε αθωωθεί, κύριε Γεωργιάδη. Έχει τεθεί στο
αρχείο η υπόθεση. Έχει διαφορά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κύριε Μαρκόπουλε, αν δεν τα ξέρετε µη χτυπιέστε. Αν προκύ-

ψουν στοιχεία, οψέποτε προκύψουν…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Και για σένα αν προκύψουν. Το ίδιο και για
σένα είναι. 

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γεωργιάδη! 
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Κατ’ αρχάς θα µου µιλάτε στον

πληθυντικό, όπως σας µιλώ στον πληθυντικό. 
Κατά δεύτερον, αν ασκηθεί ποινική δίωξη σε βάρος µου και

τεθεί η υπόθεση στο αρχείο, βεβαίως αν προκύψουν στοιχεία, θα
ανακληθεί η υπόθεση. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Σε µένα δεν έχει ασκηθεί δίωξη. 

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Γεωργιάδη, για να το ξε-
καθαρίσουµε, µιλούσα για µένα. Η δική σας έχει τεθεί στο αρχείο.
Νοµικά είναι διαφορετικά απ’ το αθώος. Καταλάβετέ το. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πιο ισχυρό είναι. 
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Νοµικά είναι διαφορετικό απ’ το

αθώος, για να συνεννοηθούµε. 
Εν πάση περιπτώσει, φαίνεται η αγωνιώδης προσπάθεια των

στελεχών της Κυβέρνησης αλλά και της κυβερνητικής πλει-
οψηφίας να µη γίνει κουβέντα και συζήτηση για την πρόταση δυ-
σπιστίας. Η πρόταση δυσπιστίας δεν αφορά ούτε στον κ.
Γεωργιάδη, ούτε αφορά στον κ. Παππά. Πολύ περισσότερο στον
κ. Φιλίστορα Δεσταµπασίδη. Αφορά στις διαπιστωµένες παρακο-
λουθήσεις που έκανε η ΑΔΑΕ και τις ενεχείρισε σε όλους τους
πολιτικούς αρχηγούς.  

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και αφορά το πρόβληµα αυτό όλους γιατί δεν είναι µια δια-

φορά µεταξύ Νέας Δηµοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ ή Νέας Δηµοκρατίας
και ΠΑΣΟΚ. Είναι ζήτηµα λειτουργίας του κράτους δικαίου. Και
το κράτος δικαίου µας αφορά όλους. Σήµερα είναι αυτή η Κυ-
βέρνηση. Αύριο θα είναι κάποιοι άλλοι και µεθαύριο θα είναι κά-
ποιοι άλλοι.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ) 

Και οι πληγές στο κράτος δικαίου παραµένουν ανεξάρτητα από
ποιος είναι στην εξουσία. Αν δεν µπούµε σ’ αυτή τη συζήτηση εί-
µαστε κατώτεροι των περιστάσεων. Και µε απόλυτα θεσµικό
τρόπο εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ ξεκινήσαµε αυτή την ιστορία. Παραλά-
βαµε το πόρισµα της ΑΔΑΕ, επισκέφθηκε ο Πρόεδρος την Πρό-
εδρο της Δηµοκρατίας, ήρθε στο Κοινοβούλιο, κατέθεσε την
πρότασή του και η κουβέντα γίνεται για όλα τα ζητήµατα του κό-
σµου εκτός από το µείζον. Ποιος παρακολουθούσε τους ανθρώ-
πους αυτούς, µε τίνος την επίνευση και µε τίνος την ευθύνη. Εδώ
πρέπει τα ζητήµατα να µπουν πάρα πολύ καθαρά. 

Κύριε Πρόεδρε, λόγω της καθυστέρησης θα ζητήσω µια ανοχή
στον χρόνο. 

Μια απ’ τις πρώτες πράξεις που έκανε ο κ. Μητσοτάκης ήταν
να υπαγάγει την ΕΥΠ στην απόλυτη δικαιοδοσία του. Μια επό-
µενη πράξη ήταν να αλλάξει τον νόµο για να τοποθετήσει επικε-
φαλής τον κ. Κοντολέοντα ο οποίος δεν είχε τις τυπικές προϋπο-
θέσεις. Και µια τρίτη πράξη που έγινε ήταν να αλλάξει το θεσµικό
πλαίσιο για να µην µπορεί η ΑΔΑΕ να ενηµερώνει τον παρακο-
λουθούµενο πολίτη. 

Αυτό είναι το θεσµικό αποτύπωµα της Κυβέρνησης Μητσο-
τάκη!

Και υπάρχει ένα πόρισµα της ΑΔΑΕ που λέει ότι συγκεκριµένοι
άνθρωποι παρακολουθούνταν επί δύο χρόνια, κάποιοι άλλοι επί
επτά µήνες κ.λπ. και ερχόµαστε να συζητήσουµε. Και πείτε µας
εσείς, ως πλειοψηφία, συµφωνείτε να παρακολουθούνται κορυ-
φαία στελέχη της Κυβέρνησης; Συµφωνείτε να παρακολουθείται
ο αρχηγός του ΓΕΕΘΑ; Αυτό έχει σηµασία, αυτό απασχολεί την
Εθνική Αντιπροσωπεία. 

Εάν έχετε την παραµικρή ευθύνη και συναίσθηση του ρόλου
σας, µπείτε σε αυτήν την ιστορία. Αλλά, όχι απλώς δεν την έχετε,
επειδή ακριβώς είστε ανίκανοι να αντιληφθείτε την ευθύνη σας
απέναντι στη δηµοκρατία, πετάτε την µπάλα εκτός παιδιάς και
δηµιουργείτε άλλο πεδίο αντιπαράθεσης. 

Σήµερα ακούσαµε ένα παραλήρηµα κατά του κ. Ράµµου. Ευ-
τυχώς ο κ. Ράµµος δεν έχει κανενός την ανάγκη υπεράσπισης και
πολύ περισσότερο τη δική µου. Εγώ δεν είµαι σε θέση και δεν
είναι ο ρόλος µου να τον υπερασπιστώ. Αλλά αυτό το αποτέλε-
σµα προκύπτει γιατί λόγω της πολιτικής σας έρχεται σε σύ-
γκρουση ο κ. Ντογιάκος µε τον κ. Ράµµο, ο εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου -παρακαλώ- µε τον επικεφαλής της Αρχής για τη
Διασφάλιση του Απορρήτου των Επικοινωνιών. Έρχεται ο κ. Ράµ-
µος σε αντιπαράθεση µε Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβουλίου.

Αυτά είναι τα στοιχεία τα οποία πρέπει να συνεκτιµήσετε για
να καταλάβετε την ευθύνη σας. Δυστυχώς για εσάς, οι παρακο-
λουθήσεις είναι πιστοποιηµένες. Δεν έχουν καµµία σχέση ούτε
µε δηµοσιεύµατα ούτε µε τον Βαξεβάνη ούτε µε το inside story
ούτε µε κανέναν δηµοσιογράφο. Είναι από την Αρχή Διασφάλισης
του Απορρήτου των Επικοινωνιών, την κατά το Σύνταγµα αρχή,
η οποία διαπίστωσε αυτά που γράφει στο πόρισµά της. Γι’ αυτό
το πόρισµα πέστε µας. Γι’ αυτό το πόρισµα τοποθετηθείτε. Μ’
αυτό το πόρισµα αναµετρηθείτε και ως παράταξη και ως πρό-
σωπα. Γιατί αυτή η δηµοκρατία που στήθηκε µε αγώνες όλων και
από τη δική σας την παράταξη, πολύ περισσότερο από αυτήν τη
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πλευρά του κοινοβουλίου, δεν σας ανήκει, δεν µας ανήκει, αλλά
ανήκει σε όλους τους Έλληνες. Και το τραύµα στη δηµοκρατία
είναι τραύµα που το φέρουµε όλοι µας. 

Αρθείτε στο ύψος των περιστάσεων, καταδικάστε αυτές τις πα-
ρακολουθήσεις, να τραβήξετε µία γραµµή και πάτε στον ελληνικό
λαό να µας κρίνει όλους.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ.
Παρακαλώ να ηρεµήσουµε λίγο.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Αναστάσιος Χατζηβασιλείου από τη

Νέα Δηµοκρατία και αµέσως µετά η κ. Λιακούλη από το Κίνηµα
Αλλαγής. 

Ορίστε, κύριε Χατζηβασιλείου. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΧΑΤΖΗΒΑΣΙΛΕΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν κάποιος είχε την παραµικρή

αµφιβολία για την τακτική του ΣΥΡΙΖΑ, σήµερα δεν την έχει, διότι
η έλλειψη εναλλακτικής πρότασης διακυβέρνησης και η απουσία
ενός ικανού και πειστικού πολιτικού λόγου, τον εξωθούν στην το-
ξικότητα και στη λασπολογία. 

Ο κ. Τσίπρας, λοιπόν, εξαφανισµένος επί ένα δεκαήµερο,
χωρίς να έχει πει καµµία κουβέντα, για τις καταγγελίες, για µαύ-
ρες σακούλες, για βαλίτσες, για χρήµατα, για ποσοστά σε κανα-
λάρχες, για SMS, για το τρίγωνο Παππά - Αρτεµίου - Καλογρίτσα,
εµφανίστηκε ξαφνικά εχθές. Γιατί; Για να ολοκληρώσει τη µεθό-
δευση που είχε ξεκινήσει το περασµένο καλοκαίρι.

Καταθέτοντας πρόταση δυσπιστίας µάς δίνετε, λοιπόν, την ευ-
καιρία να παρουσιάσουµε στους πολίτες τα έργα και τις ηµέρες
σας. Ξεκινήσατε, λοιπόν, µε έναν πολιτικό ακτιβισµό στην Επι-
τροπή Θεσµών. Και γιατί δεν µείνατε στην επιτροπή; Μήπως για
τον κ. Ράµµο ή µήπως επειδή θέλατε να αποδράσετε από την
κουβέντα για τις παρακολουθήσεις του ΚΚΕ επί των ηµερών σας;
Διότι, απ’ ότι φάνηκε, δεν είχατε προτεραιότητα µε τον κ. Ράµµο.
Θέλατε πολύ απλά να στήσετε το χθεσινό δραµατικό σκηνικό. Και
ο κ. Ράµµος ενηµέρωσε κατά προτεραιότητα τον κ. Τσίπρα, χωρίς
προηγουµένως να έχει ενηµερώσει τον Πρωθυπουργό. Και όλα
αυτά δεν είναι ύποπτα για τις όποιες ορατές ή αόρατες σχέσεις
που έχει ο ΣΥΡΙΖΑ µε τον επικεφαλής της ΑΔΑΕ; 

Ο κ. Ράµµος, δυστυχώς, µεταβάλλει τον εαυτό του από θε-
σµικό παράγοντα, σε πολιτικό αν όχι κοµµατικό. Ευτελίζει το
αξίωµά του και την αρχή της οποίας προΐσταται. Αν ήθελε να υπε-
ρασπιστεί -κατά τη γνώµη του, πάντα- τη νοµιµότητα, αν ήθελε
να µιλήσει για -δήθεν- συνταγµατική παραβίαση, για ποιο λόγο
δεν επεδίωξε ποτέ επικοινωνία µε τον Πρωθυπουργό; Και αν θε-
ωρούσε ότι υπάρχει θέµα λειτουργίας των θεσµών, γιατί δεν πήγε
έστω συµβολικά στην Πρόεδρο της Δηµοκρατίας; Η δηµοκρατία
µας είναι ισχυρή και θεσµικά ολοκληρωµένη. Υπάρχει από τον
λαό και αναφέρεται στον λαό και αντλεί δύναµη από το Σύνταγµα
και εκφράζεται µέσα από τους νόµους, αυτούς που, κατά τα φαι-
νόµενα, ο επικεφαλής της ΑΔΑΕ είτε ερµηνεύει κατά το δοκούν
είτε αγνοεί.

Η χθεσινή, λοιπόν, προνοµιακή ενηµέρωση του κ. Ράµµου προς
τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ αποτελεί µια προκλητική κοµµατικοποί-
ηση του επικεφαλής µιας ανεξάρτητης αρχής της πολιτείας. Η
ΑΔΑΕ προστατεύεται από το Σύνταγµα και από τους νόµους, δεν
χρειάζεται ούτε προστάτες ούτε διερµηνευτές. Και µάλιστα χθες
ο κ. Τσίπρας προσπάθησε να εµπλέξει ακόµα και την Πρόεδρο
της Δηµοκρατίας σε κοµµατικές σκοπιµότητες. 

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, από τον Αύγουστο πήρε ξεκάθαρη θέση
στο θέµα των επισυνδέσεων. Απέδωσε ευθύνες, ζήτησε παραι-
τήσεις και ανέλαβε πρωτοβουλίες για τη θεσµική θωράκιση της
διαδικασίας, αλλά και την αναδιοργάνωση της ίδιας της ΕΥΠ και
ταυτόχρονα είχε διαµηνύσει ότι οι επισυνδέσεις εκείνες δεν ήταν
σε γνώση της, αναλαµβάνοντας τη δέσµευση να συνδράµει τη δι-
καιοσύνη στην αποκάλυψη της αλήθειας και στην απόδοση ευ-
θυνών σε όποιον µηχανισµό δρα σε βάρος της πατρίδας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ΣΥΡΙΖΑ µιλά από το µεσηµέρι
για δηµοκρατική εκτροπή, όµως, η δική του πολιτική αξιοπιστία
είναι σήµερα το πιο σύντοµο ανέκδοτο. Εκείνοι που οργάνωσαν
το, αλήστου µνήµης, δηµοψήφισµα συµπιέζοντας διαδικασίες και

χρόνους, εκείνοι που διόρισαν πρόεδρο στον Άρειο Πάγο ένα ξη-
µέρωµα, εκείνοι που προσπάθησαν να χειραγωγήσουν τα µέσα
ενηµέρωσης µε τον περιβόητο διαγωνισµό αδειών, εκείνοι που
έχουν δύο υπουργούς σε Ειδικό Δικαστήριο, µιλούν για πολιτική
αξιοπιστία. 

Επί των ηµερών σας, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, το κράτος δικαίου πέ-
ρασε περιπέτειες το ίδιο και η κυβερνητική νοµιµότητα. Διότι,
όπως φαίνεται, κυβερνούσατε εσείς και οι σκοτεινοί εντολοδόχοι
σας συχνά µε SMS. Και δεν αισθάνεστε εδώ και δέκα µέρες την
ανάγκη να πείτε κάτι για τις µαύρες σακούλες, για τη µοιρασιά
στα ποσοστά των καναλιών, για τον κύριο Α2, για τις κυπριακές
offshore και όσα έχουν καταγγελθεί στο δικαστήριο. 

Ποιος, λοιπόν, βρισκόταν πίσω από το ιδιότυπο αρχηγείο που
έστηνε το «ΣΥΡΙΖΑ channel»; Και αν αµφισβητεί ο ΣΥΡΙΖΑ όλα
όσα λέει ο κ. Καλογρίτσας και η γραµµατέας του, γιατί πολύ απλά
δεν καταθέτει µήνυση; Τι ακριβώς φοβάται; Μήπως περαιτέρω
αποκαλύψεις; Και η δήθεν πολιτική σας αξιοπιστία αναδείχθηκε
και στην περίπτωση του κ. Μάξιµου Σαράφη, του κουκουλοφό-
ρου µάρτυρα µέσω του οποίου στήθηκε η σκευωρία της «NO-
VARTIS», ο οποίος συνελήφθη ως απατεώνας του κοινού Ποινι-
κού Δικαίου. Κι εσείς σήµερα έρχεστε εδώ και παρουσιάζεστε ως
κήνσορες και θεράποντες της νοµιµότητας. 

Και τέλος, αυτή η δήθεν πολιτική αξιοπιστία η που έχετε, πνί-
γηκε στα νερά του Έβρου. Αποδείχθηκε ότι δεν υπήρξε ποτέ θά-
νατος µικρού παιδιού, δεν υπήρξε ποτέ η µικρή Μαρία. Κι εσείς
δεν έχετε το σθένος µισό χρόνο τώρα να ζητήσετε µία απλή συγ-
γνώµη, έστω και αν, στο καλύτερο σενάριο, εξαπατηθήκατε. Συγ-
γνώµη, όχι µόνο από την Κυβέρνηση, αλλά από τον ελληνικό λαό,
διότι στην προσπάθειά σας να επιτεθείτε στον Κυριάκο Μητσο-
τάκη διασύρατε τη χώρα διεθνώς, χωρίς προηγούµενο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες γνωρίζουν καλά πώς
ήταν η Ελλάδα επί ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ και πώς είναι σήµερα. Και γνω-
ρίζουν ότι πλέον η πατρίδα µας έχει ανακτήσει εθνική αξιοπιστία.
Παρά τις διεθνείς διαδοχικές κρίσεις η κοινωνία αυτή κρατήθηκε
όρθια, η ανεργία µειώθηκε, το εισόδηµα στα νοικοκυριά αυξή-
θηκε κατά 12,4%, οι φόροι και οι εισφορές µειώθηκαν συνολικά
πενήντα φορές και σήµερα, µε τη διεθνή κρίση του πληθωρισµού,
λαµβάνονται διαρκώς δυναµικά µέτρα. Επί των ηµερών σας αυ-
ξάνονταν φόροι και µειώνονταν µισθοί και συντάξεις. Σήµερα µει-
ώνονται οι φόροι και αυξάνεται το διαθέσιµο εισόδηµα. 

Και όσο για τα ζητήµατα δηµοκρατίας, για τα οποία εσείς
δήθεν κόπτεστε, κανείς δεν ξεχνά τους αρµούς της εξουσίας, κα-
νείς δεν ξεχνά τις διχαστικές λογικές ή τους τελειώνουµε ή µας
τελειώνουν. Δυστυχώς, παραµένετε αµετανόητοι έµποροι του δι-
χασµού, υπονοµευτές του δικαίου και της κοινωνικής συνοχής. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, καταψηφίζουµε την πρότασή σας και µάλιστα
χωρίς εκβιασµούς, όπως ακούστηκε νωρίτερα. Μην κρίνετε εξ
ιδίων τα αλλότρια. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο έχει η κ. Λιακούλη από το Κίνηµα Αλλαγής.
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση αγγίζει

την καρδιά του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, τον πυρήνα του ελ-
ληνικού Συντάγµατος. Δεν πρέπει σήµερα να λησµονούµε πως
συµµετέχουµε όχι σε µια οποιαδήποτε κοινοβουλευτική διαδικα-
σία, γι’ αυτό και είναι τόσο λυπηρό στην αρχή αυτής της διαδι-
κασίας το τι ακριβώς συµβαίνει µεταξύ Κυβέρνησης και Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης. Άναρθρες κραυγές και εµπόλεµη κατά-
σταση σύγκρουσης µέσα στο Κοινοβούλιο χωρίς κανένα σεβα-
σµό ακόµη και σε λεκτικό επίπεδο!

Δυστυχώς από τη στιγµή που το Σύνταγµα έχει γίνει κουρελό-
χαρτο για πολλά χρόνια στα χέρια της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά
και του ΣΥΡΙΖΑ διαπιστώνουµε για άλλη µια φορά ότι βαδίζετε ο
ένας στα χνάρια του άλλου, δεν διστάζετε να ποδοπατήσετε
ακόµη και τα ιερά και τα όσια των θεσµών για να παραµείνετε και
να καθίσετε πάση θυσία στην καρέκλα της εξουσίας. 

Αυτό είναι το µεγάλο θέµα σας. Η εξουσία σας, θέµα και των
δύο, στην οποία συνοµολογείτε ακόµη και να εναλλάσσεστε
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αρκεί να είστε εσείς, να παραµείνετε εσείς, να µη χάσετε εσείς
την εξουσία σας και χορεύετε πάρα πολλές φορές και τον τελευ-
ταίο καιρό το ταγκό του βάλτου, τσαλαβουτώντας στα νερά εσείς
οι δύο µεταξύ σας, µοιράζοντας ρόλους, αλλά µοιράζοντας και
θέσεις όπου µπορείτε, όσο µπορείτε µόνο και µόνο, γιατί το show
must go on.

Αυτή ακριβώς την εξουσία σας που φτιάχνει επιτελικά κράτη
µε επιτελάρχες και επιτελεία, κύριε Γεραπετρίτη, που ανοίγει τρύ-
πες στις αντικειµενικές προσλήψεις, που φτιάχνει λίστες προς τα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης, αλλά και λίστες για να δηµιουργήσει
µέσα µαζικής ενηµέρωσης, που εγκαταλείπει το ΕΣΥ είτε ιδιωτι-
κοποιεί το ΕΣΥ, που βάζει από το παράθυρο άλλα και άλλα, αλλά
και φτιάχνει την παιδεία των αρίστων που όµως µόνο οι πλούσιοι
µπορούν να έχουν, που χτυπάει αλύπητα τις µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις, αφήνει στη µοίρα τους αγρότες και κτηνοτρόφους, κα-
ταστρέφει ζωές αλλάζοντας το ασφαλιστικό σε µια νύχτα πε-
τώντας στο δρόµο χιλιάδες ανθρώπους, εγκαινιάζει ακόµη και
νέα σχολεία σε σεισµόπληκτες περιοχές µε λεφτά ξένων εται-
ρειών, αλλά αφήνει ογδόντα οικογένειες στα κοντέινερς ακόµη
και σήµερα. 

Διακορεύετε τους θεσµούς και οι δυο σας, εξευτελίζετε τη δι-
καιοσύνη µε παραδικαστικά κυκλώµατα από τη µια, κρεµώντας
στα µανταλάκια ανθρώπους – στόχους, στοχεύετε στον έλεγχο
των αρµών της περιβόητης εξουσίας, αλλά µοιράζεστε πολύ
όµορφα και ωραία, σιγά - σιγά και ήσυχα τις θέσεις στο ΑΣΕΠ
εννέα ο ένας, έξι ο άλλος και µάλιστα αλλάζετε και νόµους γι’
αυτό.

Φτιάχνετε την ίδια ώρα ακόµη και την Εθνική Υπηρεσία Πληρο-
φοριών κατά το δοκούν. Φτιάχνετε νόµο δικό σας, βάζετε προ-
σόντα, όπως θέλετε, για να βάζετε τα εκλεκτά σας παιδιά,
δηµιουργώντας ένα παρακράτος που θα ζήλευαν ακόµη και σκη-
νοθέτες σε ταινίες που έχουν σπάσει ταµεία. Και αυτά, δυστυχώς,
ισχύουν τόσο για την Κυβέρνηση όσο και για την Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση. Τόσο ίδιοι είστε, τόσο αλήθεια ίδιοι είστε για τον
τρόπο µε τον οποίο κυβερνάτε. Και αυτή είναι ακριβώς η µεγάλη
δική µας διαφορά. 

Σήµερα ήρθε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στη
Βουλή και µετέφερε τις πολύ σηµαντικές καταγγελίες µε αποδεί-
ξεις από την ΑΔΑΕ, µε σηµαντικές αποδείξεις και στοιχεία τεκµη-
ριωµένα για την παρακολούθηση δέκα ανθρώπων, ένα µεγάλο
σκάνδαλο, ένα µεγάλο θέµα, γνωστό, για το οποίο το ΠΑΣΟΚ
πρωτοστάτησε, πήρε τις πρωτοβουλίες των κινήσεων και θεσµικά
το ΠΑΣΟΚ ήταν εκείνο που αναφέρθηκε σε όλα αυτά µε έναν
τρόπο νοµικά τουλάχιστον ενάρετο, πηγαίνοντας στον Άρειο
Πάγο, κάνοντας όλες τις θεσµικές διαδικασίες και όχι εξευτελί-
ζοντας τη Βουλή, όπως κάνατε εσείς οι δύο σήµερα πριν από λίγα
λεπτά. 

Και όµως, λοιπόν, ενώ η καταγγελία είχε και ένα πολύ σηµα-
ντικό κοµµάτι όπως για παράδειγµα, κύριε Υπουργέ, ποιος ο
λόγος να παρακολουθούνται για λόγους εθνικής ασφάλειας
αυτοί που περιφρουρούν την εθνική ασφάλεια, που είναι οι αρ-
χηγοί των Ενόπλων Δυνάµεων, στο οποίο δεν αποφασίσατε
ακόµα να απαντήσετε, ελπίζω ότι στη διάρκεια του τριηµέρου
αυτό θα το απαντήσετε, ο κ. Γεραπετρίτης εµφανίστηκε στο Κοι-
νοβούλιο και είπε: «Ένοχος ένοχον ου ποιεί».

Πραγµατικά µε εντυπωσιάσατε. Αυτοί είστε, λοιπόν. Έτσι πε-
ριγράφετε τον εαυτό σας σαν δύο ένοχοι που µαλώνετε, διότι
ένοχος ένοχο ου ποιεί. Λέτε στον ελληνικό λαό σήµερα, λοιπόν,
ότι ο Τσίπρας και ο ΣΥΡΙΖΑ δεν µπορεί να µε κατηγορήσει, διότι
και αυτός είναι τόσο ένοχος όσο είµαι εγώ. Αυτό είπατε σήµερα,
κύριε Γεραπετρίτη, στον ελληνικό λαό, ότι είµαστε δύο ένοχοι και
εγώ δεν είµαι περισσότερο ένοχος από ότι είστε εσείς. 

Απέναντι σε όλα αυτά, λοιπόν, εµείς στεκόµαστε και σας λέµε
ότι πριν από πέντε µήνες ο Νίκος Ανδρουλάκης βάδισε σε ένα
δρόµο συνέπειας και θεσµικότητας, παρά τις ανοίκειες και πρω-
τοφανείς επιθέσεις που δέχτηκε σε προσωπικό επίπεδο. Έφερε
στη δικαιοσύνη και στις ανεξάρτητες αρχές τις αυθαιρεσίες της
παρέας του Μαξίµου σε βάρος των δηµοκρατικών θεσµών και
των ανθρωπίνων δικαιωµάτων. Πέντε µήνες παρακολουθούµε να
ενορχηστρώνεται από τον Κυριάκο Μητσοτάκη το δεύτερο σκάν-
δαλο της συγκάλυψης. Πήγαµε στην εξεταστική επιτροπή, όπου

ήµουν µέλος. Παρωδία! Ήµουν µέλος µιας εξεταστικής επιτρο-
πής που όλα µπήκαν στο σκοτάδι και στη συγκάλυψη. Τεκµηριώ-
θηκε πλέον η εικόνα της θεσµικής σας παρακµής. 

Σε ποια άλλη χώρα θα είχε γίνει αυτό, κύριε Υπουργέ; Σε ποια
άλλη χώρα θα είχαµε τέτοια διολίσθηση στον αυταρχισµό και η
Κυβέρνηση θα είχε µείνει, δεν θα είχε ήδη πέσει;

Να σας προβληµατίσει, όµως, αυτό, κυρίες και κύριοι της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, γιατί αυτό δεν συµβαίνει στην Ελλάδα.
Δεν σας νοιάζει καθόλου γιατί συµβαίνει αυτό; Γιατί εσείς οι ίδιοι,
επίσης, κακοποιήσατε ως κυβερνώντες τους θεσµούς. Οι µνήµες
είναι ακόµη νωπές από το δηµοψήφισµα των πέντε εργάσιµων
ηµερών, όσα αποκαλύπτονται για τις τηλεοπτικές άδειες, για τον
έλεγχο των αρµών της εξουσίας. Εσείς τα κάνατε αυτά, οι ΣΥΡΙΖΑ
- ΑΝΕΛ. 

Νέα Δηµοκρατία λοιπόν και ΣΥΡΙΖΑ σήµερα σας ενώνει ένα
πράγµα, η περιφρόνηση των θεσµών, η φίµωση των ανεξάρτητων
αρχών. Γι’ αυτό το δίληµµα των επόµενων εκλογών θα είναι µόνο
ένα: Ή µε αυτούς που είναι ικανοί για όλα αρκεί να έχουν µια
θέση εξουσίας σε βάρος του δηµοσίου συµφέροντος, σε βάρος
των θεσµών της δηµοκρατίας ή µε αυτούς που είναι ικανοί να τα
θυσιάσουν όλα για να εξασφαλίσουν στην πατρίδα µας κοινωνική
ειρήνη, ευηµερία, σεβασµό των ανθρωπίνων δικαιωµάτων. Ικανοί
για όλα, λοιπόν, όπως είστε εσείς οι δύο ή ικανοί να τα θυσιάσουν
όλα;

Η παράταξη του ΠΑΣΟΚ ήταν πάντα στην όχθη των δεύτερων,
ήταν η παράταξη που κράτησε τη χώρα µε µεταρρυθµίσεις, το
κράτος, προχώρησε την αυτοδιοίκηση και θέσπισε τις ανεξάρτη-
τες αρχές που βάσει αυτών σήµερα συζητάµε, κάνουµε αυτή τη
συζήτηση σήµερα στη Βουλή. Το ΠΑΣΟΚ άνοιξε το δρόµο, λοι-
πόν, γι’ αυτό και πάνω σε αυτό σήµερα στηρίζεστε για να µπο-
ρείτε εσείς και εσείς να µιλάτε, εσείς που φεύγατε και κατα-
ψηφίζατε, που µέναµε µόνοι µας και ψηφίζαµε για την αυτοδιοί-
κηση, ψηφίζαµε για τις ανεξάρτητες αρχές, εσείς που σκυλεύ-
σατε σε εµάς και εσείς και εσείς που µας λοιδορήσατε, λοιπόν. 

Δεν είµαστε ίδιοι. Είµαστε εντελώς διαφορετικοί. Και δεν µπο-
ρέσατε ποτέ, µα ποτέ να µας διαλύσετε όσο κι αν προσπαθήσατε.
Εµείς, λοιπόν, είµαστε µε τους άλλους, µε αυτούς που µπορούµε
να τα θυσιάσουµε όλα, όπως θυσιάσαµε ακόµη και τον ίδιο µας
τον εαυτό για να µείνει η χώρα στη ζώνη του ευρώ και να µην βά-
ζουµε στη ζυγαριά του µικροκοµµατικού οφέλους το εθνικό συµ-
φέρον. 

Ποτέ το ΠΑΣΟΚ δεν έπαιξε τη χώρα στα ζάρια και δεν θα το
κάνει ποτέ. Γι’ αυτό είµαστε διαφορετικοί. Γι’ αυτό περπατάµε
ψηλά και ζητάµε από τον ελληνικό λαό ψήφο εµπιστοσύνης στο
ΠΑΣΟΚ. Καταψηφίζουµε, βεβαίως, την Κυβέρνηση. Δεν σας εµπι-
στευόµαστε ούτε τη Νέα Δηµοκρατία ούτε τον ΣΥΡΙΖΑ είτε µε
ΑΝΕΛ είτε χωρίς.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κυρία
Λιακούλη.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Επικρατείας, ο κ. Γεραπετρίτης Γε-
ώργιος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ποιοι είναι µετά;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μετά τον κύριο

Υπουργό, η σειρά που έχω εδώ, όπως έχει συµφωνηθεί, είναι: Ο
κ. Καιρίδης από τη Νέα Δηµοκρατία, ο κ. Σπίρτζης από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευχα-

ριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Βρισκόµαστε σήµερα στην ύψιστη κοινοβουλευτική διαδικασία,

στην πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ
και Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Το θέµα έχει να κάνει πρωτίστως µε το ζήτηµα της διαχείρισης
του ζητήµατος που ανέκυψε σε σχέση µε τις νόµιµες άρσεις
απορρήτου οι οποίες έχουν γίνει από την Εθνική Υπηρεσία Πλη-
ροφοριών. Και ανέκυψε τον Αύγουστο του 2022 µε την αναφορά
ότι το τηλέφωνο του κ. Ανδρουλάκη βρισκόταν στον κατάλογο
της παρακολούθησης.

Έκτοτε και µέχρι σήµερα, που ακούσαµε τον Αρχηγό του ΣΥ-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 25 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2023 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 6967



ΡΙΖΑ, εκείνο το οποίο διατείνεται είναι ότι υπήρξε συγκάλυψη.
Ακούω διαρκώς -το άκουσα πολλές φορές- ότι υπήρξε συγκά-
λυψη.

Να δούµε, λοιπόν, ποια είναι η συγκάλυψη. Δύο ηµέρες µετά
το γεγονός που προέκυψε, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός ανέλαβε µε
δηµόσια δήλωσή του να εξηγήσει στον ελληνικό λαό περί τίνος
επρόκειτο. Αµέσως ανελήφθη η πολιτική ευθύνη, έτσι ώστε να
αποχωρήσουν δύο από τα στελέχη της διοίκησης. Αµέσως άλ-
λαξε η διοίκηση της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών. Αµέσως
ενεργοποιήθηκαν οι κοινοβουλευτικοί σχηµατισµοί. Είχαµε τρεις
συνεδριάσεις της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας για το ζή-
τηµα αυτό. Είχαµε µία εξεταστική επιτροπή, η οποία συνέβη ακρι-
βώς για το θέµα αυτό.

Θέλω να θυµίσω ότι το γεγονός ότι είχαµε εξεταστική επιτροπή
οφείλεται στο ότι αυτή η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία ψήφιζε
στην αναθεώρηση του Συντάγµατος, µετά από πρότασή µας, να
είναι δυνατόν η Μειοψηφία να συγκροτεί από µόνη της εξεταστι-
κές επιτροπές, ως γνήσιο δικαίωµα κοινοβουλευτικής Μειοψη-
φίας και αυτό είναι το σωστό. Και έτσι και έγινε.

Και τέλος, είχαµε παραποµπή στη δικαιοσύνη για όλα τα ζητή-
µατα που αφορούν στα θέµατα που ανέκυψαν, έτσι ώστε να
υπάρχει πλήρης διαλεύκανση και όταν πλέον είχαµε εξαντλήσει
όλες τις δυνατότητες, τότε φέραµε και ένα νέο ρυθµιστικό πλαί-
σιο το οποίο αφορά στις άρσεις απορρήτου, στο οποίο θα ανα-
φερθώ.

Άρα αυτή τη στιγµή κανείς δεν µπορεί να οµιλεί για συγκά-
λυψη. Ο Πρωθυπουργός ο ίδιος µίλησε. Είπε ότι δεν γνώριζε για
τα ζητήµατα αυτά. Ήταν πάρα πολύ σαφής, διαυγής, ξεκάθαρη
η θέση.

Να δούµε, όµως, ποια ήταν και η θέση του ΣΥΡΙΖΑ απέναντι
στα ζητήµατα τα οποία έχουν ανακύψει. Θα µου επιτρέψετε µε
κάθε σεβασµό, αφού τοποθετήθηκα για τα ζητήµατα της πρότα-
σης δυσπιστίας, να υποβάλω και εγώ επτά τοποθετήσεις και ερω-
τήµατα σε σχέση µε τη στάση του ΣΥΡΙΖΑ.

Ερώτηµα πρώτο: Μπορεί να επιβεβαιώσει ο Αρχηγός του ΣΥ-
ΡΙΖΑ ότι δεν υπήρξε επί των ηµερών του άρση απορρήτου κρα-
τικών λειτουργών; Διότι ήδη η πρώτη τοποθέτησή του τον
Σεπτέµβριο του 2022, η αρνητική, έχει διαψευστεί παταγωδώς,
αφού προέκυψε το ζήτηµα των Σαγιά και Πιτσιόρλα. Μήπως να
µας ανανεώσει τη διαβεβαίωση, για να είµαστε σίγουροι ότι δεν
έχουµε κάτι άλλο;

Ερώτηµα δεύτερο: Ο κ. Τσίπρας εχθές -και το επανέλαβε και
σήµερα- είπε µια αποστροφή η οποία έχει έναν χαρακτήρα, κατά
την ταπεινή µου άποψη, διχαστικό. Και το λέω µετά λόγου γνώ-
σεως. Είπε ότι υπάρχουν δικαστές εν Αθήναις.

Μπορεί να καταφέρεσαι µε βαρείς χαρακτηρισµούς, όπως
αυτό συνέβη σήµερα, όπου καταφέρθηκε ο Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης µε βαρύτατους χαρακτηρισµούς -ανοί-
κειους, θα µου επιτρέψετε να πω- κατά της εισαγγελέως της
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών και κατά του εισαγγελέα του
Αρείου Πάγου, αλλά το «δικαστές εν Αθήναις» σηµαίνει στην πρα-
γµατικότητα τι; Ότι υπάρχουν δικαστές άξιοι και ανάξιοι; Αυτό
υπαινίσσεται ο κ. Τσίπρας;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Ναι!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ναι, ακριβώς!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ, µη

διακόπτετε!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Θέλω,

κύριε Πρόεδρε, να καταγραφεί στα Πρακτικά η απάντηση η οποία
εδόθη από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ: Δικαστές άξιοι και ανάξιοι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Και

στην περίπτωση, λοιπόν, κατά την οποία…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ο Καψιµάλης είναι ανάξιος! Ο Ντογιάκος

είναι ανάξιος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Και

στην περίπτωση κατά την οποία ισχύει αυτό, τι από τα δύο ισχύει,
παρακαλώ; Ισχύει το ότι υπάρχουν άξιοι και ανάξιοι, όπως σή-
µερα µας επιβεβαιώνει η πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ ή η δήλωση του κ.

Τσίπρα στις 5 Δεκεµβρίου, έξω από τον Άρειο Πάγο, ότι εµπι-
στεύεται τη Δικαιοσύνη; Τι από τα δύο ισχύει, για να ξέρουµε και
εµείς!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Ερώτηµα τρίτο: Αναφερθήκατε µε ανοίκειους χαρακτηρισµούς
-και ο κ. Τζανακόπουλος- στην εισαγγελέα του Αρείου Πάγου.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, για την προστασία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Και εµείς µπορούµε να φωνάζουµε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ! Υπάρ-

χει Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος στα κόµµατα, αν θέλει να πα-
ρέµβει κάποια στιγµή για κάποιο θέµα, αλλά δεν µπορεί ο
οποιοσδήποτε από κάτω να διακόπτει τον οµιλητή.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, συνεχίστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευχα-

ριστώ.
Ερώτηµα τρίτο: Αναφέρεστε διαρκώς στην εισαγγελέα του

Αρείου Πάγου. Ξέρετε ποιος διορίζει την εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου;

Ξέρετε, κύριε Τσακαλώτε; Το Ανώτατο Δικαστικό Συµβούλιο,
µε έντεκα ανωτάτους δικαστές.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Με µειοψηφία του προέδρου του Αρείου
Πάγου και του εισαγγελέα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Σας
παρακαλώ πάρα πολύ! Δεν είναι δυνατόν!

Δεν µπορούµε να κάνουµε έτσι συζήτηση, κύριε Φίλη!
Δεν είναι κοινοβουλευτική συζήτηση, κύριε Φίλη! Με συγχω-

ρείτε πολύ!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Να σας πω κάτι,

κύριε συνάδελφε; Αυτό δείχνει αδυναµία. Η διακοπή του οµιλητή
δείχνει αδυναµία. Σας παρακαλώ πολύ! Όταν έρθει η ώρα σας,
θα µιλήσετε επί του θέµατος γενικότερα. Δεν θα διακόπτετε. Σας
παρακαλώ!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Η κυρία αυτή µειοψήφησε…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Τι σηµαίνει αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν θα επιτρέ-

ψουµε στη Βουλή διακοπές. Σας παρακαλώ πάρα πολύ!
Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Έντεκα

ανώτατοι δικαστές αποτελούν το Ανώτατο Δικαστικό Συµβούλιο.
Έχει δίκιο ο κ. Φίλης, µειοψήφησε ο πρόεδρος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Και ο εισαγγελέας!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Και ο

εισαγγελέας, µε συγχωρείτε.
Ξέρετε γιατί µειοψήφησε; Διότι η ίδια είχε σειρά υποθέσεων

τις οποίες έπρεπε να διεκπεραιώσει, επειδή ήταν πολύ ικανή δι-
καστής και δεν ήθελε να φύγει πριν κλείσει τις υποθέσεις.

Αυτός ήταν ο λόγος, κύριε Φίλη, αν θέλετε να γνωρίζετε!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τέταρτο ερώτηµα: Ο κ. Τσίπρας ανέφερε τα ονόµατα έξι πολι-

τών. Τους είπε σήµερα το µεσηµέρι εδώ. Ερωτώ: Είχε άδεια εκ
µέρους τους για να διαρρεύσει τα προσωπικά τους δεδοµένα,
ναι ή όχι;

Ερώτηση πέµπτη: Ο κ. Τσίπρας ανέφερε τα ονόµατα έξι πολι-
τών. Στην επιστολή την οποία εκράδαινε εχτές αναφέρονται τα
ονόµατα αυτά; Άκρα του τάφου σιωπή θα υπάρξει τώρα! Σας
προειδοποιώ!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ναι.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Να του κάνετε µήνυση!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Ποιοι ήταν;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ποιος

είπε «ναι»; Ο κ. Πολάκης.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εγώ το λέω. Σιγά το επιχείρηµα!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Θέλω,

λοιπόν, να σας πω, επειδή...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Γιατί διακόπτετε

τον οµιλητή; Σας παρακαλώ! Ο οµιλητής θα πει αυτό που νοµί-
ζει.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

6968 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μας δουλεύει ψιλό γαζί, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αφήστε τα αυτά!

Ακούστε να σας πω. Σας παρακαλώ πολύ να πάψετε να διακό-
πτετε! Η τηλεόραση σας είδε ότι είστε εδώ. Σας παρακαλώ! Αρ-
κετά αυτά!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μας δουλεύει ψιλό γαζί!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Μην τον ακούς! Είναι δικαίωµά του να πει

αυτό που θέλει να πει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αρκετά, κύριε Πο-

λάκη!
Ορίστε, κύριε Υπουργέ!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Για αυτούς τους έξι του απάντησε ο Ράµ-

µος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ! Ο

οµιλητής λέει αυτό που είναι. Αν ξεφεύγει και θίγεται κάποιος,
µπορεί να µιλήσει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Εγώ θα
επαναλάβω…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ακούστε: Το αντι-

λαµβάνοµαι ότι η Βουλή, ως δηµόσιος χώρος, έχει θέαµα, αλλά
θέατρο δεν θα γίνει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Αφήστε
τον, κύριε Πρόεδρε! Χάνει πόντους έτσι ο ΣΥΡΙΖΑ! Χαβαλετζήδες
είναι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συνεχίστε, κύριε
Υπουργέ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Εγώ,
λοιπόν, θα επαναλάβω το ερώτηµα. Αναφέρθηκαν έξι ονόµατα.
Θέλω µια σαφή απάντηση και ας τη µεταφέρετε στον Πρόεδρό
σας εάν αυτά τα έξι ονόµατα αναφέρονται στην επιστολή που του
έδωσε ο κ. Ράµµος. Εάν όχι, τότε πρέπει να συνοµολογήσετε ότι
σήµερα υπήρξε παραπλάνηση του Κοινοβουλίου.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ερώτηµα έκτο. Από µακρού χρόνου και τουλάχιστον από τις 8

Δεκεµβρίου. σε αυτή εδώ την Αίθουσα ο Αρχηγός της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης ονοµαστικά ανέφερε τα ονόµατα Υπουργού
και Αρχηγού ΓΕΕΘΑ. Ερώτηση: Αντιλαµβανόµαστε ότι χθες
έλαβε την επιβεβαίωση στο ερώτηµά του. Στις 8 Δεκεµβρίου που
το ανέφερε, πώς το γνώριζε; Μπορεί να µας πει κάποιος πώς το
γνώριζε; Εάν λοιπόν εχθές µόνον ο κ. Τσίπρας έλαβε την απά-
ντηση ότι αυτοί φέρεται να παρακολουθούνταν, τότε στις 8 Δε-
κεµβρίου  ο Τσίπρας ήξερε κάτι το οποίο δεν ήξερε ούτε η Βουλή,
ούτε η ΑΔΑΕ, ούτε η Κυβέρνηση. Αυτή είναι η κατάσταση. 

Και τελευταίο, έβδοµο στοιχείο και τελευταία ερώτηση: Ο Αρ-
χηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ανέφερε πολλαπλώς κάτι
το οποίο ήταν ακραίο. Ανέφερε ότι ο Πρωθυπουργός είναι αρχη-
γός εγκληµατικής οργάνωσης ή εγκληµατικής συµµορίας, ότι δι-
ηύθυνε στην πραγµατικότητα αυτό το φερόµενο έγκληµα το
οποίο βρίσκεται στο φαντασιακό του Αρχηγού της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. Ερώτηση: Υπάρχει ένα στοιχείο που να συνδέει
τον Πρωθυπουργό µε όσα του καταµαρτυρείτε; Ένα στοιχείο
υπάρχει; Υπάρχει κάποιος ο οποίος έχει πει ότι ο κύριος Πρωθυ-
πουργός γνώριζε το θέµα; 

Οι εικασίες τις οποίες κάνουν και οι υπερβάσεις για να µπορέ-
σουν να φτιάξουν µία κατασκευή κατά τρόπο ώστε να συνδέσουν
τον Πρωθυπουργό µε ό,τι συνέβη, είναι πραγµατικά ασκήσεις
ακροβατικής γυµναστικής. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Δεν
υπάρχει ούτε ένα στοιχείο! Ο Πρωθυπουργός το έχει δηλώσει,
δεν γνώριζε. Ας µας πει ο κ. Τσίπρας εάν γνώριζε κάτι άλλο ή όχι.

Για τις ανεξάρτητες αρχές θα µου επιτρέψετε µια κουβέντα
µετά από τα ερωτήµατα που αντιλαµβάνοµαι ότι δεν θα απαντη-
θούν. Θα πω µία κουβέντα για τις ανεξάρτητες αρχές και ζητώ
συγγνώµη για την κατάχρηση. Έχω µιλήσει το µισό χρόνο προ-
φανώς.

Για τις ανεξάρτητες αρχές θα πρέπει να πούµε κάτι το οποίο
νοµίζω είναι αυτονόητο. Κανείς δεν είναι υπεράνω του νόµου.
Είναι σαφές, δεν χρειάζεται να είσαι νοµικός για να το αντιλη-
φθείς. Όλοι υπόκεινται στο Σύνταγµα και τους νόµους. Η ανεξάρ-
τητη αρχή είναι ένα διοικητικό όργανο ξέρετε. Όταν αναφέρεται

ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σε δικαστές για τον
πρόεδρο της ΑΔΑΕ κάνει ένα σφάλµα. Είναι διοικητικό όργανο ο
πρόεδρος της ΑΔΑΕ, δεν είναι δικαστής. Δικαστής ήταν. Σήµερα
είναι διοικητικό όργανο. Και ο τελικός κριτής πάντα σε µια συντε-
ταγµένη πολιτεία είναι τα δικαστήρια, στα οποία εξ όσων γνωρίζω
έχει ήδη παραπεµφθεί η υπόθεση και θα υπάρξει µία οριστική
κρίση.

Για να µην πούµε, να µην αναφερθούµε και στο ποια είναι η γε-
νικότερη φιλοσοφία του ΣΥΡΙΖΑ σε σχέση µε τις ανεξάρτητες
αρχές. Εµείς, ξέρετε, σεβαστήκαµε τις ανεξάρτητες αρχές. Να
σας πω γιατί. Διότι µολονότι η θητεία των µελών των ανεξάρτη-
των αρχών περιλαµβανοµένης της ΑΔΑΕ έχει από µακρού χρόνου
εκπνεύσει, εµείς σεβαστήκαµε το ότι υπήρχε ενεργή διαδικασία
και δεν επιχειρήσαµε να αλλάξουµε τη σύνθεση και τις ισορρο-
πίες εντός του συλλογικού οργάνου. Δεν το πράξαµε από σεβα-
σµό για τις αρχές. Αντιθέτως κάποιοι άλλοι -όνοµα και µη χωριό-
στις 14 Δεκεµβρίου δήλωναν «τη δεύτερη φορά ο ΣΥΡΙΖΑ θα πρέ-
πει να καταργήσει τις ανεξάρτητες αρχές στο πλαίσιο του ελέγ-
χου των αρµών της εξουσίας».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και κλείνω. Μιλάµε για το κράτος δικαίου. Εγώ γνωρίζω, πα-

ρακολουθώ στην πραγµατικότητα τα τεκταινόµενα στη Βουλή
από πολλά χρόνια υπό την ακαδηµαϊκή µου ιδιότητα. Θέλω να
σας πω ότι τα όσα συντελέστηκαν σε επίπεδο κράτους δικαίου
νοµοθετικά τα τελευταία τριάµισι χρόνια αποτελούν στην πρα-
γµατικότητα µία τεράστια υπεραξία για τη χώρα. 

Ξεκινάω: Εθνική Αρχή Διαφάνειας που συµπυκνώνει όλους
τους ελέγχους. Επιλογή διοικήσεων των δηµοσίων νοµικών προ-
σώπων ουσιαστικά από το ΑΣΕΠ χωρίς πολιτική παρέµβαση. Λο-
γοδοσία µέσω ενοποιηµένου σχεδίου κυβερνητικής πολιτικής.
Καθιέρωση εσωτερικού ελέγχου σε όλα τα Υπουργεία, σε όλο το
δηµόσιο. Νόµος για το lobbying, για να ελέγχονται οι οµάδες πίε-
σης. Νόµος που καθιερώνει ποια είναι τα θεµιτά δώρα που µπο-
ρεί να λαµβάνει η Κυβέρνηση, οι Βουλευτές, η Προεδρία της
Δηµοκρατίας. Καθιέρωση κανόνων, που αφορούν στη σύγκρου-
ση συµφερόντων µεταξύ µελών της κυβέρνησης και της Προ-
εδρίας της Δηµοκρατίας. Καθιέρωση υποχρεωτικής δηµόσιας
διαβούλευσης δεκατεσσάρων ηµερών που έχει τηρηθεί απαρέ-
γκλιτα σε όλα τα πρωτογενή νοµοσχέδια. Και βεβαίως -γιατί το
αναφέραµε- επιλογές ανώτατων δικαστών οι οποίες έγιναν µε σε-
βασµό στην επετηρίδα και όχι µε τις γνωστές βουτιές, τις οποίες
καλό είναι να µην θυµόµαστε. 

Τέλος, να αναφέρω για τον νόµο της Εθνικής Υπηρεσίας Πλη-
ροφοριών ότι το νέο σύγχρονο πλαίσιο για πρώτη φορά καθιε-
ρώνει στην Ελλάδα περιορισµό των φορέων που κάνουν την
άρση µόνο σε δύο, δηλαδή, ΕΥΠ και Αντιτροµοκρατική. Ειδικά
φίλτρα αυστηρότερα για τα πολιτικά πρόσωπα. Περιορισµός των
λόγων για τους οποίους µπορεί να γίνει η άρση απορρήτου για
τη διακρίβωση εγκληµάτων. Αναβάθµιση των ποινών για χρήση
κακόβουλων λογισµικών, αυτά τα οποία παραµονές εκλογών του
2019 κατήργησε ο ΣΥΡΙΖΑ. Το πληµµέληµα το κατήργησε, το κα-
κούργηµα το έκανε πληµµέληµα και το αποτέλεσµα είναι ότι ορι-
σµένα παραγράφονται και πάντως οι ποινές είναι πολύ χαµηλές.
Αναβαθµίστηκαν και τα δύο. Προστέθηκε δεύτερος εισαγγελέας
και πλέον έχουµε ένα αυστηρό ρυθµιστικό πλαίσιο. 

Θέλω να πω ότι σε αυτή τη συζήτηση θα έχουµε την ευκαιρία
να αντιπαρατεθούµε για τις πολιτικές µας. Και είναι καλό ο ελλη-
νικός λαός να ακούσει πραγµατικά τι είναι αυτό το οποίο αντιλαµ-
βανόµαστε εµείς ως δηµόσια πολιτική για την παρούσα και για
τις επόµενες γενιές -και αυτό είναι το πιο κρίσιµο από όλα-, µε
την ελπίδα ότι θα συνεχιστεί η συνέχεια, η συνέπεια, η σταθερό-
τητα και η κανονικότητα της χώρας. 

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Τον λόγο έχει ο κ. Τσακαλώτος.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν ήσασταν

στην Έδρα όταν έκανα δριµύτατη κριτική στον κ. Γεωργιάδη ότι
µίλησε για δώδεκα λεπτά και δεν είπε ούτε µια κουβέντα για τις
παρακολουθήσεις και τα θέµατα που έχουµε να συζητήσουµε.
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Ακούγοντας τον κ. Γεραπετρίτη τώρα καταλαβαίνω γιατί. Γιατί
αν αυτή είναι η αµυντική σας θέση για την µοµφή, τότε και εγώ
θα ήµουν σαν τον κ. Γεωργιάδη και τον κ. Μαρκόπουλο, θα προ-
σπαθούσα να πάω την µπάλα αλλού, να την ρίξω στην εξέδρα. 

Τι µας είπατε κύριε Γεραπετρίτη; Μας είπατε ότι σας έκανε µε-
γάλη εντύπωση η επίθεση που έκανε ο κ. Τσίπρας στην κ. Βλά-
χου. Ήσασταν εδώ όταν µιλούσε ο κ. Χατζηβασιλείου και ο κ.
Μαρκόπουλος; Ήσασταν εδώ; Ακούσατε τι είπαν; Ουσιαστικά
είπαν ότι είναι πράκτορας του ΣΥΡΙΖΑ. Εσείς είσαστε καθηγητής
πανεπιστηµίου. Σας ρωτάω ευθέως: Πιστεύετε ότι ο κ. Ράµµος
είναι πιόνι του ΣΥΡΙΖΑ; Να µας πείτε, να µας απαντήσετε, γιατί
ήταν ακραία αυτά τα πράγµατα που είπαν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ήταν ακραία αυτά που είπε ο κ. Μαρκόπουλος και ο κ. Χατζη-

βασιλείου. Και πιστεύω ότι εσείς θέλετε να υποστηρίξετε κατά
κάποιο τρόπο τη φιλελεύθερη δηµοκρατία και τους θεσµούς.
Είναι γραµµή της Νέας Δηµοκρατίας ή έχουµε δύο Βουλευτές
που είναι εκτός και πήραν το λάθος σκονάκι;

Και επί της ουσίας κύριε Γεραπετρίτη, η αρχική σας στάση
ήταν ότι ήταν νόµιµες οι παρακολουθήσεις, αλλά όχι σωστές πο-
λιτικά. Αυτό µας είπε ο κύριος Πρωθυπουργός. Τώρα λέτε ότι
είναι το παρακράτος, ότι είναι τα δίκτυα. Η κ. Βλάχου γιατί υπο-
γράφει εντός αυτού του παρακράτους; Αν δεν είναι εντολή του
Μαξίµου, τότε ποιος δίνει την εντολή και πώς η κ. Βλάχου υπο-
γράφει; Υπογράφει ξανά και ξανά και ξανά -γιατί έχουµε τις δί-
µηνες ανανεώσεις- γιατί υπάρχουν στοιχεία για τον κ. Χατζηδάκη;
Υπάρχουν στοιχεία για τον κ. Φλώρο; Γιατί υπογράφει και µας
λέτε ότι κάνουµε επίθεση στην κ. Βλάχου; 

Πείτε µας εσείς ότι είναι άδικη η κριτική, γιατί όντως είναι κίν-
δυνος για την εθνική ασφάλεια είτε ο κ. Χατζηδάκης είτε ο κ.
Φλώρος, αλλά να ξέρουµε τι λέτε. 

Κοιτάξτε, κύριε Γεραπετρίτη, µας είπατε, και αυτή ήταν η
γραµµή σας από την αρχή, ότι ο κύριος Πρωθυπουργός είναι θε-
σµικός, έβαλε µπροστά όλα τα µέτρα που χρειαζόταν για άπλετο
φως. Υπάρχει διαφορά µεταξύ της µορφής και της ουσίας. Σε
επίπεδο µορφής όντως κάνατε και εξεταστική, υπήρχε και η Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας. Μάθαµε τίποτα ή εµποδίσατε τον
κάθε άνθρωπο να µάθουµε; Μάθαµε τίποτα από αυτές τις επιτρο-
πές; Στον µόνο θεσµό, από τον οποίο µάθαµε κάτι µε τη βούλα,
που δεν απαντάτε γιατί παρακολουθούνταν, του κάνετε επίθεση,
η δική σας οµάδα, οι υποτίθεται υποστηρικτές της αστικής δη-
µοκρατίας και των δηµοκρατικών θεσµών και του φιλελευθερι-
σµού, ότι είναι τσιράκια του ΣΥΡΙΖΑ, αυτό ακούστηκε εδώ. 

Άρα, και τελειώνω, κύριε Γεραπετρίτη, η δηµοκρατία δεν είναι
µόνο µορφή, δεν είναι µόνο ένα πλαίσιο, αλλά είναι και επί της
ουσίας. Εσείς κάνατε τα πάντα για να µην υπάρχει φως σε αυτή
την υπόθεση. Κάνατε τα πάντα! Και τώρα που βγήκε µόνη σας
διέξοδος είναι να κάνετε επίθεση στον επικεφαλής µιας ανεξάρ-
τητης αρχής. Είναι ντροπή για σας ως πανεπιστηµιακός και είναι
ντροπή για την Κυβέρνησή σας ότι από την αρχή το βασικό σας
µέληµα ήταν να µην καταλάβει κανένας Έλληνας και καµµία Ελ-
ληνίδα περί τίνος πρόκειται. Αυτό θα το κουβαλάτε για πάρα
πολλά χρόνια. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.

Παφίλης Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θέλω να ξεκαθαρίσω, αν επιτρέπετε,
ότι εµείς ψηφίζουµε τη µοµφή κατά της Κυβέρνησης. Δεν την ψη-
φίζουµε τώρα ούτε έχουµε καµµία ελπίδα ότι στο Κοινοβούλιο θα
περάσει, όπως κάποιοι άλλοι, που τη χρησιµοποιούν τεχνητά,
κύριε Τσακαλώτε. Εµείς τη µοµφή την έχουµε ψηφίσει από την
πρώτη στιγµή στον δρόµο, στους αγώνες των σωµατείων, του
λαϊκού κινήµατος, οι οποίοι προσπαθούν και παλεύουν να ανα-
τρέψουν αυτή την πολιτική. 

Όµως ψηφίζουµε µοµφή και για το ΣΥΡΙΖΑ και ας είναι Αντιπο-
λίτευση. Γιατί αλήθεια; Αυτή η όξυνση και η οξύτητα που γίνεται
εδώ µε αφορµή θα έλεγα τις παρακολουθήσεις είναι τεχνητή,
κατά τη γνώµη µας, είναι παραπλανητική και υποκριτική. Ο ένας
τα φορτώνει στον άλλον. «Εσείς παρακολουθήσατε» και απαντάει
η Νέα Δηµοκρατία «µα, και εσείς παρακολουθούσατε». Και δεν

το απαντάει η Νέα Δηµοκρατία µόνο, αλλά το απαντάει και ο Ρου-
µπάτης, ο πρώην Αρχηγός της ΕΥΠ στην επιτροπή, γνωστό είναι
αυτό. 

Ποια είναι όµως η ουσία; Γιατί γίνονται αυτές και πώς γίνονται;
Γιατί στο τερατώδες θεσµικό πλαίσιο που έχει η Ευρωπαϊκή
Ένωση τα έχετε ψηφίσει όλοι µαζί, ναι ή όχι; 

Πείτε µας, κύριε Πολάκη, που είστε και άγριος ποια οδηγία ευ-
ρωπαϊκή, που αφορά αυτά τα θέµατα δεν έχετε ψηφίσει. Τα έχετε
ψηφίσει όλα, όλα µαζί. Και εσείς από το ΠΑΣΟΚ. ΠΑΣΟΚ, Νέα δη-
µοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ έχουν συµφωνήσει στο θεσµικό πλαίσιο,
που επιτρέπει να παρακολουθούνται οι πάντες και να µη δίνει λο-
γαριασµό κανένας, ναι ή όχι; Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Εδώ
γίνεται καυγάς εντυπωσιασµού, όπως και σε πολλά άλλα θέµατα.
Δεν έχω ώρα να τα αναπτύξω.

Μάλιστα κάποιος Βουλευτής είπε ότι το κράτος δικαίου ανε-
ξάρτητα ποιος είναι στην εξουσία είναι κράτος δικαίου. Ακριβώς,
ποιο είναι το κράτους δικαίου; Είναι αυτά που σας λέω, είναι τα
τερατώδη που έχουν ψηφιστεί -δεν έχουν εφαρµοστεί όλα, αλλά
θα εφαρµοστούν όµως, αν χρειαστεί- που τα έχετε συµφωνήσει
όλα και τώρα τσακώνεστε ποιος θα τα εφαρµόσει καλύτερα στην
πραγµατικότητα.

Αρχίζει ο καυγάς: «Η Νέα Δηµοκρατία», λέει ο ΣΥΡΙΖΑ και σω-
στά, «έκανε αυτά», έβαλε τον διοικητή της ΕΥΠ µε νόµο που δεν
είχε τα προσόντα -συµφωνούµε- και πολλά άλλα.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ο Μητσοτάκης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ναι, πήρε την αρχηγεία κ.λπ.. Την έχει

πάρει και ο Παπανδρέου, να ξέρετε ιστορικά. Αυτό δεν αλλάζει
τίποτα.

Εσείς τι κάνατε; Για πείτε µας λοιπόν -και σας ρωτάω και σηκω-
θείτε να απαντήσετε, αν έχετε τα κότσια- καταγγέλλει ο διοικητής
της ΕΥΠ, ο κ. Ρουµπάτης, και πολλοί άλλοι ότι το ΚΚΕ παρακο-
λουθούνταν από το 2016, ναι ή όχι; Τι κάνατε εσείς;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Από την ΕΥΠ, ο Ρουµπάτης;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ο Ρουµπάτης, ο διοικητής της ΕΥΠ,

είπε ότι «οι δικές µας δυνατότητες δεν φτάνουν». Ποιος ήταν;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μην διακόπτετε

τους οµιλητές, σας παρακαλώ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Από την ΕΥΠ;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ο γάτος ξέρει τι κάνει στο χωριό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μα, γιατί δεν τον

αφήνετε να µιλήσει;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αν η ΕΥΠ δεν µπορεί να προστατεύσει

τα γραφεία ενός κόµµατος τότε είναι άχρηστη. 
Λέει λοιπόν ότι «από το 2016 και µετά παρακολουθούνταν τα

γραφεία του ΚΚΕ, εµείς δεν το κάναµε», εγώ είµαι αντικειµενικός,
«αλλά αυτό ξεπερνά τις δικές µας δυνατότητες». Πείτε µας τι κά-
νατε εσείς. Έχουµε τηλέφωνα δεκατεσσάρων χωρών συγκεκρι-
µένα. Ζητήσατε τη δικαστική συνδροµή; Όχι, δεν ζητήσατε.
Έχετε κότσια να ζητήσετε; Είστε καλά; Θα τα βάλετε µε τη CIA;
Εσείς είστε φιλαράκια. Θα τα βάλετε µε τη Μοσάντ; Θα τα βάλετε
µε τη BND της Γερµανίας; Όχι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ. Μην κάνετε διάλογο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν µε αφήνουν, δεν το βλέπετε;
Εποµένως λοιπόν και οι δύο είσαστε «ένοχοι». Γιατί; Γιατί έχετε

αποδεχτεί όλο αυτό το θεσµικό πλαίσιο των παρακολουθήσεων
ότι κανένας δεν εξαιρείται. Το έχετε ψηφίσει και µε τα δύο χέρια,
πάνω και κάτω, και έρχεστε εδώ και κάνετε καβγά. Και επί των
ηµερών σας παρακολουθούνταν και επί των ηµερών της Νέας
Δηµοκρατίας παρακολουθούνταν. Δεν κοιµόµαστε.

Εδώ τι έχουµε; Ο ένας βγάζει τα άπλυτα του άλλου. Αλλά τα
βγάζει όµως στις λεπτοµέρειες και όχι στην ουσία. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Έλεος!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Όχι έλεος. Έλεος για την υποκρισία.

Ο ένας βγάζει τα άπλυτα του άλλου.
Να πάµε και στη διαφθορά, και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε,

Καϊλή, Πάτσης κ.λπ.. Εδώ και αν υπάρχει υποκρισία. Εγώ τα ξέρω
από πρώτο χέρι και τα έχω πει από το Βήµα της Βουλής τι συµ-
βαίνει στο Ευρωκοινοβούλιο. Πάρτε τα Πρακτικά να τα δείτε.
Όµως όλοι µαζί -µιλάτε και δεν ντρέπεστε όλοι;- ψηφίζετε ψήφι-
σµα του Ευρωκοινοβουλίου που τι λέει; Ότι τα lobbies, για να το
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πω και σε αγγλική έκδοση, είναι συστατικό στοιχείο της ευρωπαϊ-
κής δηµοκρατίας και κουλτούρας. Σας χειροκροτώ! Και έρχεστε
εδώ και καταγγέλλετε τον Πάτση ή την Καϊλή και οποιονδήποτε
άλλο, που έκαναν όλα αυτά τα πράγµατα. Αιδώς Αργείοι! 

Ο λαός λοιπόν βλέπει, να ξέρετε, και θα βγάλει και συµπερά-
σµατα. Με αυτά τα τεχνάσµατα, και µε αυτή την υποκρισία, και
χωρίς κανένα ίχνος κριτικής καταλαβαίνει σιγά-σιγά τη σαπίλα
του συστήµατος που υπερασπίζεστε όλοι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Παφίλη, έχε-
τε φτάσει τα επτά λεπτά. Ολοκληρώστε, παρακαλώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μια τελευταία φράση. 
Γι’ αυτό, λοιπόν, ΚΚΕ «δαγκωτό» και στις εκλογές και στο µα-

ζικό κίνηµα, γιατί αν κάτι µπορεί να κερδίσει ο λαός, είναι όταν
είναι δυνατό το ΚΚΕ. 

Ναύαρχε, κάτι µου είπε δικός σας ψηφοφόρος εξήντα πέντε
χρονών. «Τώρα κατάλαβα τι γίνεται όταν αδυνατίζει το ΚΚΕ, γι’
αυτό όσο ζω θα επανορθώνω αυτά που έκανα πριν».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα δώσω τώρα
τον λόγο στον κύριο Υπουργό για να απαντήσει στους δύο Κοι-
νοβουλευτικούς και αµέσως µετά, κύριε Πολάκη, θα µου πείτε σε
τι συνίσταται το προσωπικό.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε

Τσακαλώτε, γνωρίζετε ότι τρέφω ιδιαίτερη εκτίµηση στο πρό-
σωπό σας. Σήµερα νοµίζω ότι λίγο παρασυρθήκατε. Εγώ δεν
έκανα κανένα χαρακτηρισµό και καλό θα ήταν να τους αποφεύ-
γετε κι εσείς, θα µου επιτρέψετε να πω. Το «ντροπή σας» δεν σας
ταιριάζει, δεν σας τιµά. Δεν αναφέρθηκα καθόλου σε εσάς και θα
παρακαλούσα να ανακαλέσετε.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Για τις πολιτικές πράξεις ντροπή
σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Το
«ντροπή σας» παρακαλώ να ανακαλέσετε, διαφορετικά αν θέλετε
να παραµείνει, να παραµείνει, κύριε Τσακαλώτε. Το «ντροπή σας»
θα θέλατε να το ανακαλέσετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εγώ νοµίζω ότι και
οι δύο είστε τόσο ευπρεπείς που θα πρέπει να αφαιρεθεί από τα
Πρακτικά. Σας παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Θα συ-
νεχίσω. Κύριε Τσακαλώτε, θα σας απαντήσω. Θέλετε να ανακα-
λέσετε το «ντροπή σας» ή να προχωρήσω;

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Δεν έχω ....
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Εντά-

ξει. Να σας απαντήσω, λοιπόν.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Αλλά κι εσείς δεν µπορείτε να κα-

λύπτετε τις επιθέσεις. Ακούσατε τους Βουλευτές σας;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο κ. Τσακαλώτος

θέλει, αν ειπώθηκε, να το διαγράψουµε;
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Δεν έχω κανένα πρόβληµα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε

Τσακαλώτε, υπάρχει µια διαφορά και από εκεί που προέρχεστε
…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Να διαγραφεί, νο-
µίζω. Ωραία. Θα διαγραφεί. 

Κύριε Υπουργέ, έχει διευθετηθεί το θέµα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κύριε

Τσακαλώτε, προέρχεστε από ένα περιβάλλον που γνωρίζετε την
αξία της διαδικασίας. Σεβόµαστε µε ευπρέπεια τη διαδικασία.
Εγώ δεν έκανα κανένα χαρακτηρισµό. Μίλησα µε ένταση, µίλησα
πολιτικά, δέχοµαι την κριτική, θα δώσω όποια απάντηση θέλετε,
αλλά χαρακτηρισµό δεν έκανα και δεν θα το δεχθώ, κύριε Τσα-
καλώτε. Θα µου επιτρέψετε αυτό τουλάχιστον.

Να σας πω για τα υπόλοιπα. Εµείς στους Βουλευτές µας -δεν
ξέρω ποια είναι η δική σας πρακτική- «σκονάκι» δεν δίνουµε. Οι
Βουλευτές µας έχουν την ευθυκρισία να κρίνουν και να τοποθε-
τούνται. Άρα, σε αυτό το επίπεδο καλό θα ήταν να µην ταυτίζετε
τις εσωτερικές σας διαδικασίες µε το τι κάνουµε εµείς µε τους
Βουλευτές µας. Το πώς θα κρίνουν, πώς θα αξιολογήσουν είναι
ένα ζήτηµα που έχει να κάνει µε την ελευθερία της έκφρασής
τους. Εξάλλου, γνωρίζετε ότι το άρθρο 62 του Συντάγµατος την
εγγυάται. Άρα, καλό θα είναι να µη θέλετε να βάλουµε φίµωτρο

στους Βουλευτές. Δεν περίµενα να το ακούσω αυτό από εσάς.
Σε ό,τι αφορά στο κοµµάτι που έχει να κάνει µε την εισαγγελέα,

είναι πολύ σαφές. Εγώ µίλησα για την εισαγγελέα διότι ο Αρχη-
γός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο Αρχηγός σας και οι ειση-
γητές σας, οι προλαλήσαντες, µίλησαν µε πάρα πολύ µεγάλη
ένταση για το θέµα της εισαγγελέως. Η εισαγγελέας, ξέρετε,
είναι ένας δικαστικός λειτουργός. Οι δικαστικοί λειτουργοί οφεί-
λουν να περιβάλλονται µε εµπιστοσύνη σε µια συντεταγµένη έν-
νοµη τάξη. Δεν το είπα εγώ. Το είπε ο κ. Τσίπρας που δήλωσε ότι
τρέφει εµπιστοσύνη στη δικαιοσύνη. Γι’ αυτό έκανα κριτική ότι
δικαιοσύνη «αλά καρτ» δεν νοείται. Ή εµπιστεύεσαι τη δικαιοσύνη
ή απαξιώνεις τη δικαιοσύνη, µε ό,τι αυτό µπορεί να συνεπάγεται.

Δεν περίµενα απάντηση. Μου είπατε για το ζήτηµα της κυρίας
εισαγγελέως, µου είπατε για το ζήτηµα άλλων χαρακτηρισµών,
µου είπατε και ντροπή µου, αλλά µια απάντηση δεν βρήκατε να
δώσετε στο εξής απλό: Αναφερθήκατε σε δύο ονόµατα, Χατζη-
δάκης και Φλώρος. Ερώτηση απλή. Θέλω να µου απαντήσετε.
Πού τα γνωρίζετε; Μπορείτε να µου πείτε;

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Γιατί δεν βάζετε χρόνο, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ, µη

διακόπτετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Μπο-

ρείτε να µου πείτε πού γνωρίζετε τα ονόµατα Χατζηδάκης και
Φλώρος; Θέλω να σηκωθείτε και να µου πείτε τώρα πού τα γνω-
ρίζετε. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εσείς δεν τα γνωρίζετε; Απευθύνεσαι σε
ηλίθιους;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Σας ευ-
χαριστώ πολύ. Εγώ µιλάω µόνο πολιτικά, δεν θίγω, δεν χρησιµο-
ποιώ χαρακτηρισµούς και καλό είναι όταν λέµε κάτι, να αντιλαµ-
βανόµαστε και το κόστος αυτού που λέµε, γιατί οι λέξεις έχουν
αξία, κύριε Τσακαλώτε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν απάντησε τίποτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο συνάδελφος κ.

Πολάκης ζήτησε τον λόγο για προσωπικό. 
Να καταλάβω, κύριε Πολάκη. Θα σας δώσω τον λόγο. Αφορά

τον κ. Γεραπετρίτη ή προηγούµενο οµιλητή;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Όχι. Προηγούµενο οµιλητή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Επειδή δεν

ήµουν εδώ…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το ξέρω. Ούτε εγώ ήµουν εδώ. Μου το

µετέφεραν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Η απορία µου είναι

γιατί δεν το είπατε τότε, αλλά δεν ήσασταν στην Αίθουσα.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν ήµουν εδώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σε ένα λεπτό πείτε

µας σε τι συνίσταται το προσωπικό και θα δούµε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το προσωπικό συνίσταται σε αναφορά

του κ. Γεωργιάδη ότι µου είπε ο Καλογρίτσας να κάνω «µοκο»
γιατί µε τα λεφτά του βγαίνω Βουλευτής και ότι δεν απάντησα τί-
ποτα. Εκεί ζήτησα το προσωπικό και είναι πολύ προσωπικό. Πιο
προσωπικό δεν γίνεται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Αναπτύξτε
το.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ακούστε, κύριε Γεωργιάδη και θα κάνω
µεγάλη προσπάθεια να κρατήσω την ψυχραιµία µου, γιατί απ’ ό,τι
έµαθα ήσασταν πολύ προκλητικός σήµερα. Βέβαια, αυτό δικαιο-
λογείται, διότι έχετε χάσει τον κόσµο µε αυτό που έχει γίνει και
προσπαθείτε, πραγµατικά, να πετάξετε την µπάλα οπουδήποτε
αλλού πέρα από το τροµερό ζήτηµα των παρακολουθήσεων.

Ο κ. Γεραπετρίτης τολµάει και κάνει την ερώτηση στον κ. Τσα-
καλώτο «πού ξέρετε τα ονόµατα». Τι ερώτηση είναι αυτή; Σε ποι-
ους απευθύνεται;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Για το δικό σας
θέµα πείτε, σας παρακαλώ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θα πω και για το δικό µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Όχι, γι’ αυτό σας

έδωσα τον λόγο. Παρακαλώ να τελειώνουµε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Το ίδιο είναι.
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Το χαρτί του κ. Τσίπρα ρωτούσε τον κ. Ράµµο αυτά τα έξι τη-
λέφωνα που ανήκουν σ’ αυτούς τους θεσµικούς παράγοντες αν
παρακολουθούνται και απάντησε ο κ. Ράµµος ότι και τα έξι τηλέ-
φωνα που ρώτησε ο κ. Τσίπρας, που ήταν αυτοί οι συγκεκριµένοι
άνθρωποι, παρακολουθούνταν. Σας κάλυψα, κύριε Γεραπετρίτη;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν είναι αυτό
προσωπικό. Σας παρακαλώ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ακούστε, κύριε Γεωργιάδη. Εσάς µπορεί
να σας χρηµατοδοτούν επιχειρηµατίες. Εµένα όχι. Εγώ προεκλο-
γική εκστρατεία έκανα µε τα λεφτά µου. Κατέβασε το χέρι, τώρα
µιλάω εγώ. Το σηκώνεις στο τέλος. Μετά το χεράκι. Το έχεις αυτό
το συνήθειο από παλιά. Κάθε φορά που µίλαγα, το χεράκι επάνω. 

Εγώ βγήκα Βουλευτής έχοντας ένα παρελθόν στον Δήµο Σφα-
κίων και µια αλλαγή στον τόπο µου την οποία πέντε ζωές να ζή-
σεις, δεν πρόκειται να την κάνεις. Εσένα µπορεί ιδιοκτήτες
µεγάλων ιδιωτικών κέντρων να σου χρηµατοδοτούν την προεκλο-
γική εκστρατεία, εγώ κοιτάζω τους πάντες στα µάτια γιατί κανείς
δεν µε έχει στο χέρι ποτέ και πάρ’ το χαµπάρι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Γίνατε κα-

τανοητός.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Όσον αφορά το συγκεκριµένο, γιατί είσαι

συνειδητός και επαγγελµατίας ψεύτης, όταν γύρισε ο Καλογρί-
τσας …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τώρα θα δηµιουρ-
γήσετε εσείς προσωπικό.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τελειώνω.
Όταν γύρισε ο Καλογρίτσας και είπε αυτή την κουβέντα γιατί

είχε στριµωχτεί εκεί µέσα, του είπα να βγάλει το «τέτοιο» και ότι
εµένα δεν µε έχει στο χέρι, όπως δεν είχε και κανέναν από τον
ΣΥΡΙΖΑ και µετά τον πιάσανε οι ζαλάδες και οι αρρυθµίες και τον
βγάλαµε έξω και τον συνεφέρναµε. Εντάξει;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δώσατε τις διευ-
κρινίσεις, γίνατε κατανοητός.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Σε εµένα τέτοιες κουβεντούλες δεν θα
πετάς. Δεν κατέθεσε κανείς για εµένα ότι του έδωσε δύο εκατοµ-
µύρια σε βαλίτσες ή εβδοµήντα χιλιάρικα στη γραµµατέα µου,
έτσι; 

Επίσης, δεν αθωώθηκες. Ένας διεφθαρµένος, κύριε Γεραπε-
τρίτη, εισαγγελέας τον αρχειοθέτησε. Δεν τον αθώωσε. Δεν τολ-
µούσε να τον αθωώσει, έτσι; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να γίνει από
εσάς µια παρέµβαση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ελάτε, κύριε Πο-
λάκη.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Για όλα αυτά «Κυριακή κοντή γιορτή». Θα
διερευνηθούν ξανά τα πάντα. Και µην κουνιέσαι, Πλεύρη, έτσι;
Βαρκάρη του Αχέροντα, µην κουνιέσαι. Με εσένα στο νοµοσχέδιο
αύριο-µεθαύριο. Εντάξει; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Έτσι δηµι-

ουργούνται τα προσωπικά. Μισό λεπτό, για να βάλουµε τα πρά-
γµατα στη θέση τους. Πράγµατι ζήτησα τα Πρακτικά, γιατί θέλω
να είµαι δίκαιος. Ήταν προσωπικό το θέµα, όπως ειπώθηκε, δώ-
σατε τις απαντήσεις, αλλά το παρακάνατε µε άλλα πράγµατα.
Ορίστε τώρα, δηµιουργήσατε άλλο προσωπικό. Αρκετά!

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ανέβηκε πριν µιλήσω και

σας είπε στο αυτί να απαντήσει µετά από εµένα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Είπα, τελειώσαµε.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κύριε Πολάκη, είχατε δίκιο, τελείωσε. Εσείς τώρα πήγατε µε

την άλλη παράγραφο του 68. Τον βρίσατε.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Αγαπητέ κύριε Πολάκη …
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν αγαπιόµαστε κιόλας!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): …όταν ήµουν νεαρός, διάβαζα ένα κόµικ που
λεγόταν «Λούκι Λουκ». Εκεί υπήρχε ένας σκύλος -οµοιάζει κά-
πως- που λεγόταν Ραντανπλάν. Το χαρακτηριστικό του ήταν -έτσι

ήταν µέσα στο κόµικ- ότι του πάταγαν το πόδι στο πρώτο καρέ
και ούρλιαζε µετά από τριάντα καρέ. Είχε λίγο αργή αντίδραση.

Κύριε Πρόεδρε, καταθέτω για τα Πρακτικά της Βουλής -γιατί
από σήµερα ο µεγάλος λεβέντης των Σφακίων πρέπει να ονοµά-
ζεται ως Ρανταπλάν- από το «ΕΘΝΟΣ» του κ. Σαββίδη, όπου µε
το µήνυµα του κ. Παππά προς τον κ. Καλογρίτσα που σήµερα το
Ειδικό Δικαστήριο το έκρινε γνήσιο και το δέχτηκε ως αποδει-
κτικό µέσα στο δικαστήριο, του δίνατε και κανάλι, εσείς! Λέει, λοι-
πόν, το Έθνος: «Καλογρίτσας σε Πολάκη: Είσαι Βουλευτής µε τα
λεφτά µου». Και έχει µέσα όλο τον διάλογο -ο Πλεύρης έκανε τον
διάλογο-, αλλά περιέργως στα Πρακτικά της Βουλής όλος ο διά-
λογος που είπατε δεν υπάρχει.

Και ρωτώ, αγαπητέ κ. Πολάκη: Μήνυση στον κ. Καλογρίτσα
που σου είπε στην Βουλή «βγάλε τον σκασµό, γιατί είσαι Βουλευ-
τής µε τα λεφτά µου», του έκανες; Όχι! Έρχεσαι τώρα, µετά από
έναν χρόνο, σε εµένα και πουλάς µαγκιά, εσύ σε εµένα;

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ.
Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)

Αυτός, δε, που κατέθεσε ότι µου έδωσε ο Φρουζής 2 εκατοµ-
µύρια ονοµάζεται Φιλίστωρ Δεστεµπασίδης και είναι σήµερα στη
µπουζού, γιατί έκλεβε τα λεφτά των ανθρώπων. Σε αυτόν τον
απατεώνα αναφέρεσαι και παίρνεις τοις µετρητοίς αυτή την κα-
τάθεση την οποία έδωσε και για την οποία έχω αρχειοθετηθεί,
ευτυχώς. Κανένας δεν σε έχει ορίσει εσένα εισαγγελέα και δικα-
στή, Πολάκη. Άρα, τις µαγκιές σου, αν τις έχεις, να τις δείξεις
στον Καλογρίτσα και να του κάνεις µήνυση που σου είπε «βγάλε
τον σκασµό». Και τον έβγαλες, Ρανταπλάν!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αρκετά. Έληξε το

θέµα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχετε ρόλο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Καστανίδη,

ακούστε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Καταλαβαίνετε ότι εξευτελίζε-

ται η Βουλή;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν µπορεί εδώ

δύο µέλη του Κοινοβουλίου να διαπληκτίζονται. Όπου είχε δίκιο
ο κ. Πολάκης, του έδωσα, απήντησε. Οι επαναλήψεις δεν ήταν
τίποτα άλλο παρά τα ίδια.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Όχι, κύριε Πο-

λάκη, έχει λήξει. Δεν θα γίνεται ο διάλογος αυτός. Απαντήσατε.
Έδωσε διευκρινίσεις. Διάβαζα τα Πρακτικά. «Είσαι Βουλευτής µε
τα λεφτά µου», αυτό επανέλαβε. Απαντήσατε.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Μπορεί να λέει «σκάσε» και «είσαι
Ρανταπλάν»; Αυτό µας λέτε; Δεν έχετε θέση;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε, ζητώ ως Κοινοβουλευτική τον λόγο. Ακούµε εδώ πέρα
αίσχη από τη µια µεριά και από την άλλη και δεν µπορούµε να µι-
λήσουµε;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ,

δεν µπορεί να γίνεται εδώ σόου µεταξύ δύο µελών. Αρκετά.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ακούσατε τον κ.

Γεωργιάδη; Θεωρείτε ότι είναι εντός του πνεύµατος που θέλετε
ως Προεδρείο αυτά που είπε ο κ. Γεωργιάδης; Μετά κάνετε κρι-
τική, επειδή είπα «ντροπή»; Έλεος! Έχει καµµία σχέση το «ντρο-
πή» µε αυτά που είπε; Μας είπε και ψεύτες, απατεώνες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Όπου έπρεπε να
δώσω τον λόγο, νοµίζω ο κ. Πολάκης έδωσε απάντηση σε αυτά
που είπε ο κ. Καλογρίτσας. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Εγώ λέω τώρα επί της διαδικασίας.
Δεν λέω για την ουσία. Λέω ότι δεν κάνετε κανένα σχόλιο στο ύφος
του κ. Γεωργιάδη. Άρα, αυτός δεν πρέπει να τα αποσύρει. Δεν πρέ-
πει να αποσύρει ούτε το «σκάσε», ούτε το «Ρανταπλάν»;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Έχουµε µια υψί-
στη διαδικασία του Κοινοβουλίου και αυτό πρέπει να σταµατή-
σει.
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ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Άρα, δεν πρέπει να τα αποσύρει.
Μπορούµε και εµείς να λέµε στους Βουλευτές ότι είστε Ραντα-
πλάν. Αλήθεια; Αυτό µου λέτε; Μου λέτε αυτό το πράγµα, κύριε
Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν λέω αυτό. Λέω
ότι πρέπει να σταµατήσει αυτό.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θα απαντήσω αύριο
στην οµιλία µου. Είπα ότι κρατήθηκα σήµερα, πέταξε το Ραντα-
πλάν, αλλά αύριο θα αποδείξω ότι είναι λαδέµπορας και οπαδός
των µαυραγοριτών την κατοχής. Αυτό είναι! Λαδέµπορας είσαι!
Αυτό είσαι! Λαδέµπορας!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, βλέπετε;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ναι, δωσ’ του τον λόγο. Δεν τον δίνεις σε

εµένα που είπε «Ρανταπλάν», θα τον δώσεις στο «λαδέµπορα».
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα τα πείτε αύριο.

Θα απαντήσετε αύριο. Το θέµα αυτό, ό,τι σας είπε πριν, διευθε-
τήθηκε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε, µπορούµε; Προεδρεύετε επιτέλους; Προεδρεύετε; Μπορώ
να τοποθετηθώ ως Κοινοβουλευτική;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μισό λεπτό, κυρία
Γιαννακοπούλου. Θέλετε τον λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ακούµε αι-
σχρούς διαλόγους, καφενειακούς και ζητάω ως Κοινοβουλευτική
την παρέµβαση που δικαιούµαι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία, έχετε τον
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Λυπάµαι και
ντρέποµαι για το επίπεδο αυτών των διαλόγων στην ελληνική
Βουλή, σε µια κορυφαία διαδικασία, όπου εδώ πέρα θα συζητού-
σαµε κανονικά για αναπάντητες απαντήσεις εδώ και έξι µήνες,
όπου έχει ανοίξει το τεράστιο σκάνδαλο των υποκλοπών. Αντί,
λοιπόν, να συζητάµε αυτά, αντί να συζητάµε για τα προβλήµατα
των Ελλήνων πολιτών, ακούµε πεζοδροµιακούς, καφενειακούς
διαλόγους, το οποίο ειλικρινά µας θλίβει, µας κάνει να ντρεπό-
µαστε και πραγµατικά δεν µπορείτε να επιτρέπετε, κύριε Πρό-
εδρε, τέτοιου είδους συζητήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αυτό έκανα. Δεν
το επιτρέπουµε. Γι’ αυτό έδωσα τον λόγο να διευθετηθεί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Σταθείτε, λοι-
πόν, στο ύψος των περιστάσεων και ας το δούµε όλοι, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι. Είναι δυνατόν είτε από τη µεριά τη δικιά σας
είτε από τη µεριά της Κυβέρνησης να ακούγονται τέτοιου είδους
καταστάσεις; Πού βρισκόµαστε; Είναι αυτό ο ναός της δηµοκρα-
τίας; Ντροπή πραγµατικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Βλέπετε, λοιπόν,
ότι υπήρξε µια ένταση. Προσπάθησα να την περιορίσω.

Δεν θα επιτρέψω να γίνεται αυτός ο διάλογος συνέχεια και να
ξεφεύγουµε από το θέµα. Η διαδικασία αυτή είναι υψίστη διαδι-
κασία του Κοινοβουλίου και της δηµοκρατίας. Δεν είναι δυνατόν
εδώ να διαπληκτίζονται δυο, τρεις συνάδελφοι.

Τον λόγο έχει ο κ. Καιρίδης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρό-

ταση µοµφής του ΣΥΡΙΖΑ είναι µια ευκαιρία για να συζητήσουµε
διεξοδικά για τα πεπραγµένα της Κυβέρνησής µας, αλλά και για
το συγκεκριµένο ζήτηµα των υποκλοπών. Υπό αυτήν την έννοια,
καλώς τηνα κι ας άργησε, που λέγει και ο λαός. Προς στιγµήν
φοβήθηκα ότι δεν θα την καταθέτατε την πρόταση, αλλά ευτυχώς
µας κάνατε αυτό το δώρο και έτσι έχουµε τώρα αυτή την ευκαι-
ρία.

Οι χρεοκοπηµένοι της πολιτικής που τέσσερα χρόνια τώρα δεν
έχουν καταφέρει να αρθρώσουν αξιόπιστα πολιτικό λόγο και µια
αξιόπιστη κυβερνητική εναλλακτική, νοµίζουν ότι θα καταφέρουν
µέσα από µια εξωθεσµική µεθόδευση -και θα αναφερθώ στο εξω-
θεσµικόν του πράγµατος στη συνέχεια- να επηρεάσουν υπέρ
τους το επικείµενο σε βάρος τους εκλογικό αποτέλεσµα.

Αδυνατώντας ο ΣΥΡΙΖΑ να απαλλαγεί από τις αµαρτίες -τις εί-
δαµε εδώ τώρα σε πλήρη εµφάνιση- δοµικές και γονιδιακές του
παρελθόντος του, ο ΣΥΡΙΖΑ επενδύει για µια ακόµη φορά στην
πόλωση και την τοξικότητα. Πρόκειται φοβάµαι για µια παράταξη,

που στη σηµερινή της µορφή γεννήθηκε µέσα από το αντικοινο-
βουλευτικό κλίµα της περιόδου 2011-2012. Και επειδή οι καθη-
γητές της άλλης πλευράς µάς κούνησαν το δάχτυλο σε εµάς
τους καθηγητές της από εδώ πλευράς, να θυµίσω ότι τότε το
2011-2012 τους δικούς σας καθηγητές, όλους, στα τραπεζάκια
της κάτω πλατείας σε αγαστή συνεργασία µε την πάνω πλατεία
να βρίζουν το Κοινοβούλιο και την οµαλότητα.

Καλλιέργησε στη συνέχεια ο ΣΥΡΙΖΑ τον πιο ακραίο και χυδαίο
λαϊκισµό για να κερδίσει την εξουσία. Συγκυβέρνησε µε µια ανυ-
πόληπτη και ψεκασµένη ακροδεξιά, απόφυση του πολιτικού συ-
στήµατος, οδήγησε τη χώρα ένα βήµα πριν την καταστροφή µε
την ανερµάτιστη στρατηγική που ακολούθησε το πρώτο εξάµηνο
του 2015 και στη συνέχεια υποτάχθηκε ολοκληρωτικά στους δα-
νειστές και στις απαιτήσεις τους, που προέβλεπαν ένα µαξιλάρι
36 δισεκατοµµυρίων ευρώ µέσα από την υπερφορολόγηση και
την υποθήκευση όλης της δηµόσιας περιουσίας για ενενήντα
εννιά χρόνια, ενώ ταυτόχρονα εξαπέλυε µια πρωτοφανή επίθεση
στους θεσµούς και όλα αυτά σήµερα χωρίς ίχνος αυτοκριτικής.

Το 2019 αναλάβαµε τη διακυβέρνηση µιας καταταλαιπωρηµέ-
νης και πολυτραυµατισµένης χώρας και καταφέραµε, παρά τις
πολλές και απανωτές εξωγενείς κρίσεις από ουραγοί -επαναλαµ-
βάνω, ουραγοί- να πετύχουµε τις καλύτερες επιδόσεις στην Ευ-
ρώπη σε ανάπτυξη, αύξηση των επενδύσεων, των εξαγωγών,
µείωση της ανεργίας, του δηµόσιου χρέους και µεγάλες µεταρ-
ρυθµίσεις στην «πράσινη» και στην ψηφιακή µετάβαση, την παι-
δεία και σε µια σειρά από άλλους τοµείς αντιµετωπίζοντας το
µεταναστευτικό, αλλά και την τουρκική υπεροπλία και επιθετικό-
τητα. 

Η σύγκριση των δικών µας πεπραγµένων µε τα δικά σας απο-
τελεί το µέτρο της πολιτικής σας αδυναµίας που εκφράζεται όχι
µόνο στις δηµοσκοπήσεις, αλλά και στο γεγονός ότι δεν σας
ακούνε και δεν σας πιστεύουν.

Και εδώ έρχεται η υπόθεση των υποκλοπών. Πιστεύετε ότι µπο-
ρεί να δώσει διέξοδο στα αδιέξοδά σας, εργαλειοποιώντας τις
ανεξάρτητες αρχές που µέχρι χθες περιφρονούσατε και απο-
στρεφόσασταν. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση από την πρώτη
στιγµή αναγνώρισε το πρόβληµα και ανέλαβε την πολιτική ευ-
θύνη. Παραίτησε τους εµπλεκόµενους, προχώρησε στην αλλαγή
του θεσµικού πλαισίου και ζήτησε από τη δικαιοσύνη -τη µόνη
αρµόδια- την πλήρη διαλεύκανση της υπόθεσης τόσο των παρα-
κολουθήσεων όσο και των διαρροών τους και επαναλαµβάνω,
τόσο των παρακολουθήσεων όσο και των διαρροών τους. 

Και ενώ η δικαστική διερεύνηση συνεχίζεται, ο κ. Τσίπρας κα-
τέθεσε ένα παράνοµο αίτηµα στην ΑΔΑΕ που αποτέλεσε και το
εναρκτήριο λάκτισµα για τη σηµερινή συζήτηση της πρότασης
µοµφής. Το αίτηµα είναι παράνοµο στον βαθµό που ο κ. Τσίπρας
δεν ζητούσε στοιχεία για τον ίδιο, αλλά για τρίτους. Ήταν δε και
προσχηµατικό για να δώσει το κίνητρο στον πρόεδρο της ΑΔΑΕ
να απαντήσει όπως ήθελε ο κ. Τσίπρας. 

Έχω, λοιπόν, πέντε ερωτήσεις εδώ, πολύ συγκεκριµένες για
το ζήτηµα.

Πρώτον. Μπορεί κάποιος να ζητά από την ΑΔΑΕ πληροφόρηση
για τηλέφωνα άλλου και όχι του ιδίου; Προφανώς όχι. Ο νόµος
είναι ξεκάθαρος. Ο κ. Τσίπρας δικαιούται να ζητήσει µόνο για το
δικό του τηλέφωνο και όχι για τηλέφωνα τρίτων, όπως έκανε µε
το αίτηµά του προς την ΑΔΑΕ, το παράνοµο, το οποίο αντί να το
θεωρήσει παράνοµο ο πρόεδρος της ΑΔΑΕ, το δέχθηκε. 

Δεύτερον. Μας είπε σήµερα η κ. Παπανικολάου στον Τσίµα
στον «ΣΚΑΪ» ότι αυτό έγινε γιατί έκαναν στάθµιση στην ΑΔΑΕ µε-
ταξύ της προστασίας του απορρήτου από τη µια και της προάσπι-
σης της δηµοκρατίας από την άλλη. Αλήθεια; Από πότε στόχος
της ΑΔΑΕ είναι η προάσπιση της δηµοκρατίας; 

Θέλω να σας θυµίσω ότι τόσο το Σύνταγµα όσο και ο ιδρυτικός
της νόµος είναι απολύτως ξεκάθαρα. Η ΑΔΑΕ έναν στόχο έχει,
την προάσπιση του απορρήτου. Τα υπόλοιπα περί δηµοκρατίας,
τα οποία είναι πολύ ευγενή και πολύ σοβαρά αφορούν άλλους
θεσµούς, όπως τη δικαιοσύνη. Άρα, δεν µπορεί να σταθµίσει
εκτός στόχου και νοµικού πλαισίου η ΑΔΑΕ.

Τρίτον. Πότε η ΑΔΑΕ στο παρελθόν έδωσε προσωποποιηµένα
στοιχεία στους πολιτικούς Αρχηγούς; Απάντηση; Ποτέ. Από το
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2003 που λειτουργεί µέχρι σήµερα ουδέποτε η ΑΔΑΕ έδωσε προ-
σωποποιηµένα στοιχεία και περιέγραψε παρακολουθούµενους
και µάλιστα χωρίς τη συναίνεσή τους. Το λέω για να καταλάβουµε
τι γίνεται εδώ και τι παιχνίδι παίζεται. 

Τέταρτον. Από πού και ως πού η παρακολούθηση για λόγους
εθνικής ασφάλειας εµπεριέχει ή προϋποθέτει αναγκαστικά αδί-
κηµα; Εδώ τα έχετε µπερδέψει. Υπάρχουν δύο περιπτώσεις νόµι-
µης επισύνδεσης. Η µία αφορά αδίκηµα. Η άλλη όχι αδίκηµα, αλλά
λόγους εθνικής ασφάλειας, που µπορεί να έχουν να κάνουν µε µια
σειρά από πράγµατα, ακόµα και την προστασία του παρακολου-
θούµενου, τυχόν απειλές που δέχεται ο παρακολουθούµενος. Δεν
σηµαίνει ότι ο παρακολουθούµενος βρίσκεται εν αδίκω για να γί-
νουν αυτές οι επισυνδέσεις, όπως µε µεγάλη ανωριµότητα και µε
πολύ µεγάλη βιασύνη φαίνεται να αποδέχεται ο κ. Τσίπρας.

Έρχοµαι τώρα στο πέµπτο ερώτηµα. Από πού και ως πού ο
Πρόεδρος της ΑΔΑΕ ζητά οδηγίες από τον Υπουργό για το πώς
θα εφαρµόσει τον νόµο; Είναι µια ανεξάρτητη αρχή από την εκτε-
λεστική εξουσία. Τι είδους ανεξαρτησία είναι αυτή; Πώς πήγε ο
κ. Τσίπρας να πάρει φάκελο -που δεν ήξερε κανένας άλλος πολι-
τικός Αρχηγός ότι υπάρχει φάκελος µε επιπλέον στοιχεία πέραν
της επιστολής- και βρέθηκε ξαφνικά, δεν είχε τι να κάνει, βγήκε
περίπατο και πήγε στην ΑΔΑΕ; Τον ειδοποίησε κάποιος; Και πώς,
ενώ δεν ήξερε τίποτα για όλα αυτά, κανόνισε ραντεβού µε την
Πρόεδρο της Δηµοκρατίας την εποµένη και πήγε ξέροντας ότι
εδώ υπάρχει ζήτηµα, το οποίο ακόµα δεν είχε πληροφορηθεί και
δεν είχε πάρει τον φάκελο;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Έπρεπε να σας ρωτήσει για να
πάει στην Πρόεδρο της Δηµοκρατίας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τώρα είναι σωστό
αυτό; Γιατί διακόπτετε;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Και απευθύνοµαι και στο ΠΑΣΟΚ.
Είναι αλήθεια αυτό που δηµοσιεύεται -και δεν έχει διαψευστεί-
στα «ΝΕΑ» ότι ο κ. Ανδρουλάκης πίεσε µέλος της ολοµέλειας της
ΑΔΑΕ να αλλάξει την ψήφο του, απείλησε και στη συνέχεια το
συγκεκριµένο άτοµο άλλαξε την ψήφο του; Έτσι αντιλαµβάνεται
η Αντιπολίτευση την ανεξαρτησία της ανεξάρτητης αρχής; Ερω-
τήµατα όχι δικά µου, αλλά υπήρχαν στα «ΝΕΑ» που δεν έχουν
απαντηθεί. 

Με λίγα λόγια, όλη η συζήτηση περί συγκεκριµένου τρόπου
ενηµέρωσης του παρακολουθούµενου, που κάναµε εδώ επί
µήνες και είπαµε είναι συνταγµατικό, αντισυνταγµατικό, πρέπει
έτσι να γίνεται, κ.λπ., πήγε στράφι, γιατί στο µεταξύ ο πρόεδρος
της ΑΔΑΕ -όχι η ολοµέλεια, ως µονοπρόσωπο όργανο, γιατί ξα-
φνικά έπαψε να είναι συλλογικό όργανο η ΑΔΑΕ, έγινε µονοπρό-
σωπο- θεωρεί ότι µπορεί να ενηµερώνει τους πολιτικούς Αρχη-
γούς µε προσωποποιηµένα στοιχεία, τα οποία στην πορεία διαρ-
ρέουν και επιβεβαιώνονται οι διαρροές δια της προσωποποι-
ήσεως των στοιχείων αυτών απ’ αυτόν που τάχθηκε να υπηρετεί
το απόρρητο. Έχουµε παραβίαση του απορρήτου από την Αρχή
Προστασίας του Απορρήτου. 

Άρα εάν αύριο ο κ. Ράµµος -όπως µας λέει µε αυτό το σκε-
πτικό- ερωτηθεί από έναν άλλον πολιτικό Αρχηγό, ας πούµε τον
κ. Κασιδιάρη ή κάποιον παρόµοιο, ώ µη γένοιτο µπει στη Βουλή
-υποθετικό το ερώτηµα- για να τον ενηµερώσει εάν παρακολου-
θείται ο τάδε Τούρκος ή ο δείνα Βούλγαρος ή δεν ξέρω ποιος
άλλος, ο κ. Ράµµος θα σπεύσει να τον ενηµερώσει και στο µεταξύ
να διαρρεύσουν όλα αυτά στις εφηµερίδες και στα sites; Το Σύ-
νταγµα και ο ιδρυτικός νόµος της ΑΔΑΕ είναι ξεκάθαρα. Μιλούν
για ΑΔΑΕ και όχι για πρόεδρο. 

Το ζήτηµα της αντισυνταγµατικότητας της µη ενηµέρωσης του
παρακολουθούµενου το 2021 λύθηκε από την ολοµέλεια, µει-
οψήφησε ο κ. Ράµµος και ήταν σύννοµο το αυστηρό πλαίσιο.
Ακόµη πιο σύννοµο το χαλαρότερο πλαίσιο που φέραµε το 2022.
Όλα αυτά πήγαν «περίπατο», διότι στο µεταξύ όλα αυτά διέρρευ-
σαν, όλα αυτά κοινοποιήθηκαν και σήµερα ήρθε ο κ. Τσίπρας να
µας πει και τα ονόµατα από το Βήµα της Βουλής.

Ο κ. Ντογιάκος έκανε προσπάθεια να προστατεύσει τη νοµιµό-
τητα. Λοιδορήθηκε και κατηγορήθηκε και συνεχίζει ο εισαγγε-
λέας του Αρείου Πάγου. Έτσι αντιλαµβάνεστε την ανεξαρτησία
της δικαιοσύνης, να στοχοποιείται από την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τελειώστε, παρα-
καλώ.

Υπήρξε µία ανοχή για όλους στα οκτώ, οκτώµισι λεπτά. Μην το
ξεπερνάτε τόσο. 

Ελάτε, κύριε Καιρίδη, σας παρακαλώ!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Έχετε δίκιο, τελειώνω, αλλά νοµίζω

ότι ήταν σηµαντικά και δεν έχουν ξανακουστεί. Και κάποτε θα
πρέπει να ακούµε και κάτι διαφορετικό. Με τέτοιες αντιθεσµικές
µεθοδεύσεις και θεατρικές παραστάσεις και την εργαλειοποίηση
ενός προέδρου µιας ανεξάρτητης αρχής, αλλά και των πραγµα-
τικών παθογενειών στο σύστηµα των υπηρεσιών πληροφοριών
της χώρας, δεν πρόκειται ο ΣΥΡΙΖΑ να ανανήψει ή να καλύψει τα
πολιτικά του ελλείµµατα. Το µόνο που θα καταφέρει είναι να οξύ-
νει την πόλωση προς όφελος και του πρώτου κόµµατος, δηλαδή
της Νέας Δηµοκρατίας, που δεν έχει αντίπαλο τον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά
τον πήχη της αυτοδυναµίας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο κ. Καστανίδης
ζήτησε τον λόγο για τον Κανονισµό. Όπως ξέρετε σύµφωνα µε
το άρθρο 67 είναι ένα παρεµπίπτον ζήτηµα για παράβαση του
Κανονισµού. 

Κατ’ αρχάς για να είµαστε τυπικοί, δεν θα µείνω στο τυπικό,
ότι χρειάζεται αίτηµα δύο Βουλευτών. Το έχουµε κάνει και κατά
το παρελθόν. Ο Κανονισµός αν θυµάµαι καλά λέει για δυο Βου-
λευτές. Αλλά, εν πάση περιπτώσει, θα σας δώσω τον λόγο. Μόνο
σας παρακαλώ να είστε πολύ σύντοµος για τον Κανονισµό, γιατί
δεν προβλέπεται πάνω από δυο λεπτά. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζήτησα µόνος
µου γιατί θέλω να έχω την ευθύνη. Γνωρίζω πολύ καλά ότι χρει-
άζεται και δεν ήταν δύσκολο να έχω δεύτερη υπογραφή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εγώ το καταλα-
βαίνω. Για την ένταση που δηµιουργήθηκε και για τις εκφράσεις.
Έχετε δίκιο αλλά πείτε µας κι εσείς τις απόψεις σας. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Ο λόγος για τον οποίον ζήτησα
τον λόγο επί του Κανονισµού είναι γιατί δεν θα πρέπει να ξανα-
ζήσουµε και µάλιστα µε ευθύνη του Προεδρεύοντος, επειδή δεν
παρενέβη, συνθήκες και διαλόγους οι οποίοι παραβιάζουν ευ-
θέως τον Κανονισµό της Βουλής. 

Ο Κανονισµός της Βουλής ορίζει δύο πράγµατα: ότι είναι υπο-
χρέωση του συνόλου των Βουλευτών να σέβονται και να συµβάλ-
λουν στην ευπρέπεια της Βουλής. Ρητή η διατύπωση του Κανο-
νισµού της Βουλής. Όπως, επίσης ότι ο Προεδρεύων παρεµβαί-
νει κάθε φορά που εκφράσεις µπορούν να δηµιουργούν προ-
σβολή εντός της Αιθούσης σε βάρος άλλων συναδέλφων κ.λπ.,
κατ’ άρθρο 77 του Κανονισµού της Βουλής. 

Θα παρακαλέσω, κύριε Πρόεδρε, για τη συνέχεια της συζήτη-
σής µας, γι’ αυτό ζήτησα τον λόγο, να έχετε την αυστηρότητα -
και δεν αναφέροµαι µόνο σε εσάς προσωπικά- να µην εξευτελί-
ζεται κυριολεκτικά η Βουλή µε διαλόγους οι οποίοι παραπέµπουν
αλλού αλλά όχι στον ανώτατο θεσµό της λαϊκής κυριαρχίας.
Αυτός είναι ο λόγος παρέµβασής µου. Εάν µας παρακολουθού-
σαν και είµαι σίγουρος ότι µας παρακολουθούσαν, πολλοί πολί-
τες από τους δέκτες τους, τα συµπεράσµατα θα είναι εξαιρετικά
αρνητικά. Η προτροπή µου, λοιπόν, προς το Προεδρείο -και σε
τούτο συνίσταται η παραβίαση του Κανονισµού- είναι ότι δεν
έσπευσε να απαγορεύσει διαλόγους που θίγουν την ευπρέπεια
στη Βουλή, όπως ρητά ορίζει ο Κανονισµός της Βουλής. Να µην
επαναληφθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συµφωνώ. Όχι
µόνο στον Κανονισµό, κύριε Καστανίδη. Είναι και οι κανόνες δε-
οντολογίας της Βουλής. Υπάρχουν ειδικές διατάξεις που προβλέ-
πουν. Αλλά είπαµε ότι δηµιουργείται µια ένταση. Είναι και το θέµα
δύσκολο και προσπάθησα και εγώ να το περάσω όσο πιο ανώ-
δυνα. Κατά τα άλλα, έχετε δίκιο. 

Ο κ. Σπίρτζης έχει τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Τον τελευταίο καιρό µε τις πράξεις της Κυβέρνησης Μητσο-

τάκη και µε τις πράξεις του ίδιου του κ. Μητσοτάκη η ντροπή βα-
ρέθηκε να ντρέπεται. Σήµερα, όπως παρακολουθήσαµε πριν λίγη
ώρα, η ύβρις, η αλαζονεία, το ψέµα, η τοξικότητα και η υποκρισία
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υποκλίθηκε στα στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας και στην Κυβέρ-
νηση των παρακολουθήσεων.

Αξιότιµοι κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λίγες µέρες πριν εκ-
φραστεί αυθεντικά ο ελληνικός λαός, λίγες µέρες πριν διώξει το
καθεστώς Μητσοτάκη και το επιτελικό του κράτος, λίγες µέρες
πριν φύγει η Κυβέρνηση της ακρίβειας, των 8,5 δισεκατοµµυρίων
απευθείας αναθέσεων, της απάνθρωπης κατάντιας της δηµόσιας
υγείας και του κοινωνικού κράτους, οι αποκαλύψεις των παρακο-
λουθήσεων έγιναν αποδείξεις. Το περιτύλιγµα των άριστων, σύγ-
χρονων πολιτικών, η προπαγάνδα των «Μένουµε Ευρώπη» βγήκε
και αποκαλύφθηκε το σάπιο, το παλιό καθεστώς της δεξιάς πα-
ράδοσης, των Κυπατζήδων, του νόµου και της τάξης, της πολύ-
πλευρης καταστολής, των απειλών, της δολοφονίας χαρακτή-
ρων, όπως αυτές επιχειρήθηκαν σήµερα για τον κ. Ράµµο. Λίγες
µέρες, λοιπόν, πριν τις εκλογές αναφέρουµε τον απολογισµό
σας. Παρακολούθηση πολιτικών. Κωστής Χατζηδάκης. Αφήνουµε
εµένα, τον Ανδρουλάκη, την κ. Γεροβασίλη. Κωστής Χατζηδάκης
µε απόδειξη. Τι θα ψηφίσει; Ότι καλά έκαναν και τον παρακολου-
θούσαν. Αντώνης Σαµαράς, Μιχάλης Χρυσοχοΐδης, Δένδιας, Γε-
ωργιάδης, Κικίλιας, Χαρδαλιάς, Σταϊκούρας, Πελώνη, Αβραµό-
πουλος, Κεφαλογιάννη, Γεραπετρίτης, Σκέρτσος, Παπαθανάσης,
Βαρβιτσιώτης, Κύρτσος. 

Καλά δεν ντραπήκατε ιστορικά τον δηµοσιογράφο που ήταν
πιο Μητσοτάκης από τον Μητσοτάκη να τον παρακολουθείτε;

Θα αναφέρω δηµοσιογράφους: Παπαχελάς, Κουρτάκης, Αντω-
νοπούλου, Δελλατόλας, Σπίνος, Σαράφογλου, Σιδέρης, Κουζου-
λός, Χίος. Θα αναφέρω επικοινωνιολόγους: Βαρβιτσιώτης, Ολύ-
µπιος, Αγραφιώτης, Φίλιππος Βρυώνης, εκδότης, Καρυπίδης, Ει-
ρήνη Καρυπίδη, Πάνος Κυριακόπουλος, Πρόεδρος και Διευθύ-
νων Σύµβουλος του «STAR», Παναγιώτης Μπόµπης της «DPG
DIGITAL MEDIA», Παναγιώτης Κανελλόπουλος στον Όµιλο Μυτι-
ληναίου, Γεώργιος Φιλιόπουλος στην «ENTERPRISE GREECE».
Θα αναφέρω στελέχη, διοικητές, συνεργάτες του κ. Μητσοτάκη
στο γραφείο του και αξιωµατικούς: Ο Γιάννης Ραχωβίτσας -να
τρελαίνεται κανείς, να το πείτε και στους Αµερικάνους και στην
«DIA» να του πείτε ότι τον παρακολουθούσαµε-, Κωνσταντίνος
Φλώρος µε απόδειξη, Χαράλαµπος Λαλούσης µε απόδειξη, Αλε-
ξόπουλος, Ξουνής, Γκρίζης, ο Α’ Υποδιοικητής της ΕΥΠ, δηλαδή.
Αυτός είναι ο απολογισµός σας. Παρακολουθούσε η ΕΥΠ τον
πρώτο υποδιοικητή της. Είναι αρρώστια.

Οφείλουµε, λοιπόν, σε αυτό το πλούσιο αντιδηµοκρατικό, δυ-
σώδη, άρρωστο απολογισµό σας να αναδείξουµε -τα είπε και ο
Νίκος ο Φίλης- τα µέσα και τους δηµοσιογράφους που αποκάλυ-
ψαν τη δράση σας, να πούµε για το INSIDE STORY µε τον κ. Τέ-
λογλου, ο οποίος είναι γνωστός δογµατικός κοµµουνιστής, να
πούµε για τον κ. Λαµπρόπουλο, για το «ΒΗΜΑ» και τα «ΝΕΑ»,
µετά την «ΑΥΓΗ» και τον «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ», γνωστά κοµµατικά κοµ-
µουνιστικά έντυπα και το «ΒΗΜΑ» και τα «ΝΕΑ».

Βέβαια, πάµε και στα υπόλοιπα, στον κ. Τερζή, στην «Εφηµε-
ρίδα των Συντακτών» και στο «DOCUMENTO», στον κ. Βαξεβάνη,
και συγγνώµη για όσους ξεχνάω.

Είδα, όµως, πριν τον κ. Γεραπετρίτη να ζητάει από τον Κοινο-
βουλευτικό µας Εκπρόσωπο να πάρει πίσω τον χαρακτηρισµό για
τη ντροπή. 

Διαβάζω, κύριοι Υπουργοί, τη δήλωση του Κυριάκου Μητσο-
τάκη εδώ σ’ αυτό το Βήµα, σε αυτήν την Αίθουσα λίγες µέρες
πριν. Λέει ο Κυριάκος Μητσοτάκης: «Είναι δυνατόν να υπονοείτε
ότι παρακολουθούσα εγώ; Ντροπή σας µόνο που το υπονοείτε.
Δεν ντρέπεσαι λίγο;» Έλεγε εδώ σε εµάς. Θα το ανακαλέσει; Θα
του ζητήσει ο κ. Γεραπετρίτης να το ανακαλέσει;

Και για να µη λέµε εµείς, θα διαβάσω τι λέγατε εσείς. Το «DOC-
UMENTO», λοιπόν, στις 5 Νοέµβρη έβγαλε την πρώτη λίστα: «Κυ-
βερνητικός εκπρόσωπος, ο εθνικός συκοφάντης, ο άνθρωπος
που έχει ξεπεράσει σε φαντασία και επινοητικότητα ακόµη και
τους µεγαλύτερους παραµυθάδες, εκείνος που οι  αποκαλύψεις
του προαναγγέλλονται από στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ και από τον ίδιο
τον κ. Τσίπρα». Είναι η πρώτη λίστα της ντροπής. 

Στη δεύτερη λίστα της ντροπής ο κ. Οικονόµου -εσείς τι λέ-
γατε- λέει: «Είναι τουλάχιστον παρανοϊκό να κατηγορείται η Κυ-
βέρνηση την ίδια στιγµή που εµφανίζεται να είναι ο στόχος των
λογισµικών παρακολούθησης και ότι µέσω τόνων πολιτικά τοξι-

κής λάσπης που επενδύει ο κ. Τσίπρας για να ξεφύγει από το πο-
λιτικό τέλµα πέφτει στο κενό». Είναι ό,τι µας λέτε τώρα στις το-
ποθετήσεις σας.

Στην τρίτη έκδοση, που λέει για τον Στόχο 519C, για τον Αρ-
χηγό ΓΕΕΘΑ δηλαδή, η ανακοίνωση του κ. Οικονόµου είναι ότι
µετά το 1974 κανένας πολιτικός φορέας δεν έχει επιχειρήσει να
εµπλέξει τις Ένοπλες Δυνάµεις. 

Στην κοµµατική αντιπαράθεση ποιος τις ενέπλεξε, αγαπητοί
κύριοι; Εσείς που παρακολουθούσατε τον Α’ ΓΕΕΘΑ, τον Α’ ΓΕΣ,
τους άλλους στρατηγούς, τους στρατηγούς στα εξοπλιστικά
προγράµµατα, τον Αρχηγό της Αστυνοµίας, τους στρατηγούς
της Αστυνοµίας; Ποιος ενέπλεξε τους ανθρώπους της Εθνικής
Άµυνας στα κοµµατικά και στα πολιτικά;

Και τι έλεγε ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης; Στις 25 Αυγούστου έλεγε:
«Δεν γνωρίζω ποιους παρακολουθεί η ΕΥΠ». Στις 8 Αυγούστου
έλεγε: «Δεν γνώριζα για τις παρακολουθήσεις που ήταν νόµιµες,
αλλά ήταν λάθος». Στις 7 Νοεµβρίου ο κ. Μητσοτάκης είπε ότι
είναι απίστευτα ψέµατα τα δηµοσιεύµατα µε τις λίστες και δεν
υπάρχουν αποδεικτικά στοιχεία. Τώρα που υπάρχουν αποδει-
κτικά στοιχεία τι θα κάνετε;

Και επειδή είµαστε καλοπροαίρετοι άνθρωποι, εµείς θα σας πι-
στέψουµε. Δεν ήξερε ο κ. Μητσοτάκης. Τόσο µόνος ήταν ο κ. Μη-
τσοτάκης. Τόσο τον άδειασαν όλοι οι άνθρωποί του. Τον λυπά-
στε, δηλαδή, και τον στηρίζετε σήµερα. Αυτό καταλαβαίνουµε.
Μας λέτε, δηλαδή, ότι τον κ. Μητσοτάκη τον πρόδωσαν και δεν
του είπαν τίποτα οι τρεις µάγοι εδώ µε το «Predator», δηλαδή ο
κ. Κοντολέων, που άλλαξε τον νόµο για να τον διορίσει, ο κ. Δη-
µητριάδης, που ήταν Γενικός Γραµµατέας του γραφείου του -δεν
µε νοιάζει αν ήταν συγγενής του- και ο Γιάννης Σµυρλής. Τι ήταν
ο Γιάννης Σµυρλής; Γενικός Γραµµατέας των Εξωτερικών που
έδωσε δύο άδειες εξαγωγής του «Predator». Συγχαρητήρια!
Έχετε ανεβάσει και το εµπορικό ισοζύγιο µε τις εξαγωγές αυτές.
Τι είναι σήµερα ο Γιάννης Σµυρλής; Ο Αναπληρωτής Γενικός Δι-
ευθυντής, αρµόδιος για τις εκλογές της Νέας Δηµοκρατίας. Και
µας λέτε να πάρουµε πίσω το «ντροπή σας»; Σοβαρά µιλάτε;

Πάµε παρακάτω. Δεν του τα είπε ούτε ο Δηµητριάδης, δεν του
τα είπε ούτε ο Σµυρλής, δεν του τα είπε ούτε ο Κοντολέων. Ο
υποδιοικητής της ΕΥΠ, ο Διονύσης Μελιτσιώτης, Διευθυντής του
Πολιτικού Γραφείου του κ. Μητσοτάκη όταν ήταν στο Υπουργείο
Εσωτερικών και στη συνέχεια Διευθυντής της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, ούτε αυτός του είπε τι γινόταν
στη ΕΥΠ; Από αυτό το βρώµικο δίκτυο για την οµάδα δεν είχε κα-
νέναν ο Κυριάκος Μητσοτάκης να τον ενηµερώσει;

Έστω ότι δεν του είπαν ούτε αυτοί και άφησε και την κ. Βλά-
χου. Η κ. Γεωργακοπούλου, η δεύτερη υποδιοικήτρια που υπέ-
γραψε την παρακολούθηση Ανδρουλάκη, υπεύθυνη για το
οργανωµένο έγκληµα και όχι από την Εθνική Ασφάλεια, δεν του
είπε τίποτα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε πα-
ρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Θέλω λίγο της ανοχή σας, κύριε Πρό-
εδρε, όπως και στον προηγούµενο οµιλητή.

Τα άλλα στελέχη που εξαφανίσατε από την ΕΥΠ -να µην πω και
ονόµατα, ο ένας, µάλιστα, έχει και δεύτερη ταυτότητα, έχει και
δεύτερο όνοµα, Καραγιάννης- ούτε αυτοί του είπαν τίποτε;

Ρωτάω: Από τις 9 Δεκέµβρη στο πλαίσιο του «κουκουλώµατος»
που «φάγατε» και τους δικούς σας υποδιοικητές της ΕΥΠ, που
εσείς βάλατε, εσείς που είστε και πατριώτες, θα βάλετε ποτέ υπο-
διοικητές στην ΕΥΠ ή θα συνεχίσετε ό,τι κάνετε και τώρα, το «µα-
γείρεµα» στις κρίσεις της Αστυνοµίας; Οι προηγούµενες έγιναν
στο γραφείο του κ. Δηµητριάδη. Αυτές έγιναν στο γραφείο του
κ. Μητσοτάκη µε τα βιογραφικά των αξιωµατικών εκεί, µε λίστα
τον ίδιο τον κ. Μητσοτάκη και θα έχει την απόλυτη ευθύνη από
εδώ και πέρα για ό,τι γίνει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Σπίρτζη,
έχετε πάει στα έντεκα λεπτά. Σας παρακαλώ. Θα µιλήσουν και οι
συνάδελφοί σας. Θα πάµε τρεις η ώρα σήµερα

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Πριν λίγο ο Κυριάκος Μητσοτάκης έκανε δήλωση για το πα-

ρελθόν και το µέλλον. Ήσασταν, είστε και θα είστε η παράταξη
της ΚΥΠ, των παρακολουθήσεων, των «µαύρων» σελίδων της πο-
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λιτικής ιστορίας. Ήσασταν, είσαστε και θα είστε η παράταξη της
πτώχευσης, της ξενιτιάς των νέων ανθρώπων, της προπαγάνδας,
των λίγων µεγάλων συµφερόντων.

Κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, το φασίζουσας λογικής σχέδιό
σας να µας κερδίσετε για αυτά που πιστεύουµε σήµερα απέτυχε.
Σήµερα ο Αλέξης Τσίπρας σας το τίναξε στον αέρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Το παρόν και το µέλλον σας είναι οι

«µαύρες» σελίδες του παρελθόντος σας. Ήµασταν, είµαστε και
θα είµαστε η παράταξη της κοινωνικής δικαιοσύνης, του κράτους
δικαίου, του πατριωτισµού, των αγώνων για την ελευθερία και τη
δηµοκρατία, για την Ευρώπη των λαών, για το συµφέρον του ελ-
ληνικού λαού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ: Θέλω να ευχηθώ στον κ. Μητσοτάκη και

στην Κυβέρνησή του, επειδή η τιµή τιµή δεν έχει: Καλό ταξίδι
στην Ιαπωνία, στη χώρα που όταν χάνεται η τιµή, κάνουν χαρα-
κίρι.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο κ. Βλάχος από
τη Νέα Δηµοκρατία έχει τον λόγο και µετά ο κ. Καραθανασόπου-
λος. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Πότε θα έχουµε λίστα των οµι-

λητών;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα δούµε πώς θα

πάει η συνεδρίαση. Πρέπει να συνεννοηθούµε και µε τον Πρό-
εδρο της Βουλής για να δούµε µέχρι τι ώρα θα πάµε, για να µην
ταλαιπωρηθείτε. Περιµένετε λίγο. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Πότε θα βγει κατάλογος;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Έχουµε πει ότι

γύρω στις 22.00, σε είκοσι περίπου λεπτά, θα σας πούµε για τη
σειρά των οµιλητών. Να συνεννοηθώ και µε τον κύριο Πρόεδρο
να δούµε πού θα πάµε, γιατί είναι πάρα πολλοί οι οµιλητές. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Τελικά, κύριε Πρόεδρε, κι εµείς που ξέ-
ραµε τη σειρά µας, µε τη διαδικασία που κρατάµε εδώ, νοµίζω
ότι δεν υπάρχει καθόλου σοβαρότητα. Κάποιοι θα µιλήσουν επτά
λεπτά και κάποιοι δεκαπέντε λεπτά. Και αν αυτό το λέτε «διαδι-
κασία», εντάξει. Εγώ πολλές φορές σκέφτηκα να φύγω, να απο-
χωρήσω, πραγµατικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Βλάχο, τα
επτά λεπτά µπαίνουν για όλους, αλλά υπήρχε µια µικρή ανοχή.
Όταν ξεπεράσαµε τον χρόνο, ήταν γιατί γίνονταν διακοπές. Πα-
ρακαλώ. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Όχι, δεν γίνονταν διακοπές. Στο όνοµα
κάποιων διακοπών, χάθηκε εντελώς ο έλεγχος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ελάτε, κύριε
Βλάχο, ξεκινήστε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ακούγοντας τον κ. Σπίρτζη να µιλάει, νό-
µιζα πράγµατι ότι κατάλαβε κάτι από αυτή την οξύτητα που ζή-
σαµε νωρίτερα. Και είπα ότι πράγµατι µια φωνή συνετή ανέβηκε
στο Βήµα. 

Όµως, πριν ολοκληρώσω τις σκέψεις µου και ο κ. Σπίρτζης και
φαντάζοµαι και άλλοι συνάδελφοι θα συνεχίσουν να ρίχνουν νερό
στο µύλο της οξύτητας. Κι όλα αυτά στο όνοµα της δηµοκρατίας
που ήρθαµε να υπηρετήσουµε εδώ και να αναζητήσουµε την αλή-
θεια, να δούµε πού έγιναν λάθη, πού έγιναν παρανοµίες, ποιος
δεν έκανε την δουλειά του, ποιος δεν έκανε το χρέος του και
εµείς να τον δείξουµε στην κοινωνία. 

Είναι πράγµατι αυτή η ώρα κρίσιµη –συµφωνώ- γιατί είναι ώρα
αποφάσεων, αλλά αποφάσεις χωρίς σκέψη, χωρίς προβληµατι-
σµό πώς θα ληφθούν; Είναι ώρα ευθύνης για όλους µας. Πάµε
σε εκλογές. Νοµίζετε ότι θα πάµε µε αυτό το κλίµα; Και µετά θα
µας φταίνε όλα αυτά τα απόνερα που συζητάµε όλο αυτό τον
καιρό και δεν θέλω να τα ονοµάσω; Εµείς δεν θα έχουµε καµµία
ευθύνη για αυτή τη διαδικασία;

Αυτή η συζήτηση σήµερα αφορά όλους –εγώ θα πω, όχι µικρό
ποσοστό-όλους τους Έλληνες και πρέπει να µας αφορά. Όµως,
δεν πρέπει να πέσει στην εκλογική λογική, στις µικροκοµµατικές

προσεγγίσεις. Αν πιστεύουµε ότι είναι πράγµατι αυτή η συζήτηση
θέµα δηµοκρατίας, πρέπει να σκεφτούµε πως ό,τι πούµε και κυ-
ρίως το πώς θα το πούµε να υπηρετεί αυτή τη δηµοκρατία.

Σήµερα αυτή η συζήτηση γίνεται µε αφορµή την περίφηµη
αποκάλυψη στοιχείων. Είδαµε χτες τον Αρχηγό της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης να δείχνει έναν φάκελο και σήµερα να µιλάει και
να κάνει ανάγνωση συγκεκριµένων ονοµάτων. Πραγµατικά, αυτά
τα ονόµατα –για τα οποία ρώτησε τον κ. Ράµµο- από πού τα
βρήκε; Είναι σε συνέχεια των δηµοσιευµάτων που ζήσαµε το προ-
ηγούµενο διάστηµα; Και αυτά ρωτήσαµε και ο κ. Ράµµος του
απάντησε ότι ναι, αυτά τα ονόµατα τα παρακολουθούσαν;

Πείτε µου, λοιπόν, τώρα εδώ το εξής: Αφού τα παρακολουθού-
σαν, ήταν νόµιµες αυτές οι επισυνδέσεις, ήταν παράνοµες; Πώς
ακριβώς ήταν; Τα στοιχεία ο κ. Ράµµος τα έχει από τη δική του
έρευνα ή τα διάβασε και αυτός από τις εφηµερίδες και τα ανα-
µασάµε όλοι;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Είναι ανεξάρτητη αρχή αυτό;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Αυτό που λέω είναι. Την ανεξάρτητη

αρχή–ακούστε κάτι- πρέπει να τη σεβόµαστε –θα πω εγώ πρώ-
τος-, αλλά πρέπει και η ίδια να σέβεται τον εαυτό της και τις κρί-
σιµες στιγµές και τα κρίσιµα θέµατα που διαχειρίζεται. 

Υιοθετήσανε λοιπόν δηµοσιεύµατα, βγάλανε το πόρισµα και
κυρίως βιαστήκανε να καταλογίσουµε και ευθύνες. Ζητάνε πα-
ραιτήσεις. Από πού; Με ποια στοιχεία; Ζήτησαν να παραιτηθεί η
Κυβέρνηση. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Της ΑΑΔΕ. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Της ΑΑΔΕ. Θα τα δούµε της ΑΑΔΕ. 
Και όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνονται στο

όνοµα της δηµοκρατίας. Επιτρέψτε µου να πω ότι δεν γίνονται
στο όνοµα της δηµοκρατίας. Γίνονται στο όνοµα της εκλογικής
σκοπιµότητας. 

Ασφαλώς εγώ θα πω ότι υπάρχουν αναπάντητα ερωτήµατα,
αλλά αυτά τα αναπάντητα ερωτήµατα θα απαντηθούν από τα
προεκλογικά µπαλκόνια όλο το διάστηµα αυτό; Στη δηµοκρατία
και για τη λειτουργία της δηµοκρατίας υπάρχει η δικαιοσύνη.
Αυτή θα µελετήσει, αυτή θα αξιολογήσει, αυτή θα αποφασίσει,
αυτή θα καταλογίσει ευθύνες σε όσο χρόνο απαιτείται και όχι σύ-
ντοµα γιατί έτσι µας βολεύει εκλογικά. Δεν πρέπει να συνδεθεί
αυτή η διαδικασία µε τις εκλογές. Οι αποφάσεις της δικαιοσύνης
πρέπει να είναι στην υπηρεσία της δηµοκρατίας και µόνο και όχι
των εκλογών, αν θέλουµε πραγµατικά, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, να διορθωθούν αδυναµίες στη λειτουργία και να µην επα-
ναληφθούν όσα φαίνεται αυτή την ώρα ότι κάποιοι ισχυρίζονται
και βεβαίως να ενισχυθούν οι θεσµοί της δηµοκρατίας. Τότε θα
υπάρχει συνεισφορά σε αυτή την προσπάθεια. 

Όποια απόφαση –είπε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης το πρωί- η Βουλή µπορεί να πάρει. Περίπου καταλαβαί-
νετε, µε δεδοµένες τις πλειοψηφίες, ποια θα είναι η απόφαση,
αλλά σύντοµα –µας είπε- ο λαός θα πάρει στα χέρια του τη δι-
καιοσύνη και τη δηµοκρατία, ο λαός µε την ψήφο του αποφασίζει
δηµοκρατικά για το ποιος θα την κυβερνήσει. 

Όµως, µην ξεχνάτε ότι στις δηµοκρατίες λειτουργούν θεσµοί
και οι θεσµοί αυτοί για να λειτουργήσουν, απαιτούν εµπιστοσύνη
και σεβασµό και να αφήσουµε τα του λαού και ο λαός στη δηµο-
κρατία και ο λαός στη δικαιοσύνη, εκτός αν εννοείτε ότι η κατα-
σκευή ενόχων, οι αφερέγγυοι µάρτυρες, η παραδοχή παρακο-
λουθήσεων, η ανατροπή του δηµοψηφίσµατος, το κακούργηµα
που έγινε πληµµέληµα, οι αρµοί της εξουσίας του παρελθόντος
έγιναν στο όνοµα του λαού και της δηµοκρατίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η φράση του Κώστα Καραµανλή
«το φως νικάει πάντα το σκοτάδι» έχει µια βασική προϋπόθεση,
για να µπορεί κάποιος να το ισχυρίζεται και να το επικαλείται.
Πρέπει παντού και πάντα να υπηρετεί στο φως και όχι µόνο όταν
σε συµφέρει. 

Υπηρετώ µια σχολή που θεωρεί την εντιµότητα και το φως ως
προϋπόθεση για το δηµόσιο βίο και τη ζωή γενικά. Θα περιµένω
λοιπόν τις αποφάσεις της δικαιοσύνης, τις απαντήσεις της δικαιο-
σύνης γιατί έτσι αποδεικνύω εµπράκτως ότι σέβοµαι τη δικαιο-
σύνη. Γι’ αυτό και θα καταψηφίσω την πρόταση δυσπιστίας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε
Βλάχο, και ειδικά για την τήρηση του χρόνου. 

Ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας έχει τον λόγο και θα ακολουθήσει ο Υπουργός
Υγείας κ. Πλεύρης. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Το ΚΚΕ καταθέτει καθηµερινά µοµφή στην Κυβέρνηση από την
αρχή της θητείας της και κάτω από οποιεσδήποτε συνθήκες και
µάλιστα και πρωτόγνωρες συνθήκες, όπως της πανδηµίας, όταν
η Κυβέρνηση και άλλα κόµµατα καλούσαν σε σιωπητήριο, έλεγαν
ότι θα λογαριαστούν µετά την πανδηµία και πρότειναν και κοινό
Υπουργό Υγείας. 

Η µοµφή του ΚΚΕ είναι συνεχής στην αντιλαϊκή πολιτική της
Κυβέρνησης που αποτελεί συνέχεια των προηγούµενων κυβερ-
νήσεων ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ και λοιπά. Είναι καθηµερινή µοµφή στο
σάπιο αστικό σας κράτος, το κράτος της καταστολής, των παρα-
κολουθήσεων και της διαφθοράς. 

Βεβαίως και προέκυψαν νέα στοιχεία από τις παρακολουθή-
σεις. Με βάση αυτά τα στοιχεία πρέπει να γίνει άµεσα σύγκληση
της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας που αναδεικνύουν και επι-
βεβαιώνουν για ακόµη µία φορά τις σοβαρές ευθύνες της Κυβέρ-
νησης της Νέας Δηµοκρατίας αλλά και του ίδιου του κ. Μητσο-
τάκη προσωπικά. 

Όµως, δεν µπορούµε –κατά τη γνώµη του ΚΚΕ- να έχουµε επι-
λεκτική ευαισθησία, όσον αφορά τα λαϊκά δικαιώµατα. Και αυτή
τη δηµοκρατική και επιλεκτική ευαισθησία την έχει επιδείξει τόσο
η Νέα Δηµοκρατία όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και η ΑΔΑΕ, αυτή η
Αρχή, στην πολύ σοβαρή υπόθεση των παρακολουθήσεων του
τηλεφωνικού κέντρου του ΚΚΕ, παρακολουθήσεις διαρκείας και
επαναλαµβανόµενες.

Η µεν Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας επέλεξε να µη διε-
ρευνηθεί η υπόθεση αυτή στην εξεταστική επιτροπή, ο δε ΣΥΡΙΖΑ
αποχώρησε προσχηµατικά από την Επιτροπή Θεσµών και Διαφά-
νειας. Η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ προσπάθησε να την υποβαθµίσει
την περίοδο 2016-2017, η δε ΑΔΑΕ έσπευσε να την αρχειοθετή-
σει και µάλιστα ο σηµερινός πρόεδρος της ΑΔΑΕ δήλωσε µε πε-
ρίσσιο θράσος στην εξεταστική επιτροπή ότι µάλλον το ΚΚΕ
–λέει- δεν θέλει να διαλευκανθεί η υπόθεσή του. 

Γι’ αυτό και ο ίδιος ο σηµερινός Πρόεδρος της ΑΔΑΕ αδιαφό-
ρησε για την υπόθεση Κουκάκη.

Αυτή η πρόταση µοµφής είναι προσχηµατική και είναι προσχη-
µατική γιατί ακριβώς δηµιουργεί το έδαφος για να αναπτυχθεί
κοκοροµαχία την οποία παρακολουθούµε κατά τη διάρκεια της
συνεδρίασης, µια κοκοροµαχία η οποία επιδιώκει να συγκαλύψει
τις ευθύνες και για τα ζητήµατα των παρακολουθήσεων, αλλά και
να συγκαλύψει και το αποκρουστικό θεσµικό πλαίσιο, ένα θε-
σµικό πλαίσιο στο οποίο είσαστε συνυπεύθυνοι Νέα Δηµοκρατία,
ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ.

Είσαστε συνυπεύθυνοι για αυτό το άθλιο και αντιδραστικό θε-
σµικό πλαίσιο, το οποίο δεν επιτρέπει απλά και µόνο την προλη-
πτική παρακολούθηση, αλλά καθιστά και όλους στόχους αυτών
των παρακολουθήσεων. Είναι ένα πλαίσιο το οποίο εφαρµόζεται
µε βάση τις οδηγίες και τις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Και µάλιστα, αυτό το πλαίσιο το ενισχύετε, για να εφαρµο-
στεί ακόµη πιο αποτελεσµατικά, όπως για παράδειγµα έγινε µε
την ενσωµάτωση της αστυνοµικής οδηγίας της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, µια οδηγία του 2016 επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ που γενι-
κεύει τον έλεγχο των πιο ευαίσθητων προσωπικών δεδοµένων.

Διαµορφώσατε όλες οι κυβερνήσεις ένα πολυπλόκαµο δίκτυο
παρακολουθήσεων µε σχέσεις συνεργασίας αλλά και ανταγωνι-
σµού ανάµεσα σε κρατικές και παρακρατικές υπηρεσίες και µη-
χανισµούς, µε τις ξένες µυστικές υπηρεσίες να αλωνίζουν στη
χώρα. Και όλα αυτά µε πρόσχηµα την εθνική ασφάλεια. Όµως,
αυτή η εθνική ασφάλεια δεν είναι τίποτε άλλο παρά η ασφάλεια
των συµφερόντων του κεφαλαίου. Γι’ αυτό ακριβώς και βάζει στα-
θερά στο στόχαστρο αυτό το θεσµικό πλαίσιο, τον εσωτερικό
εχθρό, τον εχθρό-λαό, όχι µόνο φωτογραφίζοντας ως κίνδυνο
όποιον αντιστέκεται, αλλά προσπαθείτε να προλάβετε και να µην
διαµορφωθούν διαθέσεις αντίστασης και απειθαρχίας.

Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο και τονίζουµε ως ΚΚΕ ότι δεν πρέ-

πει να δοθεί καµµία ανοχή στο δόγµα ότι ουδείς εξαιρείται των
παρακολουθήσεων.

Επιδιώκετε µε αυτή την πρόταση µορφής να συγκαλύψετε ότι
όλη αυτή η σαπίλα αποτελεί και την κανονικότητα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης που µε θέρµη υποστηρίζετε. Αλήθεια, είναι ή δεν
είναι η Ευρωπαϊκή Ένωση η πρωταθλήτρια, ο παγκόσµιος πρω-
ταθλητής στην παραγωγή, εξαγωγή, διακίνηση και εµπορία των
κατασκοπευτικών προγραµµάτων, όπως το «Predator»; Βεβαίως,
η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι.

Και είναι και προσχηµατική. Γιατί; Γιατί εξυπηρετεί και τα δύο
κόµµατα και τη Νέα Δηµοκρατία και τον ΣΥΡΙΖΑ που την έκανε,
για να µπορέσουν να συσπειρώσουν τα κοµµατικά τους ακροα-
τήρια, αλλά και να εγκλωβίσουν τη λαϊκή δυσαρέσκεια.

Αλήθεια, τέθηκε σήµερα ένα δίληµµα: δηµοκρατία ή εκτροπή.
Δηµοκρατία είναι αυτό που ψήφισε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο;
Ότι η ικανότητα των λόµπι να επηρεάζουν τη λήψη αποφάσεων
στο Κοινοβούλιο αποτελεί στοιχείο της ευρωπαϊκής δηµοκρα-
τίας; Τέλεια, υπέροχα! Να, λοιπόν, σε τι υποκλίνεστε: στη δηµο-
κρατία των λόµπι.

Και αλήθεια, είναι ένα δεύτερο ερώτηµα: Στο Εργατικό Κέντρο
Πύργου τι έγινε; Τι έγινε στο Εργατικό Κέντρο Πύργου; Συνδικα-
λιστές της Νέας Δηµοκρατίας, του ΣΥΡΙΖΑ, του ΠΑΣΟΚ µαζί µε
τον χρυσαυγίτη υποψήφιο Βουλευτή στο ίδιο ψηφοδέλτιο και
στην ίδια διοίκηση και µιλάτε για προάσπιση των δηµοκρατικών
δικαιωµάτων µαζί µε τον χρυσαυγίτη; Δεν ντρέπεστε καθόλου;
Και δεν έχει τοποθετηθεί κανένα κόµµα, ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ ούτε η
Νέα Δηµοκρατία ούτε και το ΠΑΣΟΚ στις αλλεπάλληλες καταγ-
γελίες του Κοµµουνιστικού Κόµµατος για αυτά τα καµώµατα που
κάνετε στο Εργατικό Κέντρο Πύργου.

Αξιοποιείται αυτή η µορφή για να στηθεί η επιχείρηση συγκά-
λυψης της κοινής σας σύµπλευσης µε τις αντιλαϊκές στρατηγικές
επιλογές, οι οποίες προκύπτουν από τις εκάστοτε ανάγκες δια-
χείρισης του κεφαλαίου, από την εξυπηρέτηση των αναγκών και
των συµφερόντων των επιχειρηµατικών οµίλων, από τις αποφά-
σεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε το «υπερµνηµόνιο» του Ταµείου
Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας και την «πράσινη» µετάβαση.
Προκύπτουν από τους ιµπεριαλιστικούς σχεδιασµούς του ΝΑΤΟ
και των Ηνωµένων Πολιτειών, µε τους οποίους η ελληνική αστική
τάξη συµπορεύεται στο πλαίσιο της λεγόµενης «γεωστρατηγικής
αναβάθµισης», για να πάρουν ένα κοµµάτι από το πλιάτσικο που
γίνεται σε βάρος των λαών, µετατρέποντας την Ελλάδα σε αµε-
ρικανονατοϊκό προγεφύρωµα.

Έχετε δώσει όλοι σας γη και ύδωρ για την προσέλκυση επεν-
δύσεων, για µια ανάπτυξη µε επίκεντρο το καπιταλιστικό κέρδος,
η οποία είναι άδικη, γιατί οξύνει όλο και περισσότερο τις κοινω-
νικές ανισότητες, η οποία είναι αντεργατική. Συνδιαµορφώσατε
από κοινού ένα πλαίσιο αναπαραγωγής µιας πολύ φθηνής εργα-
τικής δύναµης, όπως ο «νόµος Βρούτση-Αχτσιόγλου».

Και βεβαίως, δεν είναι µόνο αυτά. Παιδί των δικών σας πολιτι-
κών είναι η ακρίβεια, δικές σας επιλογές είναι η φοροεπιδροµή
πάνω στα τσακισµένα λαϊκά εισοδήµατα και η περιστολή των δα-
πανών, η επιδροµή στα ασφαλιστικά δικαιώµατα µε την τεράστια
ληστεία που έγινε σε βάρος των συνταξιούχων µε τη σφραγίδα
και του «νόµου Κατρούγκαλου» και όσων τον ακολούθησαν.

Η αύξηση του ιδιωτικού χρέους των λαϊκών νοικοκυριών στις
εφορίες, στις τράπεζες και στα ασφαλιστικά ταµεία είναι αποτέ-
λεσµα των δικών σας πολιτικών και µάλιστα, ο ΣΥΡΙΖΑ φρόντισε
να παραδώσει τα κόκκινα δάνεια στα funds και να κάνει το ιδιώ-
νυµο και η Νέα Δηµοκρατία πατώντας σε αυτό τον δρόµο υλο-
ποιεί, παρέδωσε τα κόκκινα δάνεια στα funds και έφτιαξε τον νέο
Πτωχευτικό Κώδικα, για να επιταχυνθούν οι πλειστηριασµοί.

Και δεν είναι µόνο αυτά τα ζητήµατα, είναι και όλα τα υπόλοιπα
θέµατα τα οποία σχετίζονται µε τα καθηµερινά ζητήµατα και τις
ανάγκες του λαού.

Και από αυτή την άποψη δεν είναι µόνο τα πεπραγµένα των κυ-
βερνήσεων του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ, αλλά και µε βάση τα ση-
µερινά δεδοµένα υπάρχουν ράµµατα για τη γούνα σας. Ψηφί-
σατε ή όχι όλες τις ευρωπαϊκές οδηγίες που έφερε η Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας; Βεβαίως. Ψηφίσατε ή όχι εµβληµατικά
νοµοσχέδια, όπως η ιδιωτικοποίηση του «Ελληνικού», η ιδιωτικο-
ποίηση των Ναυπηγείων Ελευσίνας, αλλά και άλλα;

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΑ’ - 25 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2023 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 6977



Και δεν µπορεί να θέτετε ως δικαιολογία ότι αυτά που κάνετε
ως Κυβέρνηση σας τα επέβαλαν τα µνηµόνια, γιατί πολύ ισχυρά
αντισταθήκατε απέναντι στην επιδίωξη του Σόιµπλε για να φορο-
λογηθούν οι εφοπλιστές, αυτό είπε το οικονοµικό σας επιτελείο.
Και αλήθεια, αυτή την επιτυχία που έκανε η κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ για να µην φορολογηθούν οι εφοπλιστές πού τα µεταφέ-
ρατε; Μήπως µεταφέρατε τα βάρη στην αύξηση του ΦΠΑ, για να
πληρώσει ο λαός και να σωθούν οι εφοπλιστές από τη φορολο-
γία;

Αυτά είναι τα πεπραγµένα πάνω στα οποία επιβεβαιώνεται ότι
είναι ψευτοδίληµµα το «η Νέα Δηµοκρατία ή ο ΣΥΡΙΖΑ» που κα-
λείται να επιλέξει ο λαός. Γιατί έχετε κοινό πρόγραµµα και το
κοινό πρόγραµµά σας είναι οι αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης της σήψης και της διαφθοράς, είναι οι δεσµεύσεις απέναντι
στο ΝΑΤΟ και τις Ηνωµένες Πολιτείες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε, κύ-
ριε Καραθανασόπουλε, παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε.

Σε αυτό το κοινό πλαίσιο συναντιέστε και µε τα άλλα κόµµατα,
όπως το ΠΑΣΟΚ, την Ελληνική Λύση, το ΜέΡΑ25, που καλλιερ-
γούν αυταπάτες για ανώδυνες λύσεις από τα πάνω.

Έτσι, λοιπόν, το πραγµατικό δίληµµα είναι το εξής: Ή θα είναι
δυνατός ο λαός και το κίνηµά του, το αντίπαλο δέος, ή θα είναι
δυνατή η κυβέρνηση η επόµενη η οποία θα εφαρµόσει την αντι-
λαϊκή πολιτική.

Έτσι, λοιπόν, εµείς απαντάµε καθαρά σε αυτό το δίληµµα: Ο
λαός να γίνει πρωταγωνιστής των εξελίξεων, να πάρει την υπό-
θεση στα χέρια του, καταστρέφοντας αυτά τα αντιλαϊκά σενάρια
και να δηµιουργηθεί ένα πολύ ισχυρό ΚΚΕ και στις εκλογές. Γιατί
µόνο µέσα από τη σχέση ισχυρό ΚΚΕ-ισχυρό εργατικό λαϊκό κί-
νηµα µπορεί να αναχαιτιστούν τα αντιλαϊκά µέτρα, να αποσπα-
στούν κατακτήσεις έστω και επιµέρους, αλλά και να αλλάξει ο
συσχετισµός των δυνάµεων για την ανατροπή της καπιταλιστικής
εκµετάλλευσης.

Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο, κύριε Πρόεδρε, ως ΚΚΕ καταψη-
φίζουµε την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία, ευχαριστώ
πολύ.

Τον λόγο έχει τώρα ο Υπουργός Υγείας, ο κ. Θάνος Πλεύρης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, να ρω-

τήσω κάτι για την εγγραφή στον κατάλογο των οµιλητών; Πείτε
µας την επόµενη τετράδα έστω…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σε λίγο θα σας
πούµε, τώρα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, να κάνω µια πρόταση; Πείτε µας την επόµενη πε-
ντάδα για να ξέρουν οι Βουλευτές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν ξέρω αν θα
σταµατήσουµε στην επόµενη πεντάδα, γιατί έχει γίνει ένας προ-
γραµµατισµός, τώρα γίνεται στο Γραφείο του Προέδρου, αλλά η
επόµενη πεντάδα µετά τον κ. Πλεύρη θα είναι ο κ. Μπουκώρος
από τη Νέα Δηµοκρατία, η κ. Θεοδώρα Αυγέρη από τον ΣΥΡΙΖΑ,
ο κ. Μυλωνάκης από την Ελληνική Λύση, η κ. Απατζίδη από το
ΜέΡΑ25 και ο Υπουργός Δικαιοσύνης ο κ. Τσιάρας.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, ήδη από τις πρώτες τέσσερις ώρες που συζητάµε για
την πρόταση µοµφής φαντάζοµαι ότι έχει καταλάβει η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση το µεγάλο δώρο το οποίο έχει κάνει στην Κυβέρ-
νηση. Διότι όταν ερχόµαστε να συζητήσουµε σε αυτές τις περι-
πτώσεις, αυτοµάτως θα µπούµε σε συγκριτικές διαδικασίες. Δεν
είναι εδώ πέρα, κύριε Τσακαλώτε, εξεταστική επιτροπή για να συ-
ζητούµε για ένα θέµα. Η πρόταση µοµφής αφορά το σύνολο της
Κυβέρνησης και γι’ αυτόν τον λόγο ακριβώς η συζήτηση αναγκα-
στικά θα πάει σε όλα τα θέµατα. 

Ξεκινάµε από το βασικότερο που είναι τα θέµατα της δηµοκρα-
τίας που λέτε και τα θέµατα του κράτους δικαίου. Εδώ είναι ένα
µεγάλο θράσος από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ, που αυτή τη στιγµή
έχει δύο κατηγορούµενους Υπουργούς του στο ειδικό δικαστήριο
για θέµατα που σχετίζονται µε τη δηµοκρατία, να εγκαλεί την Κυ-

βέρνηση για θέµατα δηµοκρατίας και κράτους δικαίου. 
Πάµε να δούµε τι κάνετε. Γιατί αυτά είναι γεγονότα και οι δι-

καστές οι οποίοι είπατε είναι οι δικαστές που υπηρετούν αυτή τη
στιγµή στο Σώµα. Δεν υπάρχουν κατ’ επιλογήν δικαστές, καλοί
και κακοί, όπως θέλετε να παρουσιάζετε. Εσείς, λοιπόν, όταν ανα-
λάβατε την εξουσία, κατ’ αυτά που ο κ. Πολάκης τα λέει φανερά
κι ο κ. Τσίπρας τα έχει στο πίσω µέρος του µυαλού του και δεν
θέλει να τα λέει, είπατε να ελέγξετε τη δικαιοσύνη και να ελέγξετε
και τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. Στήσατε µια υπόθεση µε δέκα
πολιτικά πρόσωπα που και τα δέκα πολιτικά πρόσωπα έχουν
αθωωθεί. Είναι πρόκληση από ανθρώπους που γνωρίζουν νοµικά
και ακούσαµε σήµερα να λένε ότι «δεν έχει αθωωθεί, έχει αρχει-
οθετηθεί». Η αρχειοθέτηση είναι κάτι πιο ισχυρό γιατί σηµαίνει
ότι δεν υπήρξε ένα στοιχείο για να ασκηθεί ποινική δίωξη. Αυτό
σηµαίνει.

ΘΕΟΔΩΡΑ (ΔΩΡΑ) ΑΥΓΕΡΗ: Ανασύρεται η υπόθεση…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία Αυγέρη,

ασχοληθείτε µε τα θέµατα που ξέρετε. Όταν σου κάνει κάποιος
µία µήνυση, πηγαίνεις έγγραφες εξηγήσεις προκειµένου να αρ-
χειοθετηθεί. Δεν είσαι χαρούµενος να σου ασκηθεί ποινική δίωξη,
να σε παραπέµψουν στο δικαστήριο για να αθωωθείς. Γιατί όταν
αρχειοθετείται η υπόθεση σηµαίνει ότι ήταν, να το πω απλά,
ανοησίες αυτά τα πράγµατα τα οποία ειπώθηκαν. 

Άρα, αυτά τα δέκα πολιτικά πρόσωπα έχουν αυτή τη στιγµή
αποδείξει την αθωότητά τους. Και λέω αποδείξει, γιατί είχαν στο-
χοποιηθεί από εσάς. Κι από ποιον είχαν στοχοποιηθεί; Είχαν στο-
χοποιηθεί, όπως σήµερα, αυτή τη στιγµή έχουµε στο Ειδικό
Δικαστήριο και ελέγχεται για τις παρεµβάσεις που µπορεί να
υπάρχουν στη δικαιοσύνη, από την κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. 

Κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, στο Ειδικό Δικαστήριο δεν
πήγαν από τη Βουλή. Η Βουλή έβγαλε πόρισµα και υπήρξε δικα-
στικό συµβούλιο που έστειλε τους κατηγορούµενους υπουργούς
σας στο Ειδικό Δικαστήριο. 

ΘΕΟΔΩΡΑ (ΔΩΡΑ) ΑΥΓΕΡΗ: Για ποιες κατηγορίες; Της «NO-
VARTIS»; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία Αυγέρη,
δεν κάνουµε διάλογο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συγγνώµη, γιατί το
κάνετε αυτό, κυρία Αυγέρη; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αφού ρωτάτε για
τη «NOVARTIS», ναι ο κ. Παπαγγελόπουλος έχει κοµµάτι που εί-
ναι παρεµβάσεις στην κ. Ράικου.

ΘΕΟΔΩΡΑ (ΔΩΡΑ) ΑΥΓΕΡΗ: Ψεύδεσθε!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Υπάρχει το αδί-

κηµα για τις παρεµβάσεις της κ. Ράικου; Είναι µέσα;
ΘΕΟΔΩΡΑ (ΔΩΡΑ) ΑΥΓΕΡΗ: Για τη «NOVARTIS»;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Για την κ. Ράικου.

Ναι, είναι για την «NOVARTIS». Είναι για να στείλει πολιτικά πρό-
σωπα στη Βουλή. Αν δεν το έχετε διαβάσει, κυρία Αυγέρη -ήσα-
σταν και στην εξεταστική επιτροπή- είναι το κοµµάτι για τις
παρεµβάσεις στην κ. Ράικου. Μπείτε, γκουγκλάρετε ή πάρτε τον
κ. Μαντζουράνη να σας το πει ότι υπάρχει το κοµµάτι για την κ.
Ράικου ως κατηγορία στο Ειδικό Δικαστήριο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Υπουργέ,
µην κάνετε διάλογο σας παρακαλώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Άρα, υπάρχει ένα
κοµµάτι που είναι παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη. Παρεµβάσεις
στην κ. Ράικου, παρεµβάσεις στον κ. Οικονόµου, παρεµβάσεις
στην κ. Τσατάνη, σε τρεις εισαγγελικούς λειτουργούς που παρε-
λαύνουν.

Αντιστοίχως, αυτή τη στιγµή είναι κι ένας άλλος Υπουργός του
ΣΥΡΙΖΑ. Υπάρχουν SMS συγκεκριµένα, «λεβέντες», «παλικάρια»
και «καµάρια». Έτσι σας λέει ο κ. Καλογρίτσας στα µηνύµατα.
Και ο κ. Καλογρίτσας βγάζει SMS τα οποία δεν αφορούν τον κ.
Παππά, αφορούν τον κ. Τσίπρα. Και χθες τι πληροφορηθήκαµε;
Πληροφορηθήκαµε ότι υπάρχει κατάθεση για µαύρες σακούλες
στο κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν είναι θέµα Παππά. Είναι θέµα ΣΥΡΙΖΑ.

Θα σας πω κάτι και το λέω από αυτό εδώ το Βήµα. Ποτέ ο κ.
Τσίπρας ή ο οποιοσδήποτε στον ΣΥΡΙΖΑ δεν θα µηνύσουν τον
Καλογρίτσα. Ποτέ! Αυτά που είπε η γραµµατέας του µας τα είχε
πει και ο κ. Καλογρίτσας µέσα στην προανακριτική επιτροπή, για
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λεφτά που έδινε στα «παιδιά». «Παιδιά» σας χαρακτήριζε. Ήσα-
σταν τα «παιδιά». Αυτός ήταν και ο διάλογος που είπε ο κ. Γεωρ-
γιάδης πριν. Είπε «µε τα λεφτά τα δικά µου γίνεστε Βουλευτές».
Αυτόν τον άνθρωπο δεν τον έχετε µηνύσει. Βγάζει SMS και λέει
ότι έπαιρνε εντολές από τον ΣΥΡΙΖΑ για να κάνει κανάλι. Δεν τον
έχετε µηνύσει και δεν θα τον µηνύσετε ποτέ. Τον τρέµετε και τον
φοβόσαστε. Τον τρέµετε και τον φοβόσαστε γιατί σας κρατάει. 

Και χθες, για να δούµε όλες αυτές τις υποθέσεις και να έρθου-
µε σε αυτό που συζητάµε και σήµερα, ο βασικός µάρτυρας από
τους προστατευόµενους που έχετε –κι επειδή λέτε αν ξέρουµε ή
δεν ξέρουµε, εµείς στο πόρισµά µας έχουµε πει ποιος συνδέεται
µε µαρτυρική κατάθεση- ελέγχεται για απάτες. Ο άλλος µάρτυ-
ρας βγήκε. 

Ξέρετε ποια είναι η κεντρική διαφορά µας; Η κεντρική διαφορά
µας είναι ότι αν η γραµµατέας του κ. Καλογρίτσα ψεύδεται, ο κ.
Παππάς έχει τη δυνατότητα να τη µηνύσει και να πάει στο δικα-
στήριο. Αυτή τη δυνατότητα δεν την δώσατε στα δέκα πολιτικά
πρόσωπα µε την προστασία την οποία έχετε δώσει. 

Φτάνοντας, λοιπόν, στο τέλος της δικής σας εξουσίας αυτό το
οποίο κάνετε -και θα σας το αναδείξει φαντάζοµαι και ο κ. Τσιά-
ρας µε εναργή τρόπο- είναι να φέρετε έναν Ποινικό Κώδικα που
δηµιούργησε πολύ µεγάλους προβληµατισµούς σε µια σειρά από
αδικήµατα. Σας τα είπαν. Θα µας πείτε κάποτε γιατί έπρεπε το
κακούργηµα της δωροδοκίας να γίνει πληµµέληµα; Γιατί το κα-
κούργηµα των παρακολουθήσεων έπρεπε να γίνει πληµµέληµα;
Αυτά που ο κ. Κοντονής, ο πρώην Υπουργός σας, ήρθε και έχει
πει ξεκάθαρα ότι είναι ύποπτα θέµατα, θα τα απαντήσετε ποτέ; 

Αυτή, λοιπόν, είναι η σχέση του ΣΥΡΙΖΑ µε το κράτος δικαίου.
Από το ειδικό ηθικό πλεονέκτηµα που θέλατε να έχετε και να
είστε το κόµµα του ειδικού ηθικού πλεονεκτήµατος, γίνατε το
κόµµα του Ειδικού Δικαστηρίου. 

Πώς λειτουργούµε εµείς σε αυτό το πλαίσιο; Σε αυτό το πλαί-
σιο, λοιπόν, να χωρίσουµε δύο διαδικασίες. Γιατί ανεβαίνετε εδώ
πάνω και µε ευχαρίστηση τις εµπλέκετε. Το ένα κοµµάτι είναι το
κοµµάτι των νοµίµων επισυνδέσεων και το άλλο είναι οι παράνο-
µες παρακολουθήσεις.

Στις νόµιµες επισυνδέσεις από την πρώτη στιγµή έχει πει ο
Πρωθυπουργός και όλη η Κυβέρνηση αυτό που ισχύει σε όλες
τις χώρες, ότι δεν υπάρχει καµµία εµπλοκή της εκτελεστικής
εξουσίας. Όποιος κρίνει ότι υπάρχει λόγος να γίνει νόµιµη επι-
σύνδεση κάνει αίτηµα, ελέγχεται από εισαγγελικό λειτουργό και
δεν υπάρχει γνώση. Άρα, εκεί τελειώνει το κοµµάτι των νόµιµων
επισυνδέσεων, που συνεχώς το έχει πει και ο Πρωθυπουργός και
όλοι το λέµε από την πρώτη στιγµή. 

Τι γίνεται, όµως, στις νόµιµες επισυνδέσεις που είναι περίεργο;
Το περίεργο είναι ότι όταν ο κ. Τσίπρας µίλησε εδώ στις 8 Δεκεµ-
βρίου, ενώ είχε συναντηθεί, είχε µιλήσει µε τον πρόεδρο της
ΑΑΔΕ, φαίνεται ότι είχε µία γνώση. Θυµόσαστε τότε που έλεγε
εδώ πείτε µου αν υπάρχει ο ένας, αν υπάρχει ο άλλος; Φαίνεται
ότι είχε µια γνώση. Θα µας πει ο κ. Τσίπρας ποια είναι αυτή η
γνώση που είχε και τι είναι τελικά αυτό το οποίο ισχύει;

Πάµε στις παράνοµες επισυνδέσεις. Οι παράνοµες επισυνδέ-
σεις αυτή τη στιγµή έχουν να κάνουν µε θέµατα που ελέγχονται
µε τη δικαιοσύνη. Έγινε εξεταστική επιτροπή, υπήρξε και η Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας και υπάρχει και φάκελος στη δι-
καιοσύνη. Και τι φέρνετε ως στοιχεία στις παράνοµες επισυνδέ-
σεις; Τα δηµοσιεύµατα. Και θέλετε να µπλέξετε τα δηµοσιεύµατα
που αναφέρονται σε παράνοµες επισυνδέσεις µε τις νόµιµες επι-
συνδέσεις της ΕΥΠ. Ήρθε εδώ κι ο κ. Σπίρτζης κι άρχισε να δια-
βάζει ονόµατα. Πού τα ξέρετε αυτά; Στις παράνοµες επισυν-
δέσεις ποιος ξέρετε αν παρακολουθούνταν ή όχι; 

Αυτός που κάνει το ρεπορτάζ, λοιπόν, κάνει δύο πράγµατα. Ή
λέει ανακρίβειες ή τις πληροφορίες τελικά τις παίρνει από αυτούς
που έκαναν τις παρακολουθήσεις. 

Και φαίνεται, λοιπόν, ο ΣΥΡΙΖΑ ότι έχει πολύ στενή σχέση µε
ένα πλαίσιο πληροφοριών που συνδέεται µε τις παρακολουθή-
σεις. Εµείς, αντιθέτως, αλλάξαµε το θεσµικό πλαίσιο, στείλαµε
τα θέµατα στη δικαιοσύνη, εξαντλήσαµε τις κοινοβουλευτικές
διαδικασίες. 

Και έρχεστε εδώ πέρα τώρα εσείς µια µέρα µετά την αποκά-
λυψη ότι ο προστατευόµενος µάρτυρας ήταν τελικά εµπλεκόµε-

νος σε απάτες και ότι υπάρχουν και καταγγελίες για σακούλες
µε χρήµατα στο κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ να δηµιουργήσετε αυτή τη
διαδικασία περισσότερο ως πρόταση συσπείρωσης των δικών
σας Βουλευτών παρά ως πρόταση µοµφής. 

Από το πρωί σκεφτόµουν ποιο µπορεί να είναι το σκεπτικό του
κ. Τσίπρα. Το σκεπτικό του κ. Τσίπρα είναι η αδυναµία, καθώς
βλέπει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν απαντάει σε κανένα από τα προβλήµατα
της ελληνικής κοινωνίας, ότι αυτή τη στιγµή έχει µια Κυβέρνηση
µε Πρωθυπουργό τον Κυριάκο Μητσοτάκη, που διαχειρίστηκε µια
σειρά από κρίσεις, κρίσεις που είχαν να κάνουν µε τον Έβρο, κρί-
σεις που είχαν να κάνουν µε την ενέργεια, κρίσεις που είχαν να
κάνουν µε την υγεία, κρίσεις που είχαν να κάνουν µε τον πόλεµο
στην Ουκρανία. Και κάνουµε έναν αγώνα. Είναι µια Κυβέρνηση
που, όπως έχει πει και ο Πρωθυπουργός, είναι Κυβέρνηση που
θα κάνει και λάθη και θα τα διορθώσει. 

Από την άλλη πλευρά, εσείς δεν έχετε να πείτε τίποτα. Και γιατί
δεν έχετε να πείτε, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ; Γιατί έχετε µια
βασική ατυχία και έχει µια τύχη η ελληνική κοινωνία, ότι κυβερ-
νήσατε. Σε τρεις µήνες που θα γίνουν εκλογές δεν θα µπορείτε
να λέτε «καταργούµε µε ένα άρθρο και έναν νόµο». Θα θυµούνται
τη διακυβέρνηση σας 2015 - 2019, θα θυµούνται τους Υπουργούς
που είναι στα Ειδικά Δικαστήρια, θα θυµούνται τι κάνατε στη µε-
σαία τάξη, όπως χαρακτηριστικά έχει πει ο κ. Πολάκης κατηγο-
ρώντας τον κ. Τσακαλώτο, θα θυµούνται τι κάνατε σε όλα τα
επίπεδα της ζωής του. Αυτά τα πράγµατα τα θυµούνται.

Και εµείς το µόνο που ζητάµε από τον ελληνικό λαό -δεν ερχό-
µαστε ούτε να διαφηµίσουµε τίποτα ούτε να βάλουµε µία παρα-
πάνω ένταση- είναι να συγκρίνουν. Να συγκρίνουν, λοιπόν, αν
θέλουν κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ µε οποιουσδήποτε άλλους -δεν µπο-
ρώ να φανταστώ- και Πρωθυπουργό τον Αλέξη Τσίπρα ή αυτο-
δύναµη Κυβέρνηση µε Πρωθυπουργό τον Κυριάκο Μητσοτάκη. 

Και επειδή βλέπετε ότι και η αυτοδυναµία έρχεται, που θα είναι
αυτοδυναµία της Ελλάδος, και οι εκλογές έρχονται και ξέρετε ότι
είσαστε δεύτερο κόµµα, προσπαθείτε να δηµιουργήσετε αυτό
όλο το σόου όχι µε σκοπό να θίξετε την Κυβέρνηση, αλλά µε
σκοπό να πείσετε τους Βουλευτές σας ότι πρέπει να παραµείνουν
εδώ πέρα και να πιούν αυτό το πικρό ποτήρι, να ανεβαίνουν από
εδώ πέρα πάνω όχι ως κατήγοροι αλλά ως κατηγορούµενοι,
όπως είναι και οι δύο Υπουργοί του ΣΥΡΙΖΑ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Χρήστος Μπουκώρος από τη Νέα

Δηµοκρατία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά την αγωνιώδη προσπάθεια

της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να αναδειχθεί το θέµα των επι-
συνδέσεων σε κυρίαρχο της πολιτικής ζωής, το σενάριο είναι
αδύναµο και δεν υπηρετείται και από καταξιωµένους πρωταγω-
νιστές. Ακούµε το ΣΥΡΙΖΑ να διατρανώνει προεκλογικά το σύν-
θηµα «δικαιοσύνη παντού» και σήµερα γινόµαστε µάρτυρες µιας
πολιτικής διολίσθησης στο σύνθηµα «δικαιοσύνη όπου µας βο-
λεύει». Εκεί έχει φτάσει ο ΣΥΡΙΖΑ και ο επικεφαλής του τη σηµε-
ρινή και χθεσινή ηµέρα. 

Και το λέω αυτό έχοντας υπ’ όψιν µου και τα όσα είδαν το φως
της δηµοσιότητας αλλά και τα όσα ακούγονται στην Ολοµέλεια
της Βουλής σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Συζητάµε για
τις παράνοµες επισυνδέσεις, διότι οι νόµιµες επισυνδέσεις είναι
στην τακτική των υπηρεσιών πληροφοριών, συµβαίνουν σε όλες
τις χώρες και σε κάθε περίπτωση διεξάγονται µέσα σε ένα συ-
γκεκριµένο νοµικό πλαίσιο που ψηφίζουν τα κοινοβούλια όλων
των χωρών, όπως και το δικό µας. Είτε µε τον προηγούµενο νόµο
είτε µε τον πρόσφατο νόµο, όµως, ένα πράγµα απαγορεύεται και
αυτό είναι η δηµοσιοποίηση στο ευρύ κοινό των στοιχείων ατό-
µων που τέθηκαν σε παρακολούθηση µέσω των επισυνδέσεων. 

Τι έχουµε δει τις τελευταίες ώρες τις τελευταίες δύο ηµέρες;
Έναν επικεφαλής µιας ανεξάρτητης αρχής, της Ανεξάρτητης
Αρχής Διασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών να γίνεται
σχεδόν τηλεστάρ. Έχουµε δει επικεφαλής άλλων ανεξάρτητων
αρχών να κάνουν δηλώσεις, να κάνουν συναντήσεις, να διοχε-
τεύουν υλικό το οποίο γίνεται δηµοσιογραφική ύλη και λαϊκό ανά-
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γνωσµα στη συνέχεια; Οι ανεξάρτητες αρχές πρέπει να είναι αντι-
κειµενικές και κατά την άποψή µου εις ό,τι αφορά το δηµόσιο
λόγο πρέπει να είναι και ανέκφραστες, διότι όταν δηµοσίως εκ-
φράζονται, υπάρχει σοβαρός κίνδυνος να απολέσουν το τεκµήριο
της ανεξαρτησίας και της αντικειµενικότητας. Κάθε τι που δίνεται
ως πολιτική ή δηµοσιογραφική ύλη από µια ανεξάρτητη αρχή δύ-
ναται να παρεξηγηθεί και να ερµηνευτεί κατά το δοκούν. 

Και τι έχει κάνει ο κύριος επικεφαλής της ΑΔΑΕ αυτές τις
µέρες; Στέλνει επιστολές στους πολιτικούς Αρχηγούς, αλλά και
στέλνει και φάκελο µε περαιτέρω στοιχεία στον αρχηγό της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης. Και τι είχε κάνει νωρίτερα; Ζητά δηµο-
σίως, φροντίζοντας να δηµοσιοποιήσει τις απορίες του, επεξη-
γήσεις από τον αρµόδιο Υπουργό για τον τρόπο εφαρµογής ενός
νόµου που ψήφισε το ελληνικό Κοινοβούλιο, λες και δεν όφειλε
να γνωρίζει απολύτως τι ψήφισε το ελληνικό Κοινοβούλιο και ποιο
είναι το νοµοθετικό πλαίσιο, εντός του οποίου θα έπρεπε να λει-
τουργεί αυτή η Ανεξάρτητη Αρχή Διασφάλισης του Απορρήτου
των Επικοινωνιών. Και βεβαίως, ω του θαύµατος, πριν λάβει τα
στοιχεία ο αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης από την επι-
κεφαλής της ΑΔΑΕ, έχει κλείσει το ραντεβού µε τον µε την Πρό-
εδρο της Δηµοκρατίας και έχουν γίνει και οι σχετικές προαναγ-
γελίες. Όλο αυτό το σενάριο, όλος αυτός ο ορυµαγδός γεγονό-
των εµπλοκής της ΑΔΑΕ στο δηµόσιο πολιτικό λόγο και στα δη-
µοσιεύµατα πραγµατικά αποτελεί τεκµήριο αντικειµενικότητας
και ανεξαρτησίας ή είναι η απόδειξη προσήλωσης του επικεφα-
λής της συγκεκριµένης αρχής προς µία κοµµατική κατεύθυνση;

Κατά την άποψη µου, αυτά αποτελούν σοβαρές ενδείξεις ότι
κάτι γίνεται. Η διαχείριση ενός σοβαρού θέµατος, όπως έχουν
παραδεχθεί όλες οι πολιτικές δυνάµεις, είναι µια διαχείριση µα-
κράν του νοµικού πλαισίου και των αρχών συνταγµατικών και νο-
µοθετικών που πρέπει να υπηρετεί µια τέτοια αρχή και δίδονται
στη δηµοσιότητα µε ευθύνη της αρχής ονόµατα που τέθηκαν ή
δεν τέθηκαν. Γιατί αυτό η δικαιοσύνη θα το αποδείξει µετά τις
εξελίξεις, η δικαιοσύνη που καλείται να ερευνήσει και για νόµιµες
επισυνδέσεις και για παράνοµες επισυνδέσεις. Εδώ από το Βήµα
της Βουλής ακούµε ονόµατα, τηλεφωνικούς καταλόγους συνε-
χώς. Ποιος διοχετεύει όλα αυτά τα ονόµατα; Ποιος είναι ο αρµό-
διος για τη διατήρηση του απορρήτου, όπως ο νοµοθέτης
προέβλεψε; Ποιος έχει δικαίωµα να καταπατά τον νόµο υπηρε-
τώντας σκοπιµότητες κοµµατικές ή άλλες; Ποιος; 

Και τον καθαγιάζει η Αντιπολίτευση µε την επιχειρηµατολογία
της στο ελληνικό Κοινοβούλιο, όταν είναι οφθαλµοφανή τα λάθη
-εγώ δεν θέλω να πω παρανοµίες, γιατί δεν δικάζουµε σε αυτή
την Αίθουσα- διαχείρισης ενός πολύ σηµαντικού ζητήµατος.
Ποιος γνωρίζει ποιους παρακολουθούσαν οι παράνοµες επισυν-
δέσεις των παράνοµων λογισµικών, ώστε να έρχονται εδώ στε-
λέχη της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης από το Βήµα της Βουλής
και να λένε απόψε ονόµατα; Είναι αυτό, αν θέλετε, νόµιµο; Αυτά
προβλέπει ο νόµος, αλήθεια λέτε; Το πιστεύετε βαθύτατα, από
την Αρχή Διασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών; Παρα-
δέχεσθε, δηλαδή, ότι ο κ. Ράµµος σας έχει δώσει τα ονόµατα;
Όταν λέτε ότι είναι νόµιµο, όταν διοχετεύονται στοιχεία, όταν κα-
ταφατικά λέτε ότι είναι νόµιµο, όταν ο λόγος γίνεται για την Αρχή
Διασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών, είναι µια έµµεση
παραδοχή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Θα ολοκληρώσω, όπως ξεκίνησα. Ενώ διατρανώνεται παντού

το σύνθηµα «δικαιοσύνη παντού», προσπαθείτε να την µανιπου-
λάρετε τη δικαιοσύνη, να την κατηγορήσετε ή και να την υβρίσετε
όταν οι αποφάσεις της δεν σας αρέσουν, δεν σας βολεύουν, δεν
υπηρετούν το αφήγηµά σας και βεβαίως, όταν οι αποφάσεις είναι
βολικές, να την χειροκροτήσετε. Δεν υπάρχει, όµως, δικαιοσύνη
αλά καρτ. Ή την σέβεσαι -τον θεσµικό ρόλο και την ανεξαρτησία
της εξουσίας της- ή δεν την σέβεσαι.

Ρωτάτε την Κυβέρνηση να απαντήσει για τις επισυνδέσεις, ενώ
είναι η δικαστική έρευνα εκείνη που θα απαντήσει αν έγιναν, πώς
έγιναν, ποιος τις διέταξε και να ασκήσει τα δέοντα, όταν θα κα-
ταλήξει σε συµπεράσµατα -για όσους τη σέβονται τη δικαιοσύνη
αυτό- δεν απαντάτε σε κανένα από τα ερωτήµατα τα παράλληλα

που προέκυψαν στο πλαίσιο αυτής της συζήτησης. Δεν απαντάτε
στον κ. Καλογρίτσα που δεν είπε λίγα, είπε πολλά και βαριά. Δεν
απαντάτε στη γραµµατέα του που µίλησε για φακέλους και πλα-
στικές σακούλες µε χρήµατα προς τον ΣΥΡΙΖΑ. Πραγµατικά,
αυτά νοµίζω ότι έχουν ακουστεί µόνο για τον ΣΥΡΙΖΑ στο ελλη-
νικό Κοινοβούλιο. Δείτε τι γίνεται στο Ευρωκοινοβούλιο για ανά-
λογες κατηγορίες. Ούτε µία απάντηση. Και µηνύουµε τη γραµ-
µατέα, αλλά δεν µηνύουµε τον Καλογρίτσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ,
ολοκληρώστε, κύριε Μπουκώρο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Όταν η εξουσία ήταν στα χέρια σας,
είχατε θεοποιήσει τους προστατευόµενους µάρτυρες και κρεµά-
σατε στα µανταλάκια -θυµάµαι χαρακτηριστικά τις δέκα κάλπες
εδώ µπροστά εναντίον των πολιτικών σας αντιπάλων σε εκείνη
την ψηφοφορία- και τον κ. Πικραµµένο, έναν Πρωθυπουργό δύο
µηνών στην ελληνική Κυβέρνηση, αλλά και όλους τους πολιτικούς
σας αντιπάλους και από τη Νέα Δηµοκρατία και από το ΠΑΣΟΚ,
το οποίο εκλιπαρείτε σήµερα για προοδευτική διακυβέρνηση, µε
βάση τις µαρτυρίες των προστατευόµενων µαρτύρων. Και ποιες
είναι οι εξελίξεις πλέον; Εκβιαστής ο κ. Μάξιµος Σαράφης κατά
το ψευδώνυµό του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Μπουκώρο,
έχετε φτάσει στα δέκα λεπτά. Σας παρακαλώ, ολοκληρώστε, θα
πάµε µέχρι τις 3.00’ η ώρα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Ολοκληρώνω αµέσως, κύριε Πρό-
εδρε, λέγοντας ότι τα χτυπήµατα πια περί δικαιοσύνης παντού
δεν πείθουν κανένα. Όποιος σέβεται πραγµατικά τη δικαιοσύνη,
την αφήνει απερίσπαστη να επιτελέσει το έργο της και βεβαίως
και ο ελληνικός λαός σε λίγο καιρό θα µας κρίνει όλους και θα
µας κρίνει για το πώς κινούµαστε θεσµικά και για το πόσο σεβό-
µαστε τους θεσµούς αυτής της χώρας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ σας ευχα-
ριστώ.

Παρακαλώ να τηρούµε τον χρόνο, για να µπορέσουµε να τε-
λειώσουµε.

Έχει αποφασιστεί ότι σήµερα θα πάµε µέχρι το τέλος του τέ-
ταρτου κύκλου, δηλαδή µέχρι το νούµερο σαράντα τέσσερα που
είναι ο κ. Μάριος Κάτσης τελευταίος οµιλητής. Υπολογίζω τώρα
την ώρα, κάνοντας τις απαραίτητες διαιρέσεις και τρεις Υπουρ-
γούς που θα µιλήσουν ότι θα πάµε περίπου στις 3.00’ τα ξηµε-
ρώµατα.

Θα δώσω τώρα τον λόγο στην κ. Αυγέρη.
ΘΕΟΔΩΡΑ (ΔΩΡΑ) ΑΥΓΕΡΗ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Οφείλω µια απάντηση στον Υπουργό Υγείας, στον κ. Πλεύρη,

ο οποίος έχει φύγει από την Αίθουσα. Δεν συνηθίζω να απαντώ
σε απόντα, αλλά οφείλω να το κάνω, γιατί ο κ. Πλεύρης ψεύδεται
και αναφέροµαι σε αυτό που είπε σε σχέση µε την κατηγορία της
σκευωρίας της κ. Τουλουπάκη και του κ. Παπαγγελόπουλου στο
Ειδικό Δικαστήριο. Πρέπει να του υπενθυµίσω το οµόφωνο απαλ-
λακτικό βούλευµα του Ανώτατου Δικαστικού Συµβουλίου µε το
οποίο καταρρίφθηκε όλη αυτή η σκευωρία της σκευωρίας που
είχε στηθεί εδώ στη Βουλή σε αυτή την περιβόητη προανακριτική
επιτροπή. Δεν υπάρχει καµµία κατηγορία για σκευωρία της «NO-
VARTIS», τουναντίον υπάρχει η σκευωρία της σκευωρίας. Το ένα
είναι αυτό.

Το άλλο σε σχέση µε την αγωνιώδη προσπάθεια των κυβερνη-
τικών στελεχών και των συνηγόρων του κ. Γεωργιάδη του αρχει-
οθετηµένου να θεωρηθεί η αρχειοθέτηση ως αθώωσή του και µη
εµπλοκή στην υπόθεση της «NOVARTIS». Και πάλι θα υπενθυ-
µίσω ένα γεγονός παρ’ ότι ο άνθρωπος στον οποίο αναφέρεται
αυτό το γεγονός έχει φύγει από τη ζωή, είναι ο Άκης Τσοχατζό-
πουλος. Να θυµίσω, λοιπόν, την περιβόητη ιστορία -υπόθεση του
Άκη Τσοχατζόπουλου για τα εξοπλιστικά για την οποία είχε αρ-
χειοθετηθεί από τη Βουλή η συγκεκριµένη υπόθεση για τον Άκη
Τσοχατζόπουλο, αλλά τελικά το 2012 ο αείµνηστος Άκης Τσοχα-
τζόπουλος κρίθηκε προφυλακιστέος για τα εξοπλιστικά, δικά-
στηκε και καταδικάστηκε. Αυτά για την ιστορία.

Πάµε τώρα στην ουσία της πρότασης µοµφής, την οποία συ-
ζητάµε σήµερα, της πρότασης µοµφής σε βάρος ενός Πρωθυ-
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πουργού, του κ. Μητσοτάκη, ο οποίος ως άλλος αρχηγός εγκλη-
µατικής οργάνωσης έστησε και διεύθυνε ένα ρυπαρό δίκτυο πα-
ρακολουθήσεων, το οποίο περιελάµβανε από δηµοσιογράφους
και πολιτικούς αντιπάλους µέχρι στενούς συνεργάτες, Υπουρ-
γούς και την ηγεσία των Ενόπλων Δυνάµεων. Σε στοιχειώδεις
συνθήκες δηµοκρατικού ελέγχου, αυτός ο Πρωθυπουργός θα
είχε ήδη παραιτηθεί, έχοντας αντιµετωπίσει όχι µόνο τη λαϊκή
κρίση, αλλά τη δικαιοσύνη ως προς το ποινικό κοµµάτι των ευθυ-
νών του. Γιατί για πολύ λιγότερα έχουν παραιτηθεί ή και εκδιω-
χθεί ή και καταδικασθεί ακόµα άλλοι ηγέτες, σπουδαιότεροι σε
πολιτικό περιεχόµενο, από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, τον παρα-
κρατικό.

Πιστεύω ότι η ελληνική ιστορία δεν θα πρέπει να αγνοήσει να
προσδώσει στον εν λόγω πολιτικό άνδρα το κατάλληλο προσω-
νύµιο για τα έργα και τις ηµέρες του. Το παρακράτος Μητσοτάκη
τελεί υπό τον πανικό που πιάνει κάθε αυταρχική εξουσία όταν
βλέπει το τέλος της. Ο πανικός αυτός φτάνει και στους Βουλευ-
τές της κυβερνητικής πλειοψηφίας, οι οποίοι καλούνται να στη-
ρίξουν ή όχι έναν παρακρατικό µηχανισµό. Η ιστορία θα κατα-
γράψει την επιλογή τους. Μπορούν να κρυφτούν από τους ψη-
φοφόρους, µπορούν να κρυφτούν από τους τηλεθεατές, µπο-
ρούν να κρυφτούν όλοι πίσω από τον Αρχηγό τους, αλλά από την
ιστορία, κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, δεν µπορείτε
να κρυφτείτε.

Η στρεψοδικία την οποία επιχειρείτε τα πιο θαρραλέα στελέχη
της Νέας Δηµοκρατίας είναι από αστεία έως θλιβερή. Είναι δυ-
νατόν να ήξερε ο Πρωθυπουργός, µας λέτε. Εµείς σας ρωτάµε:
Είναι δυνατόν να µην ήξερε; Είναι δυνατόν να µην ήξερε ότι η αρ-
µόδια εισαγγελέας, η κ. Φλώρου, ενέκρινε εντολή παρακολούθη-
σης από την ΕΥΠ του Αρχηγού των Ενόπλων Δυνάµεων και
ακολούθως οι µυστικές υπηρεσίες της χώρας τον παρακολου-
θούσαν και µία περίοδο, µάλιστα, έντονων γεωπολιτικών ανατα-
ραχών και όξυνσης των ελληνοτουρκικών σχέσεων και εντάσεων;
Είναι δυνατόν να µην ήξερε ο Πρωθυπουργός, κύριε Υπουργέ
της Δικαιοσύνης, που συνοµιλείτε µε τον Υφυπουργό σας, αν πα-
ρακολουθούνταν για δύο χρόνια ο στρατηγός που έχει την επι-
χειρησιακή ευθύνη της άµυνας της πατρίδας σε µία περίοδο που
διαρρέει ότι θέλει να κάνει εκλογές ανάλογα µε το πότε θα κά-
νουν αντίστοιχα τις δικές τους στην Τουρκία; 

Είναι δυνατόν να µην ξέρει ο Μητσοτάκης εάν παρακολουθού-
νταν ο Στρατηγός Φλώρος σε µια περίοδο που ο Ερντογάν απει-
λεί ότι θα έρθει η νύχτα; Είναι δυνατόν µπροστά στη συγκλονι-
στική αυτή αποκάλυψη της παρακολούθησης ο Μητσοτάκης ως
κοινός νταβατζής να απειλεί την Αντιπολίτευση, που κρούει τον
κώδωνα του κινδύνου για αυτές τις απαράδεκτες καταστάσεις;
Είναι δυνατόν να παρακολουθείται ο Αρχηγός του Στρατεύµατος
ως εθνικά επικίνδυνος και ο Πρωθυπουργός να κατηγορεί την
Αντιπολίτευση ως εθνικά επικίνδυνη; 

Και από ποιον παρακολουθούνταν ο Στρατηγός Φλώρος, ο
Υπουργός Χατζηδάκης και πλήθος άλλων; Από την ΕΥΠ, την
οποία ο Κυριάκος Μητσοτάκης έθεσε υπό τον άµεσο έλεγχό του
από την πρώτη µέρα που ανέλαβε τα καθήκοντά του.

Θέλετε να µας πείτε εσείς της Νέας Δηµοκρατίας ότι το λογικό
είναι να µην ήξερε τίποτα. Προτιµάτε, δηλαδή, έναν πολιτικό Αρ-
χηγό και έναν Πρωθυπουργό ανόητο από έναν Αρχηγό απατε-
ώνα. Εσείς αυτό θέλετε, αλλά η κοινή λογική δεν το θέλει. Ο
Μητσοτάκης, ο παρακρατικός, έστησε δίκτυο υποκλοπών και πα-
ρακολουθήσεων, µε το οποίο θα διασφάλιζε ότι η µεγάλη δουλειά
θα γινόταν απρόσκοπτα, χωρίς απρόοπτα και χωρίς αντιδράσεις.
Η µεγάλη δουλειά, δηλαδή η διακυβέρνηση της χώρας σαν να
είναι φέουδο µε τον Πρωθυπουργό σε ρόλο αρχιτσιφλικά. Ποιος
ξέρει τι θα γράψει τελικά το κοντέρ στις απευθείας αναθέσεις,
στα «µαύρα ταµεία», στο ΙΦΕΤ, στα παρακρατικά µαφιόζικα δί-
κτυα µεσαζόντων, εργολάβων, Πάτσηδων και κάθε λογής τρω-
κτικών που έπεσαν να φάνε ό,τι µπορούν, στις ιδιωτικοποιήσεις
και στη λεηλασία δηµοσίου πλούτου προς όφελος συγκεκριµέ-
νων παικτών, υπό τον έλεγχο βεβαίως και τον όρο ότι όλο αυτό
το πλιάτσικο θα εξυπηρετεί τον έναν και µοναδικό αρχηγό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.

Κάθε µπίζνα, από τις µάσκες της πανδηµίας µέχρι την ιδιωτι-
κοποίηση της ΔΕΗ, από την εµπορία ευαίσθητων προσωπικών δε-
δοµένων µέχρι τις παράνοµες εξαγωγές φαρµάκων του ΙΦΕΤ,
«κουµπώνει» πάνω στην αντίληψη ότι αυτή η χώρα θα κυβερνάται
πάντα από Μητσοτάκηδες, «τσεκουράτους» Βορίδηδες, από «αρ-
χειοθετηµένους» Γεωργιάδηδες, «ανιψιούς» Δηµητριάδηδες και
µερικούς καθηγητές στο ρόλο του «Κονσιλιέρε» για τις απαραί-
τητες νοµικές συµβουλές, µε διασφαλισµένη την οµερτά των
ΜΜΕ. 

Το µόνο που έλειπε ήταν ένα σύστηµα παρακολουθήσεων, µην
τυχόν και κάποιος παραβιάσει τους όρους, µε τους οποίους η
«Μαξίµου Α.Ε.» µοίραζε δηµόσιο χρήµα και έκανε τα µεγάλα
deals. Γι’ αυτό και στα ονόµατα των παρακολουθήσεων συµπε-
ριλαµβάνονται διευθυντές εξοπλιστικών προγραµµάτων. Γι’ αυτό
και βεβαίως δεν τολµά κανένας να σπάσει την οµερτά. Και όταν
βεβαίως δεν έφθανε η ΕΥΠ, αναλάµβανε το «Predator» και αντι-
στρόφως, για το «Predator» για το οποίο τάχα δεν ξέρατε, αλλά
αποκαλύφθηκε ότι δίνατε άδεια εξαγωγής του σε τρίτες χώρες.
Για τέτοιο παρακράτος µιλάµε, για τέτοια αδιανόητα ψέµατα, για
τέτοιο επίπεδο εκβιασµών!

Ως εκ τούτου, δεν νοείται να παραµένει στη θέση της µία Κυ-
βέρνηση, τα µέλη της οποίας είναι εν δυνάµει παρακολουθού-
µενα και εκβιαζόµενα, πόσω µάλλον όταν µε αυτόν τον φόβο να
κρέµεται πάνω από το κεφάλι τους οι Υπουργοί καλούνται να υλο-
ποιήσουν ανάλγητες κυβερνητικές πολιτικές, κατεδάφιση του
ΕΣΥ, ανοχή στην αισχροκέρδεια, αδιαφορία για τη φτωχοποίηση
και την υπερχρέωση των πολιτών, την αντιµετώπιση της πανδη-
µίας, την υποχώρηση της διεθνούς φήµης και θέσης της χώρας,
όλες τις πολιτικές που ικανοποιούν τα συµφέροντα λίγων και
ισχυρών. 

Κατά συνέπεια, θέλει θράσος, περισσό θράσος, να µιλάτε για
σύγκριση τετραετιών. Το παρακράτος σας είναι ασύγκριτο. Ο
βιασµός της ελληνικής δηµοκρατίας έχει γίνει τίτλος βιβλίου.
Πλέον έχει καταστεί λεζάντα σε κάθε φωτογραφία του Κυριάκου
Μητσοτάκη. Η Ελλάδα πολύ σύντοµα θα γυρίσει σελίδα µε προ-
οδευτική διακυβέρνηση και µε τον Αλέξη Τσίπρα Πρωθυπουργό.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας ευχαριστού-
µε.

Ο κ. Αντώνης Μυλωνάκης από την Ελληνική Λύση θα πάρει τώ-
ρα τον λόγο. 

Στη συνέχεια, θα µιλήσουν η κ. Μαρία Απατζίδη από το ΜέΡΑ
25 και ο Υπουργός Δικαιοσύνης, ο κ. Τσιάρας. Μετά θα συνεχί-
σουµε µε τον δεύτερο κύκλο οµιλητών.

Κύριε Μυλωνάκη, έχετε τον λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, σήµερα είναι

µια ζοφερή µέρα για τη δηµοκρατία και το πολιτικό µας σύστηµα.
Δεν περίµενα ειλικρινά -και το λέω σε τρεις ανθρώπους, οι οποίοι
είναι σοβαροί και ήπιων τόνων, Υπουργοί- να ξεφτιλίσετε τη δη-
µοκρατία! Ξεφτιλίσατε το Κοινοβούλιο! Τι ακούστηκε εδώ πέρα;
Ίσως δεν το ακούσατε καλά. Όµως, κάποιοι είµαστε από το πρωί
εδώ. 

Ακούστηκε η λέξη λαδέµπορας. Άρα υπάρχουν Υπουργοί - λα-
δέµποροι. Υπουργοί - σκυλιά, Ραντανπλάν και µάλιστα βλακώδη
σκυλιά, χαζά σκυλιά! Απατεώνες, κοινοί απατεώνες, άθλιοι, πολι-
τικοί πίθηκοι που ουρλιάζουν. Αυτά ακούστηκαν σήµερα εδώ
µέσα και ερωτώ εγώ, κύριοι Υπουργοί: Ο κύριος συνάδελφος της
Νέας Δηµοκρατίας που χαρακτήρισε ως «πολιτικούς πιθήκους»
που ουρλιάζουν τους συναδέλφους του, του ΣΥΡΙΖΑ, εάν ήταν
στο κόµµα της Χρυσής Αυγής εδώ µέσα, θα υπήρχε καµµία δια-
φορά; Ερωτώ! Αυτός είναι ο εξευτελισµός της δηµοκρατίας. 

Είµαι έντονα προβληµατισµένος. Το είπα σε πολλούς. Σηκώ-
θηκε ο κ. Καστανίδης, προς τιµήν του, να πει: «Αµάν, κύριε Προ-
εδρεύοντα, κύριε Αθανασίου, είναι κατάντια αυτή της ελληνικής
Βουλής;». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μισό λεπτό. Έχετε
δίκιο τώρα, αλλά ήρθαν συνάδελφοι που δεν είχαν πληροφορηθεί
για την ώρα. 

Θα έχετε ένα λεπτό παραπάνω, κύριε Μυλωνάκη. Συνεχίστε.
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ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Πριν από λίγες ώρες, το µεσηµέρι,
µίλησε ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, ο Κυριάκος Βελόπου-
λος, και λες και ήταν µάντης, είπε αυτά τα οποία ακριβώς συνέ-
βησαν το βράδυ, δηλαδή ένα διχασµό απίστευτο, µία παλαιοκοµ-
µατική τακτική µεταξύ δύο κοµµάτων εξουσίας. Και βέβαια, σε
αυτό συνέβαλε και ο Πρωθυπουργός, ο Κυριάκος Μητσοτάκης
από τη στιγµή που κατετέθη από τον ΣΥΡΙΖΑ η πρόταση δυσπι-
στίας στην Κυβέρνηση για σοβαρούς λόγους. Ξαναλέω, για σο-
βαρούς λόγους. Προσέξτε, δεν είναι λίγο να κατηγορείς τον
Πρωθυπουργό για αρχηγό εγκληµατικού παρακράτους των υπο-
κλοπών -όπως ακριβώς το είπε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης το λέω- και εντολέα αυτού του παρακράτους. 

Ποια ήταν η απάντηση του κυρίου Πρωθυπουργού από την
Κρήτη; «Για εµένα», λέει, «είναι καλοδεχούµενη αυτή η πρόταση
δυσπιστίας, όµως δεν επιδιώκω τη σύγκρουση, επιδιώκω τη σύ-
γκριση». Δεν κατάλαβα, αυτό είναι το ζητούµενο, να συγκρίνουµε
ποιος είναι ο περισσότερο και ο µεγαλύτερος πολιτικός απατεώ-
νας, αυτός ο οποίος µπαίνει βαθιά µέσα στο κράτος και κατασκο-
πεύει µέχρι και τους Αρχηγούς των Ενόπλων Δυνάµεων;

Θα περίµενα, κύριοι Υπουργοί, ειλικρινά µια δήλωση από τον
Πρωθυπουργό ξανά και βεβαίως από τους Υπουργούς οι οποίοι
µίλησαν θα περίµενα να πουν ότι όχι, δεν ισχύουν αυτά τα οποία
λένε ο κ. Τσίπρας και ο Πρόεδρος της ΑΔΑΕ, ο κ. Ράµµος. 

Όµως, επειδή είµαι µόνιµο µέλος της Επιτροπής Θεσµών και
Διαφάνειας, και έχω δει όλη την πορεία αυτής της ιστορίας, θα
σας πω ότι δυστυχώς γίνονται υποκλοπές, γίνονται υποκλοπές
και εάν δεν αλλάξουµε µυαλά και νοοτροπία, θα συνεχίσουν να
γίνονται υποκλοπές.

Ακούτε τώρα τι ειπώθηκε σήµερα. Έφυγε ο κ. Γεωργιάδης, που
φώναζε, έκανε, έδειχνε, «Ραντανπλάν» αποκάλεσε τον Πολάκη
και ο Πολάκης είπε λαδέµπορα τον Υπουργό. Και ο κόσµος πει-
νάει έξω, ο κόσµος περιµένει από εµάς, που µας έχει δώσει την
ευκαιρία να νοµοθετούµε, µια συµπεριφορά σοβαρή. 

Ο κ. Γεωργιάδης τι είπε σήµερα -προσέξτε- για την Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών; Το δέχθηκε και εδώ απόψε. «Οι διαρροές»,
λέει, «που έχουν γίνει από την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών
όλο αυτό το διάστηµα δίνουν την αίσθηση, τουλάχιστον αυτό πι-
στεύω εγώ, ότι αυτή η Υπηρεσία Πληροφοριών όπως λειτουργεί»
-κύριε Υπουργέ της Δικαιοσύνης σε εσάς απευθύνοµαι τώρα-
«είναι παντελώς άχρηστη».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

«Άχρηστη είναι η ΕΥΠ, δυστυχώς. Πρέπει να κλείσει και να επα-
νιδρυθεί».

Το καταθέτω στα Πρακτικά, όχι για κανέναν άλλο λόγο, αλλά
διότι πρέπει να θυµίσω στον κύριο Υπουργό ότι επικεφαλής της
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών είναι ο ίδιος Αρχηγός του, είναι
ο ίδιος ο Πρόεδρος της Κυβέρνησής του, είναι ο ίδιος ο Πρωθυ-
πουργός. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αντώνιος Μυλωνάκης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αν είναι, λοιπόν, άχρηστη µια µονάδα, αν είναι άχρηστη η Εθ-
νική Υπηρεσία Πληροφοριών, άχρηστος είναι και ο Πρωθυπουρ-
γός. Αυτό λέει ο Υπουργός κ. Γεωργιάδης και δεν ντρέπονται καν
µερικοί, δεν αισχύνονται. Ίσως δεν καταλαβαίνουν τι λένε. Έχουν
χαθεί, κύριε Υπουργέ της Δικαιοσύνης, έχουν καβαλήσει ένα κα-
λάµι, υπολογίζουν θα είναι µονίµως στην Κυβέρνηση, ότι θα βα-
σιλεύουν εσαεί και δεν υπολογίζουν κανέναν.

Ο Πρωθυπουργός είναι αναγκαίο να έρθει εδώ και να απολο-
γηθεί, να πει γιατί παρακολουθούσε τον κ. Χατζηδάκη. Δεν το αρ-
νείται κανένας. Δεν άκουσα να αρνηθεί κανείς ότι παρακολου-
θείτο ο Υπουργός. Για ποιον λόγο; Ήταν κατάσκοπος; Ήταν πρά-
κτορας; Ήταν εν δυνάµει κλέφτης; Έκανε κάτι το οποίο έπρεπε
να ακολουθηθεί;

Δεύτερον. Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι το περισσότερο χρονικό
διάστηµα της ζωής µου το πέρασα στις Ένοπλες Δυνάµεις. Με-
γάλωσα, ανδρώθηκα, γεννήθηκα και υπηρέτησα την πατρίδα. Δεν
είναι δυνατόν στο όνοµα της εθνικής ασφάλειας, κύριοι Υπουρ-
γοί, να παρακολουθείται αυτός που παρακολουθεί την εθνική

ασφάλεια, αυτόν ο οποίος παλεύει για την εθνική ασφάλεια της
χώρας και υπηρετεί την εθνική ασφάλεια της χώρας. Δηλαδή,
µόνο για να σε πιάνει εγκεφαλικό είναι αυτό. Για ποιον λόγο τον
παρακολουθούσαν; Θα ήταν καλό να ακούσουµε κάτι. Δεν ακού-
σαµε τίποτα από την πλευρά της Κυβέρνησης. Δεν παρακολου-
θείτο ο Φλώρος. Αποδεδειγµένα, όµως, παρακολουθείτο. Το λέει
ο κ. Ράµµος. Με εντολή ποιας παρακολουθείτο; Με εντολή της
κ. Βλάχου, της Εισαγγελέως. Της είπα και στην επιτροπή. Το θυ-
µάται ο κ. Καστανίδης. Της είπα ότι θα κλείσει τελευταία την
πόρτα. Είναι δυνατόν να έχει υπογράψει δώδεκα φορές στα δύο
χρόνια και κάθε δύο µήνες να ανανεώνει την παρακολούθηση του
Αρχηγού των Ενόπλων Δυνάµεων τη στιγµή που ο Τούρκος ετοι-
µάζεται να κάνει θερµό επεισόδιο στην πατρίδα µας.

Και κοροϊδεύουµε και κατηγορούµε εδώ µέσα ο ένας τον
άλλον γιατί λέει «εσύ πήρες µαύρες σακούλες, εγώ έπρεπε να
παρακολουθήσω τον Αρχηγό των Ενόπλων Δυνάµεων, τον Αρ-
χηγό του Στρατού, τον Διευθυντή Εξοπλισµών». Τι έκαναν αυτοί
δηλαδή; Έκλεβαν; Αφού G2G γίνονται οι προµήθειες. Δηλαδή,
κυβέρνηση µε κυβέρνηση κάνει τις προµήθειες. Πώς θα κλέψει,
δηλαδή, ο Αρχηγός; Εκτός αν ήθελε να παρακολουθήσει τον Αρ-
χηγό για άλλους λόγους. 

Αυτό το οποίο πρέπει να ξέρουµε όλοι είναι ότι η Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών πρέπει να παραµείνει δυνατή, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι. Δεν είναι δυνατόν µια κυβέρνηση, οποιαδήποτε
κυβέρνηση -τώρα έτυχε να είναι η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας- να στήνει µετά του επιτελικού κράτους, κύριε Υπουργέ,
ένα παρακράτος µέσα σε αυτό το επιτελικό κράτος, µε πλοκάµια
παντού και να µην έχουµε εµπιστοσύνη σε κανέναν. 

Κατηγορήθηκε από τον κ. Γεωργιάδη και από τους άλλους
Υπουργούς οι οποίοι µίλησαν, ο κ. Ράµµος….

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κύριε
Μυλωνάκη. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, για
ένα λεπτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, παρακαλώ.
Απλά πήρατε το παραπάνω λεπτό που είπε ο προηγούµενος Πρό-
εδρος.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Ο κ. Ράµµος προφανώς είναι ένας
έντιµος άνθρωπος. Η ΑΔΑΕ είναι συνταγµατικά κατοχυρωµένη
ανεξάρτητη αρχή. Εµείς είµαστε εναντίον των πολλών ανεξάρτη-
των αρχών. Το έχουµε πει πάρα πολλές φορές. Πρέπει να διαλυ-
θούν αυτά τα πράγµατα και πρέπει να δουλέψει στα Υπουργεία,
να µην απονευρώνουµε τους Υπουργούς. Η ΑΔΑΕ, όµως, είναι
µία από τις πέντε συνταγµατικά κατοχυρωµένες ανεξάρτητες
αρχές. 

Ο άνθρωπος αυτός διαπίστωσε κάτι…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Μυλω-

νάκη. Παρακαλώ µην µε δυσκολεύετε. Επειδή τώρα άρχισα να
προεδρεύω, κάνω παράκληση θερµή. Βάλτε τελεία.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Και οι άλλοι συνάδελφοι µίλησαν
εννιάµισι και δέκα λεπτά...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ξέρω τι έκαναν. Εγώ
τώρα ανέλαβα την προεδρία και παρακαλώ να βάλετε τελεία.
Μην µε δυσκολεύετε. Σας παρακαλώ θερµά, γιατί πρέπει να µπει
µία τάξη από εδώ και πέρα γιατί δεν τελείωσε ο πρώτος κύκλος
και κάποιοι ήδη ήρθαν και διαµαρτυρήθηκαν, γιατί θα πάµε στις
3.00’ κι έχουν δίκιο. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Καταλαβαίνω, κύριε Πρόεδρε, και
ζητώ συγγνώµη, αλλά αυτή η τάξη όλως τυχαίως πάντα µπαίνει
µε την Ελληνική Λύση, είτε στον Πρόεδρο είτε σε εµάς που µι-
λάµε. Καταλαβαίνω, όµως. Ζητώ συγγνώµη και ολοκληρώνω. 

Καλούµε, λοιπόν, την Κυβέρνηση να έρθει να δώσει εξηγήσεις
ο Πρωθυπουργός για όλα αυτά, να δεχθεί αυτό το οποίο λέµε
εδώ και την καλούµε εδώ και τώρα, όσο το δυνατόν συντοµό-
τερα, να πάει σε εκλογές, διότι τοξικότητα η οποία υπάρχει κάνει
κακό και στην πατρίδα και στον ελληνικό λαό. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει η
κ. Μαρία Απατζίδη από το ΜέΡΑ25. 

Και κάνω παράκληση θερµή να τηρείται το επτάλεπτο. 

6982 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Εγώ δεν ξέρω, απλά έτυχε στην αλλαγή, κύριε Μυλωνάκη, που
ειπώθηκε ότι επειδή υπήρξε µια οµιλία του κάποιου Βουλευτή.
Όµως, δεν είναι δυνατόν να συνεχιστεί αυτό το πράγµα. Και δεν
έχετε δίκιο που λέτε ότι τυχαίνει στην Ελληνική Λύση. Με συγχω-
ρείτε πάρα πολύ, αλλά δεν αδικείται κανείς. 

Λοιπόν, θα τηρείται το επτάλεπτο από τους Βουλευτές και το
δεκάλεπτο από τους Υπουργούς. Καθένας έχει τον τρόπο διαχεί-
ρισής του, γιατί αλλιώς θα πάµε µέχρι τις 3.00’ το πρωί.

Κυρία Απατζίδη, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΑΠΑΤΖΙΔΗ: Βεβαίως, το γνωρίζουµε, κύριε Πρόεδρε.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
Είµαι περήφανη και είναι τιµή µου που ανήκω σε ένα κόµµα

όπως το ΜέΡΑ25 που καταθέτει µια συνολική αντιπρόταση στον
τρόπο διακυβέρνησης της χώρας από τα σηµερινά κόµµατα
εξουσίας από το µνηµονιακό τόξο της Νέας Δηµοκρατίας, ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ, αγκαλιά πάντα µε την ελληνική ολιγαρχία. Όµως,
σήµερα δεν ήρθαµε εδώ µε αυτή την αφορµή, ούτε για να µιλή-
σουµε για ένα συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Σήµερα είµαστε εδώ
για ένα πάρα πολύ συγκεκριµένο ερώτηµα, µε µια πρόταση δυ-
σπιστίας κατά της Κυβέρνησης. Πρέπει να συνεχίσει να κυβερνά
είναι Νέα Δηµοκρατία σε αυτή την κοινοβουλευτική περίοδο, ναι
ή όχι; 

Η συγκεκριµένη αφορµή, όµως, της σηµερινής διαδικασίας δεν
είναι γενικά και αόριστα η διακυβέρνηση της χώρας της Νέας Δη-
µοκρατίας από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, δεν είναι η φτωχοποίηση
της χώρας, δεν είναι η ιδιωτικοποίηση της χώρας που ξεπερνά
ακόµη και όσα ζητούσαν τα µνηµόνια, δεν είναι η συνέχιση της
µνηµονιακής λιτότητας, το κόστος ρεύµατος και τα υπερκέρδη
µιας παρέας και ολιγαρχών, η ακρίβεια και ο πληθωρισµός που
εκτοξεύονται, η ανεύθυνη, επικίνδυνη και φιλοπόλεµη εξωτερική
πολιτική προς πάσα κατεύθυνση, η καταστολή της πανεπιστηµια-
κής ζωής, τα κόκκινα δάνεια και παράδοση της πρώτης κατοικίας
σε διεθνή αρπακτικά. Η συγκεκριµένη αφορµή για σήµερα είναι
τα σκάνδαλά σας. 

Ξεκινώ µε ένα φιλοσοφικό ερώτηµα: Πόσες γίδες πραγµατικά
χωράνε σε µια πλάτη;. Ο κ. Πάτσης, ο κ. Χειµάρας, το µεγάλο φα-
γοπότι των απευθείας αναθέσεων, τα εκατοµµύρια της λίστας
Πέτσα ώστε να δωροδοκηθεί ο Τύπος, η δηµοσιογραφία και η
ενηµέρωση, όλα αυτά είναι τίποτα µπροστά στο σύνολο των
σκανδάλων σας. Κανείς πραγµατικά δεν προλαβαίνει να τα απα-
ριθµήσει. 

Και τίθεται εδώ το ερώτηµα: Γιατί µια αυτοδύναµη Κυβέρνηση,
µια κοινοβουλευτική Πλειοψηφία που τα έχει όλα πραγµατικά, νο-
µοθετεί ό,τι θέλει, κυβερνά µε την καταλήστευση της χώρας σε
win-win συνεργασία µε τη διεθνή και εγχώρια ολιγαρχία κ.λπ., να
κάνει και σκάνδαλα από πάνω; Τι είναι πραγµατικά; Είναι η βου-
λιµία της εξουσίας και όσων νοµίζουν ότι έχουν όλη την εξουσία,
την απόλυτη εξουσία, την επιτελική, πάνω από θεσµούς, πάνω
από συντάγµατα, πέρα και έξω από τον έλεγχο των θεσµικών δι-
κλίδων. Αυτή η µέθη µε την εξουσία έφερε τον Κυριάκο Μητσο-
τάκη στο σκάνδαλο των υποκλοπών. όπως µε στόχο καλύψεως
συνταγµατικά αρµόδιος για µια τέτοια αποκάλυψη, ο προϊστάµε-
νος της Αρχής Διασφάλισης του Απορρήτου Επικοινωνιών. 

Μεθυσµένος από εξουσία ο Κυριάκος Μητσοτάκης έβαλε να
παρακολουθούν Υπουργούς του, Αντιπροέδρους του κόµµατός
του, δηµοσιογράφους, Αρχηγούς άλλων κοµµάτων, την ηγεσία
του Στρατού της χώρας. Έβαλε την ΕΥΠ να παρακολουθεί και
µετά κρύφτηκε πίσω από τους δήθεν εθνικούς κινδύνους που δεν
κάνει να µας πει, ενώ στην πραγµατικότητα είναι ο ίδιος εθνικός
κίνδυνος. Γιατί ποια άλλη χρήση µπορεί να έχει τόσο εκτεταµένο
δίκτυο παρακολουθήσεων, πέρα από τη δυνατότητα εκβιασµών
µεταξύ άλλων της ηγεσίας των ενόπλων δυνάµεων; Αυτά που
λέµε αυτή τη στιγµή είναι πλέον αποδεδειγµένα.

Η ίδια η ερευνητική δηµοσιογραφία που πρωτοέφερε στο φως
τις παρακολουθήσεις της ΕΥΠ πριν αποδειχτούν από την Αρχή
Διασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών έφερε στο φως
και τις παρακολουθήσεις από το «Predator» και την εφιαλτική τε-
χνολογία του ως σχέδιο του Πρωθυπουργού και του κύκλου του.
Ποιος µπορεί πλέον να αµφισβητήσει µε τόση ευκολία και τις δεύ-
τερες αποκαλύψεις, όταν έχουν πραγµατικά αποδειχτεί ήδη οι
πρώτες; Στην αρχή µας λέγατε πως δεν υπάρχουν παρακολου-

θήσεις, αλλά για πάρα πολύ σοβαρούς λόγους δεν µπορείτε να
µας πείτε. Μετά µας λέγατε πως υπάρχει «Predator» στην Ελ-
λάδα. Μετά µας λέγατε πως υπάρχουν και παρακολουθήσεις
«Predator», αλλά ότι δεν έχει σχέση η Κυβέρνηση. Μετά µας λέ-
γατε ότι ο Αρχηγός των Ενόπλων Δυνάµεων και ο Υπουργός κ.
Χατζηδάκης δεν παρακολουθούνται από την ΕΥΠ. Μετά µας λέ-
γατε ότι ο Πρωθυπουργός δεν ζήτησε την παρακολούθηση του
Αρχηγού των Ενόπλων Δυνάµεων, αλλά και του Υπουργού του,
αλλά κάποια σκοτεινά κέντρα µέσα στην ΕΥΠ τα οποία δρουν
ανεξέλεγκτα. Άρα ο υπεύθυνος για την ΕΥΠ, ο Πρωθυπουργός,
είναι και πάλι εθνικά επικίνδυνος. 

Και τώρα η αρµόδια ανεξάρτητη αρχή έκανε τη δουλειά της
και τώρα δεν έχετε τίποτα να πείτε. Μόνο παραληρήµατα που
σπιλώνουν το ήθος όσων δικαστικών λειτουργών δεν ελέγχετε µε
δολοφονίες χαρακτήρα, την ίδια ώρα που καταγγέλλετε εσείς οι
ίδιοι για τοξικότητα. Ναι, έχουµε εκτροπή. Δεν πάει πιο κάτω αυτή
τη στιγµή, πραγµατικά δεν πάει πιο κάτω. Φτάσαµε εδώ σήµερα
γαντζωµένοι σε όσες βουλευτικές έδρες - καρέκλες έµειναν µετά
από την αποκάλυψη των σκανδάλων των Βουλευτών σας, χωρίς
δεκανίκια όσο και να ψάξετε, αποµονωµένοι από κάθε πολιτική
δύναµη µέσα στο Κοινοβούλιο, εξευτελισµένοι από κάθε πολιτική
δύναµη µέσα στο Κοινοβούλιο, αλλά πρώτα αποµονωµένοι από
τον λαό, από τους πολίτες αυτής της χώρας. Όποιος πραγµατικά
ξέρει αυτό τον κόσµο και συναντά τους αληθινούς ανθρώπους,
τους πολίτες αυτής της χώρας, βλέπει ότι υπάρχει µια σκοτεινή
εξαίρεση, υπάρχει µια κηλίδα εκτροπής. Πολιτικά, δηλαδή, είστε
σακατεµένοι από αποκαλύψεις που δεν σηκώνουν πλέον αµφι-
σβήτηση, χωρίς στην τελική να σας ενδιαφέρει η δική σας αξιο-
πρέπεια, η δική σας τιµή, η δική σας υστεροφηµία.

Στις 26 Αυγούστου του 2022 ο Γιάνης Βαρουφάκης είπε σε
αυτό εδώ το Βήµα: «Κύριε Μητσοτάκη, το χειροκρότηµα που πή-
ρατε από τους Βουλευτές σας ήταν αποχαιρετιστήριο χειροκρό-
τηµα. Είναι το χειροκρότηµα το οποίο έρχεται πριν από την
αποκαθήλωση ενός Αρχηγού». Τότε ήµασταν στην αρχή των απο-
καλύψεων και πριν τις αποδείξεις από τους συνταγµατικά αρµό-
διους. Πόσες φορές πραγµατικά θα δώσετε αυτό το χειροκρό-
τηµα και πόσο επιβαρυντικό είναι πλέον για σας και για την καλή
σας µαρτυρία; Όµως, τα µαθηµατικά της παρούσας πραγµατικά
Βουλής είναι απλά. Η πλειοψηφία είναι πλειοψηφία και η µει-
οψηφία είναι µειοψηφία και όσοι έχουν την πλειοψηφία νοµίζουν
ότι έχουν και το µαχαίρι και το πεπόνι, διότι ναι, ακόµα και οι εκ-
βιαζόµενοι έχουν πραγµατικά δυνατότητες αντίστασης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Είµαι νέα Βουλεύτρια, είµαι στην τέταρτη χρονιά. Εγώ µπορώ
να κοιτάω στα µάτια τους ανθρώπους, τους συµπολίτες στην πε-
ριφέρειά µου και όχι µόνο. Όµως, αυτή τη στιγµή ο κ. Μητσοτά-
κης σάς συµπαρασύρει σε έναν λάκκο που δεν έχει διέξοδο.
Ψηφίζοντας την Κυβέρνηση για δύο, τρεις µήνες εξουσίας
ακόµη, σπιλώνεστε για πάντα. Οι συµπολίτες σας θα γνωρίζουν
πως υπερψηφίσατε την Κυβέρνηση, ενώ στην πραγµατικότητα
γνωρίζατε, ενώ οι αποδείξεις είναι εδώ, είναι στο τραπέζι. Θα
γνωρίζουν ότι ήσασταν συνένοχοι, συνεργοί σε αυτά που ξέ-
ρουµε ήδη και σε αυτά που µένει να αποκαλυφθούν και όχι µόνο
για το δίκτυο των παρακολουθήσεων. 

Συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, υπάρχει ζωή και µετά τον
Μητσοτάκη. Μην υποτιµάτε τη νοηµοσύνη σας και την αξιοπρέ-
πειά σας. Συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, ναι, το τονίζω
ξανά: Υπάρχει ζωή και µετά τον Μητσοτάκη. Δώστε τέλος, σφυ-
ρίξτε τη λήξη, διασώστε πραγµατικά τη δική σας αξιοπρέπεια,
διασώστε το µέλλον σας µπροστά στα µάτια των ανθρώπων που
σας ψήφισαν. Ειδάλλως και την αξιοπρέπειά σας θα χάσετε και
τις εκλογές µπορεί να χάσετε όχι µόνο για το σκάνδαλο των πα-
ρακολουθήσεων, αλλά για όλα αυτά που έχετε κάνει. 

Επιστρέφοντας, όµως, σε όσα είπα στην αρχή, εµείς ως ΜέΡΑ
25 δεν ιδρυθήκαµε για να κάνουµε αντιπολίτευση στη Νέα Δηµο-
κρατία ή στον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά για να δώσουµε µια συνολική διέ-
ξοδο. Όµως, σήµερα είναι άλλη η ηµερήσια διάταξη. Είναι το
«ναι» ή το «όχι» στη «Μητσοτάκης Α.Ε.». Σε αυτό η θέση µας, η
ψήφος µας δεν θα µπορούσε να είναι σαφέστερη: «όχι» στην Κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη, «όχι» στη «Μητσοτάκης Α.Ε.».
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Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Αφού τακτοποιηθεί

υγειονοµικά το Βήµα, θα πάρει τον λόγο ο Υπουργός Δικαιοσύ-
νης κ. Τσιάρας. 

Κύριε Υπουργέ, παράκληση θερµή για την τήρηση του χρόνου.
Στη συνέχεια, θα πάρουν τον λόγο οι κ.κ. Παπαδηµητρίου από

τη Νέα Δηµοκρατία, Αµανατίδης από τον ΣΥΡΙΖΑ, Νικολακόπου-
λος από τη Νέα Δηµοκρατία και Καστανίδης από το ΠΑΣΟΚ - Κί-
νηµα Αλλαγής. Αµέσως µετά τον κ. Καστανίδη, τον λόγο θα πάρει
ο Υφυπουργός κ. Γιάννης Οικονόµου. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Σας ευ-

χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση µε την κα-

τάθεση της πρότασης δυσπιστίας από την πλευρά της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης στην πραγµατικότητα εξαντλεί και την
τελευταία κοινοβουλευτική δυνατότητα που έχει η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση µέχρι τις εκλογές, προκειµένου να δηµιουργήσει,
κατά την προσωπική µου άποψη, εντυπώσεις. Και αυτό το λέω,
διότι η συζήτηση η οποία υποτίθεται ότι είναι το κέντρο όλου
αυτού του ζητήµατος που έχει δηµιουργηθεί είναι µια συζήτηση
η οποία είχε εξαντληθεί όλο το προηγούµενο διάστηµα. Μάλιστα,
θα σας έλεγα χαρακτηριστικά ότι εξαντλήθηκε ακόµα και σε επί-
πεδο πολιτικών Αρχηγών στις 8 Δεκεµβρίου, όταν η Κυβέρνηση
αποφάσισε, πρότεινε και βεβαίως ψήφισε ένα ολοκληρωµένο
πλαίσιο µέσα από το οποίο καθορίζεται πλέον το θέµα της άρσης
του απορρήτου των επικοινωνιών, αλλά και βεβαίως η ίδια η δια-
δικασία που αφορά στη λειτουργία της Εθνικής Υπηρεσίας Πλη-
ροφοριών. 

Αυτό τελικά που επιχειρεί σήµερα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
µέσα από αυτή τη συζήτηση θα έλεγα, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ότι οι Γάλλοι το λένε «déjà vu», κάτι που µόλις έχουµε ξα-
ναδεί. Εµείς, βέβαια, στην Ελλάδα λέµε ότι η ιστορία επαναλαµ-
βάνεται ως φάρσα και ενίοτε εξελίσσεται ως τραγωδία για τους
ίδιους τους εµπνευστές της. 

Και αυτή η πρωτοβουλία της Αντιπολίτευσης για την κατάθεση
της πρότασης µοµφής είναι που ξυπνάει τις µνήµες του 2014,
τότε που πάλι ως Αντιπολίτευση επιχειρήσατε µε τη σύµπραξη
κάποιων ακραίων δυνάµεων -δεν νοµίζω ότι το ξεχνάει κανείς σε
αυτή την Αίθουσα και πολύ περισσότερο στην κοινωνία- να ανα-
κάµψετε τη µεταρρυθµιστική πορεία της χώρας τότε και βεβαίως
την έξοδό της στις αγορές. Τελικά καταφέρατε να βυθίσετε τη
χώρα σε έναν δεύτερο κύκλο ύφεσης. Δεν νοµίζω ότι ξεχνάει κα-
νείς τις κλειστές τράπεζες, δεν νοµίζω ότι ξεχνάει κανείς τα cap-
ital controls, δεν νοµίζω ότι οι Έλληνες πολίτες έχουν ξεχάσει τι
τους είχε συµβεί εκείνη την περίοδο. 

Όµως, το χειρότερο είναι ότι, δυστυχώς, δηµιουργήσατε και-
νούργιες συνθήκες ύφεσης και στασιµότητας, τις οποίες η Κυ-
βέρνηση την οποία σήµερα µέµφεστε κατάφερε να κλείσει
οριστικά, όταν τον προηγούµενο Αύγουστο του 2022 ολοκληρώ-
θηκε η µεταµνηµονιακή εποπτεία την οποία, αγαπητοί κύριοι συ-
νάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, εσείς είχατε υπογράψει. Και βεβαίως αυτή
τη στιγµή που µιλάµε αναµφίβολα βρισκόµαστε ακριβώς ένα
βήµα πριν την επόµενη µεγάλη εθνική επιτυχία, που είναι η κατά-
κτηση της επενδυτικής βαθµίδας που βεβαίως θα ξεκλειδώσει τις
αγορές χρήµατος και θα προσδώσει ακόµη µεγαλύτερη δυναµική
στην εθνική οικονοµία. Μάλιστα, εκτιµά κανείς ότι ακόµη και γι’
αυτό, κάνετε µια απέλπιδα προσπάθεια να βυθίσετε ξανά και τον
τόπο και την οικονοµία, αλλά και την πατρίδα µας σε µια νέα αβε-
βαιότητα. 

Και πώς προσπαθείτε να το κάνετε αυτό; Επικαλούµενοι δήθεν
το κράτος δικαίου. Μάλιστα! Έχετε εικόνα, κύριοι συνάδελφοι
του ΣΥΡΙΖΑ, ποιο ήταν το κράτος δικαίου επί των δικών σας ηµε-
ρών; Διότι το να λέει κανείς σήµερα ότι η Κυβέρνηση δεν υπο-
στηρίζει το κράτος δικαίου, προφανώς πρέπει να υποστηρίζεται
και από µια συγκεκριµένη επιχειρηµατολογία, η οποία βεβαίως
θα έχει και µια σταθερή αντιπαραβολή - σύγκριση µε το τι συνέβη
επί των ηµερών της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Υπάρχει ακόµη ανα-
πάντητο το ερώτηµα το οποίο είχε τεθεί πολύ εµφατικά κατά τη
συζήτηση στις 8 Δεκεµβρίου τού γιατί η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
φρόντισε να υποβιβάσει το αδίκηµα των τηλεφωνικών υποκλοπών

από κακούργηµα σε πληµµέληµα. Αυτό δεν απαντήθηκε ποτέ.
Γιατί στην ΕΥΠ οι δύο εισαγγελείς έγιναν ένας µε την παρέµβαση
της τότε κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ; Αυτό, επίσης, δεν απαντήθηκε
ποτέ. 

Και βεβαίως αν θέλετε να µιλήσουµε για τον Ποινικό Κώδικα ή
για όλα αυτά τα ζητήµατα τα οποία δεν δηµιούργησαν απλά και
µόνο ανασφάλεια και προβληµατισµό στην ελληνική κοινωνία,
αλλά δηµιούργησαν µεγάλη ανησυχία, µεγάλο φόβο, δηµιούργη-
σαν την αίσθηση ότι δεν υπάρχει ένα κράτος που µπορεί να προ-
στατεύει τον πολίτη µε τους συγκεκριµένους δικούς του νόµους,
βεβαίως και µόνο γι’ αυτόν τον λόγο βρεθήκατε απέναντι σε µια
συγκεκριµένη δική σας ανακολουθία. 

Η προσπάθεια η οποία έγινε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ει-
δικά στον χώρο της δικαιοσύνης τα τελευταία χρόνια, ήταν µια
προσπάθεια που στόχευε σε µεταρρυθµίσεις και εκσυγχρονισµό.
Ήταν µια προσπάθεια η οποία τουλάχιστον σε πολλές επαναλαµ-
βανόµενες εκθέσεις από το 2020 και µετά της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής για το κράτος δικαίου επιβεβαιώθηκε, σε αντιδιαστολή
ακριβώς µε το τι συνέβαινε επί των ηµερών της δικής σας Κυβέρ-
νησης.

Αλήθεια, όµως, όταν µιλάει κανείς για το κράτος δικαίου µπο-
ρεί να αποκρύπτει από τους Έλληνες πολίτες ότι δύο δικοί σας
Υπουργοί αυτή τη στιγµή φέρονται κατηγορούµενοι στο Ειδικό
Δικαστήριο; Αυτό είναι ένα ζήτηµα το οποίο από την πρώτη στι-
γµή δηµιουργεί ένα ερώτηµα σε σχέση µε το πώς αντιλαµβάνεται
κανείς το κράτος δικαίου.

Και όλα αυτά βεβαίως έχω τη δυνατότητα να τα λέω διότι η συ-
ζήτηση σε µια πρόταση µοµφής είναι µια γενικότερη συζήτηση,
µέσα από την οποία προσπαθεί κανείς να δει και να συγκρίνει τι
συνέβαινε στη µια περίπτωση και τι συνέβαινε στην άλλη. 

Επιχειρείτε, βεβαίως, να στηλιτεύσετε την Κυβέρνηση επικα-
λούµενοι µια δήθεν αδιαφάνεια, µια δήθεν διαφθορά, χρησιµο-
ποιώντας µάλιστα ανοίκειες εκφράσεις. Δεν θέλω να σταθώ,
όµως, σε αυτά που άκουσα από συναδέλφους που µόλις κατήλ-
θαν του Βήµατος νωρίτερα, οι οποίοι χρησιµοποίησαν εκφράσεις
οι οποίες προφανώς δεν θα έπρεπε να ακούγονται µε κανέναν
τρόπο από το Βήµα του ελληνικού Κοινοβουλίου. 

Η δική σας τακτική είναι ότι αυτή τη στιγµή υπάρχει µια Κυβέρ-
νηση που λυµαίνεται το δηµόσιο χρήµα. Ποιες κατηγορίες, αλή-
θεια, εκτοξεύετε και σε ποιους; Απαντήσατε εδώ και καιρό σε όλα
αυτά τα οποία καταγγέλλονται και µιλάνε για µαύρες σακούλες
µε προορισµό τα ταµεία του ΣΥΡΙΖΑ; Γι’ αυτό θα µιλήσει κανείς
ποτέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Η µόνη ρητορική είναι να
µέµφεται κανείς την Κυβέρνηση, όταν ειδικά αυτό το χρονικό διά-
στηµα υπάρχουν συγκεκριµένες µαρτυρίες οι οποίες αναφέρο-
νται σε πρακτικές που χρησιµοποιούσε η προηγούµενη κυβέρνη-
ση. Νοµίζω ότι σε αυτή τη λογική θα έπρεπε κανείς τουλάχιστον
να είναι περισσότερο προσεκτικός.

Ξέρετε γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Ο κ. Τσίπρας ως
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και πρώην Πρωθυ-
πουργός κλείνοντας την οµιλία του πριν µερικές ώρες απευθύν-
θηκε στους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας και είπε ότι τους
συµπονά και τους κατανοεί. Εγώ προσωπικά θέλω να επιστρέψω
τη φράση του κ. Τσίπρα στους Βουλευτές της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης: Εγώ σας συµπονώ και σας κατανοώ, κύριοι συνά-
δελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, απλούστατα γιατί οι Έλληνες πολίτες πλέον
δεν βρίσκονται στο 2014 και έχουν τη δυνατότητα να συγκρίνουν.
Έχει µεσολαβήσει το κρίσιµο χρονικό διάστηµα από το 2015
µέχρι το 2019 και είναι αυτό που πραγµατικά θα δώσει την ευκαι-
ρία στους Έλληνες πολίτες να κρίνουν και να συγκρίνουν, να κα-
ταλάβουν ποια ήταν αυτή η κυβέρνηση η οποία επέβαλε δεκάδες
φόρους, συρρίκνωσε το εισόδηµα του Έλληνα πολίτη και δηµι-
ούργησε συνθήκες οικονοµικής ασφυξίας και ποια είναι αυτή η
κυβέρνηση η οποία προσπαθεί συστηµατικά να ελαφρύνει τους
φόρους, να ενισχύσει τους πολίτες και ειδικά τους πιο αδύνα-
µους συµπολίτες µας και να τους κάνει να αισθανθούν περισσό-
τερο ασφαλείς και µάλιστα σε µια πολύ δύσκολη περίοδο, µε µια
πανδηµία και µε µια δηµιουργούµενη από την ενεργειακή κρίση
δευτερογενή οικονοµική κρίση, η οποία ποτέ δεν θα µπορούσε
να µπει σε κανέναν υπολογισµό µιας κυβέρνησης η οποία έχει ως
στόχο την ανάπτυξη της οικονοµίας.
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Θα συγκρίνουν επίσης οι Έλληνες πολίτες ποια ήταν η θέση
της χώρας µας στο ευρωπαϊκό και στο παγκόσµιο γίγνεσθαι, που
είχε καταντήσει να είναι ένας παρίας, να µην τη βλέπει κανείς, να
µην την ακούει κανείς, να µην την υπολήπτεται κανείς και σήµερα
να είναι η χώρα που µε αυτήν την Κυβέρνηση και µε αυτόν τον
Πρωθυπουργό να διαµορφώνει την ευρωπαϊκή πραγµατικότητα
µέσα από τις δικές της προτάσεις. 

Θα θυµηθούν οι Έλληνες πολίτες ποια ήταν η άποψή σας για
το µεταναστευτικό όπου η φερόµενη έκφραση ότι οι µετανάστες
δεν είναι παρά απλοί άνθρωποι, µπορούν κατά εκατοντάδες χι-
λιάδες να εισέρχονται στη χώρα, να λιάζονται και µετά να εξα-
φανίζονται, προφανώς δεν είχε καµµία δυνατότητα να συναντηθεί
µε την κοινή λογική και ότι αν δεν υπήρχε αυτή η Κυβέρνηση προ-
κειµένου να κρατήσει τη χώρα όρθια και ζωντανή η πραγµατικό-
τητα στην πατρίδα µας θα ήταν εντελώς διαφορετική. Για να µην
µιλήσω βέβαια γι’ αυτή την εµµονική θέση και γενικότερα συµπε-
ριφορά, για το θέµα του δήθεν νεκρού κοριτσιού στη νησίδα του
Έβρου, γεγονός το οποίο ο ΣΥΡΙΖΑ φρόντισε να το κάνει πρωτο-
σέλιδο και να το αναδείξει παντού σε όλα τα ευρωπαϊκά φόρουµ
και τελικά αποδείχθηκε όχι µόνο από µαρτυρίες ανθρώπων που
βρίσκονταν δίπλα, όχι µόνο από την υπεύθυνη ΜΚΟ, αλλά και από
σοβαρά περιοδικά της Ευρώπης ότι όλο αυτό ήταν ένα ψέµα. Και
αυτή είναι η δική σας επιχειρηµατολογία, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι.

Ξέρετε, µε αυτή τη µεγάλη προσπάθεια που έκανε η Κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας αυτά τα τέσσερα χρόνια έχει τη δυ-
νατότητα να απευθυνθεί στους Έλληνες πολίτες και να τους
ζητήσει απλά να συγκρίνουν. Οι Έλληνες πολίτες ξέρουν ποια
ήταν η χώρα την περίοδο 2015-2019 και ξέρουν ποια είναι η χώρα
σήµερα, το 2023. 

Για το δε θέµα των υποκλοπών το οποίο υποτίθεται ότι είναι το
µεγαλύτερο ζήτηµα στο οποίο θα µπορούσε κανείς να σταθεί -
άλλωστε γι’ αυτό κάνετε την πρόταση µοµφής- νοµίζω ότι από
τις 8 Αυγούστου ο ίδιος ο Πρωθυπουργός µε την επισύνδεση του
κ. Ανδρουλάκη είχε αναγνωρίσει ότι υπάρχει ένα θεσµικό κενό,
το οποίο αντιµετωπίσαµε µε πολύ µεγάλη προσοχή και µε µεγάλη
υπευθυνότητα. Δυστυχώς σε αυτήν την πορεία η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση το µόνο το οποίο είχε να αντιπαραβάλει ήταν η γνωστή
λογική του να τρέχουµε κάθε φορά να βρίσκουµε και να δηµιουρ-
γούµε ειδήσεις, µιας και για πραγµατική πολιτική δεν µπορεί κα-
νείς να µιλήσει. 

Σας συµπονώ και σας κατανοώ, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ,
διότι αυτή τη στιγµή η ελληνική κοινωνία δεν σας ακούει και αυτό
είναι το µεγάλο πρόβληµα το οποίο έχετε. Η µοναδική δυνατό-
τητα που είχατε ειδικά αυτή την περίοδο ήταν απλά και µόνο να
αναδείξετε ένα ζήτηµα µέσω µιας πρότασης µοµφής χωρίς ποτέ
να έρθετε και να καταθέσετε µια σοβαρή πολιτική πρόταση. Οι
σοβαρές πολιτικές προτάσεις δεν είναι προτάσεις που προέρχο-
νται µέσα από ιδεοληψίες και εµµονές. Οι σοβαρές πολιτικές
προτάσεις θέλουν ελευθερία, θέλουν ελευθερία σκέψης, θέλουν
πραγµατικό «πιστεύω» και θέλουν πραγµατική στρατηγική, προ-
κειµένου η χώρα µας να κάνει τα βήµατα που χρειάζεται προς το
ευρωπαϊκό γίγνεσθαι για µια καλύτερη πραγµατικότητα για την
κοινωνία, για τους πολίτες. 

Η πρόταση δυσπιστίας επαναλαµβάνεται και αυτήν τη φορά
ως φάρσα για τον ΣΥΡΙΖΑ. Όµως είµαι βέβαιος ότι οι Έλληνες
πολίτες δεν θα επιτρέψουν ξανά µια τραγωδία για τη χώρα και
γι’ αυτό τον λόγο ακριβώς εµπιστεύονται την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας, εµπιστεύονται την Κυβέρνηση του Κυριάκου
Μητσοτάκη. 

Η πρότασή σας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι άσφαιρη
και άστοχη. Θα αποδειχθεί την Παρασκευή ότι η κυβερνητική
πλειοψηφία είναι συµπαγής, θα αποδειχθεί στην ψηφοφορία ότι
είναι ουσιαστικά η µοναδική επιλογή για να συνεχίσει η πατρίδα
µας στον δρόµο των µεταρρυθµίσεων, είναι ο µόνος τρόπος µε
τον οποίον θα µπορέσουµε να βαδίσουµε σε µια κατεύθυνση που
η οικονοµία µας θα αναπτύσσεται, η κοινωνία µας θα γίνεται όλο
και καλύτερη και η ελληνική πολιτεία θα δίνει ουσιαστικά το αί-
σθηµα της εµπιστοσύνης και της ασφάλειας στον Έλληνα πολίτη. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ορίστε, κύριε Φίλη,

έχετε τον λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχουν περάσει τεσσερσήµισι ώρες από τότε που έκλεισε ο κα-

τάλογος των οµιλητών και ακόµα δεν γνωρίζουµε ποιος είναι ο
κατάλογος των οµιλητών. Είναι πρωτοφανές αυτό. Δείχνει µια
προχειρότητα στη λειτουργία της Ολοµέλειας, η οποία δυσκο-
λεύει τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες να καθορίσουν το πρόγραµ-
µα των οµιλητών. Δεν µπορούµε να προχωρήσουµε έτσι. Δεν
µπορούµε να προχωρήσουµε µε επιµονή ότι θα τελειώσουµε στις
3.00’ το πρωί. Χωρίς κατάλογο ποιος συνάδελφος θα βρεθεί να
µιλήσει στις 2.00’ το πρωί;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Είναι έτοιµος τώρα ο
κατάλογος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Η ώρα είναι 23.05’.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Αυτή τη στιγµή είναι

έτοιµος ο κατάλογος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν έχουµε κατάλογο

ακόµα και είναι 23.05’. Έχει διαλυθεί ουσιαστικά η Ολοµέλεια,
όπως βλέπετε, γιατί φεύγουν οι συνάδελφοι. Δεν ξέρω αν θα µι-
λήσουν σήµερα. Θα τους ξανακαλέσουµε τώρα για να έρθουν
από τα σπίτια τους; Όλα τα κόµµατα. Δείτε την εικόνα της Αίθου-
σας. Αυτό είναι αποτέλεσµα µιας προχειρότητας στη λειτουργία
του Προεδρείου. 

Κάνω έκκληση, πρώτον, να δοθεί ο κατάλογος και, δεύτερον,
να τελειώσουµε πιο γρήγορα. Θα υπάρξει έλλειψη οµιλητών,
όπως πηγαίνει. Και δεν φταίνε οµιλητές που δεν είναι εδώ, φταίει
το Προεδρείο που δεν έχει ανακοινώσει τον κατάλογο των οµι-
λητών. 

Δεύτερο θέµα και πολύ σοβαρό. Δεν φτάνει που δεν µιλάνε οι
Βουλευτές λόγω της έλλειψης του καταλόγου, αλλά έχουµε µια
παρέλαση Υπουργών. Είχαµε συνεννοηθεί ότι θα µιλάει ένας
Υπουργός κάθε µία ώρα. Το Προεδρείο το είχε πει. Κάθε µία ώρα.
Και τώρα ελλείψει προφανώς καταλόγου Βουλευτών οµιλητών,
βάζουν τους Υπουργούς και παρελαύνουν από το Βήµα της Βου-
λής. Έτσι δεν προχωράει. Δεν µπορεί να συζητάµε πρόταση µοµ-
φής που µιλάνε οι κυβερνητικοί, οι Υπουργοί, και όχι οι Βουλευ-
τές. Όλοι οι Βουλευτές από όλα τα κόµµατα.

Παρακαλώ, λοιπόν, δύο πράγµατα. Πρώτον, να τηρείται ο κα-
νόνας ότι κάθε µία ώρα θα µιλάει ένας Υπουργός. Άρα, µέχρι το
πρωί αν πάµε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι, αυτό δεν ειπώ-
θηκε και δεν υπάρχει.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ειπώθηκε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν ειπώθηκε και δεν

υπάρχει…
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Ο κ. Κακλαµάνης το είπε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Από του Βήµατος της Βουλής.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι, όχι. Ο Πρόεδρος

της Βουλής στην αρχή έβαλε τη διαδικασία, ο ίδιος ο κ. Τασού-
λας. Βλέπω ότι υπάρχει εναλλαγή κάθε τέσσερις συνάδελφοι και
ένας Υπουργός.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Λοιπόν, αυτό είναι.

Μην χάνουµε άλλον χρόνο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ολοκληρώνω.
Δεν µπορεί να προχωρήσει αυτή η διαδικασία, εάν δεν υπάρξει

µια συνεννόηση για το τι ώρα θα τελειώσουµε και ποιος είναι ο
κατάλογος. Μέχρι τις 3.00’ µε αυτή τη Βουλή, δεν προχωράει η
συνεδρίαση.

Έχετε επιλέξει να διαλυθεί η Ολοµέλεια, να µην γίνει η διαδι-
κασία της συζήτησης της πρότασης του ΣΥΡΙΖΑ για µοµφή στην
Κυβέρνηση; Διότι, δεν λείπουν οι Βουλευτές επειδή έχουν δική
τους ευθύνη. Η ευθύνη είναι του Προεδρείου που δεν δίνει κατά-
λογο οµιλητών και φεύγει ο κόσµος. Αυτό γίνεται.

Άρα η πρόταση είναι πρώτον, κάθε µία ώρα Υπουργός, δεύτε-
ρον κατάλογος και τρίτον, να τελειώσουµε νωρίτερα. Δεν µπο-
ρούµε να πάµε µέχρι τις 3.00’ σήµερα, όταν έχετε διαλύσει τη
Βουλή. Βάλτε άλλη ώρα.
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Ευχαριστώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-

εδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ορίστε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Είναι αλήθεια

ότι υπάρχει µια απίστευτη προχειρότητα, κύριε Πρόεδρε. Δεν
µπορώ να καταλάβω για ποιον λόγο έχει συµβεί αυτό. Για ποιον
λόγο υπήρξε όλη αυτή η καθυστέρηση; Πραγµατικά, βλέπετε
όντως ποια είναι η κατάσταση αυτή τη στιγµή. Ποιοι θα έρθουν
τώρα, µέχρι τις 3.00’ τα ξηµερώµατα; Είναι αυτό σοβαρή διαδι-
κασία για µια τόσο σοβαρή υπόθεση, όπως είναι η συζήτηση πρό-
τασης δυσπιστίας; Είναι αυτό σοβαρή κατάσταση; Έχει υπονο-
µεύσει πραγµατικά και κυριολεκτικά την όλη διαδικασία, την όλη
ουσία, την όλη συζήτηση. Ποιος θα έρθει τώρα; Βλέπετε κάποιον
άλλον; Αυτό, λοιπόν, είναι ένα πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα.

Δεν ξέρω. Είναι πρωτοφανές. Μας προξενεί τεράστια εντύ-
πωση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τώρα πρωτοακούτε
ότι θα τελειώσει η συνεδρίαση απόψε στις 3.00’, κυρία Γιαννακο-
πούλου; Τώρα το ακούτε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Πού είναι ο
κατάλογος, κύριε Πρόεδρε, τέσσερις ώρες;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ο κατάλογος είναι
έτοιµος, θα σας δοθεί.

Δεύτερον, ειδοποιήθηκα, για να ξέρετε…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μη νευριάζετε, κύριε

Φίλη. Νευριάζουµε και εµείς.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Τη δουλειά σας να κοιτάτε…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Γιατί καθυ-

στέρησε τέσσερις ώρες; Για ποιον λόγο; Απαντήστε µας. Είναι η
δουλειά σας. Απαντήστε µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Έπρεπε να γίνει η
σχετική συνεννόηση µε τα κόµµατα και µε τους συναδέλφους.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Καµµία δεν έγινε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Πού σας εµποδίζει

εσάς;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Τέσσερις

ώρες, γιατί; Είναι πρωτοφανές!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και έρχεται ο κατάλο-

γος. Πού σας εµποδίζει εσάς; Υπάρχει κάποιος που δεν ειδοποι-
ήθηκε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Πού µας
εµποδίζει; Τέσσερις ώρες να µην ξέρουµε; Αυτά είναι αδιανόητα
πράγµατα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Απλώς, µε αυτές τις
παρεµβάσεις καθυστερείτε έτη περαιτέρω. Τίποτα άλλο εγώ δεν
βλέπω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Εµποδίζετε
τη διαδικασία. Τουλάχιστον πείτε ένα συγγνώµη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παράκληση θερµή,
δόθηκαν απαντήσεις, ο κατάλογος θα σας διανεµηθεί, ήδη φω-
τοτυπείται και η ώρα που θα τελειώσουµε απόψε είναι 3.00’ και
θα φτάσουµε -διορθώνω λίγο, ήταν µέχρι το νούµερο 44- µέχρι
το νούµερο 41 που είναι τελευταίος οµιλητής ο Βουλευτής του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννης Δελής. Το ότι θα
τελειώναµε δε στις 3.00’ το ανακοίνωσε ο ίδιος ο Πρόεδρος της
Βουλής όταν έβαλε την αρχική διαδικασία.

Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Μπάµπης Παπαδηµητρίου για επτά λεπτά. Το τονίζω. Θα τηρηθεί
ο χρόνος απαρέγκλιτα, για να µην υπάρχουν και αυτά. Να τα λέµε
όλα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Να το λέτε
στους Υπουργούς πρώτα, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν ήσασταν µέσα
στην Αίθουσα. Όταν κάλεσα τον Υπουργό κ. Τσιάρα, του είπα για
την τήρηση του χρόνου και επικαλεστείτε, νοµίζω, κάποιον συνά-
δελφό σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ο κατάλογος πού είναι, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Έχει διανεµηθεί ήδη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Δεν έχει διανεµηθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Έχει πάει για φωτο-
τύπηση. Ο κατάλογος διανέµεται στις Κοινοβουλευτικές Οµάδες,
για να ειδοποιήσουν τους Βουλευτές τους. Τώρα θα έρθει και
εδώ, για να είναι σε πληθώρα.

Ορίστε, κύριε Παπαδηµητρίου, έχετε τον λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΜΠΑΜΠΗΣ) ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Φαντάζοµαι ότι η πρόταση µοµφής έγινε έτσι, χωρίς πρό-

γραµµα, για να έχουµε κάτι να συζητάµε αυτές τις µέρες, για να
µην συζητήσουµε αυτό που κυριολεκτικά είναι το µεγάλο πρό-
βληµα στην πλευρά της Αντιπολιτεύσεως. Και ξέρετε, µια δηµο-
κρατία για να λειτουργήσει καλά, µια χώρα για να λειτουργήσει
καλά, θέλει µια µείζονα αντιπολίτευση να ασχολείται µε τα θέ-
µατά της και όχι να κατασκευάζει.

Αν πράγµατι θέλετε να ρίξετε την Κυβέρνηση, θα ήταν εδώ οι
Βουλευτές σας. Θα ήταν εδώ όλοι να περιµένουν να µιλήσουν,
να τη ρίξουν, να υπάρχει ενθουσιασµός. Το γεγονός ότι αδιαφο-
ρούν οι δικοί σας Βουλευτές είναι το πρώτο σηµάδι ότι είστε αι-
σχροί τακτικιστές και λαϊκιστές και γι’ αυτό θέλετε να κάνουµε
αυτή τη συζήτηση, την οποία εµείς από την πλευρά µας θα την
κάνουµε ευχαρίστως, γιατί είναι µια γενική πολιτική συζήτηση,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Δεν είναι αυτό που θέλετε, γιατί
δεν είναι και αυτό άλλωστε που, αν θέλετε, έχει τη µεγάλη σηµα-
σία αυτή τη στιγµή.

Κατασκευάσατε ιστορίες. Ξέρετε πολύ καλά ότι στον τοµέα
αυτό των µυστικών υπηρεσιών υπάρχουν πολύ λίγα που µπορεί
να πει µια κυβέρνηση, αν θέλει να παραµείνει υπεύθυνη. Φτιάξατε
ένα ολόκληρο φόβητρο και προσπαθείτε µε αυτό να καλύψετε τι;
Το 2014 τουλάχιστον είχατε ένα κάποιο πρόγραµµα, καταστρο-
φικό, σας το λέγαµε -δεν θέλατε να το ακούσετε-, αλλά λέγατε
κάτι στον κόσµο. Λέγατε «θα ανέβουµε, θα σταµατήσουµε τα µνη-
µόνια, θα σταµατήσουµε τη λιτότητα, θα σταµατήσουµε όλα
αυτά». Ανεβήκατε και εξευτελιστήκατε πρώτα απ’ όλα εσείς, οδη-
γήσατε τη χώρα στην καταστροφή και αποδείξατε ότι αυτή τη
στιγµή δεν µπορείτε να έχετε πρόγραµµα. Αυτό είναι το µεγάλο
σας πρόβληµα.

Το πολιτικό πρόβληµα του κ. Τσίπρα είναι ότι δεν έχει τι να πει.
Τι να πει; Αν πει αυτά που θα ήθελε να πει -ενδεχοµένως που θα
είχε µέσα στην καρδιά του-, ξέρει πολύ καλά ότι θα είναι η κατα-
στροφή του. Ο κόσµος δεν τα θέλει αυτά που έχει στο µυαλό του
ο κ. Τσίπρας, ό,τι έχει εν πάση περιπτώσει.

Ο κ. Τσίπρας είναι στρυµωγµένος και προσπαθεί να µεταφέρει
σε εµάς ένα πρόβληµα, το οποίο είναι αυστηρά δικό του. Γιατί;
Διότι νοµίζω ότι αντιλαµβάνεται -τουλάχιστον αυτό ελπίζω, το
αντιλαµβάνεται- ότι αν υπήρχαν οι προβλέψεις, αν τα πράγµατα
ήταν διαφορετικά, αν το πολιτικό σύστηµα δεν τον προφύλασσε,
θα ήταν οιονεί, όπως είναι στην πραγµατικότητα, κατηγορούµε-
νος πρώτα απ’ όλα στη δίκη στο Μάτι. Έχει στην πλάτη του και
στην ψυχή του -θέλω να ελπίζω- τους νεκρούς. Θα ήταν εκεί και
θα έπρεπε να το παρακολουθεί και να ξέρει τι γίνεται και να
ακούει µε προσοχή. Θα έπρεπε να πει «Αντί να στρέψω την προ-
σοχή του κόσµου κάπου αλλού, να αφήσω τον κόσµο να καταλά-
βει τι έγινε, για να µην ξαναγίνει».

Θα έπρεπε να σκέφτεται ο κ. Τσίπρας ότι είναι οιονεί κατηγο-
ρούµενος. Διότι είναι σίγουρο ότι όχι απλώς οργάνωσε ο ίδιος,
διότι ήταν κάτω από τη νεραντζιά -αν θυµάµαι καλά- µπροστά στο
Μέγαρο Μαξίµου που βγήκε ο αρµόδιος Υπουργός του και είπε
ότι πρόκειται για το µεγαλύτερο σκάνδαλο του κόσµου και στην
πραγµατικότητα δικάζουµε τώρα ένα στηµένο πράγµα, µια στη-
µένη ιστορία, στην οποία δέκα προσωπικότητες της χώρας, δέκα
άνθρωποι που είχαν καίριες θέσεις και είχαν και πολύ σπουδαίες
δουλειές να κάνουν και είχαν κάνει, δηλαδή δέκα µεγάλους πο-
λιτικούς σας αντιπάλους, θέλατε να τους πάτε σιδεροδέσµιους.
Μια δίκη της Μόσχας, από τα ελάχιστα πράγµατα τα οποία φαί-
νεται ότι έχετε αφοµοιώσει, προσπαθούσατε να στήσετε. Και γί-
νεστε τώρα ρεζίλι και θέλετε να το αποφύγετε και αυτό. Γι’ αυτό
γίνεται αυτή η προσπάθεια τώρα µε τη µοµφή.

Θέλετε να αποφύγετε, γιατί προφανώς γνωρίζατε εσείς ποιος
είναι ο Μάξιµος Σαράφης. Γνωρίζατε ότι όλα εκείνα περί τροχή-
λατων βαλιτσών, περί όλων αυτών των πραγµάτων, τα οποία
έστελναν αλλού το βάρος, έστελναν αλλού την κοινή γνώµη,
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έστελναν αλλού την προσπάθεια να αποκαλυφθεί αυτό που άλλα
κράτη ευνοµούµενα έψαχναν πίσω από τις λανθασµένες πράξεις
της «NOVARTIS» παντού. Γι’ αυτό και όλοι αυτοί οι άνθρωποι
αθωώθηκαν.

Εσείς αυτή τη στιγµή βρίσκεστε στο δικαστήριο για αυτά που
κάνατε. Στα µαλακά, είναι αλήθεια, πηγαίνετε.

Και άλλο ένα πράγµα, το οποίο και αυτό προσπαθείτε να απο-
κρύψετε, είναι άλλη µία δίκη, που είναι η δίκη που µε αφορά και
εµένα προσωπικά, γιατί το έζησα προσωπικά. 

Δεν είναι µόνο ότι προσπαθήσατε να στήσετε το δικό σας κα-
νάλι -πάει στο καλό, είναι γελοίος ο τρόπος µε τον οποίο το κά-
νατε και είναι σηµαντικά αυτά τα οποία αποκαλύπτονται- όµως
ήταν ένας ενιαίος πόλεµος, προσπαθήσατε να κλείσετε το
«MEGA», να κλείσετε «ΤΑ ΝΕΑ», να κλείσετε «ΤΟ ΒΗΜΑ», να µην
µπορεί να λειτουργήσει ο «ΣΚΑΪ». Όλα αυτά προσπαθήσατε να
τα κάνετε ταυτόχρονα κι έρχεστε τώρα και µας λέτε ότι εδώ
υπάρχει ανελευθερία. Λέτε τι καλά που τα λένε κάποιοι άσχετοι
που έβγαλαν ότι είναι ενηµέρωση εκατόν οκτώ και διάφορα τέ-
τοια. Μην πουλάτε παραµύθια στον κόσµο, διότι αυτό το παρα-
µύθι το ξέρει και δεν πρόκειται να το αποστηθίσει και να το εµπι-
στευθεί ξανά.

Θέλω να πω δε γιατί το θυµήθηκα -βλέπετε τι γίνεται όταν ανα-
ξέονται πληγές- ότι εκείνες τις µέρες είχα παρακολουθήσει και
είχα πληροφορηθεί τι συµβαίνει και είχα ακούσει ότι ο κ. Ράµµος
-και ο κ. Ράµµος όποτε θέλει µπορεί να διευκρινίσει αυτό το θέµα-
ότι είχε τη δική σας άποψη στο ζήτηµα των αδειών όταν µια ανε-
ξάρτητη αρχή, το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης, είπε ότι
είναι λάθος ο νόµος Παππά και όταν το Συµβούλιο της Επικρα-
τείας είπε ότι είναι αντισυνταγµατικός ο νόµος.

Γι’ αυτό σας λέω, µην µας βάζετε να θυµόµαστε πράγµατα
γιατί τα πράγµατα αυτά έρχονται και µας προξενούν αυτή τη συµ-
φορά που βλέπουµε αυτή τη στιγµή µπροστά µας.

Θέλω να πω όµως ότι ο λόγος για τον οποίο τα κάνετε όλα
αυτά τα πράγµατα και δεν έχετε τι να πείτε στον κόσµο είναι γιατί
ξέρετε πολύ καλά ότι αν ποτέ κερδίσετε ή κερδίζατε τις εκλογές,
µπροστά σας έχετε ένα µνηµόνιο, ακόµη κι αν προσπαθήσετε
έστω και µερικά από αυτά που πέταξε στο καφενείο τις προάλλες
ο κ. Τσίπρας στους ανθρώπους στους οποίους µιλούσε, συντα-
ξιούχους τους οποίους δεν σέβεται γιατί τους λέει ψέµατα. Εδώ
η Λιζ Τρας έγινε Liz «trash» σε λιγότερο από δέκα µέρες στη Βρε-
τανία και δεν άντεξαν να κάνουν λάθη. Κι έρχεστε και λέτε τώρα
ότι θα κάνετε αυτό και θα κάνετε εκείνο, ενώ ξέρετε ότι αυτά θα
µας ρίξουν έξω και ότι η χώρα θα βρεθεί σιδηροδέσµια σε νέες
καταστάσεις όπως είναι τα µνηµόνια;

Νοµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι ολίγη σοβαρότητα
δεν βλάπτει. Σε τελευταία ανάλυση, σε δύο µήνες έχουµε εκλο-
γές. Γιατί βιάζεστε να πάρετε τώρα το µήνυµα ότι στις εκλογές
θα σας πάµε… -όχι µε τον τρόπο που το λένε οι νέοι άνθρωποι-
αλλά θα σας πάµε µε τον δυναµισµό που θα δείτε µέσα σε αυτή
την Αίθουσα και θα επικυρωθεί την Παρασκευή το βράδυ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαριστούµε
και για τη συνέπεια στον χρόνο.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Ιωάννης Αµανατίδης –αλλά δεν τον
βλέπω στην Αίθουσα- από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.
Δεν θα τον διαγράψουµε µην τυχόν και είναι εδώ γύρω.

Τον λόγο, λοιπόν, έχει τώρα ο κ. Ανδρέας Νικολακόπουλος από
τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε λίγους µόνο µήνες

πριν από τη συµπλήρωση της συνταγµατικής θητείας της Κυβέρ-
νησης, λίγους µήνες πριν από τις εκλογές και την ετυµηγορία των
πολιτών και είναι εµφανές πλέον ότι η Αντιπολίτευση επενδύει
στη σκανδαλολογία, στην τοξικότητα και στον διχασµό.

Θα συµφωνήσουµε όλοι ότι η ροή των εξελίξεων είναι πλέον
πολύ πυκνή. Καθηµερινά νέα θέµατα έρχονται στο φως της δη-
µοσιότητας και αναπτύσσεται πλέον ένας έντονος πολιτικός διά-
λογος, µε τη µόνη διαφορά ότι όλοι θα προτιµούσαµε αυτός ο
πολιτικός διάλογος και αυτές οι αναπόφευκτες συγκρίσεις από
τη µια αυτής της Κυβέρνησης και από την άλλη της προηγούµε-

νης κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ να αναπτύσσονταν σε ένα άλλο
επίπεδο, να συγκρίνουµε όσα έπραξε αυτή η Κυβέρνηση, την
υλοποίηση του προεκλογικού της προγράµµατος, τις µεταρρυθ-
µίσεις που έκανε, τις επιδόσεις στην οικονοµική πολιτική, την
αντιµετώπιση των εξωγενών κρίσεων, την αντιµετώπιση των εξω-
τερικών απειλών, την κοινωνική πολιτική της κ.α..

Οι πολίτες λίγους µήνες πριν από τις εκλογές θα ήθελαν νο-
µίζω να µιλήσουµε και να αντιπαρατεθούµε για όλα αυτά. Και ως
Βουλευτής θα ήθελα να εκθέσω όλα αυτά που έχει κάνει αυτή η
Κυβέρνηση. Παρά το γεγονός ότι µεσολάβησαν απρόβλεπτες κα-
ταστάσεις, όπως η πανδηµία και ο πόλεµος στην Ουκρανία, υλο-
ποιήσαµε το σύνολο σχεδόν των προεκλογικών µας εξαγγελιών:

Μειώσαµε πάνω από πενήντα φόρους και ασφαλιστικές εισφο-
ρές. Προσελκύσαµε επενδύσεις. Πλέον καταγράφεται ρεκόρ
επενδύσεων. Δηµιουργήσαµε νέες θέσεις εργασίας. Η ανεργία
έχει πέσει πάνω από έξι µονάδες. Οι ρυθµοί ανάπτυξης της
χώρας µας κυµαίνονται σταθερά πάνω από τον ευρωπαϊκό µέσο
όρο. Οι εξαγωγές µας αυξάνονται κατά πολύ και το δηµόσιο
χρέος, ως ποσοστό του ΑΕΠ, µειώνεται σταθερά, εµφανίζει τη
µεγαλύτερη µείωση στην Ευρώπη, παρά τη µεγάλη στήριξη νοι-
κοκυριών και επιχειρήσεων για την αντιµετώπιση της πανδηµίας
και της ενεργειακής κρίσης. Η ψηφιοποίηση του κράτους προ-
χώρησε µε πρωτοφανή ταχύτητα, ενώ το κοινωνικό κράτος ενι-
σχύθηκε µε την αύξηση του κατώτατου µισθού και την αύξηση
των συντάξεων µετά από πολλά χρόνια και µε ρυθµίσεις για τους
συµπολίτες µας που έχουν ανάγκη, όπως µε το εθνικό πρό-
γραµµα για τα άτοµα µε αναπηρία, µε προγράµµατα για τη στέ-
γαση των νέων και πολλά άλλα.

Η εικόνα της χώρας στο εξωτερικό άλλαξε. Αποκτήσαµε αξιο-
πιστία. Κερδίσαµε τον σεβασµό συµµάχων και εταίρων. Χτίσαµε
ισχυρές στρατηγικές συµµαχίες. Ενισχύσαµε τις Ένοπλες Δυνά-
µεις. Μεγαλώσαµε τα όρια της ελληνικής επικράτειας. 

Αυτήν την εικόνα της Ελλάδας θέλουµε να συγκρίνουµε µε την
εικόνα µιας Ελλάδας µε κλειστές τράπεζες, µε capital controls,
µε τη χώρα ένα βήµα πριν από την έξοδο από το ευρώ και τον
τότε Υπουργό Οικονοµικών, κ. Βαρουφάκη, να δίνει διαλέξεις στα
Ευρωπαϊκά Συµβούλια, µε την υπερφορολόγηση των πολιτών,
την ασφαλιστική µεταρρύθµιση του νόµου Κατρούγκαλου, τις
στοιβαγµένες χιλιάδες εκκρεµείς συντάξεις, µε την ενίσχυση της
άµυνας στον αυτόµατο πιλότο και µε τη λογική να ρισκάρουµε
και µε µια εξωτερική πολιτική που εµφάνιζε ως µόνη επιτυχία τη
Συµφωνία των Πρεσπών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή την αντιπαράθεση µε επι-
χειρήµατα θα ήθελαν οι πολίτες να κάνουµε -οι µνήµες είναι
νωπές- να συγκρίνουµε όσα κάναµε εµείς και όσα κάνατε εσείς,
ο ΣΥΡΙΖΑ και οι συνοδοιπόροι του. 

Τις τελευταίες µέρες, όµως, διάφορες περίεργες ειδήσεις έρ-
χονται µε ραγδαίους ρυθµούς, µε δύο ειδικά δικαστήρια σε εξέ-
λιξη, µε δύο πρώην Υπουργούς κατηγορούµενους στο ειδικό
δικαστήριο, µετά από παραποµπή δικαστικών συµβουλίων, µε
µάρτυρες να καταθέτουν στο ειδικό δικαστήριο για τσάντες µε
χρήµατα που έφταναν στα γραφεία του ΣΥΡΙΖΑ, µε µηνύµατα
Υπουργών του ΣΥΡΙΖΑ που µοίραζαν ποσοστά τηλεοπτικών
αδειών µεταξύ ιδιωτών και δικηγόρων ειδικευόµενων σε σύσταση
offshore εταιρειών µε τους οποίους πρώην Υπουργούς σας έκα-
ναν ταξίδια στη Βενεζουέλα, µε χρήµατα που έρχονταν από την
Κύπρο και διάφορα άλλα.

«Ζόφος» είναι η λέξη που τα χαρακτηρίζει. Είναι ακριβώς η
λέξη που χρησιµοποίησε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, αλλά δεν είναι µόνο αυτά. 

Πριν από λίγες ηµέρες, το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο έβγαλε ένα
ψήφισµα για την παραποµπή Πούτιν και Λουκασένκο στο Διεθνές
Ειδικό Δικαστήριο. Υπέρ, ψήφισαν τετρακόσιοι εβδοµήντα δύο
Βουλευτές, κατά ψήφισαν δεκαεννέα Βουλευτές, ενώ τριάντα
τρεις Βουλευτές απείχαν. Οι τέσσερις από αυτούς είναι Βουλευ-
τές του ΣΥΡΙΖΑ οι οποίοι είναι κόντρα ακόµα και στη γραµµή του
Ευρωπαϊκού Σοσιαλιστικού Κόµµατος που ψήφισε υπέρ. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, λοιπόν, είναι κοντά ακόµα και σε αναθεωρητικούς και αυ-
ταρχικούς ηγέτες, απέναντι σε όλη την Ευρώπη. 

Τις τελευταίες µέρες ήρθαν στο φως της δηµοσιότητας µαρ-
τυρίες που αποδεικνύουν ότι οι δήθεν καταγγελίες περί νεκρού
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κοριτσιού στον Έβρο ήταν κατασκευασµένες, προκειµένου να
πλήξουν τη διεθνή εικόνα της χώρας. Αυτές οι ψευδείς καταγγε-
λίες, που αποτελούσαν «µαύρη» προπαγάνδα, η οποία κατα-
σκευάστηκε και υποκινήθηκε από την Τουρκία, υιοθετήθηκε από
τον ΣΥΡΙΖΑ, αµαυρώνοντας την εικόνα της Ελλάδας στο εξωτε-
ρικό, προκειµένου να αποκτήσει µικροπολιτικά οφέλη στο εσω-
τερικό. 

Να µην πούµε για εξέχοντα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ που µιλούν
για αποµάκρυνση του φράχτη στον Έβρο ή τον Αρχηγό της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης ο οποίος απειλεί ότι θα ακυρώσει µεγά-
λες διεθνείς συµφωνίες της χώρας. 

Την ίδια ώρα δήθεν αξιόπιστοι κουκουλοφόροι µάρτυρες, µε
καταθέσεις των οποίων κρεµάστηκαν στα «µανταλάκια» δύο
πρώην Πρωθυπουργοί, ένας τραπεζίτης, επτά πρώην Υπουργοί,
σε µια άνευ προηγουµένου σκευωρία, συλλαµβάνονται για σύ-
σταση εγκληµατικής οργάνωσης και απάτες. Κι εδώ η κατάλληλη
λέξη είναι «ζόφος». 

Μην ξεχνάµε ότι τις τελευταίες ηµέρες η Επιτροπή Θεσµών και
Διαφάνειας της Βουλής εξέταζε την καταγγελία του ΚΚΕ για επι-
συνδέσεις στο τηλεφωνικό του κέντρο, κατά την περίοδο της δια-
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, την περίοδο του 2016, καταγγελία η οποία
ερευνάται ήδη και από τη δικαιοσύνη.

Αυτή τη συζήτηση ο ΣΥΡΙΖΑ προσπάθησε να αποφύγει, απο-
χωρώντας από τη συζήτηση στην επιτροπή, εκεί όπου ακούστηκε
από εισαγγελικό λειτουργό ότι η υπόθεση αναγκαστικά θα οδη-
γηθεί σε παραγραφή, αφού µετά την εσπευσµένη και ύποπτη
τροποποίηση του Ποινικού Κώδικα από τον ΣΥΡΙΖΑ τον Ιούνιο του
2019 -λίγες µόλις µέρες πριν από τη διάλυση της Βουλής- το αδί-
κηµα της παραβίασης του απορρήτου των επικοινωνιών µετατρά-
πηκε από κακούργηµα σε πληµµέληµα, µαζί µε διάφορα άλλα
αδικήµατα όπως η ενεργητική δωροδοκία. 

Και µην ξεχνάµε την οµολογηµένη παρακολούθηση του πρώην
Υπουργού κ. Πιτσιόρλα. Κι εδώ η κατάλληλη λέξη είναι «ζόφος». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούγαµε για µέρες τα στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ και άλλα φιλικά προς αυτόν µέσα µαζικής ενηµέρω-
σης, να µιλούν για δήθεν αποκαλύψεις, ευρήµατα της ΑΔΑΕ, για
επισυνδέσεις και διάφορα άλλα, αποκαλύψεις που δήθεν περι-
λαµβάνονταν σε πόρισµα της ΑΔΑΕ, του οποίου όµως τα στοιχεία
γνώριζαν από πριν -απ’ ό,τι φαίνεται- λίγοι και εκλεκτοί του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, γεγονός που αποδεικνύει την προνοµιακή σχέση που υπάρ-
χει µεταξύ ΣΥΡΙΖΑ και ανεξάρτητης αρχής. Και µε αυτό το πό-
ρισµα ήρθε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης εδώ στη
Βουλή να καταθέσει πρόταση δυσπιστίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ελληνική έννοµη τάξη έχει
ισχυρά θεµέλια, έχει ισχυρούς δεσµούς. Η ελληνική δικαιοσύνη
διερευνά ήδη την υπόθεση και θα ρίξει άπλετο φως. Το ελληνικό
Κοινοβούλιο επίσης θα πράξει ό,τι επιτάσσει το Σύνταγµα και ο
Κανονισµός της Βουλής. Θα συζητήσει και θα διερευνήσει τα
πάντα. Η πολιτική συζήτηση, όµως, δεν θα περιοριστεί µόνο στο
θέµα που θέλει ο ΣΥΡΙΖΑ και ο Αρχηγός του, αλλά και σ’ αυτά τα
θέµατα τα οποία θέλουν οι Έλληνες πολίτες. Το ελληνικό Κοινο-
βούλιο θα αποφασίσει την Παρασκευή επί της πρότασης δυσπι-
στίας και οι Έλληνες πολίτες θα αποφασίσουν κυριαρχικά σε
πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα. Είναι σίγουρο, λοιπόν, ότι δεν
θα αποφύγετε τις συγκρίσεις. Όλοι θα κριθούµε και θα συγκρι-
θούµε σε όλα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ ευχαριστώ για
τη συνέπεια στον χρόνο.

Καλώ στο Βήµα στη θέση του κ. Αµανατίδη τον Βουλευτή του
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Καλαµατιανό.

Έχω ήδη ανακοινώσει νωρίτερα ότι µετά τον κ. Καλαµατιανό
θα µιλήσει ο κ. Καστανίδης. Στη συνέχεια θα λάβει τον λόγο ο
Υφυπουργός κ. Οικονόµου και µετά θα πούµε τη νέα τετράδα και
µετά τον άλλο Υπουργό.

Ορίστε, κύριε Καλαµατιανέ, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ - ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ: Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, οι στιγµές είναι κρίσιµες για τον λαό µας και τη
δηµοκρατία µας. Με το πόρισµα της Αρχής Διασφάλισης Απορ-
ρήτου των Επικοινωνιών αποδείχθηκε πλέον και δεν µπορεί να

αµφισβητηθεί ότι η ΕΥΠ και το «Predator» παρακολουθούσε τον
Υπουργό Ενέργειας κ. Χατζηδάκη και την ηγεσία των Ενόπλων
Δυνάµεων. Αποδείχθηκε ότι η ΕΥΠ, δηλαδή το πρωθυπουργικό
γραφείο, δηλαδή ο ίδιος ο  Πρωθυπουργός, παρακολουθούσε
µεταξύ άλλων αυτούς που είναι επιφορτισµένοι µε την άµυνα της
χώρας και έχουν καθήκον να προστατεύουν την εδαφική ακεραι-
ότητα της χώρας. Και λέω «ο ίδιος ο Πρωθυπουργός», γιατί ο
ίδιος επέλεξε να έχει αυτήν την ευθύνη. Ένα από τα πρώτα νο-
µοθετήµατα που είχε αυτή η Κυβέρνηση ήταν να υπαχθεί η αρ-
µοδιότητα της ΕΥΠ στο γραφείο του, άρα στον ίδιο. 

Το Σύνταγµα ορίζει ότι το απόρρητο των επικοινωνιών είναι
απαράβατο. Υπάρχουν δύο εξαιρέσεις σε αυτό: πρώτον, η διε-
ρεύνηση της τέλεσης σοβαρών ποινικών αδικηµάτων και, δεύτε-
ρον, για λόγους προστασίας της εθνικής ασφάλειας. 

Τώρα, λοιπόν, που υπάρχουν οι αποδείξεις οφείλει να απαντή-
σει ο Πρωθυπουργός αν υπήρχαν τέτοιοι λόγοι για να τους πα-
ρακολουθεί. Οφείλει να απαντήσει, εφόσον υπήρχαν στοιχεία
ενοχής για να παρατείνεται η αρχική εντολή παρακολούθησης,
γιατί ο Υπουργός και η ηγεσία των Ενόπλων Δυνάµεων παρέµε-
ναν και παραµένουν στη θέση τους. Οφείλει να απαντήσει, εφό-
σον υπήρχε ένα ρυπαρό και εγκληµατικό δίκτυο που προφανώς
ήθελε να ελέγχει τις σκέψεις, τις πράξεις, τη ζωή των παρακο-
λουθουµένων, τι δουλειά έκανε.

Υπήρχε, λοιπόν, ένα δίκτυο που είχε ως στόχο να βάλει στο
χέρι τους παρακολουθούµενους προφανώς για να τους εκβιάσει;
Τελικά αποδείχθηκε ότι το «DOCUMENTO» και ο Βαξεβάνης -
γιατί ακούγαµε συνεχώς να λέτε για το «DOCUMENTO» και τον
Βαξεβάνη- δεν έλεγαν ψέµατα. Τελικά αποδείχθηκε ότι εσείς λέ-
γατε ψέµατα, όταν µιλάγαµε για µυθεύµατα, για µύθους του Αι-
σώπου. Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έλεγε εδώ, µέσα στη Βουλή,
από αυτό το έδρανο, «Αν είναι δυνατόν να παρακολουθώ τον
Υπουργό κ. Χατζηδάκη!. Αν είναι δυνατόν να παρακολουθώ τον
Αρχηγό των Ενόπλων Δυνάµεων!». «Ντροπή!», έλεγε. 

Τώρα τι έχει να πει; Τι έχετε να πείτε; Θα αναλάβετε τις ευθύ-
νες σας ή θα συνεχίσετε στον ίδιο κατήφορο; Θα συνεχίσετε τον
δρόµο της εκτροπής, της αυθαιρεσίας, της ασυδοσίας, του αυ-
ταρχισµού, της δηµοκρατικής υπονόµευσης;

Ντροπή, κυρίες και κύριοι, είναι η προσβολή που έγινε στο Σύ-
νταγµα, στο κράτος δικαίου, στη δηµοκρατία µας. Ντροπή είναι
να προσβάλλετε τον επικεφαλής της ανεξάρτητης αρχής, τον
έγκριτο δικαστή κ. Ράµµο που υπηρετεί το Σύνταγµα και τους νό-
µους και που επιτελεί το ύψιστο καθήκον του. 

Νοµίζατε ότι δεν θα βγει τίποτα στο φως. Νοµίζατε ότι είστε
στο απυρόβλητο. Νοµίζατε ότι δεν θα γίνει κανένας έλεγχος και
δεν θα σας αγγίξει κανείς. Κάνατε λάθος και αποδείχθηκε. Η αλή-
θεια ήρθε στο φως και θα υπάρξουν και άλλες αποκαλύψεις. 

Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, όταν έγιναν οι πρώτες αποκαλύψεις,
προσπάθησε να µεταθέσει τις ευθύνες στον εκλεκτό του, τον κ.
Κοντολέοντα. Θυµίζω ότι αλλάξατε τον νόµο για να µπορέσετε
να βάλετε τον εκλεκτό του ως επικεφαλής της ΕΥΠ. Και, βεβαίως,
µετέθεσε τις ευθύνες και στον ανιψιό του τον αγαπηµένο, τον Γε-
νικό Γραµµατέα του. Όµως δεν µπορεί να αµφισβητηθεί πλέον
ότι το κέντρο των παρακολουθήσεων ήταν µέσα στο γραφείο
του. Δεν µπορεί να ισχυρίζεται κανείς ότι δεν άκουγε ο Πρωθυ-
πουργός, δεν ήξερε, δεν ρώταγε. Δεν µπορεί να ισχυρίζεται κα-
νείς ότι είναι τόσο ανίκανος που δεν ήξερε τι γίνεται µέσα στο
ίδιο το γραφείο του. Τώρα που αποδείχθηκαν οι υποκλοπές, δεν
µπορεί να τα βάλει ο κύριος Πρωθυπουργός στα πόδια. Δεν µπο-
ρεί να κρυφτεί από τη Βουλή για να µην απαντήσει. Τώρα οφείλει
να αναλάβει τις συντριπτικές ευθύνες του και να απολογηθεί για
την προσβολή στους νόµους, στο Σύνταγµα, στο κράτος δικαίου,
στον ίδιο τον ελληνικό λαό. 

Εδώ µέσα σας ακούµε να προσπαθείτε να κάνετε ανυπόστα-
τους συµψηφισµούς και απρόσφορους αντιπερισπασµούς. Προ-
σπαθείτε εναγωνίως όλοι σας, οι Υπουργοί, οι οµιλητές της
Πλειοψηφίας, να αλλάξετε την ατζέντα. Εδώ, το θέµα µας, η πρό-
ταση δυσπιστίας είναι συγκεκριµένη. Είναι για το θέµα των υπο-
κλοπών, για το σκάνδαλο των υποκλοπών, για το διπλό σκάνδαλο
των παράνοµων παρακολουθήσεων, αλλά ταυτόχρονα και της
προσπάθειας συγκάλυψης. Αυτό είναι το θέµα µας. Τι απαντάτε;
Τίποτα. Άλλη µία απόδειξη ενοχής. 
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Μας λέτε για τους ισχυρισµούς ενός κατηγορουµένου, του κ.
Καλογρίτσα. Είναι κατηγορούµενος ο κ. Καλογρίτσας. Οι ισχυρι-
σµοί του έχουν µειωµένη αποδεικτική αξία. Το γνωρίζετε πολύ
καλά όσοι είστε νοµικοί εδώ. Συνεχίζετε, όµως, να το προβάλλετε
για να αλλάξετε την ατζέντα. Μας λέτε για το σκάνδαλο «NOVAR-
TIS». Τι έχει συµβεί εκεί; Μόνο εδώ εσείς προσπαθείτε να µας
πείσετε ότι είναι σκευωρία. Σε όλο τον κόσµο είναι σκάνδαλο. Η
ίδια η εταιρεία οµολόγησε την ενοχή της και πλήρωσε το αµερι-
κανικό δηµόσιο των Ηνωµένων Πολιτειών για τη διαφθορά που
τελούσε εδώ στην Ελλάδα µε εκατοντάδες εκατοµµύρια δολάρια.
Οµολόγησε την ενοχή της κι εσείς µας λέτε ακόµα για σκευωρία.
Αν είναι δυνατόν! Δεν πείθετε κανέναν. 

Προσπαθείτε, επιπλέον, να µας πείσετε ότι δεν ενδιαφέρονται
οι πολίτες για το σκάνδαλο των υποκλοπών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ελληνικός λαός γνωρίζει και
έχει µεγάλη ευαισθησία στα θέµατα της δηµοκρατίας. Έχει κάνει
αγώνες, έχει κάνει θυσίες, έχει χυθεί αίµα για τη δηµοκρατία στον
τόπο µας και γνωρίζει πολύ καλά ότι χωρίς δηµοκρατία δεν υπάρ-
χει ούτε κοινωνική δικαιοσύνη, ούτε οικονοµική δικαιοσύνη, ούτε
ανάπτυξη. Η δηµοκρατία στον τόπο µας, λοιπόν, έχει κατακτηθεί
µε αγώνες και αίµα και κανείς δεν µπορεί να την προσβάλλει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, ήρθε η ώρα
να αποδείξετε ότι σέβεστε το Σύνταγµα, το κράτος δικαίου, τους
νόµους και τη δηµοκρατία. Έχετε χρέος να αποδείξετε ότι είστε
µε τη δηµοκρατία και όχι µε το παρακράτος και την εκτροπή.
Υπερψηφίστε την πρόταση δυσπιστίας, για να τελειώσει η
εκτροπή, να αποκατασταθούν οι πληγές και τα χτυπήµατα που
δέχτηκαν οι θεσµοί. 

Αλήθεια, µπορείτε να ανεχθείτε, µπορείτε να υποστηρίξετε µε
την ψήφο σας και να γίνετε µέρος αυτής της εκτροπής; Αυτός ο
Πρωθυπουργός δεν πρέπει να µείνει στη θέση του. Αν θέλουµε
να είµαστε ένα κράτος δικαίου, ένα ευρωπαϊκό κράτος δικαίου,
δεν µπορεί να µένει ούτε λεπτό στη θέση του. 

Εµείς δίνουµε ξεκάθαρη απάντηση. Να µπει τέλος σε αυτόν
τον κατήφορο. Έχουµε ιστορική ευθύνη. Έχετε ιστορική ευθύνη.
Είναι η ώρα να πείτε το µεγάλο «ναι» ή το µεγάλο «όχι» για την
τιµή και την υπόληψή σας, για τη δηµοκρατία και τον λαό, γιατί
ήρθε η ώρα να µιλήσει ο λαός. Ο λαός πρέπει να πάρει στα χέρια
του την πορεία και το µέλλον του τόπου, τη δηµοκρατία και το
κράτος δικαίου. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ σας ευχαριστώ
για τη συνέπεια στον χρόνο.

Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-
λαγής κ. Χάρης Καστανίδης για επτά λεπτά.

Αµέσως µετά τον λόγο θα πάρει, όπως είπα, ο Υφυπουργός κ.
Οικονόµου και στη συνέχεια οι συνάδελφοι Σάββας Χιονίδης από
τη Νέα Δηµοκρατία, Θεόδωρος Δρίτσας από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία, Περικλής Μαντάς από τη Νέα Δηµοκρατία
και Χρήστος Κατσώτης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

Αµέσως µετά θα µιλήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών κ. Σκυλακάκης.

Ορίστε, κύριε Καστανίδη, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα θυµίζω πάντοτε τη θαυµάσια

διατύπωση του Αλέν Μπαντιού ότι η πολιτική θα είναι πάντοτε η
συνάντηση της επιστήµης των ιδεών µε την έκπληξη των περι-
στάσεων. Και οµολογώ ότι αισθάνθηκα βαθύτατη έκπληξη, όταν
άκουσα να απαντά στην πρόταση δυσπιστίας του Αρχηγού της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης εκ µέρους της Κυβερνήσεως ο κ.
Γεραπετρίτης, ο οποίος δήλωσε, µεταξύ άλλων, «ένοχος ένοχον
ου ποιεί». Υπενθυµίζω ότι το «ένοχος ένοχον ου ποιεί» ισχύει µόνο
στην αυτή υπόθεση, όχι στους συµψηφισµούς διαφορετικών υπο-
θέσεων. 

Δεύτερον, είπε µε δυο κουβέντες ο εγκρατής κ. Γεραπετρίτης,
«Δεν µπορείτε να µας καταστήσετε ενόχους, γιατί είσαστε κι
εσείς ένοχοι». Δηλαδή η συζήτηση είναι µεταξύ ενόχων κατά τον
κ. Γεραπετρίτη, οµολογία δηλαδή ενοχής. Θαυµάσια. 

Οι ένοχοι, πρέπει να ξέρετε, συνήθως υποπίπτουν σε διαρκείς
αντιφάσεις και από αυτόν τον κανόνα δεν εξαιρείται η Κυβέρ-

νηση, ευθύς ως θα αποδείξω αµέσως. Μετά τη δηµόσια οµολογία
του λάθους εκ µέρους του Πρωθυπουργού για την παρακολού-
θηση Ανδρουλάκη, η Κυβέρνηση εδήλωσε ότι µε κάθε τρόπο θα
διευκολύνει την αλήθεια στην υπόθεση των υποκλοπών. 

Να θυµίσω λοιπόν σε όσα ισχυρίζονται τα κυβερνητικά στελέχη
ότι τίποτε δεν έγινε µε πρωτοβουλία της Κυβέρνησης. Η Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας, όποτε συνεκλήθη, συνεκλήθη µε
πρωτοβουλία των δύο πέµπτων της Αντιπολίτευσης, ποτέ µε
πρωτοβουλία των κυβερνητικών βουλευτών και όσοι προσήλθαν,
προσήλθαν επειδή το εζήτησε η Αντιπολίτευση και µε αντίθετη
γνώµη της Πλειοψηφίας. 

Όχι µόνο αυτό: Και η εξεταστική ήταν προϊόν πάλι πρότασης
των δύο πέµπτων της Αντιπολίτευσης. Η Κυβέρνηση, όσο ίσχυε -
προσέξτε τις αντιφάσεις- η απαγόρευση από τον νόµο της Νέας
Δηµοκρατίας, ότι δεν µπορεί ο θιγείς από παρακολούθηση να
ενηµερωθεί, προέτρεπε τον κ. Ανδρουλάκη να ενηµερωθεί κάπως
«στο αυτί» από κάποιους παράγοντες, παρά το γεγονός ότι ο
Υπουργός Επικρατείας µε συνέντευξη στον ΣΚΑΪ είπε «Δεν γνω-
ρίζουµε τίποτα» και τον προέτρεπε να ενηµερωθεί από όποιον θε-
ωρούσε η Κυβέρνηση ότι είναι αρµόδιος. 

Όταν ο πρόεδρος της ανεξάρτητης αρχής ζήτησε να ενηµε-
ρώσει την Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας µε πρόταση, που
απευθυνόταν και στον Πρόεδρο της Βουλής, εκτός από τον πρό-
εδρο της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας, η απάντηση δυστυ-
χώς του Προέδρου της Βουλής ήταν ότι ουδείς προσέρχεται
αυτόκλητος για να ενηµερώσει τη Βουλή. Και την επόµενη µέρα
ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος εξέφραζε το παράπονο «γιατί δεν
ενηµέρωσε ο πρόεδρος της ΑΔΑΕ τον Πρωθυπουργό». 

Ερωτώ: Στην περίπτωση του Πρωθυπουργού, θα προσήρχετο,
κατά τη δήλωση του Προέδρου της Βουλής, αυτόκλητος για να
ενηµερώσει τον Πρωθυπουργό; Ενηµέρωσε µε επιστολή όλους
τους Αρχηγούς των κοµµάτων. Αν κανείς θεωρείται αυτόκλητος,
όταν το ελέγχον όργανο είναι η Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας
της Ανεξάρτητης Αρχής, τότε δεν µπορεί να προσέρχεται αυτό-
κλητος και σε οποιαδήποτε άλλη περίπτωση. Ειδάλλως, ισχύει ο
δικός µου κανόνας, ο δικός µας κανόνας, ότι υποχρεούται να λο-
γοδοτεί στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας και υποχρεούται
να ενηµερώνει, επίσης, χωρίς προηγούµενη πρόσκληση, τους Αρ-
χηγούς των κοµµάτων, τον Πρόεδρο της Βουλής και τον Υπουρ-
γό Δικαιοσύνης, όπως ορίζει το άρθρο 8 του προσφάτως ψηφι-
σθέντος νόµου 5002.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχθηκε η Αρχή Διασφάλισης
του Απορρήτου των Επικοινωνιών σκληρές επιθέσεις αυτές τις
µέρες από την πλευρά της κυβερνητικής πλειοψηφίας. Θα ήθελα
να αποκαταστήσω µερικά πράγµατα. Πρέπει να σας πω ότι κα-
τανοώ την αµάθεια, απεχθάνοµαι την ηµιµάθεια. 

Ο πρόεδρος της ΑΔΑΕ, στο σύνολό της η ΑΔΑΕ, από τον ιδρυ-
τικό νόµο 3115/2003 µπορεί αυτεπαγγέλτως ή κατόπιν καταγγε-
λίας –όχι θιγέντος, αλλά κατόπιν γενικά καταγγελίας, όπως λέει
ο ν.3115 στο άρθρο 6- να επεµβαίνει σε οποιονδήποτε δηµόσιο
ή ιδιωτικό πάροχο τηλεπικοινωνιών και να ελέγχει αρχεία, εξοπλι-
σµούς, εγκαταστάσεις. Όταν δε πρόκειται για θέµατα εθνικής
ασφαλείας, παρίσταται ο ίδιος ο πρόεδρος της ΑΔΑΕ. 

Συνεπώς, ουδείς µπορεί να θέσει το ερώτηµα γιατί η ΑΔΑΕ
έκανε επέµβαση στους παρόχους, ξεσκονίζοντας αρχεία, εγκα-
ταστάσεις, εξοπλισµούς για να βρει την αλήθεια. Είναι η υποχρέ-
ωσή της από το Σύνταγµα και τον νόµο.

Το επόµενο: Η ΑΔΑΕ, λένε, δεν εγνώριζε στην ολοµέλειά της
την επιστολή που έστειλε ο πρόεδρός της προς τον Πρόεδρο της
Βουλής ή και, µετά, στους Αρχηγούς των κοµµάτων. Είναι σαφές
τι ορίζει ο ν.3115. Είναι το άρθρο 7 του ν.3115, του ιδρυτικού
νόµου της ΑΔΑΕ. «Η ΑΔΑΕ λειτουργεί συλλογικώς, αλλά όταν
πρόκειται για την παρακολούθηση των αποφάσεων της ΑΔΑΕ,
των πορισµάτων της ΑΔΑΕ αρµόδιος να κινηθεί είναι ο πρό-
εδρος». 

Στην προκειµένη περίπτωση υπήρξε σύγκληση της ολοµέλειας
της ΑΔΑΕ και µε ισχνή πλειοψηφία αποφασίστηκε να γίνει ο έλεγ-
χος στους παρόχους και µετά τον έλεγχο συνετάχθη πόρισµα,
το οποίο και πάλι συζητήθηκε στην ΑΔΑΕ. Άρα ο πρόεδρος της
ΑΔΑΕ, ως µόνο αρµόδιο πρόσωπο, έπρεπε να ενηµερώσει κατά
το άρθρο 8 του ν.5002. 
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Για να κλείνω σιγά-σιγά, ετέθη θέµα -και παρακάλεσα µάλιστα
και τους εισαγγελείς στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας να
είναι λίγο προσεκτικοί στις αξιολογήσεις τους- ότι το αδίκηµα της
παραβίασης του απορρήτου των επικοινωνιών µετετράπη σε
πληµµέληµα. 

Λοιπόν, κύριε Κυβερνητικέ Εκπρόσωπε, ενηµερώστε τους εκ-
προσώπους σας ότι το άρθρο 292Α του Ποινικού Κώδικα προ-
βλέπει ότι, όταν η παραβίαση του απορρήτου των επικοινωνιών
θέτει εν κινδύνω θεµελιώδεις αρχές του πολιτεύµατος κατά το
άρθρο 134 του Ποινικού Κώδικα, πρόκειται περί κακουργήµατος
και η προβλεπόµενη ποινή είναι κάθειρξη! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μην επαναλαµβάνετε πράγµατα τα οποία κινούνται στον χώρο

της ηµιµάθειας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κύριε

Καστανίδη, σας παρακαλώ θερµά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Έχετε δίκιο, κύριε Πρόεδρε, τε-

λειώνω. Η κρίση του χρόνου.
Τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέτω ένα ερώτηµα απλό:

Υπάρχει κανείς που να αµφισβητεί το έγγραφο της ΑΔΑΕ, ότι
υπήρξαν πρόσθετες παρακολουθήσεις πέραν αυτών που γνωρί-
ζαµε; Κανένας δεν το αµφισβητεί αυτό. 

Θα ήταν µεγαλειώδης πράξη αν ο Πρωθυπουργός έλεγε «Έκα-
να λάθος. Μου ξέφυγαν πράγµατα και ζητώ συγγνώµη από τον
ελληνικό λαό. Δεν θα επαναληφθεί, και εγώ ο ίδιος, µαζί µε όλη
την Αντιπολίτευση, όλα τα κόµµατα, θα κάνω ό,τι µπορώ για να
διορθώσω τα πράγµατα». Θα ήταν µεγαλειώδης ηθική και πολι-
τική πράξη. 

Γι’ αυτό ακριβώς και δικαιούµαι να σηµειώσω: Πάνω από την
Αίθουσα πλανάται µια λέξη, «τσίπα», και πλανάται, γιατί λείπει
από την Αίθουσα, από τον δηµόσιο διάλογο και από την ευθύνη
της Κυβέρνησης.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο
Υφυπουργός κ. Γιάννης Οικονόµου για δέκα λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας είναι µια
κορυφαία κοινοβουλευτική διαδικασία, ανεξαρτήτως από τις προ-
θέσεις και τα κίνητρα και ως τέτοια πρέπει να την αντιµετωπί-
ζουµε, µε αντιπαράθεση, ενίοτε και σκληρή, αλλά πάντως σίγου-
ρα µε επιχειρήµατα και µε τοποθετήσεις που θα δώσουν στους
πολίτες να καταλάβουν πού στεκόµαστε απέναντι στην πρόταση
δυσπιστίας και σε όσα αυτή εξετάζει στην πορεία της χώρας, την
ποιότητα της διακυβέρνησης, την κατάσταση της κοινωνίας, το
κράτος δικαίου και φυσικά τις προτάσεις, τις αντιλήψεις για την
επόµενη µέρα της πατρίδας και των πολιτών. 

Το πρώτο συµπέρασµα που αβίαστα προκύπτει και από την
οµιλία του κ. Τσίπρα σήµερα, αλλά και από αυτή καθαυτή την
πρόταση µοµφής, είναι ότι δεν υπάρχει τίποτα πιο µάταιο, πιο
ψεύτικο και πιο µαταιόδοξο από το έργο που σκηνοθετεί και ανε-
βάζει επί µήνες ο κ. Τσίπρας σχετικά µε τα παράνοµα λογισµικά
και τις επισυνδέσεις. 

Η µαταιότητα, η υποκρισία και το ψέµα αφορούν κάτι πάρα
πολύ συγκεκριµένο, γιατί γίνονται πολλές αυθαίρετες παρατηρή-
σεις, συνειρµοί και επιλεκτικές υποµνήσεις των όσων από την
πρώτη στιγµή για το θέµα των επισυνδέσεων έχουµε πει. Η υπο-
κρισία και το ψέµα αφορά, λοιπόν, κάτι πάρα πολύ συγκεκριµένο,
την εµµονή, χωρίς τεκµήρια, χωρίς στοιχεία, µε την κατασκευή
αυθαίρετων συµπερασµάτων από τον κ. Τσίπρα, τον ΣΥΡΙΖΑ, την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση, να αποδώσουν στον Πρωθυπουργό
αήθεις χαρακτηρισµούς όπως «εγκέφαλος εγκληµατικού κυκλώ-
µατος», «αρχηγός συµµορίας», «αυτός που παρακολουθούσε
τους πάντες και τα πάντα για να τους ελέγχει και να τους εκβιά-
ζει, συνεργάτες του, φίλους του, γυναίκες φίλων του, υπηρεσια-
κούς παράγοντες που µαζί τους διαχειρίστηκε κρίσιµα ζητήµατα
για τη χώρα». Αυτή είναι η εµµονή σας. Αυτή καυτηριάζουµε και
αναδεικνύουµε από την πρώτη στιγµή. Την εµµονή σας να απο-
δίδετε χωρίς στοιχεία και τεκµήρια αήθεις χαρακτηρισµούς στον
Πρωθυπουργό.

Με όχηµα αυτούς τους ατεκµηρίωτους ισχυρισµούς, δεν κινεί-
στε µόνο σε αυτή την υπόθεση, κυρίες και κύριοι. Με όχηµα αυ-

τούς τους ατεκµηρίωτους ισχυρισµούς, ο ΣΥΡΙΖΑ και προσωπικά
ο κ. Τσίπρας προσπαθούν σώνει και καλά να πείσουν τις Ελληνί-
δες και τους Έλληνες ότι ζουν στην Ελλάδα, αλλά ζουν σε µια
ανελεύθερη, τριτοκοσµική χώρα, περίπου δικτατορία. Σώνει και
καλά. 

Αυτή η επιλογή από µόνη της είναι η απόλυτη απόδειξη της
αλαζονείας και της αµετροέπειας που έχετε. Γιατί, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει πιο αµετροεπής πράξη από το να
υποτιµάτε τη λογική των πολιτών, τη νοηµοσύνη τους. Αλήθεια,
η Ελλάδα είναι τριτοκοσµική, ανελεύθερη και περίπου δικτατο-
ρική χώρα; Αλήθεια; Πού; Σε ποια γειτονιά; Σε ποιο χωριό; Σε
ποια πόλη της πατρίδας µας; Πού; Σε ποια δηµόσια υπηρεσία;
Σε ποια δοµή της συντεταγµένης πολιτείας; Πού; Είναι τριτοκο-
σµικό που τριακόσιες χιλιάδες άνθρωποι έχουν βρει δουλειά τα
τελευταία χρόνια, µισθό και απασχόληση; Είναι δικτατορικά τα
ελληνικά πανεπιστήµια; Αλήθεια, τα πανεπιστήµια µας είναι
«µπαίνει η Αστυνοµία και δέρνει»; Αυτό είναι; Είναι πανεπιστήµια
δικτατορικής χώρας τα εκπαιδευτικά ιδρύµατα που συνεργάζο-
νται µαζί τους τα µεγαλύτερα ακαδηµαϊκά ιδρύµατα του κόσµου;
Είναι πανεπιστήµια δικτατορικής χώρας; Πόσο τριτοκοσµικό είναι
γι’ αυτούς περίµεναν χρόνια να πάρουν τις συντάξεις τους να τις
παίρνουν τώρα σε δύο µήνες; 

Ή µήπως στην Ελλάδα -για να έρθω και σε ένα άλλο αγαπη-
µένο σας θέµα- υπάρχει αλήθεια ζήτηµα ελευθερίας του Τύπου;
Γιατί αν υπάρχει, σίγουρα δεν αφορά τον κ. Τσίπρα, που όποτε
το ζητά -και καλώς- βγαίνει στα κεντρικά δελτία ειδήσεων των κα-
ναλιών, των ίδιων καναλιών πριν πάει και αφού φύγει καταγγέλλει
για τις προνοµιακές τους σχέσεις µε την Κυβέρνηση. Σίγουρα δεν
αφορά εσάς, που ορθώς κάθε µέρα είστε µε άλλους συναδέλ-
φους σας στα τηλεοπτικά κανάλια. Σίγουρα δεν αφορά τα µισά
τουλάχιστον από τα πρωτοσέλιδα των εφηµερίδων που εκδίδο-
νται, που ασκούν σκληρή κριτική στην Κυβέρνηση. Σίγουρα δεν
αφορά, δυστυχώς, ούτε καν τον αρχιδολοφόνο της «17 Νοέµ-
βρη», τον Κουφοντίνα, που κι αυτός όποτε θέλει αρθρογραφεί
στον ελληνικό Τύπο που υπάρχει ζήτηµα ελευθερίας του Τύπου.

Τα όσα σας είπα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι τί-
ποτα λιγότερο από την εµπειρία και τα βιώµατα που οι Έλληνες
πολίτες βλέπουν και ξέρουν. Είναι η πραγµατικότητα της κοινω-
νίας που διαλύει αυτή τη συκοφαντία, την αµετροέπεια και την
προπαγάνδα σας.

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα των επισυνδέσεων. Όχι για να απα-
ντήσουµε στον ΣΥΡΙΖΑ. Εσείς, έτσι κι αλλιώς, είστε στον κόσµο
σας. Κατασκευάζετε συµπεράσµατα, απαγγέλετε κατηγορίες και
ανακαλύπτετε ενόχους. Μόνοι σας τα λέτε, µόνοι σας τα ακούτε.
Έρχοµαι στο ζήτηµα των επισυνδέσεων γιατί οφείλουµε και σε
αυτή τη συζήτηση και από αυτό το Βήµα καθαρές απαντήσεις
στην ελληνική κοινωνία. 

Άλλωστε, όπως ούτε στην οικονοµία ούτε στην ανάπτυξη ούτε
στη διεθνή θέση της χώρας ούτε στο κράτος δικαίου και τους θε-
σµούς ο πήχης, η σύγκριση, το µέτρο δεν είναι ούτε τα όσα κά-
νατε ούτε τα όσα ήσασταν ούτε τα όσα παραµένετε. Για εµάς ο
πήχης και το µέτρο είναι οι προσδοκίες της κοινωνίας από τη δική
µας Κυβέρνηση, γιατί είναι η σχέση αµοιβαίας εµπιστοσύνης που
έχουµε. Γιατί χάρη σε αυτή τη σχέση αµοιβαίας εµπιστοσύνης
πετύχαµε πολλά. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι επισυνδέσεις ρητά και κατη-
γορηµατικά δεν ήταν σε γνώση του Πρωθυπουργού και της Κυ-
βέρνησης. Το λέµε σταθερά και καθαρά από την πρώτη στιγµή.
Από τον Αύγουστο η Κυβέρνηση πήρε θέση διαυγή, σαφή και κα-
θαρή. Απέδωσε άµεσα πολιτικές ευθύνες, πήρε θεσµικές πρωτο-
βουλίες, θωράκισε θεσµικά κρίσιµους τοµείς φορέων του κρά-
τους, πρωταρχικά συµπεριλαµβανοµένης, προεξαρχούσης θα
έλεγα, της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών. 

Παράλληλα, στηρίζει και συνδράµει ενεργά µέσω των δηµό-
σιων αρχών το έργο της δικαιοσύνης στην προσπάθεια πλήρους
διαλεύκανσης κάθε πτυχής της υπόθεσης αυτής. Και είµαστε οι
πρώτοι που λόγω και των πολιτικών µας αρχών -αλλά και της θε-
σµικής µας ευθύνης- θέλουµε να µη µείνει καµµία σκιά στην υπό-
θεση αυτή. Καµµιά ενηµέρωση και κανένα στοιχείο δεν έχει
περιέλθει σε γνώση του Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης.
Καµµιά και κανένα. 

6990 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Αντίθετα, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ και πάρα
πολύ καιρό…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: …(Δεν ακούστηκε) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μη διακόπτετε, κύριε

Δρίτσα. Όταν πάρετε τον λόγο, θα πείτε ό,τι θέλετε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):

Αντίθετα, λοιπόν, καµµία έκθεση, κανένα στοιχείο, καµµία πλη-
ροφορία, επαναλαµβάνω, δεν έχει περιέλθει σε γνώση της Κυ-
βέρνησης και του Πρωθυπουργού. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Τώρα τα έχει µάθει. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):

Αντίθετα, όµως, κοιτάξτε να δείτε εδώ κάτι ενδιαφέρον. Αντίθετα,
εδώ και πάρα πολύ καιρό, ρυπαρά δίκτυα, συστηµατικά και προ-
νοµιακά, διοχετεύουν σε συγκεκριµένες κατευθύνσεις τα στοι-
χεία αυτά.

ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Ποια είναι αυτά;
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Ποια είναι τα ρυπαρά δί-

κτυα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):

Ποια είναι, λοιπόν, τα ρυπαρά δίκτυα. Μάλιστα. Θα σας πω εγώ
ευθέως ποια είναι τα ρυπαρά δίκτυα.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παράκληση θερµή.

Κανείς δεν διακόπτεται από εσάς. Γιατί διακόπτετε; Θα ακούτε
και θα µιλάτε όταν παίρνετε τον λόγο. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, συνεχίστε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):

Ψυχραιµία. Αν είναι δυνατόν να µην πω ποια είναι τα ρυπαρά δί-
κτυα. Θα το απαντήσω και στον κ. Τσίπρα που υιοθέτησε τον όρο
και αναρωτιέται. Ποιοι αποτελούν αυτά τα ρυπαρά δίκτυα; Τα
αποτελούν εκείνοι που κατέχουν το υποτιθέµενο υλικό, που το
έχουν στη διάθεσή τους και που κόβοντας και τραβώντας το ανα-
δηµοσιεύουν κάθε τρεις και λίγο. Τα αποτελούν εκείνοι που το
είχαν στη διάθεσή τους πριν, που το είχαν στην κατοχή τους. Και
φυσικά το αποτελούν οι πραγµατευτάδες που το διακινούν ανά-
µεσα στον έναν και τον άλλον. Αυτά είναι τα ρυπαρά δίκτυα. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Ποιος τα παρήγαγε; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):

Αν θέλετε και ονόµατα, προτείνω να ξεκινήσετε από τον τελευ-
ταίο κρίκο της αλυσίδας. Ρωτήστε αυτούς που τα έχουν και τα
κόβουν και τα ράβουν, ποιοι τους τα δώσανε κι εκείνοι που τους
τα δώσανε από ποιους τα πήραν. Αν θέλετε και ονόµατα, λοιπόν,
αυτός είναι ο δρόµος για να καταλάβετε ποια είναι τα ρυπαρά δί-
κτυα.

ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Τα πιάσατε τα ρυπαρά δίκτυα; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Κάτση, σας πα-

ρακαλώ. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):

Στην υπόθεση αυτή, όµως, κυρίες και συνάδελφοι, δείτε ξανά
κάτι πάρα πολύ ενδιαφέρον. Και σε αυτό το θέµα ο ΣΥΡΙΖΑ επι-
διώκει µανιωδώς να προηγηθεί η πολιτική διαχείριση αυτής της
υπόθεσης από τη δικαστική διερεύνηση. Μανιωδώς. Γι’ αυτό και
όλο αυτό το κακοσκηνοθετηµένο έργο, επίσκεψη στην ΑΔΑΕ, η
αιφνίδια επίσκεψη στην Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, η µελοδρα-
µατική σηµερινή τοποθέτηση και η πρόταση µοµφής. Για κάποιον
περίεργο λόγο, δηλαδή, ο ΣΥΡΙΖΑ θέλει να γίνει δηµόσια θεσµική
συζήτηση χωρίς να έχουµε τα πορίσµατα της δικαστικής έρευ-
νας, χωρίς να έχει τελειώσει η έρευνα στη δικαιοσύνη. Το σωστό
θεσµικά θα ήταν το αντίθετο. 

Τώρα γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ επιδιώκει αυτό; Ίσως διότι βιάζεται να
κερδίσει εντυπώσεις όσο ακόµη το σκοτάδι κυριαρχεί. Γιατί ξέρει
ότι όταν το φως της αλήθειας έρθει στην επιφάνεια, οι ισχυρισµοί
θα καταρρεύσουν και κυρίως το παρανοϊκό, το παράλογο, το εµ-
µονικό, της απόδοσης στον Πρωθυπουργό των χαρακτηρισµών
που του αποδίδετε. 

Αυτό, όµως, δεν είναι πρωτοφανές. Ξέρετε γιατί δεν είναι πρω-
τοφανές; Δεν είναι πρωτοφανές γιατί το έχουµε δει να συµβαίνει
και σε άλλες σκηνοθετηµένες περιπτώσεις σκανδάλων. Το
έχουµε δει στο λεγόµενο «σκάνδαλο «NOVARTIS»» µε τους αξιό-
πιστους µάρτυρες, τους κουκουλοφόρους, τους κοινούς απατε-
ώνες, δηλαδή, σαν κι αυτόν που πιάσανε προχθές. Το σκάνδαλο

που οι κατήγοροι είναι κατηγορούµενοι στα ειδικά δικαστήρια. 
Το βλέπουµε στην υπόθεση µε την περιβόητη κάθαρση των τη-

λεοπτικών σταθµών, όπου ένορκες καταθέσεις -αφήστε τους κα-
τηγορούµενους-, χωρίς κουκούλες, στο φως της ηµέρας, στο
ειδικό δικαστήριο µιλούν για κάτι σακούλες µε εκατοµµύρια ευρώ
από κυπριακές offshore που κατέληξαν στα ταµεία του ΣΥΡΙΖΑ
και µιλούν και για κωδικούς…

ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Έγινε µήνυση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Κάτση, γιατί

διακόπτετε;
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Γιατί λέει ψέµατα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι, σας παρακαλώ.

Να σέβεστε τον οµιλούντα, όπως σας σέβονται και οι παρακο-
λουθούντες.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):
Και παρεµπιπτόντως, µιας και στους κωδικούς είστε ειδικοί, θα
µας πει κάποιος από εσάς ποιος είναι ο Α2; Ποιος είναι αυτός ο
Α2 που θα εξασφάλιζε την πλειοψηφία στο ΣΥΡΙΖΑ CHANNEL;

Θα µπορούσα να πω και άλλα γι’ αυτά τα επεισόδια της επιλο-
γής του ΣΥΡΙΖΑ, κύριε Πρόεδρε, να µιλήσω για το µεταναστευ-
τικό όµως, για να σεβαστώ και το χρόνο µε µια πολύ µικρή ανοχή
λόγω των διακοπών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Διακοπήκατε τόσες
φορές. Φροντίστε, όµως, να ολοκληρώσετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):
Θέλω να πω δυο λόγια για την αρχή και τον ρόλο της στην υπό-
θεση αυτή. Και εδώ θα µπορούσα να πω πολλά περισσότερα για
τον τρόπο µε τον οποίο ο ΣΥΡΙΖΑ αντιλαµβάνεται την ανεξαρτη-
σία των αρχών και αυτά που έλεγε στο παρελθόν. Είπαµε, όµως,
ότι ο πήχης δεν είναι αυτά που λέγατε και κάνατε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, ανεξαρτήτως
των προθέσεων και των σκέψεων του κ. Ράµµου, ο ρόλος της
αρχής εργαλειοποιήθηκε από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και
όχι µόνο. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Ερµηνείες και πρακτικές
που εφαρµόζονταν για τριάµισι χρόνια ξαφνικά άλλαξαν, νόµοι
αγνοήθηκαν. Ο ρόλος της ολοµέλειας της αρχής δεν είναι ακόµα
ξεκάθαρος. Θεσµικοί δίαυλοι επικοινωνίας θα µπορούσαν να
έχουν επιδιωχθεί και να λύσουν ζητήµατα, να λύσουν στρεβλώ-
σεις, να αποσαφηνίσουν πράγµατα. Παρεµπιπτόντως, το Σύντα-
γµα καθορίζει ποιος πάει και µε ποιον τρόπο στις επιτροπές της
Βουλής. Στις συναντήσεις µεταξύ θεσµικών παραγόντων δεν
υπάρχει κάποιο εγχειρίδιο. Αν κάποιος θέλει να δει τον Πρωθυ-
πουργό, δεν υπάρχει κάποιο εγχειρίδιο που να του λέει πώς θα
πας και πώς δεν θα πας. Όλα αυτά γεννούν ερωτηµατικά, επα-
ναλαµβάνω, ανεξαρτήτως των προθέσεων και των σκέψεων του
κ. Ράµµου.

Επειδή δεν είναι ευχάριστο να εµπλέκουµε τις ανεξάρτητες
αρχές στην πολιτική αντιπαράθεση και το ζήτηµα είναι θεσµικά
ευαίσθητο, σταµατάω εδώ στο θέµα αυτό, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και κλείστε, κύριε
Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ακατάσχετη
υποσχεσιολογία η ατεκµηρίωτη σκανδαλολογία και η παρανοϊκή
συνωµοσιολογία θα είναι το παζλ του πολιτικού λόγου του ΣΥ-
ΡΙΖΑ στην πορεία µέχρι τις εκλογές. Επειδή δεν έχει πολιτική
πρώτη ύλη για να αντιπαρατεθεί στην Κυβέρνηση στα ζητήµατα
της αληθινής ζωής, προσπαθεί να φτιάξει αυτήν την πλαστή ει-
κόνα της Ελλάδας που θέλει να µας αναδείξει.

Το διακύβευµα, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για την
πατρίδα, για τους ανθρώπους, είναι πολύ διαφορετικό από το
αφήγηµα του ΣΥΡΙΖΑ, είναι εντελώς διαφορετικό. Είναι µια ισχυ-
ρή, ασφαλής και ευηµερούσα Ελλάδα. Είναι µια Ελλάδα µε
ισχυρή δηµοκρατία. Και ισχυρή δηµοκρατία είναι αυτή στην οποία
όλοι σεβόµαστε το Σύνταγµα και τους νόµους και αυτό το διακύ-
βευµα, κυρίες και κύριοι, είναι συλλογικό και εθνικό. Η Ελλάδα
είναι φιλελεύθερο δηµοκρατικό κράτος και θα παραµείνει. 

Με αυτές τις σκέψεις θέλω να καλέσω τους συναδέλφους να
καταψηφίσουν την πρόταση µοµφής του ΣΥΡΙΖΑ. Έτσι κι αλλιώς,
σε λίγους µήνες από τώρα η ελληνική κοινωνία θα δώσει τη δικιά
της ανανεωµένη εντολή αυτοδυναµίας για την Ελλάδα της επό-
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µενης µέρας στη Νέα Δηµοκρατία και τον Κυριάκο Μητσοτάκη. 
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει ο

Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σάββας Χιονίδης. Στη συ-
νέχεια τον λόγο θα λάβουν ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θεόδω-
ρος Δρίτσας, µετά ο κ. Περικλής Μαντάς από τη Νέα Δηµοκρατία
και ο κ. Χρήστος Κατσώτης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας.

Ορίστε, κύριε Χιονίδη, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά. 
ΣΑΒΒΑΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θεωρώ ότι

σ’ εµένα το είπατε λίγο πιο αυστηρά αυτό το «επτά λεπτά».
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζη-

τούµε την πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ. Βέβαια,
αυτή είναι µια πρόταση η οποία φαίνεται κατά την άποψή µου
προσχηµατική. Και, µάλιστα, διαπιστώνω µε λύπη µου ότι υπάρχει
ένα κλίµα τοξικότητας και οξύτητας, το οποίο πιθανόν να εµπε-
ριέχει και µικροκοµµατικές προσεγγίσεις. Θεωρώ, λοιπόν, ότι
αυτό που θα πρέπει να τηρήσουµε τουλάχιστον στην πορεία,
όπως αναφέρθηκε και από άλλους συναδέλφους, είναι η ευπρέ-
πεια που απαιτείται σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής. Προ-
σωπικοί χαρακτηρισµοί ιδιαίτερα κατά του Πρωθυπουργού δεν
ταιριάζουν εδώ ούτε κατά συναδέλφων. 

Ένα µεγάλο ζήτηµα που τίθεται είναι αν τελικά θα δοθεί φως
σε όλα. Αυτή είναι η πάγια θέση και ο θεσµικός τρόπος που αντι-
µετώπισε η Νέα Δηµοκρατία και ο Πρωθυπουργός Κυριάκος Μη-
τσοτάκης ευθύς εξαρχής το συγκεκριµένο ζήτηµα. Αλλά τι
σηµαίνει άπλετο φως; Σηµαίνει ότι πρέπει να τηρηθούν οι διαδι-
κασίες και οι διαδικασίες αυτές έρχονται µόνο διά µέσου της δι-
καιοσύνης. Τη δικαιοσύνη, βέβαια, δεν µπορεί να την παίρνουµε
αλά καρτ ούτε να ορίζουµε σε πόσο χρόνο θα προσδιορίσει αυτά
τα ζητήµατα. Κάποιοι φωνάζουν «δικαιοσύνη παντού». Συµφω-
νούµε, αλλά όχι αλά καρτ.

Ακούστηκε εδώ µέσα επίσης ότι το βούλευµα που βγάζει το Δι-
καστικό Συµβούλιο δεν είναι και αθώωση. Γιατί δεν κατατίθεται
µία πρόταση να καταργηθούν τα βουλεύµατα των δικαστικών
συµβουλίων και να πηγαίνουν όλοι οι κατηγορούµενοι και να
αθωώνονται; Δεν µπορούµε, λοιπόν, να σταθούµε και να προσβά-
λουµε το νοµικό πολιτισµό και τον ισχύοντα νόµο στην Ελλάδα. 

Ένα δεύτερο κοµµάτι στο οποίο θα ήθελα να αναφερθώ είναι
κατά πόσο έχουµε τη νοµιµότητα των πληροφοριών. Και σε άλλες
εισηγήσεις µου από αυτό το Βήµα ανέφερα ότι είναι πολύ σηµα-
ντικότερο όλων και πρέπει να αναφέρεται ότι όλοι πρέπει να φρο-
ντίζουµε, ώστε να µην υπάρχουν διαρροές από την ΕΥΠ. Πού
βρέθηκαν αυτές τις πληροφορίες; Ποιος είναι αυτός ο οποίος τις
διοχέτευσε; Επίορκοι; Επιχειρησιακά στελέχη της ΕΥΠ; Είναι δυ-
νατόν αυτή την υπηρεσία, που είναι πραγµατικά πολύ χρήσιµη
για την πατρίδα στους ιδιαίτερα δύσκολους καιρούς, να µπο-
ρούµε να την πυροβολούµε ή κάποιοι επίορκοι να µπορούν να
την κάνουν να µοιάζει µε «σουρωτήρι»; Είναι νόµιµες οι πληρο-
φορίες αυτές που έδωσαν; Άσχετα αν είναι αληθείς ή όχι. Επίσης,
δεν ξέρω κατά πόσο είναι νόµιµο ο οιοσδήποτε να ζητάει από την
ΑΔΑΕ, από την ανεξάρτητη αρχή, πληροφορίες για κάποιον τρίτο
χωρίς την έγκρισή του. Θεωρώ ότι δεν είναι σύννοµο, όποιος και
αν είναι αυτός, όποια θέση κι αν έχει σε πολιτικό ή πολιτειακό
αξίωµα. 

Υπό αυτή την έννοια θεωρώ ότι µε αυτό τον τρόπο της λειτουρ-
γίας, όταν λέγεται ότι έκρινε µεταξύ νοµιµότητας και δηµοσίου
συµφέροντος κάποιος από την ανεξάρτητη αρχή, λες και είναι δι-
καστής, λες και ορίζεται κάπου ότι µπορεί αυτός να αποφασίζει
ποιο είναι αυτό το οποίο είναι το δηµόσιο συµφέρον για τη δηµο-
κρατία, µπορεί να αποφασίζει και να πράττει κατά το δοκούν. 

Το µεγάλο ζήτηµα, δυστυχώς, σε αυτή την περίπτωση και µε
αυτή την κουβέντα που γίνεται είναι ότι πλήττεται η πίστη του κό-
σµου στις ανεξάρτητες αρχές και αυτό πρέπει να το προσέξουµε
πάρα πολύ καλά. Η πίστη του κόσµου σε ανεξάρτητες αρχές πρέ-
πει να µείνει αλώβητη. Δυστυχώς, όµως, µε αυτόν τον τρόπο που
γίνονται οι συζητήσεις πλήττεται. 

Τέλος πάντων, σε καµµία περίπτωση οι αποκαλύψεις περί των
ονοµάτων σήµερα δεν µπορεί να αποτελέσουν έναν µανδύα νο-
µιµοποίησης των παρανόµως ληφθεισών πληροφοριών. Γιατί οι

πληροφορίες, είτε αληθείς είτε όχι, είναι βέβαιο ότι παράνοµα
ελήφθησαν και αυτό πρέπει να µας προβληµατίζει πάρα πολύ. 

Καταλήγοντας, θέλω να πω ότι εµείς στη Νέα Δηµοκρατία βλέ-
πουµε τη µεγάλη εικόνα και βλέπουµε µε αισιοδοξία την Ελλάδα
του 2030. Και αυτό το βασίζουµε στη βεβαιότητα, διότι µέχρι σή-
µερα έχουµε µία αξιόπιστη εφαρµογή του προγράµµατός µας
που το βλέπουµε για πρώτη φορά στην Ελλάδα. Και επειδή στη
ζωή όλα είναι συγκριτικά -κάποιος είναι υψηλότερος από τον
άλλον- δεν µπορούµε να µην κάνουµε τις κρίσεις µας αυτές.

Για εµένα δύο είναι οι συγκρίσεις. Η πρώτη σύγκριση είναι µε
τον εαυτό µας. Δηλαδή, τι; Αν αυτό το πρόγραµµα της Νέας Δη-
µοκρατίας, το οποίο κρατώ στα χέρια µου, εφαρµόστηκε αξιόπι-
στα και έγιναν περισσότερα από όσα υποσχεθήκαµε παρ’ όλες
τις τεράστιες διεθνείς συγκυρίες -τις αρνητικές συγκυρίες,
εννοώ- οι οποίες έπληξαν τον κόσµο και είχαµε να τις δούµε σα-
ράντα, ογδόντα ή περισσότερα από εκατό χρόνια. 

Εποµένως εδώ φαίνεται η αξιοπιστία της Κυβέρνησης και αυτό
δίνει το εχέγγυο ότι µπορούµε να προχωρήσουµε και να βλέ-
πουµε µε αισιοδοξία µπροστά µας το 2030.

Η δεύτερη αξιολόγηση είναι µε την προηγούµενη διακυβέρ-
νηση, η οποία είναι και σχετικά πρόσφατη και µπορεί στη µνήµη
ο καθένας να αξιολογήσει και να κρίνει. Βέβαια, και αξιολογήθηκε
και κρίθηκε στις εκλογές του 2019. Δεν πρόκειται να µπω σε αυτή
τη διαδικασία. Αυτό που λέω µόνο είναι ότι όλοι θυµόµαστε, όλοι
κρίνουµε και βλέπουµε τη Νέα Δηµοκρατία, την Κυβέρνηση και
τον Πρωθυπουργό, τα µεγάλα άλµατα που έγιναν προς τα
εµπρός και αυτά τα άλµατα δεν είναι µόνο να τα παραδεχόµαστε
µόνο εµείς και να τα λέµε. Τα λένε διεθνείς οίκοι, τα λέει ο διε-
θνής παράγοντας, ο οποίος πλέον βλέπει την Ελλάδα από µία
παρ’ ολίγο φτωχή βαλκανική χώρα, να συµµετέχει στο γίγνεσθαι
της Ευρώπης.

Εµείς πλέον συµµετέχουµε στη µεγάλη εικόνα του κόσµου, στη
µεγάλη εικόνα της Ευρώπης, αλλά όχι µόνο αυτό, τη συνδιαµορ-
φώνουµε κιόλας. Με αυτή την έννοια θεωρώ ότι δεν µπορεί να
έχει τύχη η πρόταση δυσπιστίας η οποία κατατέθηκε και πιστεύω
ότι όλοι µαζί πρέπει να προχωρήσουµε. Τα προβλήµατα εκεί έξω
είναι πάρα πολλά και στη γειτονιά µας και εντός, ώστε να τα αντι-
µετωπίσουµε µε περισσότερη παρρησία. Εξάλλου, συζητήθηκαν
όλα αυτά που συζητιούνται σήµερα τον Δεκέµβρη, όταν ψηφιζό-
ταν ο νόµος, εκλογές έχουµε σε τρεις, σε τέσσερις, σε πέντε
µήνες -όσο χρειάζεται και είναι το συνταγµατικό όριο- ώστε να
µπορέσει ο λαός να αποφασίσει µε νηφαλιότητα. Εµείς, λοιπόν,
οφείλουµε να κάνουµε θετικές προτάσεις και όχι συγκρούσεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ
για τη συνέπεια στον χρόνο.

Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία ο κ. Θεόδωρος Δρίτσας για επτά λεπτά.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Όχι, κύριε Οικονόµου, στην Ελλάδα δεν έχουµε δικτατορία.

Πάλεψε ο ελληνικός λαός πολλά χρόνια για να µην έχουµε δικτα-
τορία και έχουµε αυτή τη δηµοκρατία που έχουµε και την υπερα-
σπίζεται ο ελληνικός λαός, όπως και όλα τα κόµµατα τα δηµο-
κρατικά στη Βουλή, αλλά έχουµε µία Κυβέρνηση που αυτή τη δη-
µοκρατία δεν την υπερασπίζεται, αντίθετα την υπονοµεύει και
αυτό είναι πολύ ανησυχητικό και το σηµερινό θέµα εντάσσεται
εκεί, σε αυτό.

Εσείς παρουσιάσατε έναν Πρωθυπουργό µειωµένου καταλο-
γισµού. Δεν ήξερε! Ξέρει όλη η Ελλάδα, ξέρουν όλα τα κόµµατα,
ξέρουν όλες οι ανεξάρτητες αρχές, ξέρουν οι πάντες και δεν
ξέρει ο Πρωθυπουργός! Δεν είναι πρώτη φορά, είναι στοιχείο της
ελληνικής ιστορίας και της παλαιότερης και της σύγχρονης. Η
Δεξιά όταν βρίσκεται στα πολύ δύσκολα, δραπετεύει. Το έχει
κάνει και παλαιότερα σε κρίσιµες ιστορικές περιόδους, το έχει
κάνει και πρόσφατα µε τον Σαµαρά, το έχει κάνει και σε πολλές
άλλες περιπτώσεις.

Θα καταλάβετε επιτέλους η Κυβέρνηση και η κυβερνητική πλει-
οψηφία ότι η άσκηση του δικαιώµατος της Αντιπολίτευσης να
κάνει πρόταση δυσπιστίας είναι στοιχείο της δηµοκρατίας και ό,τι
άποψη και αν έχετε, αν είναι, όπως είπε, ο κ. Παπαδηµητρίου
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βήµα τακτικισµού ή δεν ξέρω εγώ τι άλλο, είναι αδιάφορο. Είναι
αδιάφορο ποιο είναι το κίνητρο. Δίκη προθέσεων θα κάνετε; 

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και ο Πρόεδρος Αλέξης Τσίπρας
κατέθεσε σήµερα µε τεκµηρίωση πρόταση δυσπιστίας για συγκε-
κριµένο ζήτηµα. Δηλαδή, για την παραβίαση του άρθρου 19, πα-
ράγραφοι 1 και 2 του Συντάγµατος και του σχετικού ν.3115/2003
και του συνόλου της νοµοθεσίας που διέπουν την προστασία του
απορρήτου και του απόλυτα απαραβίαστου των επικοινωνιών και
εσείς, πετάτε την µπάλα στην εξέδρα. Και µε την περισπούδαστη
φράση του κ. Γεραπετρίτη ότι «ένοχος ένοχον ου ποιεί», ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ – Κινήµατος Αλλαγής κ.
Καστανίδης πριν πολύ καλά εξήγησε και εµµένει στην απλοϊκή
ερµηνεία που απ’ ό,τι φαίνεται δίνει ο κ. Γεραπετρίτης ότι ένοχοι
και εσείς, ένοχοι και εµείς, ε, εν πάση περιπτώσει, δεν µπορούµε,
ας απαλλαγούµε. Και δεν τολµάει η Κυβέρνηση να µετατρέψει,
όπως πολλές φορές κάνουν οι κυβερνήσεις την πρόταση δυσπι-
στίας σε πρόταση ψήφου εµπιστοσύνης, όπου εκεί, κύριε Πρό-
εδρε, θα εδικαιολογείτο η παρουσία και η παρέλαση όλων αυτών
των Υπουργών. Γι’ αυτού του είδους την πρόταση µοµφής δεν
δικαιολογείται, έστω και αν είναι εντός Κανονισµού. Τι έχει να συ-
νεισφέρει πέραν του Υπουργού Δικαιοσύνης -ναι- του εκπροσώ-
που της Κυβέρνησης τώρα του κ. Οικονόµου -ναι- του κ. Γεραπετ-
ρίτη -ναι- και ενός, δύο άλλων ακόµα; Τι έχει να συνεισφέρει ο
Υπουργός Υγείας για το θέµα αυτό, παρά µόνο εάν θέλει ως Βου-
λευτής να πάρει τον λόγο; 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα και ερχόµαστε σε µια στρεψοδι-
κία στη λογική ότι µπράβο, µας κάνατε και δώρο, όπως είπε ο κ.
Μητσοτάκης «καλοδεχούµενη η πρόταση µοµφής» -αστειάκια,
αλλά δεν είναι, είναι η γραµµή- αλλά δεν θα απαντήσουµε σε τί-
ποτα, θα το υποβαθµίσουµε ως να είναι ένα θέµα που δεν υπάρ-
χει και το ανακαλύπτει ο ΣΥΡΙΖΑ, άντε και όλοι οι συνταγµατο-
λόγοι -κανένας δεν έχει αντίθετη άποψη- άντε και όλα τα κόµ-
µατα, ε, δεν πειράζει, η κυριαρχία της Κυβέρνησης δεν µπορεί
να αµφισβητηθεί. Εκ της Κυβερνήσεως προέρχεται το δόγµα της
αυθεντικής ερµηνείας των πάντων. Ε, όχι βέβαια, αυτό δεν είναι
δηµοκρατία, αυτό είναι υπονόµευση της δηµοκρατίας. Και έτσι,
τι έχουµε; Να αλλάζει την ατζέντα η Κυβέρνηση και η κυβερνη-
τική πλειοψηφία ένας προς έναν, για να µη συζητηθεί το συγκε-
κριµένο.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν έχετε το δικαίωµα να το κά-
νετε αυτό, ούτε η Κυβέρνηση ούτε ο κ. Μητσοτάκης ούτε κανείς.
Έχετε παραδεχθεί τουλάχιστον στην περίπτωση του κ. Ανδρου-
λάκη ότι έγινε παρακολούθηση νόµιµη που δεν έπρεπε να γίνει
και όλο αυτό το διάστηµα λέγατε «φέρτε µας στοιχεία, δεν έχετε
αποδείξεις».

Το άρθρο 19, παράγραφοι 1 και 2 του Συντάγµατος κατοχυ-
ρώνει, δεν είναι ένα κείµενο µε πολλαπλές ερµηνείες, είναι τόσο
σαφές, είναι η κοινή συµφωνία κοµµάτων, πολιτών, των πάντων,
ότι κανένας δεν έχει δικαίωµα να παρακολουθεί κανέναν. Κανέ-
ναν, παρά µόνο µε δύο ρητά οριζόµενες εξαιρέσεις: Την εθνική
ασφάλεια και τη διακρίβωση σοβαρών εγκληµάτων. Και τι κάνει
το Σύνταγµα; Δεν προβλέπει ότι αυτά θα τα κρίνει η δικαιοσύνη,
η δικαιοσύνη έχει να κάνει τη δουλειά της σε σχέση µε την ποινική
ευθύνη που µπορεί να προκύπτει είτε για πολιτικά πρόσωπα είτε
για οποιονδήποτε άλλον πολίτη που παρανοµεί. Καθιερώνει και
εγκαθιδρύει µία ανεξάρτητη αρχή συνταγµατικά καθιερωµένη,
για να ελέγξει ακριβώς εάν αυτές οι δύο εξαιρέσεις τηρούνται
σχολαστικά και αν κατοχυρώνεται απολύτως το απαραβίαστο των
επικοινωνιών για όλους τους πολίτες, πολιτικά πρόσωπα, στρα-
τιωτικούς, δηµοσιογράφους, οποιονδήποτε και γι’ αυτό βάζει
όλες τις ρήτρες. Και η ανεξάρτητη αρχή εκ του Συντάγµατος έχει
όχι το δικαίωµα, αλλά την υποχρέωση -το είπε ο κ. Καστανίδης-
να ελέγξει µε όλους τους τρόπους, χωρίς να πάρει άδεια από κα-
νέναν και τα πορίσµατα του ελέγχου, βάσει και του δικού σας
νόµου, αλλά και του προϊσχύοντος του ν.3115/2003, να τα κοινο-
ποιήσει στη Βουλή, στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, να
τα κοινοποιήσει στους Αρχηγούς των κοµµάτων και από εκεί και
πέρα όπου χρειάζεται στη δικαιοσύνη. 

Αυτό έκανε ο κ. Ράµµος ως είχε υποχρέωση, όχι απλώς δι-
καίωµα, και αντί να τον στηρίξετε, πάτε να τον βγάλετε ΣΥΡΙΖΑ
και µας είπε ο κ. Χιονίδης πριν να µην υπονοµεύσουµε τις ανε-

ξάρτητες αρχές, τις συνταγµατικά κατοχυρωµένες.
Καταλαβαίνετε πόσο υποκριτές είστε και πόσο σκόπιµα υπο-

κριτής είναι ο κ. Μητσοτάκης; 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κύριε

Δρίτσα. Έχετε ξεπεράσει τον χρόνο σας. Κλείστε.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θα ολοκληρώσω.
Ποια είναι η κορυφαία απόδειξη ότι ο κ. Μητσοτάκης είναι ακρι-

βώς ο ηγήτωρ όλου αυτού του παρακρατικού σχεδιασµού που
υπονοµεύει τη δηµοκρατία και την απειλεί και ακριβώς έτσι απει-
λούνται και όλα τα κοινωνικά δικαιώµατα; Γιατί δεν µπορεί ένας
λαός να γλιτώσει από τη φτώχεια, εάν δεν τον στηρίζει µια πολι-
τεία δηµοκρατική. Εκεί, λοιπόν, ο κ. Μητσοτάκης τι κάνει; Ενώ
έχει αναλάβει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Δρίτσα, κλεί-
στε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, γιατί είµαστε

πολύ αργά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τελείωσα µε αυτή τη φράση. Σας πα-

ρακαλώ!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ξέρετε πόσοι είναι να

µιλήσουν ακόµη; Κλείστε! 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν πρέπει να το προσθέσω αυτό; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείσατε, ολοκληρώ-

σατε. Βλέπετε ότι έχετε πάει σε περισσότερα από εννέα λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δείξτε µία ευαισθησία, κύριε Πρόεδρε.

Σας παρακαλώ, Κοινοβούλιο είναι…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Δρί-

τσα. Σας παρακαλώ θερµά. Σεβαστείτε τους επόµενους συνα-
δέλφους. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Πρόεδρος είστε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Πρόεδρος είµαι, προ-

φανώς! 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν είστε δάσκαλος, δεν είστε διαιτη-

τής. Σας παρακαλώ! Κλείνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι, δεν υπάρχει

θέµα παράκλησης. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κλείνω. Είπα, τελευταία φράση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Πείτε την τελευταία

φράση.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Αφήστε µε να την πω, λοιπόν!
Ο κ. Μητσοτάκης παραβαίνει το Σύνταγµα και τον νόµο από τη

στιγµή που ανέθεσε στον κ. Δηµητριάδη να ενηµερώνεται για τα
ζητήµατα της ΕΥΠ. Απ’ αυτό και µόνο είναι υπόλογος ο κ. Μητσο-
τάκης, που έχει ορκιστεί, που έχει αναλάβει ως Πρωθυπουργός.
Ο κ. Δηµητριάδης δεν έχει καµµία αρµοδιότητα, ούτε καν υπο-
χρέωση σιγής εφ’ όρου ζωής, όπως έχουν όλοι οι άλλοι που
εµπλέκονται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Δρίτσα, κλεί-
στε. Δεν είναι δυνατόν, έχετε ξεπεράσει τα δέκα λεπτά! Αυτό δεν
είναι καθόλου σωστό.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Και µόνο γι’ αυτό είναι ένοχος ο κ. Μη-
τσοτάκης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Είµαστε στο νούµερο

«20» και πρέπει να φθάσουµε στο «42». Αυτό δεν είναι σεβασµός
προς τους επόµενους συναδέλφους. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Με τις παρεµβάσεις σας χάθηκαν δύο
λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όχι, δεν είναι δυνατόν
και το κάνετε πάντα. Ξέρετε ότι υπάρχει σεβασµός του Προ-
εδρείου, αλλά µέχρι ενός ορίου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ας όψεται το Προεδρείο. Γιατί να έρ-
θουν οι Υπουργοί; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Υπενθυµίζουµε στα
οκτώ λεπτά, ξανά στα εννέα και ξεπερνάµε και τα δέκα. Δεν είναι
δυνατόν! Η ώρα είναι 0:30’ και είναι να µιλήσουν ακόµα άλλοι εί-
κοσι δύο συνάδελφοι και ένας Υπουργός. Εάν καθένας παίρνει
παραπάνω χρόνο, τελειώσαµε!
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Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μαντάς έχει τον λόγο
για επτά λεπτά.

ΠΕΡΙΚΛΗΣ ΜΑΝΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µάλ-

λον κάποιοι σε αυτή τη χώρα έχουν θεωρήσει ότι έχουµε πάθει
όλοι συλλογική αµνησία. Μάλλον κάποιοι σε αυτή τη χώρα πι-
στεύουν ότι έχουµε ξεχάσει και ποιοι είναι και πώς κυβέρνησαν
και τις πρακτικές και τις µεθοδεύσεις τους. 

Διότι πάει πολύ, αυτοί που οργάνωναν κίβδηλα δηµοψηφί-
σµατα, αυτοί που έστηναν σκευωρίες κατά πολιτικών αντιπάλων,
αυτοί που βρίσκονται σήµερα στα ειδικά δικαστήρια, οι ίδιοι να
εµφανίζονται σήµερα ως οι δήθεν τιµητές της νοµιµότητας και
ως οι τάχα υπερασπιστές του κράτους δικαίου!

Σας λέει, αγαπητοί συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, τίποτα το
όνοµα «Μάξιµος Σαράφης»; Μάλλον κάτι θα πρέπει να σας λέει,
όταν ήταν ο ίδιος ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ αυτός που από το
Βήµα της Βουλής τον χαρακτήριζε «ήρωα» και σήµερα το πανελ-
λήνιο βλέπει ποιος πραγµατικά ήταν αυτός ο ήρωας, ο ιθύνων
νους µιας εγκληµατικής οργάνωσης, την οποία αποκάλυψε η
αστυνοµική έρευνα και η οποία εξαπατούσε τον κόσµο µε ψεύ-
τικα δάνεια. Αυτός ήταν ο ήρωας του κ. Τσίπρα και του ΣΥΡΙΖΑ.
Αυτός ήταν ο προστατευόµενος µάρτυρας στη σκευωρία της
«NOVARTIS». Αυτός ήταν η αξιόπιστη πηγή για το µεγαλύτερο
σκάνδαλο από συστάσεως του ελληνικού κράτους. Και ερωτώ
τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ: αυτή είναι η ηθική σας βάση; Γι’
αυτό το κράτος δικαίου µιλάτε; Αυτό είναι το ευρωπαϊκό κεκτη-
µένο της πατρίδας µας, το οποίο εσείς τάχα καλείστε να προστα-
τεύσετε και κατά τα άλλα, να στήνετε σκευωρίες του κοινού
Ποινικού Κώδικα και να κυνηγάτε παράνοµα και αντιθεσµικά δύο
πρώην Πρωθυπουργούς, επτά Υπουργούς και έναν κεντρικό τρα-
πεζίτη; Έτσι αντιλαµβάνεστε εσείς τη δηµοκρατία και τη διαφά-
νεια;

Να πάµε παρακάτω, όµως. Τον «Α2» τον γνωρίζετε; Τις επώνυ-
µες και ένορκες καταγγελίες που δόθηκαν ενώπιον του ειδικού
δικαστηρίου για τα «µαύρα χρήµατα» στα ταµεία του ΣΥΡΙΖΑ, τις
έχετε ακούσει αυτές τις κατηγορίες; Τίποτα δεν έχετε να πείτε
γι’ αυτά; Διότι, για πρώτη φορά βλέπουµε το εξής παράδοξο: Να
γίνονται τόσο βαριές αποκαλύψεις, να οδηγούνται πρώην Υπουρ-
γοί σε ειδικά δικαστήρια, να δροµολογούνται αντισυνταγµατικά
δηµοψηφίσµατα και να σχεδιάζονται εκτροπές, να αποκαλύπτεται
ενώπιον δικαστηρίου για το Μάτι όλο το θέατρο που έπαιζε ο
Πρωθυπουργός και το µισό Υπουργικό Συµβούλιο του ΣΥΡΙΖΑ,
να ξεγυµνώνεται όλη η ανεπάρκειά τους και παρ’ όλα αυτά,
αυτοί, που τα έκαναν πράξη όλα αυτά, να αυτοπαρουσιάζονται
σήµερα ως τιµητές της νοµιµότητας! Έ, µάλλον, νοµίζω, πάει
πολύ όλο αυτό! Και αν εσείς δεν το καταλαβαίνετε, να είστε βέ-
βαιοι ότι σίγουρα το καταλαβαίνουν οι πολίτες. 

Πάµε και στο επόµενο, όµως. Τη µικρή Μαρία του Έβρου τη
θυµάστε, το κοριτσάκι από τη Συρία που η «ανάλγητη Κυβέρ-
νηση» άφηνε άταφο στα κρύα νερά του Έβρου ανήµερα τον Δε-
καπενταύγουστο; Ο ίδιος ο Αρχηγός σας έφερε το θέµα στη
Βουλή. Στα κανάλια τα στελέχη σας ωρύονταν για το δήθεν αν-
θρώπινο δράµα και στην Ευρωβουλή οι Βουλευτές του κόµµατός
σας έκαναν ερωτήσεις εκθέτοντας καθηµερινά τη χώρα. Και έρ-
χεται το σήµερα να σας διαψεύσει ξανά, διότι τελικά ήταν όλα
ψέµατα και τα ξένα µέσα πήραν τα δηµοσιεύµατα, αφού βέβαια
εκτέθηκαν πανευρωπαϊκά, αλλά αληθινοί ερευνητές, δηµοσιο-
γράφοι αποκάλυψαν τις τεράστιες τρύπες που είχε αυτή η ιστο-
ρία. Εσείς, όµως, αµετανόητοι. Λέτε, γιατί να ζητήσουµε συγ-
γνώµη; Μα, είναι δυνατόν ακόµα και σήµερα να υποστηρίζετε όλα
αυτά τα ψέµατα που διασύρουν τη χώρα;

Ξέρετε, όµως, δεν ήταν ένα αθώο µικρό ψεµατάκι αυτό, δεν
ήταν ένα λαθάκι που σας ξέφυγε και τάχα δεν µπορείτε να το µα-
ζέψετε, διότι αυτή η υπόθεση ήταν το πρόπλασµα και η βάση για
ένα διεθνές διπλωµατικό επεισόδιο ανάµεσα στη χώρα µας και
την Τουρκία. Γιατί έτσι αντιλαµβάνεστε τη θεσµικότητα του
ρόλου σας, να υιοθετείτε εν ριπή οφθαλµού όσα διασύρουν τη
χώρα διεθνώς, αρκεί να πιστεύετε ότι σας ωφελούν πολιτικά,
µέχρι βέβαια που στο τέλος εκτίθεστε καθολικά. 

Ισχύει, πράγµατι, αυτό που είπε ο Πρόεδρός σας, ο Αλέξης
Τσίπρας, χθες. Υπάρχουν, όντως, δικασταί εις τα Αθήνας. Είναι

αυτοί οι δικαστές οι οποίοι δικάζουν την κυβέρνησή σας, τους
πρώην Υπουργούς σας, σε δύο ειδικά δικαστήρια για παράβαση
καθήκοντος. Είναι οι δικαστές που σε άλλο δικαστήριο δικάζουν
την ανεπάρκειά σας, την ανικανότητά σας, την εγκληµατική σας
αµέλεια για την υπόθεση στο Μάτι. Αλήθεια, έχετε παρακολου-
θήσει τις µαρτυρικές καταθέσεις των ανθρώπων που βρέθηκαν
εκείνες τις ηµέρες εκεί; Έχετε ακούσει τι λένε αυτοί οι άνθρωποι
για το τι έζησαν αυτές τις µέρες µέσα από τις καταθέσεις τους,
χάνοντας τους ανθρώπους τους; Πώς µπορείτε να τα ακούτε όλα
αυτά και να είστε ήρεµοι, να µιλάτε και να συνεχίζετε την καθη-
µερινότητά σας; 

Υπάρχουν δικαστές, λοιπόν, που θα δικάσουν και τον “Μάξιµο
Σαράφη” για την εγκληµατική οργάνωση που έχει στήσει. Υπάρ-
χουν δικαστές που θα ανακαλύψουν βεβαίως και ποιοι ήταν πίσω
από την υπόθεση της µικρής Μαρίας και ποιοι πήγαν να στήσουν
το διπλωµατικό επεισόδιο µε την Τουρκία. Βεβαίως και υπάρχουν
δικαστές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για το θέµα των επισυνδέσεων
η Κυβέρνηση από τον περασµένο Αύγουστο έχει πάρει σαφή και
ξεκάθαρη θέση, υπηρετώντας µε συνέπεια το θεσµικό της ρόλο.
Πρώτον, ανέλαβε άµεσα την πολιτική ευθύνη, αποµακρύνοντας
τα στελέχη που σχετίζονταν µε την ΕΥΠ. Δεύτερον, στηρίζει την
έρευνα της ελληνικής δικαιοσύνης, χωρίς αστερίσκους, ώστε να
χυθεί άπλετο φως στην υπόθεση. Τρίτον, προχώρησε γρήγορα
και καταλυτικά σε θεσµικές αλλαγές του νοµοθετικού πλαισίου,
ώστε να αποφευχθούν νέα ζητήµατα στο µέλλον. 

Από κει και πέρα, όµως, ένα διάχυτο κλίµα τοξικότητας έχει
επικρατήσει στη δηµόσια σφαίρα. Μια τοξικότητα που διαχέεται
σταθερά και συστηµατικά από το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης. Έτσι, πότε έχουµε αυθαίρετες συσχετίσεις της ΕΥΠ µε
το «Predator», πότε εµφανίζονται λίστες παρακολουθήσεων που
προνοµιακά δηµοσιεύονται µόνο στα φιλικά µέσα προς την Αντι-
πολίτευση και πότε έχουµε παρεµβάσεις της ΑΑΔΕ στους παρό-
χους τηλεπικοινωνιών, αλλά και στη Βουλή, µε τρόπο, όµως, που
δηµιουργεί εύλογες αµφιβολίες σχετικά µε την τήρηση του ανε-
ξάρτητου ρόλου της αρχής, για να χρησιµοποιήσουµε έναν ήπιο
όρο.

Σε αυτό το σηµείο αναρωτιέµαι, ωφελούν όλα αυτά την αντί-
ληψη που έχουµε για τα γεγονότα; Βοηθούν όλα αυτά τη διερεύ-
νηση ενός ζητήµατος που η ίδια η Κυβέρνηση αναγνώρισε ως
πρόβληµα από την πρώτη στιγµή ή µήπως τελικά όλα αυτά δηµι-
ουργούν ένα ακραίο και πολωµένο κλίµα που ευνοεί πολιτικά την
Αντιπολίτευση, η οποία αποστρέφεται την οµαλότητα και επιδιώ-
κει µονίµως το χάος και την αναµπουµπούλα; 

Διότι, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι αλήθεια ότι όταν η χώρα µας
µε πολύ κόπο επιτέλους γυρίζει σελίδα, όταν η χώρα µας κερδίζει
το χαµένο έδαφος και ανακτά επίπεδο και αναγνώριση στο διε-
θνές περιβάλλον, όταν η χώρα µας αντιµετωπίζει µε επιτυχία µε-
γάλες και πρωτοφανείς κρίσεις τα τελευταία τρία χρόνια και όταν
η χώρα µας στέκεται όρθια απέναντι στην τουρκική επιθετικό-
τητα, µε αυτοπεποίθηση και σιγουριά ύστερα από πάρα πολύ
καιρό, σε αυτές τις συνθήκες η Αντιπολίτευση ασφυκτιά, της λεί-
πει οξυγόνο. Ειδικά µια αντιπολίτευση σαν εσάς που είστε χωρίς
σχέδιο, χωρίς πρόγραµµα, χωρίς πυξίδα. 

Επειδή, όµως, αντιλαµβανόµαστε και γνωρίζουµε την ποιότητα
και το ποιόν του καθενός µας, θα πρέπει να ξέρουµε όλοι πολύ
καλά ότι η δηµοκρατία µας δεν κινδυνεύει, η δηµοκρατία µας δεν
απειλείται και η δηµοκρατία µας έχει θεσµούς, πλαίσιο και κανό-
νες τα οποία παντού και πάντα θα υπερασπίζονται. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει ο
Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστος
Κατσώτης για επτά λεπτά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι της Κυβέρνησης, ο Πρόεδρος της Αρχής Διασφάλισης

Απορρήτου των Επικοινωνιών τα στοιχεία τα έθεσε καλώς ή όχι
υπ’ όψιν του Προέδρου της Βουλής και των πολιτικών Αρχηγών;
Το ΚΚΕ λέει, καλώς. Πρέπει να γίνει έκτακτη σύγκληση της Επι-
τροπής Θεσµών και Διαφάνειας της Βουλής για την ακρόαση του
Προέδρου της ΑΔΑΕ κ. Ράµµου, ναι ή όχι; Το ΚΚΕ λέει, άµεσα.
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Μπορεί η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός να κρύβονται µε διά-
φορα τερτίπια; Οφείλει ή όχι να δώσει εξηγήσεις και να αναλά-
βετε τις ούτως ή άλλως δεδοµένες ευθύνες σας;

Κύριοι, δεν πρόκειται να αποφύγει κανείς την απόδοση ευθυ-
νών, ούτε η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ
και το ΠΑΣΟΚ που έχουν βάλει την υπογραφή τους σε αυτό το
θεσµικό πλαίσιο του «βούρκου» των παρακολουθήσεων, του αυ-
ταρχισµού και της συγκάλυψης, όπως και την υπόθεση των πα-
ρακολουθήσεων στην έδρα της Κεντρικής Επιτροπής του ΚΚΕ. 

Η µοµφή του ΚΚΕ προς την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
είναι δεδοµένη και διαρκής και αφορά και το δυσώδες σκάνδαλο
των υποκλοπών αλλά και το σύνολο των προβληµάτων που συσ-
σωρεύονται στις πλάτες του λαού. Αυτή τη µοµφή την εκφρά-
ζουµε τέσσερα χρόνια στη Βουλή µε την καταψήφιση των
αντιλαϊκών νοµοσχεδίων της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά κυρίως
στον καθηµερινό αγώνα ενάντια στην αντιλαϊκή πολιτική. 

Αυτή η µοµφή αφορά και τα άλλα κόµµατα που στηρίζουν το
σηµερινό σάπιο σύστηµα και το κράτος τους. Αυτή η µπόχα και
η δυσωδία αναβλύζει και σήµερα από αυτόν τον δικοµµατικό
«βούρκο» της αντιπαράθεσης. 

Η πραγµατική µοµφή του λαού χρειάζεται να είναι η βροντερή
και σε συµµετοχή στον αγώνα και µε την ψήφο του στις επερχό-
µενες εκλογές, για να γίνει ο ίδιος ο λαός το αντίπαλο δέος στη
σήψη και την αντιλαϊκή πολιτική, µε ένα ΚΚΕ πιο δυνατό. Οι ερ-
γατικές λαϊκές οικογένειες ζουν τις βαριές συνέπειες της πολιτι-
κής σας. Η θέση τους επιδεινώνεται συνεχώς. Δεν υπάρχει πτυχή
της ζωής που να µην έχει δυσκολέψει. Μεγάλη πλειοψηφία στε-
ρείται βασικών αγαθών και αναγκών. Το 30% ζει κάτω από το όριο
της φτώχειας. Εκεί οδηγεί η στρατηγική της καπιταλιστικής ανά-
πτυξης που όλοι στηρίζετε µε τις όποιες παραλλαγές, είτε αυτή
εφαρµόζεται από κάθε κόµµα µόνο του είτε µαζί, όπως από την
κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ-ΝΔ-ΛΑΟΣ, µετά ΝΔ-ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ, µετά ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Όλοι σας στηρίξατε την πλουτοκρατία µε θύµατα ερ-
γαζόµενους, αυτοαπασχολούµενους, βιοπαλαιστές, αγρότες και
κτηνοτρόφους. 

Όντως είναι νωπές οι διακυβερνήσεις σας, κύριε Γεραπετρίτη.
Ο λαός δεν ξεχνά τα µνηµόνια που ψηφίσατε όλοι µαζί, τα µέτρα
και την πολιτική σας που επιδείνωσαν περαιτέρω τους όρους
ζωής του λαού. Δεν ξεχνά ότι κανείς σας δεν κατάργησε αντιλαϊ-
κούς νόµους των προηγούµενων, αντίθετα συνεχίσατε από εκεί
που σταµάτησαν οι προηγούµενοι. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, που έλεγε ότι θα καταργούσε τα µνηµόνια, έφερε
το τρίτο, που το ψηφίσατε µαζί Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και Πο-
τάµι, όταν έχασε τότε την κυβερνητική πλειοψηφία. Διατήρησε
τον κατώτερο µισθό που µείωσε η Κυβέρνηση ΝΔ-ΠΑΣΟΚ σε µια
νύχτα σε 22% και 32% για τους νέους. Έφερε νόµο που τον κα-
τώτερο µισθό θα τον αποφασίζει Υπουργός µε κριτήριο τις αντο-
χές των κερδών. Όχι µόνο δεν κατάργησε τους νόµους του
ΠΑΣΟΚ που πετσόκοβε τις συντάξεις, αλλά αντίθετα προχώρη-
σαν στον νόµο Κατρούγκαλου, οδηγώντας τη µεγάλη πλειοψηφία
των συνταξιούχων στην απόγνωση. Αύξησε τους φόρους και τα
χαράτσια στον λαό απαλλάσσοντας τους επιχειρηµατικούς οµί-
λους. Προσαρµόστηκε πλήρως στις αντιλαϊκές αποφάσεις της
Ευρωπαϊκής Ένωσης για την ενέργεια, µε την εισαγωγή του χρη-
µατιστηρίου ενέργειας, του εµπορίου ρύπων, το κλείσιµο των λι-
γνιτικών µονάδων, που οδήγησε µε τη συνέχεια της πολιτικής
τους στην ενεργειακή φτώχεια µεγάλο πληθυσµό. 

Η Νέα Δηµοκρατία συνέχισε από εκεί που σταµάτησε ο ΣΥΡΙΖΑ
για να βελτιώσει ακόµα παραπέρα το φιλικό περιβάλλον των
επενδυτών, µειώνοντας παραπέρα την τιµή της εργατικής δύνα-
µης, µε νέες εισφοροαπαλλαγές, φοροαπαλλαγές, µε προνόµια
και χρηµατοδοτήσεις. Ο κατώτατος µισθός βρίσκεται κάτω από
αυτόν που ήταν πριν έντεκα χρόνια, το 2012. Ο πληθωρισµός µεί-
ωσε παραπέρα την αγοραστική δύναµη πάνω από το 40%. Ενά-
µισι εκατοµµύριο συνταξιούχοι παίρνουν έως 564 ευρώ σύνταξη.
Ποιος από σας αλήθεια µπορεί να ζήσει µε αυτά; 

Τους δανειολήπτες τούς ρίχνετε στον λάκκο των κορακιών
τύπου Πάτσηδων, τους αρπάζουν το βιος τους και από την άλλη
δίνετε τους ψίχουλα µε τα διάφορα pass και καλάθια της κοροϊ-
δίας, όπως και τα 250 ευρώ εφάπαξ. Οι δυνάµεις καταστολής
διατίθενται στην υπηρεσία των εργοδοτών ενάντια τους αγωνι-

ζόµενους εργαζόµενους και στην υπηρεσία των κορακιών για να
ξεσπιτώνουν τη φτωχολογιά. 

Η προσωρινότητα στη δουλειά χιλιάδων εργαζοµένων, που επι-
δεινώνει την κατάσταση έχει πάρει ασύλληπτη διάσταση. Το 2022
οι απολύσεις έφτασαν τους δύο εκατοµµύρια εξακόσιους ενενή-
ντα τρεις χιλιάδες διακόσιους είκοσι τέσσερις εργαζοµένους. Ξε-
περνά ακόµη και τον συνολικό αριθµό των µισθωτών. Οι φόροι
είναι αβάσταχτοι. Στον προϋπολογισµό το 2023 γράψατε 3 δισε-
κατοµµύρια ευρώ επιπλέον φόρους. Συνεχίζονται, όµως, οι φο-
ροαπαλλαγές στους επιχειρηµατικούς οµίλους. Τους µειώσατε
τους φόρους. Από το 15% ο ΣΥΡΙΖΑ τους πήγε στο 10% και η
Νέα Δηµοκρατία στο 5%. Ενώ οι εργαζόµενοι πληρώνουν φόρο
22%. Το 95% των φορολογικών εσόδων τα βουτάτε από τις ερ-
γατικές λαϊκές οικογένειες. 

Αρνείστε να κάνετε αντιπληµµυρικά και αντιπυρικά έργα, µε
τραγικές συνέπειες για τη ζωή και το βιος του λαού. Είστε όλοι
συνένοχοι γι’ αυτή την κατάσταση. Καµµιά δουλειά δεν έχουν τα
εργατικά λαϊκά στρώµατα µε τα κόµµατα του κεφαλαίου. 

Για το ΚΚΕ το πολιτικό πρόβληµα του λαού και της χώρας είναι
ακριβώς αυτός ο δρόµος που ακολούθησαν και ακολουθούν οι
κυβερνήσεις, που η µια παραδίδει τη σκυτάλη στην άλλη και ο
λαός βυθίζεται ακόµα περισσότερο στον «βούρκο» των προβλη-
µάτων. 

Το πραγµατικό δίληµµα µπροστά στις εκλογές είναι αν η επό-
µενη κυβέρνηση, που θα είναι αντιλαϊκή, ό,τι χρώµα κι αν έχει, θα
είναι δυνατή και ο λαός αδύναµος και ανασφαλής ή αν θα είναι
δυνατός ο λαός και το κίνηµά του, µε ισχυρό ΚΚΕ, και αδύναµη
η όποια αντιλαϊκή κυβέρνηση. Η σταθερότητα αυτού του συστή-
µατος σηµαίνει µεγάλη αστάθεια και στη ζωή του λαού και ο λαός
έχει πείρα. Όλα τα µετεκλογικά κυβερνητικά σενάρια είναι αντι-
λαϊκά. Γι’ αυτό και πρέπει ο λαός να τα κάψει στις εκλογές. 

Το ΚΚΕ είναι το µόνο κόµµα που δεν έχει καµµία δέσµευση
απέναντι στο κεφάλαιο, στους επιχειρηµατικούς οµίλους, στις
ιµπεριαλιστικές ενώσεις και συµµαχίες τους. Υπερασπίζεται στα-
θερά τα εργατικά λαϊκά συµφέροντα και δικαιώµατα σε όλες τις
συνθήκες. Στηρίζει τους εργατικούς λαϊκούς αγώνες και τις διεκ-
δικήσεις. Οι δυνάµεις του πρωτοστατούν στην οργάνωσή τους,
όποιος και αν είναι στην κυβέρνηση. 

Μόνο το ΚΚΕ µπορεί να πρωτοστατήσει σε µια µεγάλη εργα-
τική λαϊκή αντεπίθεση που αφορά το σήµερα, τα άµεσα και επεί-
γοντα προβλήµατα του λαού και κυρίως την προοπτική µε στόχο
µια πραγµατική λαϊκή νίκη, µε τον λαό πρωταγωνιστή και το ΚΚΕ
πολύ πιο δυνατό. Μόνο η ψήφος στο ΚΚΕ γίνεται στήριγµα των
ίδιων των εργαζοµένων. Αυτό καλούµε να κάνουν οι εργατικές
λαϊκές δυνάµεις και να ρίξουν µοµφή σε όλους σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Σας ευχαριστώ για τη
συνέπεια στον χρόνο, κύριε συνάδελφε.

Αφού τακτοποιηθεί το Βήµα υγειονοµικά, τον λόγο θα πάρει
για δέκα λεπτά ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Σκυ-
λακάκης. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικο-

νοµικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παρούσα πρόταση µοµφής

έχει µία ιδιαιτερότητα, που έγκειται στο ότι την καταθέτει µια
Αξιωµατική Αντιπολίτευση η οποία, κατά τη γνώµη µου, είναι εντε-
λώς ακατάλληλη για να αναλάβει τη διακυβέρνηση της χώρας.
Και αυτό πιστεύω ότι είναι ένα από τα µεγαλύτερα προβλήµατα
που έχει η Ελλάδα σήµερα και αυξάνει προφανώς και τις δικές
µας ευθύνες, γιατί µια τόσο κακή Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν
είναι καλή εξέλιξη ούτε για την Κυβέρνηση ούτε για τη χώρα. Το
πρόβληµα αυτό προφανώς δεν θα το λύσουµε εµείς, αλλά ο ελ-
ληνικός λαός τα επόµενα χρόνια. 

Όµως, είναι ανάγκη να εξηγήσουµε από αυτό το Βήµα γιατί
είναι τόσο ακατάλληλη η Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Η σύντοµη
απάντηση είναι ότι όταν ήρθατε στην κυβέρνηση, αποτύχατε πα-
ταγωδώς σε όλα τα επίπεδα. Και όταν οδηγηθήκατε πίσω στην
Αντιπολίτευση, δεν καταλάβατε ούτε γιατί συνέβη αυτό ούτε την
έκταση της αποτυχίας σας ούτε και τις συνέπειες της αποτυχίας
σας. Και προφανώς δεν διδαχθήκατε ούτε και από τα λάθη που
οδήγησαν σ’ αυτή την αποτυχία. Έκτοτε δεν αλλάξατε σε τίποτε
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και θα έλεγα ότι, σε σχέση µε το 2019, έχετε γίνει µάλλον χειρό-
τεροι σήµερα από ό,τι τότε. 

Ειδικότερα, όσον αφορά στην οικονοµία, που αποτελεί το δικό
µου πεδίο ευθύνης, ειδικά τα δηµοσιονοµικά, οι κυβερνήσεις κρί-
νονται από δύο πράγµατα: από τις επιλογές που κάνουν στη δια-
χείριση των δηµοσίων πόρων, πού πηγαίνουν τα χρήµατα των
φορολογουµένων, και από την ικανότητά τους να δηµιουργούν
πλούτο. 

Ας δούµε, λοιπόν, τι προτεραιότητες είχε η προηγούµενη κυ-
βέρνηση και πώς συγκρίνονται µε τις δικές µας δηµόσιες δαπά-
νες. Θα ξεκινήσω µε την άµυνα και την ασφάλεια της χώρας. 

Ως κυβέρνηση η προηγούµενη κυβέρνηση, η κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ, κράτησε τους εξοπλισµούς κάτω από το απολύτως ελάχι-
στο. Όχι στο απολύτως ελάχιστο, κάτω από το απολύτως
ελάχιστο. Λαϊκά θα λέγαµε ότι δεν θέλατε να αγοράσετε ούτε
βίδα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: …µη λέτε τέτοια πράγµατα…(δεν
ακούστηκε)

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΚΥΛΑΚΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικο-
νοµικών): Την ίδια ακριβώς στιγµή που στην Τουρκία -τη βασική
απειλή που έχει αυτή η χώρα- µετά την απόπειρα του πραξικο-
πήµατος το 2016 έγινε µία βίαιη στροφή προς κάτι πολύ απειλη-
τικότερο. Και όταν εµείς επενδύσαµε επιτέλους µαζικά στην
αντιµετώπιση της τουρκικής απειλής και χτίσαµε στρατηγικές
συµφωνίες, όπως αυτή µε τη Γαλλία και τις άλλες χώρες, όχι
µόνο δεν αναγνωρίσατε αυτές τις πρωτοβουλίες, αλλά ψηφίζετε
συστηµατικά απέναντι στις αµυντικές δαπάνες της χώρας.
Μήπως, όµως, επενδύσατε στις κοινωνικές δαπάνες, που ήταν το
περίφηµο δίληµµα «κανόνια ή βούτυρο»; Όχι. 

Στη διάρκεια της διακυβέρνησής σας, στην παιδεία, για παρά-
δειγµα, δαπανήσατε τα απολύτως ελάχιστα και ταυτόχρονα -
αυτό δε είναι σηµαντικότερο από το τι δαπανήσατε- ενθαρρύνατε
µε κάθε τρόπο τη λιγότερη και τη χειρότερη παιδεία και τώρα
πουλάτε στους νέους τη θεωρία ότι µπορούν να έχουν τα αγαθά
της παιδείας χωρίς να την αποκτήσουν. Ταυτίζετε -βλέπω τα σποτ
σας- την παιδεία µε την ξεγνοιασιά και το όνειρο και όχι µε τη
δουλειά και την ευθύνη, κάτι που είναι πολύ δυσάρεστο, διότι η
παιδεία από οικονοµικής πλευράς είναι το βασικό µακροπρόθε-
σµο εργαλείο µε το οποίο επιτυγχάνεται η κοινωνική κινητικότητα
και µειώνονται οι ανισότητες. 

Μιλάτε για δικαιοσύνη και πλήξατε και συνεχίζετε να πλήττετε
το βασικό εργαλείο µείωσης των κοινωνικών ανισοτήτων που
υπάρχει µακροχρόνια σε µία κοινωνία.

Στην υγεία, επίσης, κάνατε συνειδητά την πολιτική επιλογή να
µη δαπανάτε χρήµατα και πραγµατικά ποτέ δεν κατάλαβα τον
λόγο. Ποτέ δεν κατάλαβα γιατί αποφασίσατε να µη δίνετε τα χρή-
µατα που είχε ανάγκη η υγεία, την ώρα που ξέραµε ότι ακόµα και
πριν από τα µνηµόνια το ΕΣΥ ήταν χρονίως προβληµατικό. 

Όµως, ακόµη και εκεί που είχατε τη δυνατότητα να δαπανή-
σετε άφθονα χρήµατα, όπως στη µετανάστευση, το θέµα ήταν
µε ποιον τρόπο τα ξοδέψατε. Ήταν πολιτική σας επιλογή -εσάς
των δικαιωµατιστών, που τώρα φωνάζετε για τη µικρή Μαρία και
έγιναν όλα αυτά που έγιναν- αντί να φτιάξετε σύγχρονες εγκατα-
στάσεις, που θα έδιναν µια αξιοπρεπή διαβίωση στους παράτυ-
πους µετανάστες και τους πρόσφυγες, να ανέχεστε επί χρόνια
την απόλυτη αθλιότητα της Μόριας και την καταπάτηση εκεί κάθε
έννοιας δικαιωµάτων µε τον πιο βάναυσο και πιο µαζικό τρόπο,
µε αυτές τις συνθήκες αθλιότητας στις οποίες ζούσαν. 

Περνώντας τώρα στη συνολική οικονοµική πολιτική, δεν θα µι-
λήσω για την απάτη της «αυταπάτης» του 2015. Τα έχουµε συζη-
τήσει πολλές φορές σε αυτή την Αίθουσα και δεν θα τα ξεχάσει
ποτέ ο ελληνικός λαός. Θα µιλήσω για την επόµενη µέρα της δια-
κυβέρνησής σας, µετά το 2015, γιατί εκεί η πολιτική επιλογή σας
δεν έχει αλλάξει σε τίποτα. Μάλλον είστε χειρότεροι. Τότε, µετά
το 2015, ήρθατε µε απίστευτους φόρους και εισφορές να πλή-
ξετε όλα τα κίνητρα για επένδυση, εργασία και παραγωγή. Και τι
πετύχατε µε αυτό; Τους µεν µικρούς, που µπορούσαν να κρυ-
φτούν, τους σπρώξατε στη φοροδιαφυγή και τη «µαύρη» εργα-
σία. Τους νέους, όσοι ήταν διεθνώς ανταγωνιστικοί, τους ωθή-
σατε να φύγουν στο εξωτερικό και τις µεγαλύτερες επιχειρήσεις
τις ωθήσατε στην επενδυτική απραξία και την αδράνεια, ενώ σε

όσους τυχόν ήθελαν να έρθουν στην Ελλάδα από τις µεγάλες πα-
γκόσµιες επιχειρήσεις σε µια εποχή εξαιρετικά ευνοϊκή για την
παγκόσµια οικονοµία, τους υψώσατε το µόνο φράγµα που υψώ-
σατε στη θητεία σας, το φράγµα κατά των ξένων επενδύσεων
στην Ελλάδα. 

Ας δούµε ποιο ήταν το αποτέλεσµα αυτών των πολιτικών. Τα
χρόνια της δικής σας διακυβέρνησης ήταν µια τεράστια χαµένη
ευκαιρία και αν τυχόν γυρνούσατε στην εξουσία, αυτό θα χειρο-
τέρευε άµεσα και ραγδαία την οικονοµική πραγµατικότητα στη
χώρα. Ραγδαία! Και αν θέλετε να ξέρετε τον λόγο για τον οποίο
η δική µας οικονοµική πολιτική έχει πετύχει και είναι πια διεθνώς
παραδεδεγµένο ότι αποτελεί ένα θετικό παράδειγµα και υπόδει-
γµα διεθνώς, θα σας πω το µυστικό. Κάναµε τα τελείως αντίθετα
από αυτά που κάνετε εσείς. Αυτό είναι το µυστικό. Παρά τις τρεις
τεράστιες εξωγενείς κρίσεις -τις οποίες θυµίζω: πανδηµία, πόλε-
µος και ενεργειακή κρίση, ταυτόχρονα µε την απίστευτη και πρω-
τοφανή απειλή από την Τουρκία για εισβολή κ.λπ.- κρατήσαµε
όρθια την οικονοµία και την κοινωνία µε µαζικά, έκτακτα, αλλά
και πρωτοποριακά µέτρα, όπως ήταν η επιστρεπτέα προκατα-
βολή, αλλά και το Fuel Pass, το Market Pass και όλα τα υπόλοιπα.

Ταυτόχρονα, επενδύσαµε και επενδύουµε µόνιµα στην υγεία,
την παιδεία και την κοινωνική πρόνοια, µε πολύ σηµαντικές δα-
πάνες και πολύ ουσιαστικές επενδύσεις εκσυγχρονισµού. Και το
κυριότερο ήταν ότι µειώσαµε µόνιµα τους φόρους και τις εισφο-
ρές, αλλάζοντας έτσι εντελώς τα κίνητρα στην οικονοµία. Έτσι
πετύχαµε τους υψηλούς ρυθµούς ανάπτυξης, έτσι µειώσαµε
δραστικά την ανεργία, έτσι µειώσαµε το δηµόσιο χρέος και φέρ-
νουµε πρωτοφανείς επενδύσεις. 

Μόνο σήµερα, µία τυχαία µέρα, διότι δεν προγραµµάτιζε κα-
νείς ότι θα έχουµε πρόταση µοµφής -εσείς την προγραµµατίζετε
ίσως-, έχουµε από πλευράς επενδύσεων την έναρξη ενός τερά-
στιου δηµόσιου έργου µέσω του Ταµείου Ανάκαµψης, όπως είναι
ο ΒΟΑΚ και άλλων εργαλείων, ενώ ταυτόχρονα έχουµε την υπο-
γραφή δύο συµβάσεων επενδύσεων: µιας 524 εκατοµµυρίων
ευρώ για τη διασύνδεση των δυτικών Κυκλάδων µέσω του ΔΕΔ-
ΔΗΕ, δάνειο και της EIB, εργαλεία του Ταµείου Ανάκαµψης, και
άλλα 180 εκατοµµύρια ευρώ για µία επένδυση σε ένα πολύ µε-
γάλο φωτοβολταϊκό πάρκο που κάνει η «RWE» µε τη «ΔΕΗ ΑΝΑ-
ΝΕΩΣΙΜΕΣ» στο Αµύνταιο, στο παλιό λιγνιτωρυχείο. Μιλάµε για
επενδύσεις σε µία µέρα, για επενδύσεις που δεν τις φανταζόσα-
σταν για έναν χρόνο στη δική σας περίοδο. Και µιλάω για µία τυ-
χαία µέρα!

Και όλα αυτά ενισχύοντας αποφασιστικά την αξιοπιστία της οι-
κονοµίας έναντι των θεσµών, των αγορών και των οίκων αξιολό-
γησης, µε µία συνετή και προσεκτική οικονοµική και δηµοσιονο-
µική πολιτική, που έχει οδηγήσει σε έντεκα αναβαθµίσεις, δεκα-
τρείς θετικές αξιολογήσεις, µε τα χρήµατα που τις συνοδεύουν,
πλήρη επιτυχία στα ορόσηµα και τις εκταµιεύσεις του Ταµείου
Ανάκαµψης -είµαστε µπροστά από τα άλλα ευρωπαϊκά κράτη- και
δανεισµό µε το µισό spread από την περίοδο του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτή
είναι η πολιτική µας και έτσι έχει παγιωθεί η άποψη του ελληνικού
λαού για τη δική σας πορεία και για τη δική µας πορεία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, στις δηµοσκοπήσεις
εδώ και επτά συναπτά χρόνια -πρωτοφανές ρεκόρ- είστε µε δια-
φορά δεύτεροι. Η απίστευτη αυτή η σταθερότητα, που δεν την έχω
ξαναζήσει ποτέ στην ελληνική πολιτική ιστορία τις τελευταίες δε-
καετίες, είναι προάγγελος της πολιτικής σταθερότητας που θα
έχουµε ευτυχώς και µετά τις εκλογές. Και αυτό είναι το πιο αισιό-
δοξο µήνυµα για την Ελλάδα, γιατί, όπως είπα στην αρχή, εσείς
δυστυχώς ούτε θέλετε να αλλάξετε ούτε το µπορείτε. Γι’ αυτό και
σε αυτή την πρόταση µοµφής θα πάρετε την κατάλληλη απάντηση
από τη Βουλή την Παρασκευή, αλλά, το σηµαντικότερο, από τον
ελληνικό λαό στις εκλογές που οσονούπω έρχονται. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ
και για τη συνέπεια στον χρόνο. 

Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής κ. Γιάννης Ανδριανός από τη
Νέα Δηµοκρατία και ακολουθούν ο Βουλευτής κ. Γιάννης Αµανα-
τίδης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, ο Βουλευτής κ.
Βασίλειος Γιόγιακας από τη Νέα Δηµοκρατία και ο Βουλευτής κ.
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Χαράλαµπος Μαµουλάκης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία και πάει λέγοντας.

Κύριε Ανδριανέ, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, είναι βεβαίως

κατανοητή η επιλογή της κατάθεσης πρότασης δυσπιστίας από
τον ΣΥΡΙΖΑ σε αυτή ακριβώς την προεκλογική συγκυρία, καθώς
η δηµοσκοπική διαφορά µε τη Νέα Δηµοκρατία παραµένει µε-
γάλη. Η επιλογή της όξυνσης και της πόλωσης του κλίµατος είναι
απολύτως αναµενόµενη από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, δε-
δοµένου του τρόπου µε τον οποίο έχει επιλέξει να πολιτεύεται.
Ελλείψει συγκεκριµένων προτάσεων για το παρόν και το µέλλον
της χώρας και δεδοµένου ότι η σύγκριση των έργων και των ηµε-
ρών της προηγούµενης κυβέρνησης µε τα έργα και τις ηµέρες
της σηµερινής Κυβέρνησης είναι ακόµη πολύ νωπή, δεν αποµέ-
νουν πολλά άλλα αντιπολιτευτικά όπλα. 

Σε ό,τι αφορά βεβαίως τη συγκεκριµένη πρόταση µοµφής, το
πρώτο πράγµα που έρχεται αβίαστα στο µυαλό των πολιτών είναι
η ειρωνεία της υπόθεσης. Ο ΣΥΡΙΖΑ, που ως κυβέρνηση προσπά-
θησε αποδεδειγµένα να αλώσει τους δηµοκρατικούς θεσµούς,
που ακόµα µιλάει για έλεγχο των αρµών της εξουσίας, εγκαλεί
για θεσµικά ζητήµατα τη σηµερινή Κυβέρνηση. 

Και εδώ υπάρχει µια µεγάλη ποιοτική διαφορά: Η σηµερινή Κυ-
βέρνηση και ο Κυριάκος Μητσοτάκης προσωπικά δεν κρύφτηκαν
πίσω από το δάκτυλό τους. Αναγνωρίστηκε το ζήτηµα στις πρα-
γµατικές του διαστάσεις, αποδόθηκαν πολιτικές ευθύνες, επικαι-
ροποιήθηκε το σχετικό νοµοθετικό πλαίσιο, ό,τι δηλαδή ακριβώς
επιτάσσει η δέσµευσή µας για υπευθυνότητα, για ειλικρίνεια απέ-
ναντι στους πολίτες, για λογοδοσία και αποτελεσµατικότητα. Σε
µια εξαιρετικά κρίσιµη συγκυρία για τα εθνικά ζητήµατα και την
ασφάλεια της χώρας, η δική µας επιλογή είναι να ενισχύσουµε
τη διαφάνεια και την αποτελεσµατικότητα των µυστικών υπηρε-
σιών. Η Κυβέρνηση, όπως όφειλε, ενίσχυσε το θεσµικό πλαίσιο
και η δικαιοσύνη κάνει απερίσπαστη και ανεξάρτητη τη δική της
δουλειά. Οποιαδήποτε περαιτέρω προσπάθεια µικροκοµµατικής
εκµετάλλευσης, στην καλύτερη περίπτωση αποσκοπεί απλώς και
µόνο σε εύκολο εντυπωσιασµό, στην πόλωση και την εκλογική
συσπείρωση. 

Οι πολίτες είδαν τον τρόπο µε τον οποίο πολιτεύτηκε και συ-
νεχίζει να πολιτεύεται στο θέµα αυτό, τόσο η Κυβέρνηση και η
Νέα Δηµοκρατία όσο και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, ο ΣΥΡΙΖΑ,
και είναι σε θέση να κρίνουν, να συγκρίνουν και να αποφασίσουν
την άνοιξη στις κάλπες ποια πολιτική στάση τούς εκφράζει πε-
ρισσότερο. Γι’ αυτό και µε κάθε ευκαιρία αυτό που αναδεικνύεται
είναι το αίτηµα των πολιτών να συνεχιστεί το έργο της Κυβέρνη-
σης, που παράγει χειροπιαστά αποτελέσµατα για την κοινωνία
και την οικονοµία, για τους πολίτες και τα νοικοκυριά, για τα δί-
καια και τα συµφέροντα της πατρίδας. 

Οι πολίτες γνωρίζουν και αναγνωρίζουν ότι µέσα σε ένα εξαι-
ρετικά δύσκολο περιβάλλον, µε αλλεπάλληλες εξωγενείς κρίσεις,
την πανδηµία, την εργαλειοποίηση του µεταναστευτικού και την
κλιµακούµενη όξυνση από την Τουρκία, τις συνέπειες της ρωσι-
κής εισβολής στην Ουκρανία στις τιµές της ενέργειας και των
αγαθών, η Κυβέρνηση όχι µόνο κράτησε τη χώρα, την κοινωνία
και την οικονοµία όρθια, αλλά και πετυχαίνει επιδόσεις για τις
οποίες δέχεται διεθνώς τα εύσηµα. Μέσα σε αυτό το εξαιρετικά
δύσκολο περιβάλλον, η Κυβέρνηση στηρίζει τους συνταξιούχους
-σήµερα και αύριο καταβάλλονται οι αυξήσεις στις συντάξεις
ύψους 7,75%-, στηρίζει τα νοικοκυριά, στηρίζει τις επιχειρήσεις.
Εξαντλώντας τις δηµοσιονοµικές δυνατότητες, κρατά την οικο-
νοµία σε τροχιά ανάπτυξης κατά πολύ υψηλότερη από τον µέσο
όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δηµιουργεί θέσεις εργασίας και
ταυτόχρονα µειώνει το φορολογικό βάρος, µειώνει το δηµόσιο
χρέος ως ποσοστό του ΑΕΠ, επαναφέρει τη χώρα δυναµικά στην
οµάδα των κανονικά ανεπτυγµένων οικονοµιών. 

Οι πολίτες, λοιπόν, στη µεγάλη τους πλειονότητα θέλουν αυτή
η πορεία να συνεχιστεί και να µην ανακοπεί από εκείνους που
πολύ πρόσφατα δοκιµάστηκαν και απέτυχαν παταγωδώς και σή-
µερα αποδεικνύουν ότι ούτε ξέρουν ούτε θέλουν ούτε µπορούν
να διασφαλίσουν µια θετική προοπτική για τη χώρα και την κοι-
νωνία.

Ακόµη περισσότερο, µπροστά στην ολοένα και εντεινόµενη
τουρκική προκλητικότητα, οι πολίτες αναγνωρίζουν ξεκάθαρα ότι
η αυτοδύναµη κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και του Κυριά-
κου Μητσοτάκη είναι η δυναµική απάντηση που εγγυάται τη στα-
θερή αναβάθµιση της διεθνούς θέσης και του ρόλου της Ελλά-
δας, την ουσιαστική ενίσχυση της αποτρεπτικής δύναµης των
Ενόπλων µας Δυνάµεων και την ενδυνάµωση των διεθνών συµ-
µαχιών µας, που θωρακίζουν τα δίκαια και τα συµφέροντα της
πατρίδας.

Το µόνο, λοιπόν, που πετυχαίνει αυτή η πρόταση δυσπιστίας
είναι να καταστήσει ακόµη πιο σαφή, ακόµα πιο ξεκάθαρη τη σύ-
γκριση ανάµεσα στις δύο πολιτικές δυνάµεις που σε λίγους µήνες
θα διεκδικήσουν στις κάλπες το τιµόνι της χώρας. 

Το µόνο που πετυχαίνει είναι να καταδείξει την αρραγή ενό-
τητα και την αποφασιστικότητα όχι µόνο της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, όχι µόνο της παράταξής µας,
αλλά, πιστεύω, και του ευρύτερου µετώπου των Ελληνίδων και
των Ελλήνων, που, ανεξάρτητα από ιδεολογικές καταβολές, δεν
είναι διατεθειµένοι να επιστρέψουµε στο 2015, στην ιδεοληψία,
στον πειρασµό, στις πλάτες των πολιτών, στη διεθνή ανυποληψία
και την αδιαφάνεια. 

Το µόνο που πετυχαίνει αυτή η πρόταση δυσπιστίας είναι να
εδραιώσει ακόµη περισσότερο την πεποίθηση ότι το έργο της Κυ-
βέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας και του Κυριάκου Μητσοτάκη
θα συνεχιστεί για ακόµη τέσσερα χρόνια, µε την ισχυρή αυτοδύ-
ναµη εντολή των πολιτών στις φετινές εκλογικές αναµετρήσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ ευχαριστώ
για την οικονοµία του χρόνου.

Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής κ. Γιάννης Αµανατίδης από
τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, για επτά λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Είναι αλήθεια ότι ο χρόνος κατά τον οποίο διεξάγεται η συζή-
τηση αυτή δεν βοηθάει, αλλά ίσα-ίσα εµποδίζει το να µπορούν να
γίνουν γνωστές όσο το δυνατόν περισσότερο οι θέσεις και οι το-
ποθετήσεις των Βουλευτών όλων των κοµµάτων στην ελληνική
Βουλή. 

Κύριε Πρόεδρε, πραγµατικά θεωρώ ότι η σηµερινή συνεδρίαση
ως ξεχωριστή και ιδιαίτερη της πρότασης δυσπιστίας την οποία
κατέθεσε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι ιστορική. Είναι ιστο-
ρική, γιατί υπάρχουν και άλλοι λόγοι. Υπάρχουν οι λόγοι του διε-
θνούς περιβάλλοντος, αλλά υπάρχουν και οι λόγοι για την κατά-
σταση στην οποία βρίσκεται η χώρα.

Οι πολίτες, οι Έλληνες πολίτες και η κοινωνία που µας παρα-
κολουθούν αυτή τη στιγµή βιώνουν µια ζοφερή κατάσταση. Βιώ-
νουν µια κατάσταση στη χώρα µας όπου δυστυχώς, κύριε
Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και οι αριθµοί και οι άν-
θρωποι δυστυχούν.

Η Κυβέρνηση αυτή χρησιµοποίησε το ψέµα, από την αντιπολί-
τευση ακόµη όταν ήταν, µε διχαστικό τρόπο και για τα εθνικά θέ-
µατα, έτσι ώστε να κερδίσει την εξουσία.

Μίλησε για ψέµατα σε σχέση µε την καταστροφή η οποία
υπήρχε το προηγούµενο διάστηµα µε 39,6 δισεκατοµµύρια µεί-
ωση του εισοδήµατος µέχρι το 2014.

Μίλησε πάλι µε ψέµατα για τα πλεονάσµατα, τα οποία είχαν
συµφωνήσει µέχρι το 2018 να είναι 16,2%.

Μίλησε για ψέµατα για τις περικοπές συντάξεων που έκανε µε
τις έντεκα περικοπές, τα 45 δισεκατοµµύρια. Μη µε αµφισβητή-
σετε. Είναι στοιχεία της ΑΑΔΕ, της Ανεξάρτητης Αρχής Δηµοσίων
Εσόδων.

Χρησιµοποίησε τα εθνικά θέµατα µε διχαστικό λόγο και ως Κυ-
βέρνηση πλέον απέτυχε να αντιµετωπίσει τις κρίσεις τις οποίες
βιώσαµε ως χώρα και ως κοινωνία, την κρίση της πανδηµίας, την
κρίση της ακρίβειας, την ενεργειακή κρίση και, βέβαια, µεγέθυνε
τις ανισότητες και µεγέθυνε ακόµα περισσότερο τη φτωχοποίηση
του ελληνικού λαού.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΒΔΕΛΑΣ)

Σαν να µην έφταναν όλα αυτά, έφερε και την κρίση, η ίδια, της
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δηµοκρατίας. Δεν ξέρω ποιο είναι χειρότερο: οι παρακολουθή-
σεις ή η προσπάθεια συγκάλυψης;

Η δηµοκρατία είναι στο απόσπασµα. Ο κ. Γεραπετρίτης πέραν
από το «ένοχος ένοχον ου ποιεί», τόλµησε να αµφισβητήσει
ακόµα και το περιεχόµενο του φακέλου που παρέλαβε και ο ίδιος
ο Πρωθυπουργός.

Και βέβαια το πιο σύντοµο ανέκδοτο, κατά την άποψή µου και
επιτρέψτε µου την έκφραση αυτή, είναι αυτό που ακούστηκε εδώ:
Κανείς πλέον δεν µπορεί να µιλήσει για συγκάλυψη και ότι κάναµε
προσπάθεια συγκάλυψης τους έξι αυτούς µήνες.

Θέλω να σας ρωτήσω µε το χέρι στην καρδιά και όλους τους
Έλληνες πολίτες: Υπάρχει κανείς Έλληνας πολίτης που πιστεύει
αυτή τη στιγµή ότι ο Κυριάκος Μητσοτάκης δεν γνώριζε τι γινό-
ταν στην ΕΥΠ; Υπάρχει κανείς σε αυτή τη χώρα που πιστεύει ότι
ο Κυριάκος Μητσοτάκης έκανε τα πάντα για να έρθουν όλα στο
φως; Θα ήθελα να σηκώσει το χέρι του και εδώ µέσα. Πώς το
στηρίζετε αυτό;

Θέλω να µας πείτε τότε, κύριε Γιόγιακα, επιτέλους µε αυτά τα
ρυπαρά δίκτυα, αφού από τότε υποτίθεται τα ξέρετε, τα ξηλώ-
σατε -όχι εσείς προσωπικά, συνολικά- έχετε λήξει, εν πάση περι-
πτώσει, µε αυτά; Αφού δεν ήξερε ο Πρωθυπουργός, µετά δεν
ανακάλυψε; Έτσι εξηγούνται τα ψέµατα.

Κοιτάξτε, ο Πρωθυπουργός έχει πει δυο µεγάλα ψέµατα. Είναι
άλλο η πολιτική αντιπαράθεση, η πολιτική αντιπαράθεση µε ιδε-
ολογικούς όρους, οικονοµικούς, και άλλο τα ψέµατα. Τα ψέµατα
συνεχίζονται το ένα πάνω στο άλλο, τόσο που σκέφτοµαι καµµιά
φορά ότι έχει γίνει και έξις και ως έξις και δεύτερη φύση που
λένε, τότε οι αντιφάσεις στις οποίες όλο αυτό το διάστηµα πέφτει
η Κυβέρνηση και ο ίδιος ο Κυριάκος Μητσοτάκης και τα στελέχη
του είναι φυσιολογικές, γιατί έχουν ξεχάσει τι έχουν πει. Πολλές
φορές τα ίδια τα ψέµατα τα θέλουν και αλήθειες.

Παράδειγµα, όταν τον Δεκέµβριο του 2021 ερχόταν ο Πρωθυ-
πουργός εδώ και τον εγκαλούσαµε και του λέγαµε «κοιτάξτε,
πρέπει να γίνουν και άλλες κλίνες ΜΕΘ», ακούγαµε «εντάξει, τι
θα τις κάνουµε µετά, µόλις λήξει η πανδηµία;». Γιατί ο κόσµος
πεθαίνει έξω από τις ΜΕΘ και συνεχίζει να πεθαίνει κόσµος έξω
από τις ΜΕΘ, σας πληροφορώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Έχω και πολλά παραδείγµατα και από το γύρω µου περιβάλλον.
Και µας λέγατε: «Μα, έχετε καµµία µελέτη η οποία να αναφέρει
ότι υπάρχουν πολλοί περισσότεροι θάνατοι σε αυτή τη χώρα
εκτός ΜΕΘ που είναι οι διασωληνωµένοι;» κ.λπ.. Και µας κου-
νούσε το δάχτυλο, όταν ήµουν από κάτω. Ντράπηκα µετά για λο-
γαριασµό του, όταν έµαθα ότι είχε στο συρτάρι του τη µελέτη
των Λύτρα, Τσιόρδα. Μπορεί αυτός ο Πρωθυπουργός να σταθεί
µε εµπιστοσύνη;

Δεύτερο παράδειγµα, χοντρό, που εµένα και σαν Βουλευτή και
σαν άτοµο µε πειράζει. Ερωτάται από εδώ ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός: «Τον κ. Χατζηδάκη τον παρακολουθείτε; Τον παρακολουθή-
σατε; Αν, κύριε Πρωθυπουργέ, πείτε όχι και βρεθεί ότι τον παρα-
κολουθήσατε, θα παραιτηθείτε;». Και σηκώνεται και φεύγει.

Η πλάτη δεν γυρίζεται στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης. Γυρίζεται στον ελληνικό λαό.

Ο κ. Χατζηδάκης παρακολουθήθηκε, όπως και τα στελέχη. Η
τοξικότητα εκπέµπεται από αυτόν που αποκαλύπτει τις παράνο-
µες, παράτυπες και πολιτικά του, αν θέλετε, απαράδεκτες κινή-
σεις οι οποίες έχουν γίνει µε τις παρακολουθήσεις; Αυτός που
τις αποκαλύπτει ή αυτός που τις κάνει;

Οµαλότητα και κανονικότητα θα είναι στη ζωή η συγκάλυψη;
Στη χώρα που γέννησε τη δηµοκρατία αυτό νοµίζω ότι εκθέτει τη
χώρα µας διεθνώς. Η χώρα µας έχει εκτεθεί διεθνώς ή όχι; Το
«POLITICO», οι «NEW YORK TIMES», το «ΒΗΜΑ», η «ΚΑΘΗΜΕΡΙ-
ΝΗ», τα «ΝΕΑ» είναι οι εφηµερίδες του ΣΥΡΙΖΑ; Αυτοί έβγαλαν
για το «Predator»; Όσους δεν παρακολουθήσατε µε το «Pred-
ator», τους παρακολουθήσατε µε την ΕΥΠ.

Ποιοι εθνικοί λόγοι; Θα τους πει κανείς και σε εµάς; Θα τους
πει στον ελληνικό λαό;

Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει και ένα ζήτηµα, γιατί ανέφερε και
όταν ήταν αντιπολίτευση. Υπάρχει ένα ζήτηµα το οποίο είδε τη
δηµοσιότητα τις τελευταίες ώρες. Θα ήθελα να ρωτήσω την Κυ-
βέρνηση: Υπάρχει χρησιµοποίηση προσωπικών δεδοµένων από
συγκεκριµένη εταιρεία µε υποκλοπή από το 2018, έτσι ώστε να

χειραγωγήσει την κοινή γνώµη για τις εκλογές; Είναι µια απά-
ντηση την οποία οφείλει η Κυβέρνηση.

Το πιο βαθύ σκοτάδι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πριν
από την αυγή. Οι στιγµές αυτές είναι ενός σκοταδιού βαθιού,
αλλά είναι πριν από την αυγή. Η αυγή θα έρθει και θα επικρατήσει
ο λαϊκός πόθος. Ο λαϊκός πόθος αυτή τη στιγµή είναι να βγούµε
από την κρίση και µε µία προοπτική για τη χώρα µας, στην οποία
χώρα µας θα επικρατήσει η δικαιοσύνη παντού και στην αύξηση
των εισοδηµάτων και στην  αναδιανοµή µε δικαιοσύνη και τέλος
αισχροκέρδειας και, βεβαίως, µε την κατάργηση του Πτωχευτι-
κού Κώδικα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Με αυτό, κλείστε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Με τα λόγια αυτά, κύριε Πρόεδρε,

και γνωρίζοντας την Αίθουσα αυτή αρκετά χρόνια, θέλω να σας
πω το εξής.

Κοιτάξτε, πολλές φορές τα πολιτικά κόµµατα ή οι πολιτικές
µπορεί να παίρνουν διαζύγιο από την αλήθεια, να κάνουν µικρο-
κοµµατικές πολιτικές. Όµως, στη συγκεκριµένη περίπτωση, πρα-
γµατικά, το να βαφτίζετε το άσπρο µαύρο και να προσπαθείτε να
πάρουµε και ο ελληνικός λαός όλος και εµείς εδώ στη Βουλή δια-
ζύγιο από τη λογική, αυτό νοµίζω ότι κανείς δεν µπορεί να το κα-
ταφέρει.

Με αυτά τα λόγια, σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-
µε.

Γεια σας και από εµένα. Δεν ξέρω τι να πω. Καληµέρα; Καλη-
σπέρα; Ελπίζω να µην πούµε καληνύχτα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Εσείς ήσασταν, κύριε Πρόεδρε; Δεν
το αντιλήφθηκα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και σας χρωστάω και
δύο λεπτά. Τι να κάνω, κύριε Αµανατίδη; Η µέρα είναι τέτοια, που
δεν µπορώ να τα δώσω σήµερα. Τα χρωστάω.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Βασίλειος Γιόγιακας από τη Νέα Δηµο-
κρατία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν νοµίζω ότι προκαλεί έκπληξη σε
πολλούς ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση κατέθεσε πρόταση δυ-
σπιστίας σε αυτόν τον χρόνο και µε αυτή την αιτιολογία. Είναι ξε-
κάθαρο ότι αναζητούσε κάθε ευκαιρία µήπως και συντηρήσει
στην πολιτική ατζέντα το θέµα των παρακολουθήσεων.

Ίσως γιατί πιστεύει ότι έτσι διατηρεί στο στόχαστρο προσω-
πικά τον Κυριάκο Μητσοτάκη, ο οποίος, δυστυχώς για τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, εξακολουθεί να προηγείται µε διαφορά στην κρίση των
πολιτών ως καταλληλότερος Πρωθυπουργός!

Ίσως γιατί έτσι πιστεύει ότι θα δηµιουργήσει έναν αντιπερισπα-
σµό στα όσα λέγονται τις τελευταίες εβδοµάδες στο ειδικό δικα-
στήριο για τους κυρίους Παππά και Καλογρίτσα.

Ίσως γιατί έτσι πιστεύει ότι έτσι δεν χρειάζεται να πάρει θέση
για τα µεγάλα θέµατα της χώρας, να παρουσιάσει ένα απλό, κα-
τανοητό και συµπαγές αφήγηµα για το πού θέλει να πάει τη
χώρα, εάν γίνονταν κυβέρνηση.

Χωρίς αφήγηµα και µε ποινικές διώξεις στελεχών της σε εξέ-
λιξη είναι προφανές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι όσο πλη-
σιάζουµε προς τις εκλογές, τόσο η Αξιωµατική Αντιπολίτευση θα
βρίσκει καταφύγιο σε αυτό που γνωρίζει πολύ καλά: τη σκανδα-
λολογία. 

Μόνο που, είτε ασυναίσθητα είτε γιατί δεν έχει άλλη επιλογή,
κινδυνεύει να πέσει η ίδια στον λάκκο που σκάβει για τους άλ-
λους. Αυτό φάνηκε και από τα όσα µάς αποκάλυψε ο κ. Τσίπρας
στην οµιλία του πριν καταθέσει την πρόταση δυσπιστίας. Μας
αποκάλυψε ότι δεν πιστεύει στη δικαιοσύνη, ότι δεν πιστεύει στη
διάκριση των εξουσιών σε µια δηµοκρατική πολιτεία, ότι δεν υ-
πάρχουν θεσµικά αντίβαρα για τον έλεγχο της εκτελεστικής
εξουσίας. Μας αποκάλυψε ότι ο ίδιος και ο ΣΥΡΙΖΑ έχουν αναλά-
βει να υποκαταστήσουν τη δικαιοσύνη, έχοντας ήδη αποφασίσει
την ενοχή του Πρωθυπουργού. Μας αποκάλυψε τελικά ότι δεν
πιστεύει στην ποιότητα της δηµοκρατίας µας και των θεσµών της,
αφού αυτοί µπορεί να χειραγωγούνται από ένα σύστηµα µερικών
ανθρώπων.

Με λίγα λόγια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Τσίπρας µάς
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αποκάλυψε τη δική του άποψη, ότι οι πολιτειακοί θεσµοί, οι δη-
µοκρατικοί θεσµοί µπορεί να χειραγωγούνται, αρκεί να µπορεί
κανείς να καταλάβει τους αρµούς της εξουσίας. Ο κ. Τσίπρας,
προκειµένου να χειραγωγήσει την αλήθεια, κατέληξε σε αυθαί-
ρετες καταγγελίες, υποθέτοντας ότι λόγω της θέσης του ο Πρω-
θυπουργός πρέπει να γνώριζε και ότι οπωσδήποτε γνώριζε,
χωρίς στοιχεία, χωρίς εξηγήσεις, γιατί πιστεύει ότι το βάρος της
απόδειξης πρέπει να το έχουν αυτοί που καταγγέλλονται και όχι
αυτοί που καταγγέλλουν. 

Κατέφυγε και σε άλλα άλµατα λογικής, όπου οι νόµιµες απο-
συνδέσεις γίνονται ένα και το αυτό µε τα παράνοµα προγράµ-
µατα παρακολούθησης. Κατέφυγε σε υπερβολές, µε τις οποίες
ήθελε να φτιάξει την εικόνα ενός παρακράτους, θέλοντας να
προκαλέσει συνειρµούς µε καταστάσεις στην Ελλάδα µετά τον
Εµφύλιο. Κατέφυγε σε δραµατικές εκφράσεις, µιλώντας για θε-
σµούς που γίνονται παίγνια στα χέρια µιας αδίστακτης εξουσίας
και για δηµοκρατική εκτροπή. Ποιος; Ο επικεφαλής µιας κυβέρ-
νησης στα στελέχη της οποίας έχει ασκηθεί ποινική δίωξη για
σκευωρία σε βάρος πολιτικών προσώπων και για παράνοµους
χειρισµούς στο τηλεοπτικό πεδίο, µιας κυβέρνησης που κατηγο-
ρήθηκε από πρώην Υπουργό της για διαπλοκή µε την ολιγαρχία
µέσα από την ψήφιση του Ποινικού Κώδικα, που άλλαξε τον Ποι-
νικό Κώδικα παραµονές των εθνικών εκλογών, για να γίνει απλό
πληµµέληµα το κακούργηµα της υποκλοπής, µιας κυβέρνησης
που κατάργησε τον δεύτερο εισαγγελέα, τον εισαγγελέα εφετών,
ο οποίος υπέγραφε τα αιτήµατα επισυνδέσεων από την ΕΥΠ.

Με ποιο, λοιπόν, παρελθόν και µε ποιο παρόν ο ΣΥΡΙΖΑ κουνά
το δάχτυλο και µιλάει για δηµοκρατική εκτροπή; Για άλλη µια
φορά ο ΣΥΡΙΖΑ θέλει να στήσει µια θεατρική παράσταση στην
οποία έχει µοιράσει ήδη τους ρόλους και έχει γράψει το σενάριο.
Δυστυχώς για αυτούς και ευτυχώς για τη δηµοκρατία µας, η πο-
λιτική είναι πολλά περισσότερα από µια δηµόσια σκηνή. Υπάρ-
χουν πραγµατικά προβλήµατα, πραγµατικές προκλήσεις και
-δυστυχώς γι’ αυτούς, αλλά ευτυχώς για τη χώρα µας- οι προτε-
ραιότητες του ΣΥΡΙΖΑ είναι άλλες από τις προτεραιότητες της
κοινωνίας.

Είµαστε εδώ και θα είµαστε εδώ µέχρι τις εκλογές και µετά τις
εκλογές, για να µιλήσουµε για τα πραγµατικά ζητήµατα, αυτά
που απασχολούν τον κόσµο, να θυµίσουµε στους πολίτες τι
έχουµε κάνει και τι θα κάνουµε, εφόσον µας εµπιστευτούν ξανά
τη διακυβέρνηση της χώρας. Είµαστε εδώ για να µιλήσουµε για
πολιτική, για το ότι πετύχαµε ανάπτυξη σε καιρούς κρίσεων πάνω
από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο, όταν εσείς ως κυβέρνηση κρατή-
σατε την οικονοµία ουσιαστικά καθηλωµένη, για το ότι µειώσαµε
τη φορολόγηση από τον φόρο εισοδήµατος µέχρι τον ΕΝΦΙΑ,
όταν εσείς υπερφορολογήσατε νοικοκυριά και επιχειρήσεις σε
όλα τα επίπεδα, για το ότι φέραµε την ανεργία για πρώτη φορά
στο επίπεδο του 2010 και συνεχίζουµε να τη µειώνουµε, για το
ότι πετύχαµε δύο συνεχόµενες χρονιές αύξηση ρεκόρ στις επεν-
δύσεις, παίρνοντας την ψήφο εµπιστοσύνης διεθνών επιχειρηµα-
τικών κολοσσών, για το ότι δώσαµε πάνω από το 1/4 ενός ετήσιου
ΑΕΠ στη στήριξη της κοινωνίας από τις συνέπειες της πανδηµίας,
του πληθωρισµού και της ενεργειακής κρίσης, για το ότι αυξή-
σαµε σηµαντικά τις δαπάνες για το δηµόσιο σύστηµα υγείας, τη
δηµόσια εκπαίδευση, την κοινωνική πρόνοια, για το ότι ενισχύ-
σαµε την αµυντική µας θωράκιση και τις διεθνείς µας συµµαχίες. 

Είµαστε εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να µιλήσουµε
για το ποιος µπορεί να διαχειριστεί καλύτερα τις τύχες της
χώρας, γιατί το έχει αποδείξει. Είµαστε εδώ, για να µιλήσουµε
πολιτικά, όχι µε τυφλές καταγγελίες ούτε µε ψεύδη ούτε µε χυ-
δαιολογίες. 

Φοβάµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση παίζει ένα επικίνδυνο παιχνίδι µε την αµφισβήτηση των
θεσµών, γιατί, στο όνοµα της εκλογικής της επιβίωσης, αµφισβη-
τεί την ίδια την ποιότητα της δηµοκρατίας, αυτή που υποτίθεται
ότι υπερασπίζεται µε την πρόταση δυσπιστίας. Εµείς δεν θα σας
θα σας ακολουθήσουµε σε αυτό, όπως και δεν θα σας ακολου-
θήσουν οι πολίτες. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Χαράλαµπος Μαµουλάκης από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται ο κ. Σταµενίτης
από τη Νέα Δηµοκρατία.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε. 

Νοµίζω ότι ο προηγούµενος συνάδελφος από τη Συµπολίτευση
είναι σε πλήρη εναρµόνιση µε αυτό που βιώνουµε εδώ και έξι-
επτά ώρες στην Αίθουσα, δηλαδή Βουλευτές του κυβερνώντος
κόµµατος ουσιαστικά να επαναλαµβάνουν µε το ίδιο µότο, µε τις
ίδιες εκφράσεις γύρω από το ζήτηµα που συζητάµε οτιδήποτε
άλλο, πλην του ύψιστης σηµασίας για τη δηµοκρατία µας θέµα-
τος -εξ ου και η πρόταση δυσπιστίας εκ µέρους της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης- των υποκλοπών. 

Η διαδικασία αυτή καθ’ αυτή, κύριοι συνάδελφοι, της σηµερι-
νής ηµέρας καταδεικνύει µε τον πιο εύγλωττο τρόπο ότι συνεχίζει
να συντελείται µια προσπάθεια συγκάλυψης. Ακόµη και οι µικρές
κοινοβουλευτικές κινήσεις του Προεδρείου, δείχνουν ότι η Κυ-
βέρνηση θέλει πάση θυσία το θέµα αυτό να πάει χαµηλά. 

Προσέξτε, ξεκίνησε η διαδικασία στις 18.00’ και σύρεται το
Σώµα µέχρι τις 3.00’ το πρωί. Συµπτύσσετε τα πάντα, συµπτύσ-
σονται οι οµιλητές αύριο την Παρασκευή, γιατί θα πρέπει στις
16.00’ -έτσι λέει ο Πρόεδρος κ. Τασούλας- να ολοκληρωθεί την
Παρασκευή. Δηλαδή, µια τριήµερη διαδικασία βάσει του Κανονι-
σµού της Βουλής, πρακτικά είναι δύο ηµερών. Και όχι µόνον
αυτό, αυτό συµβαίνει τη στιγµή που υπάρχουν εκατόν ογδόντα
οκτώ οµιλητές, κύριοι συνάδελφοι, που θέλουν και επιθυµούν να
µιλήσουν -και πολύ καλώς- γι’ αυτό το ζήτηµα, αρκεί βέβαια το
περιεχόµενο της οµιλίας τους να είναι συνυφασµένο µε αυτό που
συζητάµε. Διότι αυτό που βλέπω από τους κυβερνητικούς Βου-
λευτές είναι ακριβώς το αντίθετο. Για οτιδήποτε άλλο πλην της
«ταµπακιέρας». Για το ζήτηµα το σοβαρό «κιχ» από τη Συµπολί-
τευση. 

Ξέρετε το σκάνδαλο Watergate, που έριξε την κυβέρνηση
Νίξον. Δεν έπεσε η κυβέρνηση Νίξον από το σκάνδαλο αυτό καθ’
αυτό. Έπεσε µήνες µετά, λόγω της λυσσαλέας προσπάθειας της
κυβέρνησης Νίξον να συγκαλύψει το θέµα. Από εκεί επήλθε η κα-
τάρρευση.

Αυτό το λέω, γιατί το σύντοµο ιστορικό που οφείλω να παρα-
θέσω στη Βουλή νοµίζω ότι δείχνει πολλά, έχει πολλά παραπλή-
σια σηµεία, έως και σε σατανικό -θα έλεγα- βαθµό. 

Το ιστορικό, λοιπόν. Ιούλιος 2019: Από αυτό εδώ το Βήµα, µετά
τις προγραµµατικές δηλώσεις του Πρωθυπουργού, στο πρώτο
ΦΕΚ, την πρώτη µέρα που αναλαµβάνει, στο ΦΕΚ 2659, ορίζει τον
αγαπητό του ανιψιό -και από το 2016 Γενικό Διευθυντή του πολι-
τικού του γραφείου, µετέπειτα Γενικό Γραµµατέα της Κυβερνή-
σεως- ως υπεύθυνο για την ΕΥΠ, ο αντ’ αυτού, στο ΦΕΚ 2659.
Υπαγωγή στην ΕΥΠ στη δικαιοδοσία του Πρωθυπουργού διά του
ανιψιού κ. Δηµητριάδη.

Επίσης, ταπείνωσε ο κ. Μητσοτάκης τα χαρακτηριστικά της
προηγούµενης νοµοθεσίας, γιατί ο κ. Κοντολέων δεν είχε τα κρι-
τήρια, δεν είχε πτυχίο ως όριζε ο νόµος. Και τι έκανε; Άλλαξε τον
νόµο. Αυτό που συµβαίνει τριάµισι χρόνια τώρα. Το κόλπο γίνεται
νόµος από αυτή την Κυβέρνηση. Αυτή είναι η πραγµατικότητα,
κύριοι συνάδελφοι. Ακόµα, λοιπόν, και σε αυτό το πολύ ευαί-
σθητο ζήτηµα -αν µη τι άλλο είναι Διοικητής της Εθνικής Υπηρε-
σίας Πληροφοριών, της εθνικής υπηρεσίας αντικατασκοπείας-
άλλαξε τον νόµο. Χαµήλωσε τα όριά του, για να βάλει τον εκλε-
κτό. Αυτούς τους δύο εκλεκτούς, τον κ. Δηµητριάδη και τον κ.
Κοντολέοντα, τους καθαίρεσε εντός είκοσι λεπτών τον Αύγουστο
που µας πέρασε.

Έξι µήνες µετά, η χώρα διασύρεται διεθνώς από τον διεθνή
Τύπο. Νοµίζω ότι δεν έχει µείνει χώρα, τουλάχιστον στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, όπου κορυφαίες εφηµερίδες να µην έχουν απα-
σχοληθεί µε τα ζητήµατα διαφάνειας και φυσικά διαφθοράς που
διέπουν την ελληνική πολιτική τάξη και την Κυβέρνηση συγκεκρι-
µένα. 

Προσέξτε, έκανε αυτή την κίνηση ο κ. Μητσοτάκης το 2019,
για να ελέγξει απόλυτα την ΕΥΠ. Δεν έφτανε µόνο αυτό. Ανακύ-
πτει το σκάνδαλο και έχουµε καταιγιστικές εξελίξεις. Τι έγινε
µετά; Αναφέρθηκε από προηγούµενους συναδέλφους. Ό,τι κινή-
σεις έγιναν για να χυθεί πραγµατικά άπλετο φως έγιναν από την
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Αντιπολίτευση. Και το σύντοµο ανέκδοτο είναι αυτό που είπε ο κ.
Μητσοτάκης ότι επιθυµεί να χυθεί άπλετο φως. Μόνο αυτό δεν
επιθυµούσε και φαίνεται στις πράξεις του. Αρνήθηκε εξεταστική
επιτροπή. Ναι, µε τα δύο πέµπτα η Μείζονα Αντιπολίτευση και τα
υπόλοιπα κόµµατα προχώρησαν τη διαδικασία. Θυµάστε τι έγινε
µε την επιτροπή PEGA; Και εκεί διεθνής διασυρµός. Μια υπόθεση
που αναβιώνει µετά τις συγκλονιστικές αποκαλύψεις και την αυ-
ταπόδεικτη πλέον διαδικασία παρακολούθησης. Δεν είναι οι δύο
πρώτοι. Δεν είναι µόνο ο κ. Ανδρουλάκης και ο κ. Κουκάκης.
Υπάρχουν πλέον και άλλοι και ποιος ξέρει και πόσοι ακόµα, οι
οποίοι δεν γνωρίζουν.

Υπουργικό Συµβούλιο έκανε προχθές ο κ. Μητσοτάκης και αρι-
στερά του ήταν οι δύο Αντιπρόεδροι του κόµµατός του, µε τους
αύξοντες αριθµούς που είναι στα συρτάρια της Κατεχάκη. Και
µέσα στο Υπουργικό Συµβούλιο οι µισοί παρακολουθούνται.
Όταν κάποιος ακούει τις ζωές των άλλων, αυτό δεν είναι δηµο-
κρατία. Αυτό δεν είναι Υπουργικό Συµβούλιο. Κάτι άλλο είναι.

Την άνοιξη του 2022 συνεχίστηκε η προσπάθεια, γιατί γνωρί-
ζατε ότι έρχεται το τσουνάµι αποκαλύψεων. Και τι κάνετε; Ουσια-
στικά µε νοµοθέτηµά σας αφαιρέσατε τη δυνατότητα από την
ΑΔΑΕ να ενηµερώνει τον πολίτη ή εν πάση περιπτώσει να δυσχε-
ραίνει σε πολύ µεγάλο βαθµό την ενηµέρωσή του. Άρα λοιπόν
εδώ προκύπτουν εύλογα τα ερωτήµατα. 

Κύριε Βεσυρόπουλε, σας βλέπω εδώ σήµερα, ο κ. Χατζηδάκης,
ο «5046C», είναι πραγµατικά απειλή για τη χώρα και την εθνική
ασφάλεια; Ο κ. Φλώρος, ο Αρχηγός των Ενόπλων Δυνάµεων,
είναι απειλή για την εθνική ασφάλεια; Πείτε µου. Διότι, εάν δεν
είναι, τότε γιατί παρακολουθείτο από την ΕΥΠ του κ. Μητσοτάκη;
Φυσικά και δεν µπορείτε να απαντήσετε σε τούτο το ερώτηµα.
Είστε σε δυσµενή θέση και το αντιλαµβάνοµαι. Τσίπα είπε ο κ.
Καστανίδης, ευθιξία θα µπορούσαµε να πούµε, αυτή είναι η λέξη
κλειδί που πρέπει να απασχολεί το Σώµα για τις επόµενες τρεις
µέρες. Εάν έχετε τη στοιχειώδη ευθιξία, αγαπητοί συνάδελφοι
της Συµπολιτεύσεως, οφείλετε να υπερψηφίσετε την πρόταση
µοµφής όχι µόνο για σας, για την τιµή και την υπόληψή σας, αλλά
για το δηµοκρατικό µέλλον αυτού του τόπου. Βάλλεται η δηµο-
κρατία µε αυτόν τον τρόπο! Πραγµατικά θα πάµε σε εκλογές
χωρίς να γνωρίζουµε ποιος παρακολουθεί ποιον; Αδιανόητα πρά-
γµατα. 

Και σεβόµενος την ώρα και τον χρόνο -δεν θέλω πραγµατικά
να τον καταχραστώ- κλείνοντας θέλω να πω µια φράση του κ. Μη-
τσοτάκη από τον τόπο µου, την Κρήτη, σήµερα. Έρχεται βέβαια
άρον-άρον πίσω. Είπε ο κ. Μητσοτάκης ότι δεν θα συγκρου-
στούµε, αλλά θα συγκριθούµε και ότι η τριήµερη συζήτηση είναι
µια καλή αφορµή -λέει- για να γίνει µια σύγκριση του χθες µε το
αύριο. 

Συµφωνούµε απόλυτα µε τον κ. Μητσοτάκη. Πολύ σωστό αυτό
που είπε. Ακριβώς, αυτός εκπροσωπεί το χθες στη διαφάνεια, το
χθες στη διαχείριση δηµόσιων πόρων, το χθες στη λογοδοσία, το
χθες στους θεσµούς, το χθες στη δηµοκρατία. Και το αύριο -όσο
κι αν πασχίζει ο κ. Μητσοτάκης να το αποτρέψει, δεν µπορεί-, το
αύριο είναι έτοιµο να γεννηθεί. Ένα αύριο άρρηκτα συνυφασµένο
µε µια πατριωτική, προοδευτική διακυβέρνηση για τη χώρα. Ένα
αύριο όχι µόνο για τους πολίτες που τόσο διψούν και τόσο θέ-
λουν να πάρουν ανάσα, αλλά και ένα αύριο για το µέλλον των
παιδιών µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ.
Σας παρακαλώ πολύ να τηρείτε το επτάλεπτο. Μη µιλήσει ο κ.

Δελής στις 5.00’ το πρωί. Έτσι και αλλιώς ήδη µας βλέπουν αυτοί
που σηκώθηκαν να πάρουν χάπι, να µην το παρατραβήξουµε.

Τον λόγο έχει ο κ. Διονύσιος Σταµενίτης από τη Νέα Δηµοκρα-
τία.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, ο προηγούµενος οµιλητής

στο ιστορικό που κατέθεσε ξέχασε να µας πει ότι ο Ποινικός Κώ-
δικας του ΣΥΡΙΖΑ το 2019 υποβίβασε σε πληµµέληµα τις παρα-
κολουθήσεις και, δεύτερον, καταργήθηκε ένας από τους δύο
εισαγγελείς. Δεν το είπε ούτε µας εξήγησε για ποιον λόγο έγιναν
αυτά. 

Βρισκόµαστε σήµερα στην Ολοµέλεια, για να συζητήσουµε επί
της προτάσεως δυσπιστίας της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
προς την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Θα ξεκινήσω την
οµιλία µου απαντώντας στα όσα εισαγωγικά είπε στην τοποθέ-
τησή του ο συνάδελφός του ΣΥΡΙΖΑ κ. Φίλης, ο οποίος µάς υπεν-
θύµισε ότι σαν σήµερα στις 25 Ιανουαρίου του 2015 ο ΣΥΡΙΖΑ
κέρδισε τις εκλογές. 

Ναι, έτσι είναι, πράγµατι. Και καλά κάνετε και το υπενθυµίζετε
στον ελληνικό λαό, ότι, αφού συνεργαστήκατε µε τη Χρυσή Αυγή
για να ρίξετε την κυβέρνηση Σαµαρά, αφού παραπλανήσατε τους
πολίτες µε το περίφηµο πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης, αφού
εκµεταλλευτήκατε µε την πιο ακραία λαϊκίστικη ρητορική την κού-
ραση των Ελλήνων από την οικονοµική κρίση, αναλάβατε την
εξουσία. Κάνατε πολύ σωστά που τα υπενθυµίσατε όλα αυτά
στους συµπολίτες µας. Αν και, για να είµαστε ειλικρινείς, κανείς
δεν τα ξεχνάει.

Και πώς να ξεχάσει την περήφανη διαπραγµάτευση των Τσί-
πρα - Βαρουφάκη, που έφερε την Ελλάδα στη χειρότερη θέση
της µεταπολιτευτικής της ιστορίας; Χρεώσατε τη χώρα µε 100 δι-
σεκατοµµύρια. Υπογράψατε ένα τρίτο, αχρείαστο, µνηµόνιο. Δε-
σµεύσατε τη δηµόσια περιουσία για ενενήντα εννέα χρόνια. Πώς
να ξεχάσει την παρωδία που βαφτίσατε δηµοψήφισµα, παίζοντας
την τύχη της χώρας κυριολεκτικά στα ζάρια; Σε µια επική κωλο-
τούµπα, ευτυχώς ο Πρόεδρός σας έκανε το «όχι», «ναι», τροµα-
γµένος µπροστά στην καταστροφή που έβλεπε ο ίδιος να προ-
καλεί στη χώρα. Πώς να ξεχάσει το κλείσιµο τραπεζών, τα capital
controls; Όσο και να προσπαθείτε, οι εικόνες της ντροπής που
εσείς προκαλέσατε θα σας συντροφεύουν στην πολιτική σας δια-
δροµή.

Άκουσα επίσης µε µεγάλη προσοχή τον κ. Τζανακόπουλο, που
χαρακτήρισε τον Πρωθυπουργό επικεφαλής εγκληµατικής οργά-
νωσης. Μίλησε για παρακράτος, για κατακρεούργηση των θε-
σµών και άλλα. Και µε πολύ σεβασµό θα δώσω µια συµβουλή
στους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ. Όταν µιλάτε για την Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας και τον Πρωθυπουργό, µην κοιτάτε στον
καθρέφτη, γιατί µπερδεύεστε. Εµείς δεν χρησιµοποιούµε τέτοι-
ους χαρακτηρισµούς για σας, παρ’ όλο που η δική σας κυβερνη-
τική κληρονοµιά έχει δύο ειδικά δικαστήρια για πρωτοκλασάτους
Υπουργούς. Η δική σας κυβερνητική κληρονοµιά έχει µια σκευω-
ρία που στόχευε στην εξόντωση των πολιτικών σας αντιπάλων. Η
δική σας κυβερνητική κληρονοµιά έχει δήθεν προστατευόµενους
µάρτυρες, που συλλαµβάνονται σήµερα από τις αρχές. Καλό
είναι να εξηγήσετε στον ελληνικό λαό τι έγινε µε τις µαύρες σα-
κούλες και να αφήσετε τους βαρείς χαρακτηρισµούς για την Κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθούµε το τελευταίο
διάστηµα την προσπάθεια του ΣΥΡΙΖΑ να πολώσει το πολιτικό
κλίµα και να δηλητηριάσει τον δηµόσιο διάλογο. Είναι κατανοητό.
Όταν δεν έχεις να αντιπαραβάλεις σε αυτά που κάνει ο αντίπαλός
σου αυτά που έκανες εσύ καλύτερα, όταν δεν έχεις να πεις τι
είναι αυτό που σε καθιστά καλύτερο, ώστε να είσαι εσύ η επιλογή
του ελληνικού λαού, όταν συµβαίνουν αυτά, τότε, ναι, πιστεύεις
ότι η όξυνση και η πόλωση θα σου προσφέρει πολιτικά οφέλη.
Κατανοητός ο πανικός, όταν έχεις να συγκριθείς µε µία σύγχρονη
Κυβέρνηση συµπαγή και υπεύθυνη, που κάνει όσα λέει και εφαρ-
µόζει όσα παρουσίασε προεκλογικά, που είναι µε λίγα λόγια συ-
νεπής, µια ιδιότητα εκ διαµέτρου αντίθετη µε τα δικά σας χαρα-
κτηριστικά.

Αγαπητοί συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, µας ζη-
τάτε σήµερα να καταψηφίσουµε µία Κυβέρνηση που απάντησε
µε αποτελεσµατικότητα στις παγκόσµιες προκλήσεις και στις
πρωτοφανείς εξωγενείς κρίσεις, που απάντησε στην προκλητικό-
τητα των γειτόνων και απέκρουσε την προσπάθεια εργαλειοποί-
ησης του µεταναστευτικού, ενίσχυσε τις αµυντικές µας συµ-
µαχίες, ενισχύει την εθνική άµυνα µε εξοπλιστικά προγράµµατα
και αναβαθµίζει τη γεωπολιτική και στρατηγική θέση της χώρας.

Είναι µία Κυβέρνηση που αύξησε την αξιοπιστία της χώρας µας
διεθνώς, βελτίωσε τη θέση των εργαζοµένων, µείωσε την ανερ-
γία, µείωσε φόρους και ασφαλιστικές εισφορές. Είναι µία Κυβέρ-
νηση που στήριξε και στηρίζει την κοινωνία σε πολύ δύσκολες
στιγµές και µερίµνησε για τους αγρότες και τους κτηνοτρόφους.
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Μία Κυβέρνηση που προχωράει σε µεγάλα έργα υποδοµής µε-
τασχηµατίζοντας τη χώρα, που ψηφιοποιεί το κράτος και κάνει
τη ζωή µας όλο ευκολότερη. Είναι µία Κυβέρνηση που αναγνω-
ρίζει τις αδυναµίες και προσπαθεί να τις διορθώσει, µε πρώτο τον
Πρωθυπουργό της χώρας Κυριάκο Μητσοτάκη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή ο καλύτερος τρόπος να
απαντάς σε αυτούς που δυσπιστούν είναι µε χειροπιαστά παρα-
δείγµατα και επειδή το ειδικό είναι τις περισσότερες φορές πιο
διαφωτιστικό από το γενικό, εγώ στην πρόταση δυσπιστίας του
ΣΥΡΙΖΑ θα απαντήσω µε το ειδικό παράδειγµα του Νοµού Πέλ-
λας και όσα έγιναν γι’ αυτόν τα τελευταία τρεισήµισι χρόνια.

Τρεισήµισι χρόνια Νέας Δηµοκρατίας γράφουν για τον Νοµό
Πέλλας τη δροµολόγηση µεγάλων έργων, όπως ο δρόµος Θεσ-
σαλονίκη – Γιαννιτσά – Έδεσσα, το φράγµα του Αλµωπαίου, έργα
όπως το Δικαστικό Μέγαρο Έδεσσας, αλλά και το κάστρο της
Χρυσής. Τρεισήµισι χρόνια γράφουν για την Πέλλα τη στήριξη
των παραγωγών µας µε γενναίες αποφάσεις για την αντιµετώ-
πιση των δύσκολων φαινοµένων, όπως ο παγετός της άνοιξης
του 2021, µε αναµόρφωση του ΕΛΓΑ, επαναφορά του καθεστώ-
τος πληρωµής σε µια εφάπαξ διαδικασία και µε χρηµατοδότηση
του οργανισµού µε πάνω από 250 εκατοµµύρια ευρώ.

Μέσα σε τρεισήµισι χρόνια κατευθύνθηκαν προς τον Νοµό
Πέλλας πάνω από 100 εκατοµµύρια ευρώ από διάφορα χρηµα-
τοδοτικά εργαλεία, ΕΣΠΑ, Ταµείο Ανάκαµψης, πρόγραµµα «Τρί-
τσης», «Φιλόδηµος ΙΙ», χωρίς να υπολογίσουµε τα µεγάλα έργα
που ανέφερα πριν. Και φυσικά, επί τεσσεράµισι χρόνια ΣΥΡΙΖΑ
στο ειδικό τι έγινε; Τίποτα απολύτως!

Συνεπώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπερψηφίζω σήµερα
την ελληνική Κυβέρνηση και είµαι αισιόδοξος ότι το ίδιο θα πρά-
ξουν και οι Έλληνες πολίτες όταν κληθούν στις κάλπες.

Μάλιστα, οφείλω να πω ότι µε τη συζήτηση αυτών των ηµερών
δίνετε στους πολίτες την ευκαιρία να διαπιστώσουν για µια ακόµα
φορά την ανυπαρξία εναλλακτικής πρότασης από τη µία και την
προσήλωση στις µεταρρυθµίσεις, τη συνέπεια, αλλά και την
υπευθυνότητα από την άλλη. 

Σας ευχαριστούµε που µας δώσατε την αφορµή να θυµηθούµε
τα έργα και τις πράξεις των ηµερών της Κυβέρνησης Μητσοτάκη
και να τα συγκρίνουµε µε τις δικές σας ηµέρες.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε και για
την τήρηση του χρόνου.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Ανδρέας Λοβέρδος από το ΠΑΣΟΚ - Κί-
νηµα Αλλαγής και να ετοιµάζεται ο κ. Κόνσολας από τη Νέα Δη-
µοκρατία. 

Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα το ξεκαθαρίσω από την αρχή της τοποθέτησής µου ότι το

ΠΑΣΟΚ και φυσικά και εµείς οι Βουλευτές του υπερψηφίζουµε
την πρόταση δυσπιστίας σε βάρος της Κυβέρνησης. Προφανώς
την υπερψηφίζουµε.

Πριν πω, όµως, δυο λόγια γι’ αυτό στα λίγα λεπτά που έχω,
θέλω να συγχαρώ την Αξιωµατική Αντιπολίτευση για τους κου-
κουλοφόρους µάρτυρες τους οποίους υποστήριζε επί τέσσερα
και πέντε χρόνια, από τον Πρωθυπουργό της µέχρι το τελευταίο
Βουλευτή της, από τον πρώτο µέχρι τον τελευταίο φίλο δηµοσιο-
γράφο στα κανάλια, τον δηµόσιο διάλογο και τον κοινοβουλευ-
τικό διάλογο.

Όλο το πανελλήνιο πια ξέρει ότι ένας από αυτούς έχει συλλη-
φθεί. Ακούω από το δικαστικό ρεπορτάζ ότι ένα από τα µέσα που
χρησιµοποιούσε για να πείσει τους πελάτες του ήταν ότι ήταν
προστατευόµενος µάρτυρας. Θα µιλήσει, διότι έχει συλληφθεί,
έχουν απαγγελθεί κατηγορίες. Θα µιλήσει. Και είναι πάρα πολύ
ενδιαφέρον να µας πει ποιοι είναι αυτοί που τον προωθούσαν και
εκτός Ελλάδος σε διάφορα fora, από τα πιο µικρά έως τα πιο µε-
γάλα.

Νοµίζω ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση ως προς αυτό χρω-
στάει να µιλήσει. Και αν δεν µιλήσει κεντρικά, χρωστούν να µιλή-
σουν οι δηµοκράτες Βουλευτές ή τα στελέχη της. Δεν µπορεί να
ανέχονται αυτό το πρόσφατο παρελθόν. Απώλεια πρόσφατης
µνήµης δεν υπάρχει, δεν θα υπάρξει και οφείλουν οι ευαίσθητοι

από αυτούς -διότι υπάρχουν τέτοιοι και τέτοιες- να πάρουν τον
λόγο.

«Έστιν ουν δίκης οφθαλµός ος τα πανθ’ ορά». Πιο λαϊκά, όλα
εδώ πληρώνονται!

Για το θέµα µας, η θέση µας ήταν πάγια, είναι πάγια, θα είναι
πάγια. Η προστασία του απορρήτου των επικοινωνιών αποτελεί
θεµέλιο της δηµοκρατίας. Αυτό οπωσδήποτε λειτουργεί στην
πράξη υπό περιορισµούς. Όλα τα δικαιώµατα, βάσει του άρθρου
25 παράγραφος 1 του Συντάγµατος, εφαρµόζονται και λειτουρ-
γούν υπό περιορισµούς. Αυτό, όµως, που έγινε δεν ήταν εφαρ-
µογή περιορισµού. Αυτό που έγινε στην Ελλάδα είναι βαρύ και οι
σκιές του δεν φεύγουν µε το πρώτο «αεράκι», τα «σύννεφα» θα
µείνουν εδώ. Και όσο περνάει ο καιρός και τα πράγµατα δεν ξε-
καθαρίζονται, η πορεία της χώρας προς τις εκλογές θα έχει ως
ένα βασικό της θέµα και αυτό.

Η Κυβέρνηση δεν απαλλάσσεται επειδή δεν λειτουργεί η Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας όπως πρέπει ή επειδή θα κερδίσει
µία ψηφοφορία στη Βουλή τώρα µε την πρόταση µοµφής. Όλη η
Αντιπολίτευση είναι απέναντι και τα επιχειρήµατα της Αντιπολί-
τευσης είναι πάρα πολύ ισχυρά.

Είναι µια Κυβέρνηση εκτεθειµένη ανεπανόρθωτα και το ολί-
σθηµα στελεχών της ή και ολόκληρης της Κυβέρνησης, αφού τα
στελέχη αυτά στηρίζονται, είναι βαρύτατο και δεν µπορεί –ξανα-
λέω- να ξεπεραστεί επειδή µια ψηφοφορία στη Βουλή διαµορ-
φώνεται έτσι όπως θα διαµορφωθεί.

Μου έκανε αλγεινή εντύπωση µία φράση του Υπουργού, ο
οποίος αντίλεξε στα όσα είπε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης ότι «ένοχος ένοχο ου ποιεί». Αυτό τι ερµηνεία να έχει;
Πώς µπορεί κάποιος από εµάς να το καταλάβει; Τι εννοούσε ο
ποιητής εδώ; Ότι είµαι ένοχος, αλλά εσύ που είσαι ένοχος δεν
µπορείς να µε ενοχοποιήσεις; Τι είναι αυτό; Αυτή είναι µια φράση
που στον Ποινικού Δικαίου και στη διεξαγωγή των δικών έχει τον
ρόλο της. Αλλά, εδώ ως αντίλογος σε ένα βαρύ κατηγορώ τι
ήθελε να πει; Ποιο είναι το περιεχόµενό της;

Αστοχία πάνω στην αστοχία. Δικαιολογία πάνω στη δικαιολο-
γία. Λάθος πάνω στο λάθος. Θεσµική σκληρότητα πάνω στη θε-
σµική σκληρότητα. Κατήφορος πάνω στον κατήφορο.

Κυρίες και κύριοι, δεν υπάρχει χώρος για πολλά λόγια. Τα πρά-
γµατα είναι καθαρά. Δεν έχουµε µία ή δύο ή τρεις περιπτώσεις
τις οποίες εξετάζουµε και κάποια από αυτές θα µπορούσε να
εµπεριέχει υπερβολή ή και άδικη πράξη ως παρακολούθηση. Εδώ
έχουµε µαζικές παρακολουθήσεις, ένα φαινόµενο εκτεταµένο,
ένα φαινόµενο που κάλυψε δεκάδες εκατοντάδες πολιτών.
Ήµουν κι εγώ µέσα σε αυτούς. Ποτέ µου δεν έκανα το προσω-
πικό µου θέµα πολιτικό θέµα αιχµής.

Ξαναλέω, όµως, ότι η ποσότητα εκθέτει την Κυβέρνηση ανε-
πανόρθωτα, είτε για κάποιες περιπτώσεις έχει ευθύνη είτε δεν
έχει. Εδώ γινόταν χαµός. Εδώ όποιος ήθελε παρακολουθούσε
όποιον ήθελε. Και η νοµοθεσία που ψηφίστηκε µετά τα όσα είχαν
συµβεί δεν δηµιουργεί προϋποθέσεις για να βγει κανείς από την
κρίση. Αντίθετα, νοείται ως φωτογραφία τού πώς θα γίνει να µην
πληρώσουµε για τις ευθύνες µας. Φωτογραφία, για να καλυ-
φθούν αυτά που δεν έπρεπε να καλυφθούν. Δεν ήρθε η νοµοθε-
σία να διορθώσει κακώς κείµενα, ήρθε να καλύψει κακώς κείµενα
και κακές πρακτικές. Δεν έχουµε άλλο περιθώριο. Θα ψηφίσουµε
αυτή την πρόταση µοµφής και πιστεύουµε ότι πράττουµε ορθά.

Εκείνο που έχω να πω κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι από
την εµπειρία µου µπορώ να καταλάβω ότι θα έχουµε µπροστά
µας µια από τις σκληρότερες εκλογές που γνώρισε ο τόπος. Θα
είναι σκληρές, θα είναι προσωπικές, µε αιχµές και επιθέσεις. Και
θα αντέξουν αυτοί που µπορούν να αντέξουν και δεν είναι «αφρό-
ψαρα», αλλά κάτι καλύτερο, κάτι σοβαρότερο. Δεν είναι οι πολι-
τικοί οι διάττοντες αστέρες που έρχονται σήµερα και αύριο δεν
είναι.

Η µάχη θα είναι πάρα πολύ σκληρή κι έχετε ευθύνη, γιατί θα
είναι και βρώµικη. Και θα είναι και βρώµικη γιατί έγιναν πράγµατα
που οι δηµοκρατίες δεν τα συγχωρούν.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Λοβέρδο και για τον χρόνο.
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Καλείται στο Βήµα ο κ. Εµµανουήλ Κόνσολας από τη Νέα Δη-
µοκρατία και να ετοιµάζεται ο κ. Μπουρνούς από τον ΣΥΡΙΖΑ –
Προοδευτική Συµµαχία.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Βουλευ-

τές, πράγµατι ο κ. Λοβέρδος από αυτό το Βήµα προδίκασε ότι η
περίοδος που ακολουθεί θα είναι πολύ σκληρή, πολιτικά σκληρή.
Και φυσικά, θέλω να θυµίσω στο Σώµα ότι οι βουλευτικές εκλογές
δεν είναι για εκλογές κολλεγίου. Οι εθνικές εκλογές δεν είναι
εκλογές ενός σωµατείου. Κι εκεί πρέπει να επιστρατεύσουµε µε
πολύ σύνεση, περίσκεψη, αλλά και µε πολύ σεβασµό στους πο-
λίτες τα επιχειρήµατα των πολιτικών φορέων, των κοµµάτων και
όλων ηµών προκειµένου να κρίνουν οι πολίτες.

Ωστόσο, πρέπει να διαπιστώσουµε ότι αυτή την περίοδο υπάρ-
χει ιδιαίτερη οξύτητα και υπάρχει οξύτητα εκεί που δεν υπάρχουν
επιχειρήµατα. Ιδιαίτερα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση επιστρατεύει
επιχειρήµατα τα οποία δεν έχουν υπόσταση, µε αποτέλεσµα να
υπάρχει ένδεια πολιτικών προτάσεων και ιδεών και να υπάρχει
µια στείρα πολιτική, η οποία έγινε αντιληπτή από τους πολίτες.
Υπάρχει µια στείρα πολιτική και γι’ αυτό προτάσσεται η ένταση
και η τοξικότητα. Αυτό είναι µια προσέγγιση σε σχέση µε την ανα-
φορά του συναδέλφου που ήταν πριν στο Βήµα της Εθνικής Αντι-
προσωπείας.

Απευθύνοµαι, όµως, και στους άλλους συναδέλφους, ιδιαίτερα
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που µε πολλή προσοχή παρα-
κολουθώ αυτές τις ώρες που εξελίσσεται στην Εθνική Αντιπρο-
σωπεία αυτή η συζήτηση σε σχέση µε την πρόταση δυσπιστίας.
Είναι φανερό πλέον ότι δεν µπορεί να αντέξει άλλο ο διχαστικός
λόγος στους πολίτες και νοµίζω ότι τον έχουν απορρίψει προ
πολλού, γιατί είναι στοιχεία που κυριάρχησαν και στο πρόσφατο
παρελθόν και τα πλήρωσαν πολύ ακριβά τόσο η χώρα όσο και οι
πολίτες, αλλά και η ίδια η Αξιωµατική Αντιπολίτευση τώρα που
είναι στα έδρανα, αφού επέλεξε µε αυτή την τακτική να την οδη-
γήσει εκεί ο λαός.

Ξέρετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε στο προηγού-
µενο διάστηµα το δίληµµα «εµείς ή αυτοί». Βάζουµε διαχωριστικά
διλήµµατα «εµείς ή αυτοί», σύνθηµα που ελέχθη στην πολιτική
αρένα από τον ΣΥΡΙΖΑ κατά το πρόσφατο παρελθόν και επανέρ-
χεται πλέον µε ένα άλλο προσωπείο ή µε µια άλλη αφορµή.

Είναι δεδοµένο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι εµείς δεν
επιλέγουµε αυτόν τον δρόµο και δεν θα τον επιλέξουµε µέχρι τις
εθνικές εκλογές. Είναι αλήθεια ότι διανύουµε µια προεκλογική
περίοδο. Είµαστε στο τελευταίο στάδιο της τετραετίας και το
γνωρίζετε πολύ καλά. Το είπε και ο κύριος Πρωθυπουργός.

Ωστόσο, θα πρέπει να πούµε ότι παρά τις επιφάσεις που υπάρ-
χουν στο ζήτηµα αυτό των επισυνδέσεων και αποδόθηκαν πολι-
τικές ευθύνες από την πλευρά της Κυβέρνησης, θα πρέπει να
αναγνωρίσετε ότι ανέλαβε ο Πρωθυπουργός, αλλά και η Κυβέρ-
νηση αυτές τις πολιτικές ευθύνες, µε αποτέλεσµα να έχουν συ-
νέπειες τόσο στον Διοικητή της ΕΥΠ όσο και στον Γενικό
Γραµµατέα του Πρωθυπουργού. Άρα δεν κρύφτηκε η Κυβέρνηση
σε αυτό το ζήτηµα που θέτουµε σήµερα στη Βουλή και το γνωρί-
ζουµε όλοι αυτό.

Επίσης, είναι δεδοµένο ότι µε πρωτοβουλία της ίδιας της Κυ-
βέρνησης ήρθε στη Βουλή νοµοθετική ρύθµιση, το γνωρίζετε
πολύ καλά, που αυστηροποιεί το πλαίσιο των επισυνδέσεων βά-
ζοντας πρόσθετες ασφαλιστικές δικλίδες µε την πρόβλεψη σε
ό,τι αφορά τη συνυπογραφή του αιτήµατος από τον δεύτερο ει-
σαγγελέα. Εσείς δεν θέλατε να στηρίξετε αυτή την προοπτική
στην προηγούµενη νοµοθετική ρύθµιση που φέρατε στη Βουλή.

Η αλήθεια είναι ότι δεν πρόκειται να µείνω σε στείρα επιχειρή-
µατα και να διολισθήσω στη ρητορική της έντασης και της οξύ-
τητας. Εξάλλου, είµαστε σε αυτή την Αίθουσα πολλά χρόνια
τώρα και γνωρίζει ο ένας τον άλλο. Γνωρίζετε ότι δεν θέλω να
µπω σε µια στείρα αντιπολίτευση σε ό,τι αφορά τα επιχειρήµατα
που έχετε θέσει στο προηγούµενο διάστηµα. Είµαι από αυτούς
που πιστεύουν ότι στην πολιτική υπάρχουν αντίπαλοι και όχι
εχθροί και κυρίως αντίπαλοι που υπάρχουν τεκµηριωµένες θέσεις
και προτάσεις που επ’ αυτών µπορούµε να συζητήσουµε και όχι
µε στείρα αντιπολίτευση.

Η πρόταση δυσπιστίας που υποβάλλατε, κύριοι της Αντιπολί-

τευσης,  η οποία υπεβλήθη από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση,
συγκροτηµένα, µε εβδοµήντα επτά Βουλευτές µαζί µε τον Αρ-
χηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αποτελεί µια ευκαιρία να
αντιπαρατεθούµε µε αντιλήψεις, µε πεπραγµένα, µε προτάσεις
πολιτικές και να συγκριθούµε. Αυτή είναι µια ευκαιρία να γίνει µια
σύγκριση τι έγινε και τι γίνεται.

Μέχρι τώρα µίλησαν συνάδελφοι από όλες τις παρατάξεις και
µιλούν όλοι µε τον σεβασµό έναντι των θεσµών. Ο σεβασµός
αυτός πρέπει να αποδεικνύεται έµπρακτα. Δεν είναι µια λεκτική,
µια ρητορική έκφραση. Με τη στάση ζωής, µε την πολιτική στάση
εδώ στην Αίθουσα, στην ίδια την κοινωνία, πρέπει να αποδεικνύε-
ται. Θέλω να οµολογήσω ότι υπάρχουν συνάδελφοι µε ξεχωριστή
ευπρέπεια και µε ήθος και υποστηρίζουν.

Όµως, δεν πρέπει να διολισθαίνουµε εξαιτίας και µε αφορµή
µιας συγκυρίας. Γιατί ο σεβασµός στις ανεξάρτητες αρχές, που
πρέπει να είναι µόνιµος και διαρκής, δεν είναι ένας σεβασµός αλά
καρτ και πρέπει να το τονίσουµε. Δυστυχώς, όµως, το κόµµα της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης δεν έδωσε και τα καλύτερα δεί-
γµατα γραφής όταν ήταν κυβέρνηση σε σχέση µε τον τρόπο που
αντιµετώπιζε τις ανεξάρτητες αρχές.

Επιτρέψτε µου µόνο να καταθέσω δύο επιχειρήµατα σε ό,τι
αφορά την αναφορά µου αυτή, όταν θυµηθώ ότι πήρε τη διαδι-
κασία αδειοδότησης των τηλεοπτικών σταθµών από το Εθνικό
Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης και την εκχώρησε στην αρµοδιό-
τητα του τότε Υπουργού. Γιατί το έκανε αυτό; Ποιος ο σεβασµός
στους θεσµούς; Πιστεύουµε ή δεν πιστεύουµε στους θεσµούς;
Κι ακολούθησαν όσα ζήσαµε µε την προσπάθεια ελέγχου των
µέσων µαζικής ενηµέρωσης, τα οποία δεν περιποιούν τιµή στην
τότε κυβέρνηση. Φυσικά, δεν νοµίζω ότι υπάρχει εδώ στην Αί-
θουσα, τουλάχιστον από αυτούς που βλέπω εδώ σήµερα, ένας
συνάδελφος που αισθάνεται περήφανος και ικανοποιηµένος για
τα όσα έγιναν τότε.

Επιστρέφοντας στη σηµερινή συζήτηση, κύριε Πρόεδρε, είναι
φανερό ότι στον πυρήνα αυτής της πρότασης δυσπιστίας της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης βρίσκονται οι υποκλοπές και δεν
µπορεί να λησµονήσει κανείς τις συνακροάσεις στο τηλεφωνικό
κέντρο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας που έγιναν επί
ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και την υποκλοπή προσωπικών µηνυµάτων του τότε
Αντιπροέδρου του Συµβουλίου της Επικρατείας, που εντελώς συ-
µπτωµατικά στοχοποιήθηκε γιατί είχε εκφράσει την άποψη ότι ο
νόµος της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ για την αδειοδότηση των τηλεο-
πτικών σταθµών ήταν αντισυνταγµατικός.

Παρά το ότι µπορούσα -και µπορούν πολλοί συνάδελφοι από
εδώ- να αναφερθώ σε περισσότερα παραδείγµατα, δεν θα το
πράξω. Ξέρω ότι ο χρόνος είναι πολύ λίγος σε σχέση µε αυτά
που µπορούµε να πούµε, κύριε Πρόεδρε. Σε πολύ λίγα δευτερό-
λεπτα επιτρέψτε µου να πω ότι υπάρχει µέτρο σύγκρισης αυτής
της Κυβέρνησης µε την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ της προηγού-
µενης περιόδου. Δεν χρειάζεται να καταθέσω εδώ πρόσθετα τε-
κµήρια.

Επιτρέψτε µου να πω µόνο ότι οι δείκτες ανάπτυξης, οι δείκτες
ανεργίας, οι φορολογικοί συντελεστές, η µείωση των φόρων που
αυτή η Κυβέρνηση έχει προχωρήσει, οι αναπτυξιακοί δείκτες
είναι µόνο µερικά σηµεία τα οποία θα µπορούσα να αναφέρω για
να πω ότι βρισκόµαστε σε µια τροχιά ανάπτυξης που επιζητούν
οι πολίτες, σε ένα ανταγωνιστικό περιβάλλον, που στο πλαίσιο
της ευρωπαϊκής οικογένειας νοµίζω ότι ο Πρωθυπουργός, ο κ.
Μητσοτάκης και η Κυβέρνησή του προχωρά µε γοργούς ρυθ-
µούς.

Θέλω να πιστεύω ότι κανείς δεν αµφισβητεί τη θωράκιση των
Ενόπλων Δυνάµεων, της κοινωνικής συνοχής, των µέτρων που
στηρίζει αυτή η Κυβέρνηση για να προχωρήσουµε µπροστά.

Νοµίζω ότι ο πολιτικός χρόνος είναι πολύ λίγος για να έρθουν
οι εκλογές κι εκεί είναι µια ευκαιρία να αναµετρηθούµε µε ιδέες,
µε πολιτικές και µε προτάσεις για την επόµενη µέρα. Γιατί άλλος
χρόνος να χάσουµε δεν υπάρχει και νοµίζω ότι µπορούµε να
βρούµε σηµεία σύγκλισης για να πάµε µπροστά και µε καλύτε-
ρους ακόµα ρυθµούς ανάπτυξης.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε.
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Καλείται στο Βήµα ο κ. Ιωάννης Μπουρνούς από τον ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται η κ. Κεφάλα από τη
Νέα Δηµοκρατία. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θυµάστε πώς ξεκίνησε την πο-

ρεία της αυτή η µοιραία Κυβέρνηση; Την ξεκίνησε επικαλούµενη
την κανονικότητα, τη θεσµικότητα, τη µετριοπάθεια. Μακριά από
ακρότητες, εντάσεις και λαϊκισµούς µας έλεγαν.

Και την ίδια στιγµή που τα λέγανε αυτά, αµέσως µόλις εκλέ-
χθηκαν, κανόνισαν να πάρουν την ΕΥΠ υπό τον έλεγχο του Μαξί-
µου και µεθόδευσαν νοµοθετικά και θρασύτατα. Ένας τυχάρπα-
στος αυτοφωράκιας, ευνοούµενος κάποιου από τις παρέες του
κ. Μητσοτάκη, που δεν είχε καν τα τυπικά προσόντα να γίνει δι-
οικητής. Εκείνο το καλοκαίρι οι διάφοροι τετραπέρατοι µεσάζο-
ντες του υποκόσµου των λογισµικών παρακολούθησης έγιναν
παράγοντες και συνοµιλητές της εξουσίας, έλυναν και έδεναν για
δουλειές µε Υπουργούς. 

Αµέσως µετά την εκλογή σας νοµοθετήσατε, για να ευνοήσετε
εµπλεκόµενους σε τραπεζικά µεγάλα σκάνδαλα. Και µόλις άρχισε
ο δηµοσιογράφος Κουκάκης να κάνει τη δουλειά του, ανέλαβαν
οι ΚΥΠατζήδες του Μαξίµου, τα ρυπαρά παράκεντρα του Μητσο-
τάκη να τον παρακολουθήσουν και να συγκαλύψουν µετά και την
παρακολούθηση µε φωτογραφικό νόµο, αφού πρώτα είχατε νο-
µοθετήσει έτσι, ώστε όποιος προσφεύγει στην ΑΔΑΕ να µην µπο-
ρεί να ενηµερωθεί αν τελικά παρακολουθείται ή όχι. Σε µια
ευνοµούµενη, σε µια κανονική χώρα µόνο αυτά θα αρκούσαν, για
να πέσουν και να πάρουν τον δρόµο του ειδικού δικαστηρίου οι
κατοικοεδρεύοντες του Μαξίµου.

Και συνέχισαν µε τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, Υπουργούς, επι-
χειρηµατίες, στρατηγούς, τον Αρχηγό των Ενόπλων Δυνάµεων
εν µέσω ελληνοτουρκικής κρίσης, αλλά και τους υπευθύνους για
τους εξοπλισµούς σε µία περίοδο που παρεµπιπτόντως έχετε
κάνει συµβάσεις εξοπλιστικών ύψους 15 δισεκατοµµυρίων. Μπο-
ρούσατε ακόµα να πουλάτε τα φούµαρα περί κανονικότητας και
επιτελικού κράτους, δηλαδή κεντρικής διαχείρισης κάθε συναλ-
λαγής, κάθε ύποπτης εξυπηρέτησης.

Από πολύ νωρίς, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, είχατε
αποφασίσει να ελέγξετε τα πάντα µε ασφυκτικό έλεγχο του επι-
κοινωνιακού αφηγήµατος, του τι µαθαίνει ο κάθε τηλεθεατής, ξε-
κινώντας από την υπαγωγή ακόµη και του Αθηναϊκού Πρακτο-
ρείου Ειδήσεων στο Μαξίµου, µε αφεντικό στην ΕΡΤ στενό συ-
νεργάτη του Πρωθυπουργού που έδινε γραπτές ντιρεκτίβες να
µην παίζουν φωτογραφίες του Λιγνάδη µε τον Μητσοτάκη, µε
όλους τους ιδιοκτήτες των εθνικών δικτύων αγκαλιά µε φυτεµέ-
νους «παπαγάλους» της δηµοσιογραφίας σε κάθε εκποµπή,
ακόµα και πανελίστες τα µεσηµεριανάδικα να λιβανίζουν νυχθη-
µερόν τον Μητσοτάκη, την Μαρέβα Γκραµπόφσκι και τα σόγια
τους, ακόµη και µε αλγοριθµική χειραγώγηση των ψηφοφόρων
στο µοντέλο της «CAMBRIDGE ANALYTICA», όπως αποκαλύπτει
η ιστοσελίδα newsbeast.gr. Όλα µαζί συνθέτουν µία οργουελιανή
δυστοπία, ένα εφιαλτικό τοπίο ελέγχου της ενηµέρωσης που συ-
ναντιέται µόνο σε αυταρχικά καθεστώτα στις παρυφές της Ευ-
ρώπης, στη Μέση Ανατολή και στον Τρίτο Κόσµο. Από την άλλη,
βέβαια, οι εγκληµατικές επιδόσεις σας στην πανδηµία, η γαϊδου-
ρινή αδιαφορία για τη δηµόσια υγεία µάς έφεραν να συναγωνι-
ζόµαστε όντως χώρες εκτός ανεπτυγµένου κόσµου.

Κι όµως το πιο συγκλονιστικό, το πιο ανήκουστο είναι ότι αυτό
δεν σας ήταν αρκετό. Δεν σας έφτανε ο ολοκληρωτικός έλεγχος
ενηµέρωσης. Δεν σας έφτανε να ελέγχετε τι ακούν και τι µαθαί-
νουν οι πολίτες. Θέλατε να ελέγχετε και τι λένε µεταξύ τους οι
δικοί σας και οι αντίπαλοι, δηµοσιογράφοι και επιχειρηµατίες,
ακόµη και στρατηγοί, τι συζητάνε στα τηλέφωνά τους και τα µη-
νύµατά τους, τι λένε στις προσωπικές τους στιγµές. Κάνατε κου-
ρέλι το Σύνταγµα στον βωµό της αρρωστηµένης ανασφάλειας
και εξουσιοµανίας του αρχηγού σας. 

Θέλατε παρακολουθήσεις για πιέσεις και εκβιασµούς. Με
οχετό προπαγάνδας και βουνά ψέµατος πείσατε καλοπροαίρε-
τους ψηφοφόρους του φιλελεύθερου κέντρου ότι εσείς είστε
δήθεν οι Ευρωπαίοι και οι φιλελεύθεροι. Και τι τους κάνατε; Τους
υποβάλλατε τελικά να ξαναζήσουν την ταινία «Οι ζωές των άλ-
λων» αλλά µε ακόµα πιο οργουελιανές τεχνολογίες χωρίς κανένα

δισταγµό. Πότε, αλήθεια, είχαν δισταγµούς στην οικογένεια Μη-
τσοτάκη; 

Χωρίς κανένα ενδοιασµό παρακολουθούσατε την ηγεσία των
Ενόπλων Δυνάµεων, δηλαδή πρόσωπα που δέχονται εµπιστευτι-
κές πληροφορίες, που συνοµιλούν µε οµολόγους τους σε άλλες
χώρες. Τους γελοιοποιήσατε αυτούς, εκθέσατε και τη χώρα. Πώς
άραγε µπορεί να σταθεί πλέον στη θέση του ο κ. Φλώρος µετά
από τέτοιον εξευτελισµό; Ίχνος αυτοσεβασµού δεν έχει; Κάνατε
ξένους ηγέτες, ξένους Υπουργούς, αρχηγούς Ενόπλων Δυνά-
µεων να σκέφτονται αν είναι ασφαλές να µιλούν µε Έλληνες οµο-
λόγους τους.

Υπάρχουν, βέβαια, δικαστές εις τας Αθήνας. Υπάρχουν άνθρω-
ποι που δεν είναι σαν και εσάς, που δεν είναι επιτελικοί ντιλαδό-
ροι ούτε αναξιοπρεπείς και εκβιαζόµενοι παρακολουθούµενοι,
που δεν απήγγειλαν Λυσία στον Μένιο Φουρθιώτη, που κατέχουν
θέσεις ευθύνης χωρίς σύνδροµα καταδίωξης, που κάνουν τη δου-
λειά τους έντιµα χωρίς το µυαλό στη συναλλαγή και τη ρεµούλα.

Από αυτούς το βρήκατε, από τον Κουκάκη, από το «DOC-
UMENTO» του Βαξεβάνη και το insidestory.gr, από έντιµους δι-
καστικούς σαν τον Ράµµο. Ό,τι και να κάνουν οι διάφοροι Ντογιά-
κοι, ο δηµοκρατικός κόσµος στην Ελλάδα έκανε το καθήκον του,
ο δηµοκρατικός και γνήσια ευρωπαϊκός και φιλελεύθερος κόσµος
στην Ελλάδα και το Ευρωκοινοβούλιο έκανε και κάνει το καθήκον
του. Όσοι θέλουµε στον τόπο µας τη δηµοκρατία, τη δικαιοσύνη
και την προκοπή θα σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων.

Ο ντίλερ των συµφερόντων, ο κρυπτόµενος Πρωθυπουργός
της εκτροπής και της ιδιοτέλειας, ο αλαζονικός υπονοµευτής της
δηµοκρατίας και του Συντάγµατος δεν θα µπορεί να σταθεί που-
θενά. Βυθίσατε µία κοινωνία στην ανασφάλεια και την αγωνία της
επιβίωσης και θέλετε να τη χειραγωγήσετε πλήρως, για να µην
αντιδράσει. Θα κάνουν και αυτοί το καθήκον τους, όµως, και θα
βυθίσουν εσάς. Συνεχίστε εσείς και αυτό το τριήµερο να παρι-
στάνετε την ορχήστρα του «Τιτανικού».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ, κύ-

ριε Μπουρνούς και για την τήρηση του χρόνου.
Καλείται στο Βήµα η κ. Μαρία - Αλεξάνδρα Κεφάλα από τη Νέα

Δηµοκρατία και να ετοιµάζεται ο κ. Λαµπρούλης από το Κοµµου-
νιστικό Κόµµα Ελλάδας.

ΜΑΡΙΑ - ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΚΕΦΑΛΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά
αυτή η πρόταση δυσπιστίας είναι ένα δώρο για την Κυβέρνηση.
Αυτές οι τρεις µέρες µέχρι και την Παρασκευή θα είναι µέρες όχι
πολιτική σύγκρουσης αλλά ολικής σύγκρισης. Θα είναι µιας πρώ-
της τάξεως ευκαιρία να συγκρίνουµε τα πεπραγµένα δύο περιό-
δων: της περιόδου ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ Τσίπρα - Καµµένου 2015 -
2019 και αυτής της διακυβέρνησης της χώρας από τη Νέα Δηµο-
κρατία και τον Κυριάκο Μητσοτάκη από το 2019 έως σήµερα. Θα
είναι µιας πρώτης τάξεως ευκαιρία να φανεί ακόµη µια φορά,
ακόµη πιο ξεκάθαρα η έλλειψη προτάσεων και εναλλακτικών απέ-
ναντι στο πλούσιο κυβερνητικό µας έργο, η έλλειψη οράµατος
και προγράµµατος από πλευράς σας για το µέλλον αυτού του
τόπου. Θα είναι µιας πρώτης τάξεως ευκαιρία να εµφανιστεί ο κ.
Τσίπρας ενώπιον του ελληνικού λαού και να µας εξηγήσει για όλα
αυτά που ακούγονται τις τελευταίες µέρες για τις σακούλες µε
τα µαύρα χρήµατα που πήγαιναν στον ΣΥΡΙΖΑ, για τα ποσοστά
που µοίραζε στα κανάλια µε sms στο όνοµα της ελευθεροτυπίας
και της διαφάνειας, να µας απαντήσει ο κ. Τσίπρας ποιος είναι ο
«Α2», γιατί αποχώρησαν οι βουλευτές του από την Επιτροπή Θε-
σµών και Διαφάνειας, να µας εξηγήσει γιατί αυτή η ειδική µετα-
χείριση από τον κ. Ράµµο, γιατί η ανεξάρτητη αρχή δεν ενη-
µέρωσε τον Πρωθυπουργό ή την Πρόεδρο της Δηµοκρατίας,
αλλά ενηµέρωσε πρώτα τον κ. Τσίπρα. Υπάρχουν αόρατες σχέ-
σεις µεταξύ της Ανεξάρτητης Αρχής Διασφάλισης του Απορρή-
του των Επικοινωνιών και της Κουµουνδούρου; Είναι τελικά
εξαρτηµένος ο ανεξάρτητος κ. Ράµµος;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, έρχεστε και µας
κουνάτε το δάχτυλο εσείς, εσείς που θέσετε ως στόχο κι επι-
δίωξη της διακυβέρνησής σας τον έλεγχο των αρµών της εξου-
σίας, εσείς που πιστεύετε πως καλοί δηµόσιοι λειτουργοί είναι
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µόνο οι απόλυτα ελεγχόµενοι, οι στρατευµένοι υπηρέτες σας,
αυτοί που εκτελούν το κοµµατικό καθήκον τους λειτουργώντας
ως φερέφωνα σας. Δεν είναι λάφυρο η εξουσία, ευθύνη είναι. Κό-
πτεστε για τη δηµοκρατία και την αλήθεια εσείς που στήσατε τη
σκευωρία «NOVARTIS» χέρι-χέρι µε τους Ανεξάρτητους Έλληνες
και τη Χρυσή Αυγή, µε προστατευόµενους µάρτυρες, Σαράφη-
δες, χωρίς καµµία ντροπή, εσείς που σπιλώσατε δέκα ανθρώ-
πους, πολιτικούς σας αντιπάλους, µε κουκουλοφόρους και δεν
είπατε ούτε µια συγγνώµη όταν αθωώθηκαν, εσείς µε το περί-
φηµο «ή τους τελειώνουµε ή µας τελειώνουν».

Και κλαίτε τώρα για τη δηµοκρατία, όπως κλαίγατε για τη µικρή
Μαρία του Έβρου, χωρίς ίχνος ντροπής και µιλάτε για εκτροπή.
Μόνο που αυτή η εκτροπή είναι στη φαντασία σας, όπως στη φα-
ντασία σας ήταν και η µικρή Μαρία. Και το χειρότερο: Πάλι δεν
τολµάτε να ζητήσετε ούτε µία συγγνώµη από τον ελληνικό λαό
για τα ψέµατα όλο αυτό το διάστηµα και το κακόγουστο θέατρο
που παίξατε και διέσυρε τη χώρα µας στο εξωτερικό.

Για να µην πάω, ακόµη πιο πίσω, στο καλοκαίρι του 2015 και
στην περίφηµη διαπραγµάτευση, όταν θα αναγκάζατε τις αγορές
να χορεύουν στον ρυθµό σας και τελικά αναγκάσατε τους πολί-
τες να περιµένουν στις ουρές µπροστά στα ΑΤΜ, µε τις εικόνες
των συνταξιούχων να λιποθυµούν έξω από τις κλειστές τράπεζες.
Όµως, εκείνες οι εικόνες, δυστυχώς, ήταν αληθινές και έχουν χα-
ραχθεί στη µνήµη όλων µας, ακόµη και στους ανθρώπους που
πρόσκαιρα σας πίστεψαν. Ήταν οι ίδιοι οι άνθρωποι που τους
χρεώσατε στην πλάτη ένα αχρείαστο µνηµόνιο, επακόλουθο του
ανεκδιήγητου δηµοψηφίσµατος εκείνο το καλοκαίρι. Και τι ακο-
λούθησε; Διαγωνισµός για τις άδειες των τηλεοπτικών καναλιών.
Το ΣΥΡΙΖΑ Chanel το οποίο βυθίστηκε, συµπαρασύροντας µαζί
του στο ειδικό δικαστήριο δύο Υπουργούς σας.

Και επειδή αναφέρθηκε ο κ. Τσίπρας νωρίτερα στους δικαστές,
όντως έχουµε καλούς δικαστές στην Ελλάδα. Αφήστε τους, λοι-
πόν, να κάνουν τη δουλειά τους. Μην προσπαθείτε ούτε να τους
υποκαταστήσετε ούτε να τους χειραγωγήσετε. Αυτά είναι µόνο
λίγα από τα έργα και τις ηµέρες σας. Αρκετά, όµως, για να ανα-
δείξουν την τοξικότητά σας και την αναξιοπιστία σας.

Η πολιτική σας κλεψύδρα τελειώνει. Όταν κυβερνήσατε, γυρί-
σατε πολλά χρόνια πίσω τη χώρα και τώρα δεν έχετε πρόταση
για το µέλλον, παρά µόνο πετάτε λάσπη. Οι πολίτες βλέπουν, κρί-
νουν, συγκρίνουν και σύντοµα θα αποφασίσουν. Έχουµε µια κυ-
βέρνηση που παρά τις µεγάλες και διαδοχικές κρίσεις, οδηγεί τη
χώρα µε σταθερότητα, σοβαρότητα και αξιοπιστία. Κράτησε
όρθια την κοινωνία εν µέσω µιας παγκόσµιας υγειονοµικής κρί-
σης, µιας πρωτοφανούς ενεργειακής κρίσης και ενός πολέµου
εντός της Ευρώπης. Μείωσε φόρους και εισφορές. Αύξησε τα ει-
σοδήµατα των πολιτών περισσότερο από 12% και την ίδια στιγµή
µειώνει σταθερά την ανεργία. Ψηφιοποίησε το κράτος. Έχουµε
πια ανακτήσει την αξιοπιστία µας στο εξωτερικό. Η πρόοδός µας
έχει αναγνωριστεί από τις αγορές, όπως αυτό αποτυπώνεται σε
έντεκα αναβαθµίσεις από κορυφαίους οίκους αξιολόγησης τα τε-
λευταία τρία χρόνια. Και όσο εσείς και ο Αρχηγός σας µιλάτε για
σκοτάδι, µαυρίλα και ζόφο και προσπαθείτε να στήσετε ένα νέο
Βατοπέδι, εµείς απαντάµε µε φως, µε λύση στα προβλήµατα της
κοινωνίας, µε απαντήσεις στις προκλήσεις της εποχής και σχε-
διάζουµε το µέλλον µε σιγουριά.

Η δηµοκρατία µας είναι ισχυρή και θεµελιωµένη σε στέρεες
βάσεις. Πηγάζει από τον λαό, αντλεί δύναµη από το Σύνταγµα
και εκφράζεται από τους νόµους από τους οποίους κανείς δεν
είναι υπεράνω.

Οι πολίτες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά το νέφος της
τοξικότητας και της προπαγάνδας που εκπέµπετε, αντιλαµβάνο-
νται ποιοι είναι αυτοί που πραγµατικά µπορούν να οδηγήσουν τη
χώρα στο αύριο χωρίς περιπέτειες. Βλέπουν και συγκρίνουν τις
δύο τετραετίες και να είστε σίγουροι ότι δεν θέλουν να ξαναζή-
σουν τον εφιάλτη της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ και αυτό θα το δια-
πιστώσετε σύντοµα στις προσεχείς εκλογές, τότε που θα σας
τοποθετήσει η δηµοκρατία στο χρονοντούλαπο της ιστορίας.
Τότε που ο ΣΥΡΙΖΑ θα βυθιστεί για τα καλά στο σκοτάδι.

Κλείνοντας, στο δίληµµα που έθεσε ο Αρχηγός της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης εάν είµαστε µε τη δηµοκρατία ή µε την
εκτροπή, η απάντηση είναι µία και ξεκάθαρη. Είµαστε µε τη δη-

µοκρατία, µε τη σταθερότητα, µε την πρόοδο, µε τον Κυριάκο
Μητσοτάκη.

Καταψηφίζω, λοιπόν, την πρόταση δυσπιστίας, χωρίς να απει-
λούµαι ή να εκβιάζοµαι από κανέναν, γιατί ακούσαµε και τέτοια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-
µε, πάντα συνεπής στον χρόνο.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Γεώργιος Λαµπρούλης από το Κοµµου-
νιστικό Κόµµα Ελλάδας και να ετοιµάζεται ο κ. Γκίκας από τη Νέα
Δηµοκρατία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Στο ερώτηµα αν πρέπει να καταδικαστεί η Κυβέρνηση, αναφο-
ρικά µε το σκάνδαλο των υποκλοπών, αλλά και συνολικότερα η
πολιτική της, το ΚΚΕ απαντάει «ναι» και η µοµφή του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος προς την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
είναι δεδοµένη και διαρκής, όπως και απέναντι στις αντιλαϊκές
πολιτικές όλων των προηγούµενων κυβερνήσεων.

Τόσο, λοιπόν, η σηµερινή Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
όσο και η προηγούµενη του ΣΥΡΙΖΑ είναι πολιτικά έκθετες.
Έχουν βαρύτατες ευθύνες για τη συγκάλυψη των υποκλοπών,
για παράδειγµα σε βάρος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος. Όχι
µόνο δεν έκαναν τίποτα για την αποκάλυψη των υπευθύνων, αλλά
αντίθετα επιδίωξαν µε κάθε τρόπο τη συγκάλυψη αυτής της σο-
βαρής υπόθεσης.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα έχει γνώση για τη λειτουργία και
δράση διάφορων µηχανισµών και υπηρεσιών εγχώριων και ξένων
που οργανώνουν και ύστερα κουκουλώνουν υποκλοπές και πα-
ρακολουθήσεις. Από τη µία µεριά, λοιπόν, το αστικό κράτος που
υπηρετείτε, προπαγανδίζει τη διαφάνεια και τη διασφάλιση του
απορρήτου των επικοινωνιών, από την άλλη οργανώνει και καλύ-
πτει τέτοιου είδους ενέργειες. Ενώ, συγχρόνως, το επικίνδυνο
και αντιδραστικό θεσµικό πλαίσιο που έχετε δηµιουργήσει, στη-
ρίζετε και διατηρείτε, σας εξυπηρετεί σε αυτό. Και στο ερώτηµα
ποιος θα µας προστατεύει από τους προστάτες, η απάντηση έχει
δοθεί από τον ίδιο τον λαό, από το ίδιο το λαϊκό κίνηµα. Προστά-
της είναι ο ίδιος λαός που δεν συµβιβάζεται µε µεγάλους αδελ-
φούς στη ζωή και τη δράση του. Γιατί; Ο λαός µπορεί να καθο-
ρίσει τις εξελίξεις, χρησιµοποιώντας τη δύναµή του, µε σκοπό να
πάρει ο ίδιος την εξουσία, αν συνειδητοποιήσει ότι το παιχνίδι
δεν παίζεται στο Κοινοβούλιο, αλλά στην οργάνωση, στους τό-
πους δουλειάς, αν οργανωµένος δυναµώσει την πάλη του ενά-
ντια στα µονοπώλια και την πολιτική που τα υπηρετεί και τα
στηρίζει, µία πολιτική για την οποία η έλευση της πανδηµίας απο-
κάλυψε µε τον πιο τραγικό τρόπο τις διαχρονικές ευθύνες όλων
των Κυβερνήσεων, όπως και της σηµερινής Κυβέρνησης της
Νέας Δηµοκρατίας µε τη διαµόρφωση ενός συστήµατος υγείας
τελείως αναντίστοιχο µε τις σηµερινές δυνατότητες και ανάγκες
του λαού. Και αυτό συµβαίνει, διότι ανεξάρτητα από τις επιµέ-
ρους συνταγές διαχείρισης που ακολούθησαν όλες οι Κυβερνή-
σεις, προωθούνται µέτρα που έχουν έναν κοινό στόχο, την πιο
αποτελεσµατική υλοποίηση της στρατηγικής της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και του κεφαλαίου για τη διαµόρφωση ακόµα πιο φθη-
νών εργαζοµένων ως προϋπόθεση τόνωσης της ανταγωνιστικό-
τητας και της ανάκαµψης της κερδοφορίας των επιχειρηµατικών
οµίλων. Μια στρατηγική που υλοποιείται και µέσα από την πολι-
τική µείωσης του λεγόµενου µισθολογικού κόστους, όπως µέσω
της περικοπής δαπανών για την πρόληψη, θεραπεία και αποκα-
τάσταση της υγείας των εργαζοµένων και των οικογενειών τους.
Αυτή είναι η βασική αιτία που το αποτέλεσµα όλων των σχεδίων
όλων των Κυβερνήσεων οδηγεί από το κακό στο χειρότερο τους
όρους ζωής και υγείας του λαού.

Σε αυτή, λοιπόν, τη στρατηγική υποτάσσεται η λειτουργία των
δηµόσιων µονάδων υγείας και των παροχών µε τα κριτήρια του
κόστους, της ανταποδοτικότητας, της επιχειρηµατικότητας, της
εµπορευµατοποίησης, της ατοµικής ευθύνης, µε αποτέλεσµα τα
οξυµµένα προβλήµατα του λαού για την προστασία και αποκα-
τάσταση της υγείας του συνεχώς να επιδεινώνονται. Και στην
υπηρέτηση αυτής της στρατηγικής όλα τα κόµµατα –όσα κυβερ-
νήσατε και όσα έχετε ως ιερό δισκοπότηρο τη στρατηγική της

7004 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ευρωπαϊκής Ένωσης- οφείλετε τη µε ωµό τρόπο αποτύπωση, για
παράδειγµα από την Κυβέρνηση, της λογικής ότι δεν είναι απα-
ραίτητο ένα πολυτελές σύστηµα υγείας που θα µείνει αµανάτι
µετά την πανδηµία, είναι η ίδια η πολιτική που προτάσσει τα πα-
ζάρια µε τους κλινικάρχες αντί για την άνευ όρων επίταξη των
υποδοµών τους µε την Κυβέρνηση να λέει πως ό,τι επιτάσσεται,
αποζηµιώνεται και τον ΣΥΡΙΖΑ να µιλάει για δίκαιη αποζηµίωση
των κλινικαρχών.

Είναι η πολιτική που αξιοποίησε την πανδηµία ως ευκαιρία για
την προώθηση των αντιδραστικών αναδιαρθρώσεων στην υγεία,
µέσα από το λεγόµενο νέο ΕΣΥ της επιχειρηµατικής δράσης, µε
πρόβα τζενεράλε τις γενικευµένες εργολαβίες λόγω των ελλεί-
ψεων σε προσωπικό, τις µετακινήσεις υγειονοµικών, τις αναστο-
λές, τα κλεισίµατα, τις συγχωνεύσεις, τις µετατροπές κλινικών,
αλλά και το κλείσιµο νοσοκοµείων που όλες οι Κυβερνήσεις δια-
τηρήσατε και διατηρείτε τόσα χρόνια. Είναι η πολιτική που βλέπει
την υγεία ως πεδίο επιχειρηµατικής δράσης µε τους ιδιώτες να
τρέφονται από κάθε έλλειψη στα δηµόσια νοσοκοµεία και την
πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Να αυγαταίνουν τα κέρδη τους
από κάθε µέρα αναµονής για µια στοιχειώδη ιατρική πράξη. Είναι
η πολιτική των νοσοκοµείων ανωνύµων εταιρειών των ΣΔΙΤ, όπως
αυτά που εγκαινίασε ο ΣΥΡΙΖΑ στο Νοσοκοµείο Σαντορίνης, η πο-
λιτική που µοιράζει την πίτα της υγείας στους οµίλους, αφήνο-
ντας τον λαό εκτεθειµένο µε ελάχιστες παροχές και που κου-
µπώνει µε την αντίληψη που έχουν Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ,
ΠΑΣΟΚ, αυτή δηλαδή, της συνύπαρξης του δηµόσιου µε τον ιδιω-
τικό τοµέα, η οποία δήθεν µπορεί να είναι αρµονική, που όµως η
µόνη αρµονία που υπάρχει, είναι να θησαυρίζουν οι µεγαλοεπι-
χειρηµατίες της υγείας.

Είναι η πολιτική των µειωµένων προϋπολογισµών για την υγεία
σε συνέχεια των περικοπών από κάθε προηγούµενη κυβέρνηση
αλλά και της αύξησης των πληρωµών των εργαζοµένων στα
ασφαλιστικά ταµεία, της συνέχιση της αφαίµαξης των λαϊκών ει-
σοδηµάτων για αγορά υπηρεσιών υγείας και για φάρµακα. Είναι
η ίδια εγκληµατική, αντιλαϊκή πολιτική που µετέτρεψε το εµβόλιο
από πολύτιµο όπλο για την αντιµετώπιση της πανδηµίας σε βο-
λικό άλλοθι για το κράτος και την εργοδοσία, για να ξεµπερ-
δεύουµε µε όσα µέτρα κοστίζουν, αλλά και να εµπεδώνεται η
ατοµική ευθύνη.

Με αυτή την πολιτική, λοιπόν, χρειάζεται να αναµετρηθεί ο ερ-
γαζόµενος λαός σε µία περίοδο που επιβεβαιώνεται πως δεν
υπάρχει δίκαιο αίτηµα για την προστασία του, που να µη σκοντά-
φτει στη στρατηγική της υγείας-εµπόρευµα, που να µη συγκρού-
εται µε την επιχειρηµατική δράση. Εκεί, λοιπόν, χρειάζεται να
στοχεύει το εργατικό λαϊκό κίνηµα, διεκδικώντας κάθε µέτρο που
µπορεί να σώζει ζωές, ενισχύοντας τον αγώνα για αποκλειστικά
δηµόσιο και δωρεάν σύστηµα υγείας, που θα υπηρετεί τις λαϊκές
ανάγκες.

Γι’ αυτό, λοιπόν, κανένα άλλοθι στην Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας,  αντίστοιχα και στο κράτος, καµµία άφεση αµαρτιών
στον ΣΥΡΙΖΑ, στο ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ και στα άλλα αστικά κόµµατα,
που η αντιπαράθεσή τους µε την Κυβέρνηση φθάνει ως το βολικό
και µόνο τερέν της ανικανότητας, των παραλείψεων, στη διαχεί-
ριση των λαθών, ζητήµατα υπαρκτά στη λειτουργία του κρατικού
µηχανισµού, τα οποία όµως αναπτύσσονται στο έδαφος του ίδιου
του χαρακτήρα του αστικού κράτους, του λεγόµενου επιτελικού
κράτους, που είναι ικανότατο, όµως, στην εξυπηρέτηση των συµ-
φερόντων των οµίλων, όχι όµως για την προστασία της ζωής και
της περιουσίας, του εισοδήµατος και των δικαιωµάτων του λαού
µας. Και επειδή κανείς δεν µπορεί να παίζει κορώνα-γράµµατα
τη ζωή του λαού για τα κέρδη των οµίλων, χρειάζεται ο ίδιος ο
λαός να δείξει τη δύναµή του, να καθορίσει τις εξελίξεις. Στο χέρι
του είναι, γιατί µόνο ο λαός µπορεί να σώσει τον λαό, για να απο-
τελέσει το αντίπαλο δέος µε τον αγώνα του αλλά και µε την ψήφο
του, ισχυροποιώντας το ΚΚΕ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-

µε, κύριε Λαµπρούλη.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Στέφανος Γκίκας από τη Νέα Δηµοκρα-

τία και να ετοιµάζεται ο κ. Βερναρδάκης από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία.

Κύριε Γκίκα, έχετε τον λόγο.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΓΚΙΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινώ αυτή

την προχωρηµένη ώρα µε µια παρατήρηση-διαπίστωση. Σήµερα
είχα τη χαρά και την τιµή να παρευρεθώ στις τελετές παραδό-
σεως-παραλαβής των Αρχηγών των Γενικών Επιτελείων Ναυτικού
και Στρατού. Συγκλονιστικές οι στιγµές για όλους εµάς που
έχουµε υπηρετήσει στις Ένοπλες Δυνάµεις. Ακόµα πιο συγκλο-
νιστική είναι η στιγµή που τα παιδιά αυτά, οι φοιτητές των στρα-
τιωτικών µας σχολών, έψαλλαν τον εθνικό ύµνο. 

Μετά από λίγο, άκουσα κάποιον συνάδελφο εδώ, στη Βουλή
των Ελλήνων, να στρέφεται ουσιαστικά εναντίον του Αρχηγού
των Ενόπλων Δυνάµεων, λέγοντας ότι πρέπει να παραιτηθεί, ότι
δεν έχει τσίπα, πώς το αντέχει που τον παρακολουθούσαν κ.λπ..

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύ-
σεως, θεωρώ εξόχως ζηµιογόνο για την πατρίδα να έχουµε στο
επίκεντρο της πολιτικής αντιπαράθεσης την ηγεσία των Ενόπλων
Δυνάµεων, ιδίως σε µία τέτοια περίοδο που η Τουρκία µέρα µε
τη µέρα απειλεί να εισβάλει στη χώρα. Παρακαλώ πολύ να το
σκεφτείτε αυτό. Δεν είναι γόνιµη αυτή η συζήτηση. 

Βεβαίως, εδώ υπάρχει ένα ζήτηµα, όλοι το αναγνωρίζουµε και
πρώτος απ’ όλους το αναγνώρισε ο Πρωθυπουργός και γι’ αυτόν
ακριβώς τον λόγο αυτή τη στιγµή η δικαιοσύνη διεξάγει µία
έρευνα σε βάθος, προκειµένου να διαπιστωθεί πράγµατι τι συ-
νέβη και να αποδοθούν ευθύνες εκεί που πράγµατι πρέπει να
αποδοθούν. Η Κυβέρνηση αυτή, από την πρώτη στιγµή, κινήθηκε
µε θεσµικά βήµατα. Συνεκλήθη η Βουλή και µάλιστα δέκα µέρες
νωρίτερα, εάν θυµάµαι καλά. Έγινε η συζήτηση εδώ, έγινε η σύ-
γκληση της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας, ήρθε πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου για την ΕΥΠ, έγινε µία νέα νοµοθετική
διαδικασία µε το ν.5002/2022. Εν τοιαύτη περιπτώσει, είναι ένα
ζήτηµα που η δικαιοσύνη το εξετάζει. Περιµένουµε να δούµε το
αποτέλεσµα και µετά βεβαίως θα τοποθετηθούµε, γιατί και εµείς
όλοι θέλουµε -και νοµίζω ότι κανένας µας δεν διαφωνεί- όλα να
έρθουν στο φως.

Από εκεί και πέρα, µας λέτε να καταψηφίσουµε, να ρίξουµε την
Κυβέρνηση. Μία Κυβέρνηση, η οποία αυτά τα τριάµισι χρόνια έχει
πράγµατι να επιδείξει ένα έργο εξόχως σηµαντικό σε όλους τους
τοµείς και κάτω από εξαιρετικά αντίξοες συνθήκες, τις συνθήκες
της πανδηµίας, της ενεργειακής κρίσης κ.λπ., και βεβαίως των
εθνικών κινδύνων.

Θα µπω στον πειρασµό να πω ότι για την εκλογική µου περι-
φέρεια, την Κέρκυρα, σήµερα ήταν µία πάρα πολύ σηµαντική
µέρα. Δηµοπρατήθηκε το έργο των φραγµάτων, ένα έργο που θα
ξεπεράσει τα 180 εκατοµµύρια, ένα έργο που το 2017 είχε απε-
ντάξει ο ΣΥΡΙΖΑ και που µε εργώδη προσπάθεια τριών χρόνων
καταφέραµε, όχι µόνο να το επανεντάξουµε, αλλά να το βάλουµε
και στο Ταµείο Ανάκαµψης και να γίνει µε σύµπραξη δηµοσίου
και ιδιωτικού τοµέα. Είναι ένα έργο πνοής. Και δεν είναι µόνο
αυτό, είναι οι έξι µαρίνες, που δηµιουργούµε είναι τα λιµάνια και
άλλα πολλά. Εάν, λοιπόν, συγκρίνουµε αυτά τα τριάµισι χρόνια
το τι έχει γίνει στην Κέρκυρα µε τα προηγούµενα χρόνια, δεν θα
υπάρχει καµµία σύγκριση. 

Μας λέτε να καταψηφίσουµε, να ρίξουµε µια Κυβέρνηση, όταν
είχαµε το ’22, διπλάσιο ρυθµό ανάπτυξης από τον ευρωπαϊκό
µέσο όρο, όταν το 2023 θα έχουµε τριπλάσιο από τον ευρωπαϊκό
µέσο όρο, όταν έχουµε ρεκόρ όλων των εποχών σε άµεσες ξένες
επενδύσεις, όταν έχουµε ρεκόρ στις εξαγωγές, όταν έχουµε µει-
ώσει πάρα πολλούς φόρους, σχεδόν όλους τους φόρους, µε
πρώτο τον ΕΝΦΙΑ. 

Επίσης, δεν µπορώ να µην αναφερθώ σε αυτό το έργο που έχει
κάνει η Κυβέρνηση όλα αυτά τα χρόνια στον τοµέα της άµυνας
και της εξωτερικής πολιτικής. Αυτά τα οποία συµβαίνουν στη
χώρα είναι πρωτοφανή. Σε ό,τι αφορά το εξοπλιστικό µας πρό-
γραµµα, υλοποιείται ένα µεγαλεπήβολο εξοπλιστικό πρόγραµµα
που δεν έχει προηγούµενο στην ιστορία των Ενόπλων Δυνάµεων.
Τα επόµενα τέσσερα χρόνια θα διαθέσουµε πάνω από 3 δισεκα-
τοµµύρια τον χρόνο, για να ισχυροποιήσουµε τις Ένοπλες Δυνά-
µεις µας. Προχθές, ήµασταν µε τον Πρωθυπουργό στην Ελληνική
Αεροπορική Βιοµηχανία, για να εγκαινιάσουµε εκεί τις εγκατα-
στάσεις της «LOCKHEED MARTIN». Η ΕΑΒ, που είναι µια σύγ-
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χρονη πια αεροπορική βιοµηχανία, κερδοφόρα, µε εκτελεστέο
έργο, πριν από µερικά χρόνια ήταν ζηµιογόνα. Ήταν ένα πάρκινγκ
ουσιαστικά αεροσκαφών, χωρίς να υπάρχει προοπτική. Μέσα σε
τριάµισι χρόνια η Ελληνική Αεροπορική Βιοµηχανία, µε τους
επτακόσιους επιπλέον εργαζόµενους, στηρίζει την εθνική οικο-
νοµία, προσφέρει στη χώρα και στις Ένοπλες Δυνάµεις.

Μας λέτε, λοιπόν, να καταψηφίσουµε µια Κυβέρνηση, η οποία
σε όλους τους τοµείς έχει να επιδείξει µετρήσιµο, απτό έργο.
Είµαι απόλυτα βέβαιος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι οι Έλ-
ληνες πολίτες σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα µε την ψήφο
τους θα δώσουν όχι µόνον ανανεωµένη εντολή στην Κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη, αλλά θα είναι και διευρυµένη αυτή η
εντολή.

Για όλους αυτούς τους λόγους, εννοείται ότι στηρίζω την Κυ-
βέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη και είµαι περήφανος που η
Κοινοβουλευτική µας Οµάδα τη στηρίζει. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Χριστόφορος Βερναρδάκης από τον

ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συµµαχία.
ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ ΒΕΡΝΑΡΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Παρακολουθώ µε πολύ µεγάλη συµπάθεια τους Βουλευτές οι

οποίοι προσπαθούν φιλότιµα να κάνουν αντιπολίτευση στην κυ-
βέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί αυτό παρακολουθούµε εδώ και αρκε-
τές ώρες. Και προφανώς θα υπάρξει σύγκριση των δύο κυβερνή-
σεων και του ιστορικού πλαισίου µέσα στις οποίες λειτούργησαν
οι κυβερνήσεις αυτές. Εδώ, όµως, δεν θα γίνει καµµία µετάθεση
από τον πυρήνα της συζήτησης. Και ο πυρήνας της συζήτησης
είναι ότι η χώρα αντιµετωπίζει µια µείζονα απειλή στον πυρήνα
λειτουργίας του δηµοκρατικού πολιτεύµατος και αυτή είναι η
ουσία της πρότασης δυσπιστίας. 

Πολύ σωστά ειπώθηκε πριν, ότι εάν ήταν τόσο πολύ ανάγκη
σας να αντιπολιτευτείτε την κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ προ τετραε-
τίας, γιατί δε µεταβάλατε την πρόταση δυσπιστίας σε πρόταση
εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση. Θα ήταν πολύ πιο έντιµο και
πολύ πιο καθαρό. Θα έχουµε την ευκαιρία να αντιπαρατεθούµε.
Τώρα, όµως, έχουµε ένα συγκεκριµένο πρόβληµα από το οποίο
δεν µπορείτε να αποδράσετε. 

Δεδοµένο νούµερο 1: Η ΕΥΠ περνά στην εποπτεία του Πρω-
θυπουργού. Ήταν -αν όχι ο πρώτος- ο δεύτερος νόµος που κάνει
το επιτελικό κράτος. Γιατί; Θα απαντήσετε κάποτε γι’ αυτό; Και
αφού περνά στην εποπτεία του Πρωθυπουργού, πώς γίνεται να
µην υπάρχει καµµία πολιτική ευθύνη για τη λειτουργία της και
καµµία γνώση για τη λειτουργία της; 

Ακούγεται το πρωτοφανές από τον Πρωθυπουργό: «Δεν ξέρω.
Δεν ήξερα». Μα αυτό είναι λόγος παραίτησης. Το «δεν ξέρω» δεν
αποτελεί πολιτική θέση. Αποτελεί οµολογία ανικανότητας και θα
έπρεπε να είναι ο βασικότερος λόγος παραίτησης του Πρωθυ-
πουργού το «δεν ξέρω».

Δεδοµένο νούµερο 2: Η ΕΥΠ, το γνωρίζουµε πλέον επισήµως
από την έρευνα και το πόρισµα της ΑΔΑΕ, παρακολουθεί διά-
φορα πρόσωπα. Προφανώς το κάνει για λόγους εθνικής ασφα-
λείας, γιατί αυτό είναι το νοµιµοποιητικό πλαίσιο µε το οποίο
λειτουργεί. Θα µάθουµε ποιοι είναι αυτοί ακριβώς οι λόγοι; Από
που πήραν αυτές τις εντολές; Πώς αιτιολογήθηκε ο λόγος εθνι-
κής ασφαλείας; Και αν δεν πήραν την εντολή από το πρωθυπουρ-
γικό γραφείο άµεσα, ποια µέτρα έλαβε η Κυβέρνηση για τα
πρόσωπα τα οποία συµµετείχαν σε αυτή την εντολή και σε αυτή
τη διαδικασία των υποκλοπών; Θα απαντήσετε σε αυτό το απλό
πολιτικό και διαδικαστικό, αλλά κυρίως δηµοκρατικό ερώτηµα;

Δεδοµένο νούµερο 3: Δεν έχουµε µόνο τις παρακολουθήσεις
τις ΕΥΠ, έχουµε και το παράλληλο κύκλωµα παρακολουθήσεων
από το λογισµικό του «Predator», επίσης οµολογηµένο και δεδο-
µένο. Το χρησιµοποίησε το ελληνικό δηµόσιο µε οποιονδήποτε
τρόπο; Το αγόρασε; Το υπενοικίασε; Το χρησιµοποίησε µέσω τρί-
της εταιρείας; Αν όχι, πώς γίνεται ξαφνικά πριν από ένα µήνα να
δίνεται άδεια εξαγωγής του µε την υπογραφή του ειδικού γραµ-
µατέα του Υπουργείου Εξωτερικών σε τρίτη χώρα, σε ξένη χώρα;
Πώς εµπλέκεται το Υπουργείο Εξωτερικών σε ένα παράνοµο λο-
γισµικό το οποίο κατά τα άλλα το ελληνικό δηµόσιο και η ελληνική

Κυβέρνηση δεν γνωρίζει; Θα απαντήσετε σε αυτό το θέµα; Είναι
µείζον ζήτηµα. 

Έχουµε, λοιπόν, υποκλοπές, έχουµε και κακόβουλο λογισµικό.
Πώς διαχειρίζεται η Κυβέρνηση το γεγονός αυτό; Ας πάρουµε
για την οικονοµία της συζήτησης την άποψη ότι, εν πάση περι-
πτώσει, δεν χρησιµοποιεί το κακόβουλο λογισµικό. Ελέγχεται η
εταιρεία η οποία το εµπορεύεται; Ελέγχονται τα τιµολόγιά της,
οι τριγωνικές συναλλαγές, οι περίεργες διαδροµές του χρήµα-
τος; Μέχρι στιγµής δεν έχουµε καµµία απάντηση επ’ αυτού επί-
σηµη, θεσµική. Ό,τι έχει αποκαλυφθεί, έχει αποκαλυφθεί από την
ερευνητική δηµοσιογραφία. 

Προστάτευσε τα άτοµα αυτά τα οποία εµπλέκονταν στη δια-
χείριση αυτών των εταιρειών από την παρουσία τους στη Βουλή;
Τα προστάτεψε. Δηµιούργησε απόρρητα και άβατα απέναντι στο
Κοινοβούλιο και τον κοινοβουλευτικό έλεγχο. Δεν είναι µείζον ζή-
τηµα αυτό για τη δηµοκρατία και τη λειτουργία της δηµοκρατίας;
Αντί τα απόρρητα να απαγορεύονται, εδώ διευρύνονται και γίνο-
νται καθολικά. 

Τα απόρρητα είναι για έκτακτες περιπτώσεις. Απαγορεύεται το
απόρρητο και µόνο σε έκτακτες περιπτώσεις και για σοβαρούς
λόγους εθνικής ασφαλείας, µπορεί να προβλεφθεί κατ’ εξαίρεση.
Εδώ έχει κανονικοποιηθεί η διαδικασία του άβατου και του απορ-
ρήτου, που πάει βεβαίως παρέα µε όλες τις απόρρητες δαπάνες.
Είναι ερωτήµατα που πρέπει, βεβαίως, να απαντήσετε και τα
οποία πλανώνται. 

Σήµερα, όµως, έχουµε και τη συνταγµατική Αρχή η οποία είναι
υπεύθυνη γι’ αυτόν τον έλεγχο η οποία το θέτει ανοιχτά. Θα απα-
ντήσετε; Πρέπει να απαντήσετε. Δεν µπορείτε να αποδράσετε.
Και τη συζήτηση για το τι έκανε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και αν
ήταν καλή στις άµεσες ξένες επενδύσεις και αν ήταν καλή στις
κοινωνικές δαπάνες και πόσο καλή είσαστε εσείς στην υγεία και
στην παιδεία και ούτω καθεξής, θα τα δούµε αυτά στην προεκλο-
γική περίοδο. Τώρα, όµως, οφείλετε να απαντήσετε σε αυτό το
θέµα. 

Και ένα ερώτηµα που σχετίζεται άµεσα µε αυτά τα θέµατα και
σχετίζεται και µε τις εκλογές. Η Κυβέρνηση εδώ και αρκετό καιρό
έχει ανοίξει ένα παιχνίδι, ένα ντιλάρισµα µε τα προσωπικά δεδο-
µένα των πολιτών και µε τις µεγάλες βάσεις δεδοµένων του ελ-
ληνικού κράτους. 

Ξαφνικά µια µέρα του 2020 ή το 2021 -δεν θυµάµαι ακριβώς,
αλλά νοµίζω το 2020- µαθαίνουµε από τον ξένο Τύπο και από τα
ξένα χρηµατιστήρια ότι η εταιρεία «PALANTIR», η οποία ελέγχε-
ται για τις δραστηριότητές της, έχει συνάψει σύµβαση µε το ελ-
ληνικό δηµόσιο, µε το ελληνικό κράτος. Αφού γίνεται η αποκάλυ-
ψη αυτού του ζητήµατος, η «PALANTIR» είναι µία εταιρεία η ο-
ποία έχει ελεγχθεί για παράνοµες χρήσεις προσωπικών δεδοµέ-
νων σε παγκόσµια κλίµακα και βεβαίως είχε παρεµβάσεις και στη
διαδικασία των εκλογών σε πάρα πολλές χώρες µε αποκορύ-
φωµα βεβαίως την εκλογή Τραµπ στην Αµερική, ξαφνικά το αντι-
κείµενο της σύµβασης αυτής µεταφέρεται σε µία άλλη εταιρεία.
Προφανώς έχουµε να κάνουµε µε τριγωνικές συναλλαγές εδώ.
Ένα το κρατούµενο. 

Δεύτερον: Εκπαιδευτικά δεδοµένα της «CISCO». Παρά το γε-
γονός ότι ζητάγαµε για µήνες επί µηνών τη σύµβαση και η Υπουρ-
γός Παιδείας δεν την έδινε για πολλούς µήνες, ξαφνικά µετά από
καιρό µαθαίνουµε ότι τα εκπαιδευτικά δεδοµένα εκατοµµυρίων
µαθητών και εκατοµµυρίων ελληνικών νοικοκυριών έχουν εκχω-
ρηθεί σε ξένη χώρα από την εταιρεία η οποία είχε αναλάβει την
εκπαίδευση εδώ. Η περίφηµη σύµβαση της «CISCO». Σήµερα µα-
θαίνουµε, επίσης, ότι έχουµε µια άλλη εταιρεία η οποία έχει υπο-
κλέψει προσωπικά δεδοµένα για τη χρήση προεκλογικών καµπα-
νιών ενόψει των εκλογών. 

Ερώτηση, εσείς θα ξέρετε καλύτερα: Το «Predator» σχετίζεται
µε όλη αυτή την ιστορία; Σχετίζεται µε τις µεγάλες βάσεις δεδο-
µένων; Σχετίζεται µε την προετοιµασία των εκλογών και τη δια-
χείριση τέτοιου είδους καµπάνιας, η οποία ενέχει όλη την
παρανοµία της παραβίασης και της χρήσης ατοµικών δεδοµένων
του κάθε πολίτη; Είναι κακόβουλο λογισµικό το οποίο µπορεί να
χρησιµοποιηθεί προς πάρα πολλές κατευθύνσεις; Οφείλετε να
το απαντήσετε διότι αποκαλύφθηκε ότι ο γενικός γραµµατέας
του ΥΠΕΞ που ενέκρινε την εξαγωγή του «Predator» τοποθετή-
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θηκε και επικεφαλής της εκλογικής επιτροπής της Νέας Δηµο-
κρατίας. 

Ερωτήµατα, λοιπόν, πλανώνται και οφείλετε να τα απαντήσετε,
διότι όλα µαζί δηµιουργούν ένα νέφος.

Απέρχεστε, αλλά τουλάχιστον µην κάνετε ακόµα ένα τραγικό
λάθος να παίζετε µε τη διαφάνεια των εκλογών και των πολιτικών
επιλογών του ελληνικού λαού. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Αλέξανδρος Τριανταφυλλίδης από τον

ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται η κ. Αντωνίου
από το ΠΑΣΟΚ-Κίνηµα Αλλαγής.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε πρόδηλα ενώπιον
µιας πρωτοφανούς πολιτικής, θεσµικής και ηθικής κρίσης της
οποίας το σκάνδαλο των υποκλοπών αποτελεί την αποτρόπαια
και ανυπόφορη κορύφωσή της. Ζόφος αποπνικτικός γαλάζιων
ρυπαρών δικτύων πνίγει το κράτος δικαίου, τη χειµαζόµενη κοι-
νωνία, την παραπαίουσα οικονοµία, τον διωκόµενο πολιτισµό. 

Η χώρα µας είναι πρώτη στη διαφθορά, εκατοστή όγδοη στην
ελευθερία του Τύπου, πρώτη στην ανεργία των νέων, πρώτη στην
ακρίβεια καυσίµων και ρεύµατος, πρώτη στους θανάτους από
COVID. Αυτός ο ορυµαγδός που πνίγει την καθηµερινότητα των
Ελλήνων πολιτών, που αφαιρεί οξυγόνο από τη ζωή τους, υπο-
γραφεί την πρόταση µοµφής. Μέµφεται τη χειρότερη Κυβέρνηση
της Μεταπολίτευσης που µόνο η κυβέρνηση του «αρχιερέα» της
αποστασίας ‘90-’93 µπορεί να συγκριθεί µαζί της, µε το σκάνδαλο
των υποκλοπών Μαυρίκη.

Η αµηχανία σας έκδηλη, καθώς ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης τοποθέτησε τον τεράστιο καθρέφτη όχι των πλη-
ροφοριών, αλλά των αποδείξεων απέναντί σας της ενδελεχούς
και τεκµηριωµένης έρευνας της αρµόδιας κατά το Σύνταγµα,
άρθρο 19 παράγραφος 2, Ανεξάρτητης Αρχής, της ΑΔΑΕ. 

Αντικρίσατε το είδωλό σας και τροµάξατε ως εκπρόσωποι του
κόµµατος των ωτακουστών µαζί µε το κόµµα των «Πάτσηδων»,
των «χειµάρων» και των άλλων παιδιών υλοποιώντας το δόγµα
της Κυβέρνησης Μητσοτάκη «όποιος δεν προσαρµόζεται, πεθαί-
νει». Αποδείξεις δεν θέλατε; Γνωστοποιήθηκαν επίσηµα µε βάση
και τον δικό σας νόµο, τον ν.5002/2022, τον οποίο ψηφίσατε,
αλλά όπως φαίνεται, δεν γνωρίζετε καν τις πρόνοιες του άρθρου
8 παράγραφος 6, από τον αρµόδιο και ουχί αυτόκλητο Πρόεδρο
της ΑΔΑΕ.

Οι συνεντεύξεις εκδικούνται. Στις 7 Νοεµβρίου του 2022 σε συ-
νέντευξή του στον «ΑΝΤ1» ο κ. Μητσοτάκης ρωτήθηκε σχετικά
µε το αποκαλυπτικό δηµοσίευµα της Εφηµερίδας «DOCUME-
NTO». Το δηµοσίευµα αυτό, έλεγε ο Νίκος Χατζηνικολάου, κατα-
λογίζει σε εσάς προσωπικά ότι δώσατε εντολή στην ΕΥΠ ή σε
τυχόν παράκεντρά της να παρακολουθήσουν πολιτικούς και δη-
µοσιογράφους παράνοµα. Απαντάει ο Μητσοτάκης: «Πρόκειται
περί ενός απίστευτου ψέµατος. Έχουµε ένα δηµοσίευµα το οποίο
παρουσιάζει µία σειρά από ονόµατα τα οποία δήθεν ήταν υπό πα-
ρακολούθηση χωρίς κανένα απολύτως αποδεικτικό στοιχείο». Και
λίγο πιο κάτω: «Η απάντησή µου είναι καµµία απόδειξη γι’ αυτά
τα οποία γράφονται». Και λίγο πιο κάτω: «Να κατηγορείται ο Πρω-
θυπουργός ότι παρακολουθεί Υπουργούς του χωρίς καµµία απο-
λύτως απόδειξη». Και λίγο πιο κάτω: «Προσωπική ευθύνη του
Πρωθυπουργού σε παρακολούθηση στελεχών της Κυβέρνησής
του…» -όχι των πολιτικών του αντιπάλων, της Κυβέρνησής του-
«…δεν νοείται σε µια δηµοκρατία». Έτσι κατέστη σαφές ότι εκεί
που τελειώνει η δηµοκρατία αρχίζει το ρυπαρό παρακρατικό δί-
κτυο του κ. Μητσοτάκη. 

Ο βασιλιάς είναι γυµνός! Φως στο καθεστώς! Γιατί µιλάµε για
καθεστώς και για παρουσία πολιτικού υπόκοσµου; Η ΑΔΑΕ ενη-
µερώθηκε από την ΕΥΠ πως τα ηλεκτρονικά αρχεία µε τα δεδο-
µένα της παρακολούθησης Ανδρουλάκη - Κουκάκη που αποδεχ-
θήκατε έχουν καταστραφεί. Πώς λέγεται αυτό αν δεν λέγεται «κα-
θεστώς», αν δεν λέγεται «πρακτικές πολιτικού υπόκοσµου»;
Ποιος έδωσε την εντολή να καταστραφεί το υλικό της παρακο-
λούθησης; Γιατί τα καταστρέψατε;

Ο τελευταίος πολίτης σε κάθε ευνοµούµενη χώρα και σε κάθε
δηµοκρατική πολιτεία που δικαιούται να πει «δεν γνωρίζω» είναι
ο Πρωθυπουργός της. Το δίληµµα αµείλικτο και η κατάληξη µο-
νόδροµος: η παραίτηση! Είτε είσαι συµµέτοχος-πρωταγωνιστής
στις υποκλοπές ή ανίκανος να τις εµποδίσεις, επειδή δεν γνώρι-
ζες, και στις δύο περιπτώσεις η κατάληξη είναι µονόδροµος: πα-
ραίτηση!

Εσείς που παριστάνετε τους πατριωταράδες παρακολουθού-
σατε τους υπερασπιστές της πατρίδας για τρία ολόκληρα χρόνια.
Γιατί; Ποιος ήταν ο λόγος παρακολούθησης της ηγεσίας των Ενό-
πλων Δυνάµεων από εσάς που καµώνεστε και παρουσιάζεστε
στην κοινή γνώµη ως οι µέγιστοι πατριωταράδες; Δεν σας πι-
στεύει κανείς εξαιτίας της αλαζονείας και της έπαρσης του πορ-
φυρογέννητου και ανασφαλούς, του κατά δήλωσή του ανήξερου
και αδαούς και γι’ αυτό ακατάλληλου για τη θέση του Πρωθυ-
πουργού, καθώς συνεχίζει να πρωταγωνιστεί σε αυτή την ιλαρο-
τραγωδία σε βάρος της δηµοκρατίας.

Και έρχοµαι τώρα σε κάτι που είχα σηµειώσει στις 26 Μαΐου
του 2020 στη συνεδρίαση της Επιτροπής Περιφερειών µε θέµα
τον ψηφιακό µετασχηµατισµό στον κ. Πιερρακάκη, τον Υπουργό
σας. Του ανέφερα πως το σκάνδαλο «Cambridge Analytica» το
ξέρετε, έχει βουίξει ο τόπος. Έτσι του έλεγα. Προστατεύστε τα
προσωπικά δεδοµένα των πολιτών από τα social media, από το
Facebook, το Twitter, να µην πέφτουν στα χέρια ανθρώπων που
θέλουν να αξιοποιήσουν τα προσωπικά δεδοµένα για να επηρε-
άσουν είτε την αγοραστική είτε ακόµη χειρότερα, όπως σηµεί-
ωνα, την πολιτική συµπεριφορά των πολιτών. Και δυστυχώς,
όπως αποκαλύπτεται σήµερα από τον ιστότοπο newsbomb, όχι
µόνο δεν προστατεύθηκαν τα προσωπικά δεδοµένα, αλλά το ίδιο
το Μαξίµου έφτασε στο σηµείο να χρησιµοποιεί ευαίσθητα προ-
σωπικά µας δεδοµένα, προσωπικά δεδοµένα των Ελλήνων πολι-
τών, για πολιτικές καµπάνιες. Αποκαλύπτεται, δηλαδή, ότι πέραν
του σκανδάλου των υποκλοπών, υπάρχει µία ακόµη πτυχή της
πρωτοφανούς δηµοκρατικής εκτροπής µε ιθύνοντα νου πάντα
τον κ. Μητσοτάκη, από τον οποίον αναµένουµε να απαντήσει στα
αµείλικτα ερωτήµατά µας.

Δεν έπεσα από τα σύννεφα από τις αποκαλύψεις, καθώς πριν
από ακριβώς δύο χρόνια περιέγραφα σε άρθρο µου στην Εφη-
µερίδα «DOCUMENTO» αυτές τις πρακτικές που εσείς τις φέρατε
στην Ελλάδα καµωνόµενοι και µιµούµενοι το σκάνδαλο «Cam-
bridge Analytica» και οι οποίες χρησιµοποιήθηκαν κατά κόρον
από το «καθεστώς Μητσοτάκη». Ποιο; Ο «αρχισυντάκτης» του
Μαξίµου οµαδοποιεί τους πολίτες και επιχειρεί να πολτοποιήσει
την κρίση τους. Στοχεύει σε πολίτες-πελάτες στα social media,
στους ευκολόπιστους µε αριστερές ευαισθησίες, στους οπαδούς
της αποχής και στέλνει τα κατάλληλα µηνύµατα για την εκλογική
τους συµπεριφορά. Ό,τι πιάνει στον καθένα. Είναι οι λεγόµενες
«ψυχολογικές πολεµικές επιχειρήσεις» για να εξαφανιστεί ο
εχθρός. Ποιος είναι ο εχθρός; Ο ΣΥΡΙΖΑ. Σπιλώνετε, λασπώνετε
τους εχθρούς φιλοδοξώντας να είστε πρωταθλητές στον βούρκο
και όχι για να πείσετε ότι είστε οι «καθαροί». Έτσι, καταφέρνετε
στα βρώµικα και στάσιµα νερά της Δεξιάς να ποτίζεται το φίδι
της ακροδεξιάς λέγοντας στον ελληνικό λαό «όλοι είστε το ίδιο».
Δεν είµαστε το ίδιο και γι’ αυτό κάνουµε την πρόταση µοµφής και
γι’ αυτό φωνάζουµε µε στεντόρεια τη φωνή -έστω και τα ξηµε-
ρώµατα και µε την απουσία των µέσων ενηµέρωσης- και γι’ αυτό
σηµειώνουµε ότι στο ίδιο πλαίσιο προπαγάνδας είναι και οι δη-
µοσκοπήσεις που χρησιµοποιήθηκαν από την πρώτη εβδοµάδα
µετά τις εκλογές του Ιουλίου του 2019 ως εργαλείο ψυχολογικών
επιχειρήσεων για τη χειραγώγηση της κοινής γνώµης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τι λέγατε στον Έλληνα πολίτη; Ό,τι και να συµβεί, ο κόσµος
να γυρίσει ανάποδα, ο Μητσοτάκης θα είναι µπροστά δέκα, δε-
καπέντε, είκοσι µονάδες. Κάθε προσπάθεια, δηλαδή, αντίστασης,
αντίδρασης, διεκδίκησης και αγώνα είναι µάταιη. Αυτό καλλιερ-
γήσατε επί τέσσερα συναπτά έτη! Όµως η ώρα της κρίσεως της
αιωνίου µε ρυοµένη κολάσεως έφτασε! Ορκιστήκαµε να είµαστε
πιστοί στο δηµοκρατικό πολίτευµα, να υπακούµε στο Σύνταγµα
και όχι να είµαστε θεατές της καταστρατήγησής του από την Κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη. Ο Πρωθυπουργός των κοριών υπονοµεύει
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τη συνταγµατική λειτουργία του πολιτεύµατος και προκαλεί ευ-
θέως ζήτηµα δηµοκρατίας. Όνειδος για την πατρίδα, εφιάλτης
για τη δηµοκρατία, «µεγάλος αδερφός» για τα κατοχυρωµένα συ-
νταγµατικά ατοµικά δικαιώµατα. 

Έλληνες πολίτες είναι σαφές ότι εσείς θα ψηφίσετε στις επό-
µενες εκλογές και για τη δέσµευσή µας να συγκροτήσουµε προ-
ανακριτική επιτροπή διερεύνησης των ποινικών ευθυνών για τις
υποκλοπές. Θα πληρώσουν! Οι ένοχοι θα πληρώσουν! Επιτέλους
τέλος! Η πολιτική ευθύνη βαραίνει τον κ. Μητσοτάκη και η ανά-
ληψή της σηµαίνει παραίτηση και εκλογές.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε,
κύριε Τριανταφυλλίδη. 

Και τώρα καλείται στο Βήµα η κ. Αντωνία Αντωνίου από το ΠΑ-
ΣΟΚ-Κίνηµα Αλλαγής και να ετοιµάζεται η κ. Ραλλία Χρηστίδου
από τον ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συµµαχία. 

Ορίστε, κυρία Αντωνίου, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΤΩΝΙΑ (ΤΟΝΙΑ) ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορεί η Κυβέρνηση Μητσο-

τάκη µέσα στο περιβάλλον της σηµερινής κοινοβουλευτικής της
Πλειοψηφίας να νιώθει ασφαλής απέναντι σε µια πρόταση µοµ-
φής, αλλά είναι εµφανές ότι δεν νιώθει ασφαλής έχοντας απένα-
ντί της τον ελληνικό λαό, γιατί έχει διαψεύσει τις προσδοκίες
εκείνων των πολιτών που την εµπιστεύτηκαν και της έδωσαν την
αυτοδυναµία στις προηγούµενες εκλογές. Γιατί απέτυχε όχι µόνο
να ανταποκριθεί στις απαιτήσεις της εποχής, αλλά τραυµάτισε
βαθιά τη δηµοκρατία και το κράτος δικαίου. Και αυτό το έπραξε
όχι µόνο µε το σκάνδαλο των παρακολουθήσεων, αλλά και µε την
εξόφθαλµη προσπάθειά της να το συγκαλύψει. Σε οποιαδήποτε
άλλη προηγµένη δηµοκρατία του δυτικού κόσµου δεν θα χρει-
αζόταν καµµία πρόταση µοµφής απέναντι στην κυβέρνηση, αφού
σε εκείνες τις χώρες οι θεσµοί λειτουργούν ανεξάρτητα και πάνω
από τις κυβερνήσεις. 

Αντίθετα, στη δική µας χώρα η Κυβέρνηση έχει τοποθετήσει
τον εαυτό της πάνω από τους θεσµούς, πάνω από τις ανεξάρτη-
τες αρχές, πάνω από το κράτος δικαίου και πάνω από τις συντα-
γµατικές διατάξεις. Οι πράξεις της έρχονται σε ευθεία αντίθεση
µε τις θεµελιώδεις αρχές, µε το θεσµικό πλαίσιο και τον πολιτικό
πολιτισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ακόµη και οι νοµοθετικές
της πρωτοβουλίες για τη διαλεύκανση, υποτίθεται, του σκανδά-
λου συνιστούν αυταρχικές παρεµβάσεις για να κλείσει κάθε χα-
ραµάδα που θα µπορούσε να ρίξει φως στην υπόθεση. 

Υπάρχει ένα µείζον ζήτηµα δηµοκρατίας στη χώρα σήµερα που
έχει άµεση αντανάκλαση σε όλα τα πεδία της πολιτικής, διότι ένα
κλειστό σύστηµα εξουσίας στο Μαξίµου που παρακολουθεί τους
πάντες, ακόµα και τους Υπουργούς της Κυβέρνησής του, διαχει-
ρίζεται ποσά µαµούθ από το Ταµείο Ανάκαµψης που κατευθύνο-
νται αποκλειστικά και µόνο σε µια ισχυρή οικονοµική ελίτ.

Την ίδια στιγµή οι µικροµεσαίοι καταδικάζονται σε ασφυξία,
καθώς οι πόρτες του τραπεζικού συστήµατος είναι κλειστές γι’
αυτούς, οι κοινωνικές ανισότητες αυξάνονται και η χώρα µας
είναι πρώτη στην ανεργία των νέων και δεύτερη σε εκείνη των γυ-
ναικών. 

Το κράτος πρόνοιας κατεδαφίζεται, µε κορυφαίο παράδειγµα
το ΕΣΥ.

Οι επιλογές στην οικονοµία και στην ανάπτυξη θυµίζουν εκεί-
νες που µας οδήγησαν στη χρεοκοπία και τη δεκαετή κρίση. 

Οι επιλογές στο θέµα της ενεργειακής κρίσης και της ακρί-
βειας δεν γέµισαν το καλάθι του νοικοκυριού και εκατοντάδες χι-
λιάδες οικογένειες αντιµετωπίζουν σοβαρό πρόβληµα επιβίωσης.

Απέναντι όµως στη Νέα Δηµοκρατία υπάρχει µία παράταξη στη
θέση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης που οι πολίτες την τιµώ-
ρησαν µε την ψήφο τους το 2019. Την τιµώρησαν για το τρίτο αχ-
ρείαστο µνηµόνιο, για την καταρράκωση των θεσµών, όπως µε
την παρωδία του δηµοψηφίσµατος, που µετέτρεψε το «όχι» σε
«ναι», για τις θεσµικές εκτροπές της µε την προσπάθεια να ελέγ-
ξει τους αρµούς της εξουσίας, τις παρεµβάσεις της στη δικαιο-
σύνη και την προσπάθεια να ελέγξει το επικοινωνιακό τοπίο. Το
ποινικό σκέλος της υπόθεσης «ΣΥΡΙΖΑ Channel» βρίσκεται στη
δικαιοσύνη. Για το πολιτικό σκέλος, όµως, έχει αποφανθεί ήδη ο

ελληνικός λαός. 
Σήµερα παρακολουθούµε µια προσπάθεια από την πλευρά της

Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ για συµψηφισµό των υποθέ-
σεων θεσµικής εκτροπής για τις οποίες ευθύνονται. Η πρόταση
µοµφής αξιοποιείται σήµερα και από τα δύο κόµµατα για να συ-
σπειρώσουν τον χώρο τους ενόψει εκλογών, βλέποντας ότι τα
σηµερινά ποσοστά τους είναι πολύ χαµηλότερα από εκείνα του
2019. Αυτό το οποίο φαίνεται να µην συνειδητοποιούν και να µην
τους απασχολεί είναι η εικόνα που εµφανίζουν απέναντι στους
Έλληνες πολίτες, που νιώθουν ότι απαξιώνεται η πολιτική, και
που τελικά θα τους οδηγήσει για άλλη µια φορά δυστυχώς στην
αποχή.

Το διακύβευµα αυτών των εκλογών είναι αν θα συνεχίσουµε
στον ίδιο δρόµο, µε τους ίδιους πρωταγωνιστές ή θα υπάρξει στη
χώρα µια δηµοκρατική ανατροπή.

Το ΠΑΣΟΚ είναι η µόνη δύναµη που έχει αφήσει έντονα το απο-
τύπωµά της στη νεότερη ιστορία της χώρας στην υπόθεση της
ενίσχυσης και της διεύρυνσης των δηµοκρατικών θεσµών, των
δικαιωµάτων των πολιτών και των θεσµών διαφάνειας και ελέγ-
χου της εκτελεστικής εξουσίας. Είναι η µόνη δύναµη που βρίσκε-
ται µακριά από τον λαϊκισµό, δεξιό ή αριστερό, και έχει βάλει
πάντοτε το εθνικό συµφέρον πάνω από το συµφέρον της παρά-
ταξης, µε µεγάλο κόστος. 

Η δική µας επιλογή και πρόταση προς τους πολίτες σήµερα
είναι η θωράκιση των θεσµών, η προστασία των δικαιωµάτων των
πολιτών και των εργαζοµένων, η διαφάνεια παντού, η ενίσχυση
του κοινωνικού κράτους, η δίκαιη ανάπτυξη µέσα από ένα νέο
παραγωγικό µοντέλο, που θα σέβεται το περιβάλλον και θα δη-
µιουργεί ποιοτικές θέσεις εργασίας, οι πολιτικές αντιµετώπισης
του τεράστιου δηµογραφικού προβλήµατος που απειλεί πλέον
την εθνική µας ύπαρξη. Με οδηγό όλα εκείνα για τα οποία είµα-
στε υπερήφανοι στην ιστορική διαδροµή του ΠΑΣΟΚ, µε το
βλέµµα στις σύγχρονες προκλήσεις για τη χώρα και τις ανάγκες
της ελληνικής κοινωνίας, απευθυνόµαστε στους προοδευτικούς
πολίτες. Τους καλούµε να διαµορφώσουµε µαζί ένα νέο µεγάλο
δηµοκρατικό ρεύµα, που θα ξαναζωντανέψει τις ελπίδες και τα
οράµατα για µια δίκαιη κοινωνία µε ανθρώπινο πρόσωπο, για µια
Ελλάδα σύγχρονη και ισχυρή.

Για όλους αυτούς τους λόγους, αγαπητοί συνάδελφοι, ψηφί-
ζουµε την πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κυρία Αντωνίου.

Καλείται στο Βήµα η κ. Ραλλία Χρηστίδου από τον ΣΥΡΙΖΑ-Προ-
οδευτική Συµµαχία και θα κλείσουµε µε τον κ. Δελή από το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

Κυρία Χρηστίδου, έχετε τον λόγο.
ΡΑΛΛΙΑ ΧΡΗΣΤΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η Κυβέρνηση σήµερα υπό το βάρος της ενοχής και της αυτο-

συντήρησης, αγωνιώντας και επιδιώκοντας να παραµείνει στην
εξουσία πάση θυσία, εξαρτηµένη από τα συµφέροντα τα οποία
υπηρέτησε µε υπακοή, ανήσυχη για τις ποινικές συνέπειες που
θα υπάρξουν, έδωσε γραµµή στους Βουλευτές της Συµπολίτευ-
σης από την πρώτη στιγµή δια στόµατος του κ. Γεραπετρίτη: Δεν
θα απαντάµε για τη δηµοκρατική εκτροπή που έστησε ο Πρωθυ-
πουργός, βάζοντας την ΕΥΠ να παρακολουθεί τους πάντες,
Υπουργούς του, αρχηγούς αντιπάλων, Ευρωβουλευτές, δηµοσιο-
γράφους, την ηγεσία του στρατεύµατος. Δεν µας παίρνει να απα-
ντάµε σε αυτά, διότι δεν µπορεί να κρυφτεί ο ζόφος της υπό-
θεσης και η εµπλοκή του κ. Μητσοτάκη. Θα ακολουθηθεί η άλλη
τακτική: Πετάµε λάσπη στον ανεµιστήρα, βγάζουµε από τα συρ-
τάρια ό,τι να ‘ναι, µιλάµε για φόρους, υποσχόµαστε αυξήσεις,
κινδυνολογούµε γενικώς και µε τη βοήθεια πάντα των φιλικών
µέσων µαζικής ενηµέρωσης, που έχουµε καλοταΐσει, θα καταφέ-
ρουµε να έχουµε τις ελάχιστες δυνατές απώλειες! Και όταν συ-
ναντάµε τον κ. Χατζηδάκη στους διαδρόµους µε τόση περιφρό-
νηση, το πίνει το ποτήρι µέχρι τέλους, γιατί δεν µπορεί να κάνει
αλλιώς, δεν θα τολµήσει να σηκώσει κεφάλι, δεν έχει τη δυνατό-
τητα. Όσο για τα στελέχη του στρατεύµατος, εντάξει και αυτοί,
θα κρατήσουν το στόµα τους κλειστό, τους έχουµε διασφαλίσει!

Έρχεστε, λοιπόν, στο Βήµα της Βουλής και µας λέτε ότι η Ελ-

7008 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



λάδα επί Κυβέρνησης Μητσοτάκη ευηµερεί. Όλα πάνε καλά. Οι
συριζαίοι είστε επικίνδυνοι. Οι νεοδηµοκράτες µιλάνε πιο ωραία
τα αρχαία ελληνικά. Απευθείας αναθέσεις δεν ξέρουν τι είναι. Αν
παντού έχουν µπει γαλάζια παιδιά, είναι απλώς σύµπτωση. Απλά
είναι οι άριστοι των αρίστων. Η ακρίβεια είναι στη φαντασία σας,
αλλά θα σας δώσουµε ένα Food Pass 22 ευρώ τον µήνα. Μπορεί
ο πληθωρισµός στα τρόφιµα τον Δεκέµβρη να ξεπέρασε το 15%,
µπορεί για οκτώ µήνες η Ελλάδα να ήταν η ευρωπαϊκή πρωτα-
θλήτρια στην ακρίβεια του ηλεκτρικού ρεύµατος και οι πάροχοι
ενέργειας να αποκόµισαν υπερκέρδη που η Κυβέρνηση δεν τα
έχει αγγίξει, ούτε 1 ευρώ δεν έχει φορολογηθεί, αλλά εντάξει,
αφού τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης δεν έχουν πρόβληµα, όλα
βαίνουν καλώς! 

Όµως η πρόταση µοµφής αφορά συγκεκριµένο ζήτηµα, τις πα-
ρακολουθήσεις. Θα πείτε κάτι επ’ αυτού; Ποιος παρακολου-
θούσε; Με τι δικαίωµα; Με τίνος την ευθύνη; 

Είναι γεγονός ότι οι υπεύθυνοι, ο κ. Κοντολέων, ο πλέον έµπι-
στος του Πρωθυπουργού, και ο ανιψιός του Πρωθυπουργού, κ.
Δηµητριάδης, έστησαν ένα δίκτυο υποκλοπών που παρακολου-
θούσε τους πάντες; Το αρνείστε;

Αρνείστε ότι η εισαγγελέας που υποτίθεται ότι ήλεγχε τις παρα-
κολουθήσεις είχε έναν ρόλο τροχονόµου, έναν ρόλο φύλλου
συκής, ώστε να καταστρατηγείται κάθε έννοια νοµιµότητας και δη-
µοκρατικής λειτουργίας των µυστικών υπηρεσιών; Μιλάω για την
εισαγγελέα που κρατάτε στη θέση της, παρότι σας ζητήσαµε επι-
σήµως να αποµακρυνθεί, αλλά εσείς ούτε το τολµάτε και θέλετε
να πάµε και σε εκλογές µε την ΕΥΠ ανεξέλεγκτη και το παρακρά-
τος ακµαίο και έτοιµο να προσφέρει τις υπηρεσίες του! Και το λέτε
εσείς αυτό δηµοκρατία. Και µας λέτε να ντρεπόµαστε και από
πάνω που σας το λέµε. Εσείς που το κάνετε, δεν είναι ντροπή! 

Ή µήπως είναι µάταιο να περιµένουµε άλλη στάση από µία Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα που έκανε τα πάντα για να µη διερευνηθεί
η δυσώδης αυτή ιστορία; Φιµώσατε την εξεταστική επιτροπή,
κλείσατε την πόρτα στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, κλεί-
σατε τα αυτιά, δοκιµάσατε να φιµώσετε ανεξάρτητες αρχές και
όταν πλέον αποτύχατε τους επιτεθήκατε και από πάνω και προ-
σπαθήσατε να τις απαξιώσετε.

Κρυφτήκατε πίσω από δήθεν απόρρητα που σας τα διέψευσαν
όλοι οι συνταγµατολόγοι της χώρας. Κρυφτήκατε πίσω από αφο-
ρισµούς ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης, µπερδεύοντας εσκεµ-
µένα την ανεξαρτησία µε το ανεξέλεγκτο και µπερδεύοντας τη
δικαιοσύνη µε τους φορείς της δικαιοσύνης. 

Φτάσατε στο σηµείο ο Υπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ,
µετά την επίδειξη αρχαιογνωσίας να διερωτάται από το Βήµα της
Βουλής αν έπρεπε να αναφερθούν τα ονόµατα των παρακολου-
θούµενων, επιµένοντας ότι αυτά έπρεπε να µείνουν στο σκοτάδι.
Και µας µιλάτε εσείς για φως! Εσείς!

Υπαινίχθηκε και κάτι ακόµα ο κ. Γεραπετρίτης, αυτό που φα-
ντάζοµαι ότι θα ισχυριστεί και αύριο ο κύριος Πρωθυπουργός,
όταν πάψει να κρύβεται από τη Βουλή. Ισχυρίστηκε ότι ο Πρωθυ-
πουργός δεν ξέρει τίποτα για την υπόθεση των υποκλοπών. Ανα-
ρωτιόµαστε, πράγµατι αυτή θα είναι η γραµµή άµυνάς σας τις
επόµενες µέρες; Δηλαδή, ότι ο Πρωθυπουργός είναι ανίκανος;
Ανίκανος να ελέγξει το παρακράτος και τις µυστικές υπηρεσίες,
που έθεσε υπό τις διαταγές του από την πρώτη στιγµή που ανέ-
λαβε την εξουσία; Αυτό µας λέτε; Ότι ο Πρωθυπουργός δεν
έστησε τις υποκλοπές, απλά ήταν ανίκανος να τις ελέγξει; 

Ε, τότε εξηγήστε µας, τέλος πάντων! Η κ. Βλάχου επί δύο χρό-
νια παρακολουθούσε την ηγεσία του στρατεύµατος, επειδή ήταν
στέλεχος του παρακράτους ή επειδή έκανε σωστά τη δουλειά
της; Τι µας λέτε επ’ αυτού; Αποφασίστε. Η αρχή του στρατεύµα-
τος και ένας τουλάχιστον Υπουργός επί δύο χρόνια παρακολου-
θούνταν µε απόφαση της κ. Βλάχου, του κ. Κοντολέωντα, του κ.
Δηµητριάδη. Το έκαναν από µόνοι τους, χωρίς να ρωτήσουν τον
κ. Μητσοτάκη; Και γιατί το έκαναν αυτοβούλως; Τι επεδίωκαν;
Όχι γιατί τους εκβιάζουν; Επειδή κινδύνευε η εθνική ασφάλεια;
Δεν θα µας πει κάτι επ’ αυτού η Κυβέρνηση; Για έναν Υπουργό
της µιλάµε. Για την ηγεσία του στρατεύµατος µιλάµε. 

Κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας, δεν συζητάµε σήµερα µία
πρόταση µοµφής γενικά για τα πεπραγµένα της Κυβέρνησης,
όπως επαναλαµβάνετε συµπωµατικά σχεδόν όλοι και όλες. Η

πρόταση µοµφής έχει συγκεκριµένο αντικείµενο, τις υποκλοπές
και καλείστε να αποφασίσετε επί της ουσίας. Είστε µε τη δηµο-
κρατία ή µε την εκτροπή; Μπορείτε να υψωθείτε πάνω από την
κοµµατική σας ταυτότητα και να απαντήσετε µε αίσθηµα ευθύ-
νης; Αν δεν έχετε ευθύνη απέναντι στους πολίτες που σας ψήφι-
σαν, αλλά δεν σας έδωσαν την άδεια να καταργήσετε το πολί-
τευµα, αν δεν φέρετε την ευθύνη απέναντι στον κόσµο που αύριο
θα του ξαναζητήσετε την ψήφο, µήπως τουλάχιστον χρωστάτε
αυτή την ευθύνη στον εαυτό σας;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ανησυχώ -και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- ότι τα ερωτή-
µατά µου είναι µάταια. Φοβάµαι ότι απευθύνονται σε αυτιά και
στόµατα ερµητικά κλειστά. Οργίζοµαι για τη στιγµή που ο κ. Χα-
τζηδάκης θα δώσει ψήφο εµπιστοσύνης σε αυτόν που τον παρα-
κολουθούσε για λόγους δήθεν εθνικής ασφάλειας. Είναι δυνατόν
να ακολουθείτε σε αυτή την πολιτική κατρακύλα;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτή είναι η πολιτική σας αξιοπρέπεια; Έχετε αναρωτηθεί πού

οδηγείτε τη χώρα; Ευτυχώς οι εκλογές πλησιάζουν και ο ελληνι-
κός λαός θα λυτρωθεί από εσάς. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-

µε.
Θα κλείσουµε µε τον κ. Ιωάννη Δελή από το Κοµµουνιστικό

Κόµµα Ελλάδας. Μέχρι να ετοιµαστεί το Βήµα, να σας πω τους
επόµενους πέντε, οι οποίοι θα µιλήσουν αύριο το πρωί. Είναι η κ.
Ελένη Ράπτη από τη Νέα Δηµοκρατία, ο κ. Μάριος Κάτσης από
τον ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Σπανάκης από τη Νέα Δηµοκρατία, ο κ. Ζαχα-
ριάδης από τον ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Δαβάκης από τη Νέα Δηµοκρατία
και ο κ. Κεγκέρογλου από το ΠΑΣΟΚ.

Ορίστε, κύριε Δελή, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ας γίνει και αυτή η εωθινή οµιλία.
Καταψηφίζουµε, βέβαια, την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-

τίας. Ξεκινάµε από αυτό.
Την καταψηφίζουµε και εδώ στη Βουλή και για το δύσοσµο

σκοτεινό σκάνδαλο των υποκλοπών και για όλα τα αντιλαϊκά της
έργα, όπως σταθερά και αταλάντευτα καταψηφίζαµε και όλες τις
προηγούµενες αντιλαϊκές κυβερνήσεις, οι οποίες µε την πολιτική
τους και για τα κέρδη των λίγων πάντα, ρήµαζαν διαδοχικά, η µία
µετά την άλλη, συστηµατικά τη ζωή του λαού µας. Και βεβαίως,
αυτό θα συνεχίσουµε να κάνουµε µε συνέπεια, να τις καταψηφί-
ζουµε.

Ο λαός µας, όµως, γνωρίζει ότι η µοµφή, η αντίθεση του ΚΚΕ
σε κάθε αντιλαϊκή κυβέρνηση, όπως και στη σηµερινή Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας, είναι διαρκής, καθηµερινή και εκδηλώνε-
ται όχι µονάχα στη Βουλή αλλά παντού. Στους χώρους δουλειάς,
στις λαϊκές γειτονιές, στις πόλεις και τα χωριά, όπου ζει, µορφώ-
νεται και δουλεύει η νεολαία.

Αλίµονο αν στο ΚΚΕ περιµέναµε τον ΣΥΡΙΖΑ και τη σηµερινή
πρόταση µοµφής του. Είµαστε µπροστά και οργανώνουµε τη
λαϊκή αντίσταση και αντεπίθεση από την πρώτη στιγµή, ακόµα
και στις πιο δύσκολες συνθήκες από τότε που η πρωτοµαγιάτικη
συγκέντρωση εδώ έξω, στο Σύνταγµα, το 2020 έγινε µια παγκό-
σµια εικόνα και έδωσε κουράγιο και δύναµη στους εργαζόµενους
όλου του κόσµου, τότε που ο ΣΥΡΙΖΑ, θυµίζουµε, λούφαζε, πότε
πετώντας κάτι ψευτοµάγκες του στυλ «θα λογαριαστούµε µετά»
και πότε προτείνοντας στη Νέα Δηµοκρατία κοινό Υπουργό
Υγείας. Και βέβαια, συνέχιζε να ψηφίζει εδώ στη Βουλή, µαζί µε
το ΠΑΣΟΚ, τουλάχιστον τα µισά και παραπάνω νοµοσχέδια της
Νέας Δηµοκρατίας.

Γι’ αυτό και η µοµφή που δίνει το KKE δεν είναι ποτέ ούτε κο-
ντόθωρη ούτε και µονόπλευρη αλλά πλήρης και ουσιαστική. Πιά-
νει όλη την αντιλαϊκή εικόνα. Μέµφεται, δηλαδή, όλους τους
υπηρέτες της αντιλαϊκής πολιτικής και δεν εξαιρεί τίποτα και κα-
νέναν, ούτε αυτόν, όπως η Νέα Δηµοκρατία, που τώρα κρατάει
το τιµόνι της κυβερνητικής εξουσίας αλλά ούτε και τους άλλους,
όπως ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ, που προηγούµενα από τη θέση
της Κυβέρνησης, αλλά και τώρα από τη θέση της Αντιπολίτευσης,
στηρίζουν τα πιο κρίσιµα βάθρα και την ουσία αυτής της πολιτι-
κής.
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Αυτό φαίνεται ακόµα και εδώ, στις υποκλοπές δηλαδή, όπου
σηκώνετε µεταξύ σας τόσο κουρνιαχτό. Εσείς δεν είστε όλοι σας
που στο όνοµα της λεγόµενης εθνικής ασφάλειας, που την κά-
νετε λάστιχο, ασπάζεστε το επικίνδυνο δόγµα του «ουδείς εξαι-
ρείται των παρακολουθήσεων», για να στηρίζετε µε κάθε τρόπο
το σηµερινό σάπιο σύστηµα και το κράτος του;

Δικό σας έργο, όλων σας -µαζί µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, φυ-
σικά- δεν είναι όλο αυτό το πολυπλόκαµο, το αντιδραστικό θε-
σµικό πλέγµα των υποκλοπών, των παρακολουθήσεων αλλά και
της συγκάλυψης; Πέρυσι δεν ήσασταν εσείς όλοι, Νέα Δηµοκρα-
τία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ, που εδώ µέσα, εδώ στη Βουλή σηκώνατε το
χέρι σας και ψηφίζατε τον ευρωπαϊκό κανονισµό 821/2021, κάνο-
ντάς τον νόµο του ελληνικού κράτους; Έναν νόµο µε τον οποίο
µπορούν πια νόµιµα να αλωνίζουν τα κατασκοπευτικά λογισµικά
στη χώρα µας και στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε βάση
απλώς κάποιους τυπικούς κανόνες και ορισµένες σχετικές ά-
δειες;

Και ξέρετε κάτι; Πολλοί πια το βλέπουν αυτό. Όλο και περισ-
σότεροι καταλαβαίνουν τη συµπόρευση της Νέας Δηµοκρατίας
µε τον ΣΥΡΙΖΑ στα µεγάλα, στα βασικά αυτού του σάπιου συστή-
µατος, τα µεγάλα και τα βασικά που καθορίζουν βέβαια και τα
µικρά και τα δευτερεύοντα.

Το καταλαβαίνουν ήδη πολλοί καλλιτέχνες, οι οποίοι αν και µε
πολυετείς σπουδές και άλλη τόση βέβαια σκληρή δουλειά, υπο-
βιβάζονται µε ένα απαράδεκτο προεδρικό διάταγµα της Κυβέρ-
νησης σε αποφοίτους λυκείου, λέει.

Η Νέα Δηµοκρατία, όµως, εδώ βρήκε και τα κάνει. Βρήκε, που
λέτε, το έδαφος έτοιµο να την περιµένει, καθώς η προηγούµενη
κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ έριξε µπόλικο νερό στον µύλο της διαφο-
ροποίησης των πτυχίων των καλλιτεχνών. Άλλα πτυχία πριν και
άλλα µετά το 2003. Άρα καλλιτέχνες εργαζόµενοι πολλών ταχυ-
τήτων, πολλών κατηγοριών.

Έτσι µε το έδαφος έτοιµο από τον ΣΥΡΙΖΑ να την περιµένει, η
Νέα Δηµοκρατία έρχεται τώρα και το πάει ένα βήµα παραπέρα.
Δηµιουργεί πτυχία διαβαθµισµένα, δηλαδή υποβαθµισµένα, πτυ-
χία πολλών ταχυτήτων και κατηγοριών, ώστε ο κάθε εργοδότης
να µπορεί να επιλέγει από µια µεγάλη γκάµα και να αγοράζει
εκείνο το πτυχίο και εκείνον τον εργαζόµενο που θέλει, τσαλαπα-
τώντας, βέβαια, κάθε έννοια συλλογικής σύµβασης και διεκδίκη-
σης.

Η συµπόρευση αυτή όχι µόνο της Νέας Δηµοκρατίας µε τον
ΣΥΡΙΖΑ, αλλά όλων των αστικών κοµµάτων, για να λέµε τα πρά-
γµατα ολοκληρωµένα, φανερώνεται και στην παιδεία, όχι µονάχα

στο περιεχόµενό της, δηλαδή στο τι µαθαίνουν τα παιδιά στο
σχολείο, αλλά και στους όρους µε τους οποίους παρέχεται αυτή,
όχι µόνο στους δεκάδες χιλιάδες αναπληρωτές που κάθε χρόνο
κινούν από όλες τις γωνιές και για όλες τις γωνιές της χώρας και
στο σύστηµα επιλογής τους, αυτό το σύστηµα που θέσπισε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και εφαρµόζει σήµερα πιστά η Νέα Δηµοκρατία, όχι µόνο
στα εξουθενωµένα από τη συνεχιζόµενη υποχρηµατοδότηση
σχολεία που τα ωθείτε στην αγκαλιά διαφόρων χορηγών και στις
τσέπες των γονιών βέβαια, αλλά και στην περιβόητη αξιολόγηση,
αυτό το πολύτιµο εργαλείο για τη µετατροπή των σχολείων σε
επιχειρήσεις, σε µαγαζιά, µια αξιολόγηση για την κουλτούρα της
οποίας τόσο πολύ µόχθησε για να εµπεδωθεί η κυβέρνηση του
ΣΥΡΙΖΑ, για να µπορεί να έρχεται σήµερα η Νέα Δηµοκρατία και
να σηµαίνει τη γενικευµένη εφαρµογή της, ξεκινώντας την εκβια-
στικά από τους νεοδιόριστους.

Η µοµφή του ΚΚΕ στην Κυβέρνηση δεν είναι µόνο για τις υπο-
κλοπές, είναι και για όλα τα παραπάνω, είναι για όλα όσα βασα-
νίζουν τον λαό µας, σαν τη φτώχεια, την ακρίβεια, την ανεργία.
Και αυτή η µοµφή, ξέρετε, δεν θα δοθεί µονάχα εδώ στη Βουλή.
Η πραγµατική µοµφή, η µοµφή του λαού θα δοθεί, µπορεί και
πρέπει να δοθεί, και µε τον αγώνα του αλλά και µε την ψήφο του
µε ένα δυνατό ΚΚΕ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ποιοι θα είναι αύριο οι

πρώτοι οµιλητές;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τους είπα πριν από

λίγο, αλλά αν θέλετε, θα τους ξαναπώ, κύριε Φίλη. Πρώτη είναι η
κ. Ράπτη αύριο, αν θυµάµαι καλά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 3.02’ λύεται η συνεδρίαση για σήµερα, ηµέρα
Πέµπτη 26 Ιανουαρίου και ώρα 9.00’, µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος: Συνέχιση της συζήτησης επί της προτάσεως δυ-
σπιστίας κατά της Κυβέρνησης, που υπέβαλαν ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης
Τσίπρας και 87 Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας,
σύµφωνα µε το άρθρο 84 του Συντάγµατος και το άρθρο 142 του
Κανονισµού της Βουλής.
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